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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA ONCE DE ABRIL 

DE DOUS MIL VINTE E CATRO 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 11 de abril de 

2024. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís: 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baro 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA ONCE DE ABRIL 

DE DOS MIL VEINTICUATRO 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

11 de abril de 2024. Bajo la presidencia de 

la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés Rey 

García, y con la asistencia de los ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baro 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 



 

 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Desculpa a súa ausencia a concelleira do 

Grupo municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, dona María Mercedes Queixas 

Zas. 

 

Ás dez horas e sete minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas, benvidos e 

benvidas a este pleno ordinario do mes de 

abril. Saudamos a todos os membros da 

Corporación, señor secretario xeral, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, os asistentes dende a Tribuna 

de Convidados e aqueles que nos seguen 

a través do streaming, tamén os 

xornalistas acreditados. Especialmente 

damos a benvida ós compañeiros da 

TVG, que non acostuman a acudir a estes 

plenos. Agardamos que a partir de agora 

o fagan sempre. 

 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Disculpa su ausencia la concejala del 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, doña María Mercedes Queixas 

Zas. 

 

A las diez horas y siete minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas, 

bienvenidos y bienvenidas a este pleno 

ordinario del mes de abril. Saludamos a 

todos los miembros de la Corporación, 

señor secretario general, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, a los asistentes desde la 

Tribuna de Invitados y a aquellos que nos 

siguen a través de la retransmisión en 

directo, también a los periodistas 

acreditados. Especialmente damos la 

bienvenida a los compañeros de la TVG, 

que no acostumbran a acudir a estos 

plenos. Esperamos que a partir de ahora lo 
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Comezamos coa Parte Resolutiva, 

Asunto número un, Comunicacións de 

Alcaldía. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicacións da Alcaldía 

 

35. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia de xénero. 

 

Presidencia 

 

No Pleno do 14 de setembro de 2015 

aprobouse por unanimidade unha moción 

conxunta sobre a violencia de xénero 

dentro da cal existía o compromiso de 

iniciar cada pleno ordinario agardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior pleno. 

 

Conforme a datos facilitados pola 

Delegación do Goberno contra a 

Violencia de Xénero, o número de 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero en España ascendeu a 59 no ano 

2023, 9 no ano 2024 e 1.249 desde o 1 de 

xaneiro de 2003. 

 

O número de menores asasinados 

ascendeu a 7 no ano 2024 e a 57 desde o 

1 de xaneiro do ano 2013, quedando 431 

menores orfos desde o ano 2013.  

 

Desde o Pleno do 7 de marzo ata o día de 

hoxe, 11 de abril, confirmáronse 4 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero, 3 nenas e 2 nenos menores de 

idade por violencia vicaria. 

 

Polo tanto, deberemos de gardar 9 

minutos de silencio polas vítimas que a 

continuación se relacionan: 

 

hagan siempre. 

 

Comenzamos con la Parte Resolutiva, 

Asunto número uno, Comunicaciones de 

Alcaldía. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicaciones de la Alcaldía 

 

35. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia de género. 

 

Presidencia 

 

En el Pleno de 14 de septiembre  de 2015 

se aprobó por unanimidad una moción 

conjunta sobre la violencia de género 

dentro de la cual existía el compromiso de 

iniciar cada pleno ordinario esperando 

tantos minutos de silencio como personas 

fueran asesinadas por el machismo desde 

el anterior pleno. 

 

Conforme a datos facilitados por la 

Delegación del Gobierno contra la 

Violencia de Género, el número de mujeres 

asesinadas por violencia de género en 

España ascendió a 59 en el año 2023, 9 en 

el año 2024 y 1.249 desde el 1 de enero de 

2003. 

 

El número de menores asesinados 

ascendió a 7 en el año 2024 y a 57 desde el 

1 de enero del año 2013, quedando 431 

menores huérfanos desde el año 2013.  

 

Desde el Pleno de 7 de marzo  hasta el día 

de hoy, 11 de abril, se confirmaron 4 

mujeres asesinadas por violencia de 

género, 3 niñas y 2 niños menores de edad 

por violencia vicaria. 

 

Por lo tanto, deberemos de guardar 9 

minutos de silencio por las víctimas que a 

continuación se relacionan: 

 



 

 

O 17 marzo, Gracia, de 48 anos en 

Málaga. 

 

O 19 marzo un neno e unha nena de 

identidade descoñecida, de 2 e 4 anos en 

Almería. 

 

O 19 marzo Andrea Yturry Alave, de 24 

anos, A Coruña. 

 

O 1 de abril Thais, de apelidos non 

coñecidos, de 34 anos, en Tarragona. 

 

O 3 de abril un menor de identidade 

descoñecida, de 5 anos, en Girona. 

 

O 9 de abril unha muller de identidade 

descoñecida, de 42 anos, en Barcelona, 

 

E o 9 de abril, dous menores de oito anos 

en Barcelona. 

 

Polo tanto, solicito a todos os presentes 

que se poñan en pé para gardar 9 minutos 

de silencio. 

 

Gárdanse 9 minutos de silencio. 

 

36. Declaración institucional de 

adhesión do Concello da Coruña ao 

manifesto público da Asociación 

Parkinson Galicia-A Coruña con 

motivo da celebración do Día Mundial 

do Parkinson. 

 

Presidencia 

 

Dentro das Comunicacións da Alcaldía 

está tamén a Declaración Institucional de 

Adhesión do Concello da Coruña ó 

manifesto público da Asociación 

Párkinson Galicia A Coruña con motivo 

da celebración do Día Mundial do 

Párkinson. 

 

 

Damos novamente a benvida á 

Asociación, ós representantes da 

Asociación que se atopan na Tribuna de 

Convidados e lles agradecemos a súa 

El 17 marzo, Gracia, de 48 años en 

Málaga. 

 

El 19 marzo un niño y una niña de 

identidad desconocida, de 2 y 4 años en 

Almería. 

 

El 19 marzo Andrea Yturry Alave, de 24 

años, A Coruña. 

 

El 1 de abril, Thais, de apellidos no 

conocidos, de 34 años, en Tarragona. 

 

El 3 de abril un menor de identidad 

desconocida, de 5 años, en Girona. 

 

El 9 de abril una mujer de identidad 

desconocida, de 42 años, en Barcelona, 

 

Y el 9 de abril, dos menores de ocho años 

en Barcelona. 

 

Por lo tanto, solicito a todos los presentes 

que se pongan en pie para guardar 9 

minutos de silencio. 

 

Se guardan 9 minutos de silencio.  

 

36. Declaración institucional de adhesión 

del Ayuntamiento de A Coruña al 

manifiesto público de la Asociación 

Parkinson Galicia-A Coruña con motivo 

de la celebración del Día Mundial del 

Parkinson. 

 

Presidencia 

 

Dentro de las Comunicaciones de la 

Alcaldía está también la Declaración 

Institucional de Adhesión del 

Ayuntamiento de A Coruña al manifiesto 

público de la Asociación Párkinson 

Galicia A Coruña con motivo de la 

celebración del Día Mundial del 

Párkinson. 

 

Damos nuevamente la bienvenida a la 

Asociación, a los representantes de la 

Asociación que se encuentran en la 

Tribuna de Invitados y les agradecemos su 
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presenza hoxe aquí, neste pleno. 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno manifesta a súa adhesión ao 

manifesto promovido pola Asociación 

Párkinson Galicia-A Coruña e pola 

Federación Española de Párkinson que se 

reproduce a continuación: 

 

Este 11 de abril, Día Mundial do 

Párkinson, desde a Asociación Párkinson 

Galicia-A Coruña e desde a Federación 

Española de Párkinson alzamos a nosa 

voz para impulsar un cambio necesario a 

través da campaña “Reivindiquemos a 

intelixencia emocional”, unha chamada á 

acción en defensa dun enfoque máis 

humano, unha posta en valor das nosas 

habilidades persoais no manexo e 

abordaxe desta enfermidade. 

 

Na era da intelixencia artificial 

reivindicamos non perder de vista a 

importancia da intelixencia emocional, da 

habilidade de entender, usar e administrar 

as nosas propias emocións en formas que 

reduzan o estrés, axuden a comunicar 

efectivamente, empatizar con outras 

persoas, superar desafíos e diminuír 

conflitos. 

 

Diversos estudios evidenciaron o impacto 

crecente que ten a soidade non desexada, 

por exemplo, para a nosa saúde, así como 

a maior prevalencia que ten esta 

problemática entre as persoas que teñen 

párkinson, que, como sabedes ben, é unha 

enfermidade crónica e neurodexenerativa 

que se duplicou nos últimos 25 anos, e 

que se estima que afecta a máis de 

160.000 persoas en España e a máis de 

8,5 millóns en todo o mundo. 

 

Cremos que non podemos esquecer o 

valor esencial que teñen as conexións 

humanas. É imprescindible recoñecer que 

a intelixencia emocional é unha 

ferramenta poderosa para a mellora da 

calidade de vida das persoas con 

presencia hoy aquí, en este pleno. 

 

La Corporación municipal de A Coruña en 

Pleno manifiesta su adhesión al manifiesto 

promovido por la Asociación Párkinson 

Galicia-A Coruña y por la Federación 

Española de Párkinson que se reproduce a 

continuación: 

 

Este 11 de abril, Día Mundial del 

Párkinson, desde la Asociación Párkinson 

Galicia-A Coruña y desde la Federación 

Española de Párkinson alzamos nuestra 

voz para impulsar un cambio necesario a 

través de la campaña “Reivindiquemos la 

inteligencia emocional”, una llamada a la 

acción en defensa de un enfoque más 

humano, una puesta en valor de nuestras 

habilidades personales en el manejo y 

abordaje de esta enfermedad. 

 

En la era de la inteligencia artificial 

reivindicamos no perder de vista la 

importancia de la inteligencia emocional, 

de la habilidad de entender, usar y 

administrar nuestras propias emociones en 

formas que reduzcan el estrés, ayuden a 

comunicar efectivamente, empatizar con 

otras personas, superar desafíos y 

disminuir conflictos. 

 

Diversos estudios evidenciaron el impacto 

creciente que tiene la soledad no deseada, 

por ejemplo, para nuestra salud, así como 

la mayor prevalencia que tiene esta 

problemática entre las personas que tienen 

párkinson, que, como sabéis bien, es una 

enfermedad crónica y neurodegenerativa 

que se duplicó en los últimos 25 años, y que 

se estima que afecta a más de 160.000 

personas en España y a más de 8,5 

millones en todo el mundo. 

 

Creemos que no podemos olvidar el valor 

esencial que tienen las conexiones 

humanas. Es imprescindible reconocer que 

la inteligencia emocional es una 

herramienta poderosa para la mejora de la 

calidad de vida de las personas con 



 

 

párkinson e as súas contornas de 

coidados. Necesitamos fortalecer os lazos 

emocionais que sosteñen as persoas que 

conviven con esta enfermidade. 

 

As asociacións de párkinson 

desempeñamos un papel fundamental 

neste sentido. Non só como servizos 

sociais e terapéuticos, senón como 

espazos de acompañamento para que as 

persoas non sintan que a enfermidade as 

define. Sen embargo, é necesario 

recoñecer que no noso día a día nos 

enfrontamos a limitacións significativas 

en termos de recursos, financiamento e 

apoio. 

 

Por iso, hoxe tamén queremos reivindicar 

a necesidade de que as políticas públicas 

garantan unha asistencia sociosanitaria de 

calidade para todas as persoas que 

conviven con esta enfermidade. É hora de 

apoiar verdadeiramente ao movemento 

asociativo, dotándoo dos recursos 

necesarios para chegar a todas as persoas 

que o necesitan. 

 

Neste día tamén queremos instar a 

sociedade a unirse á nosa causa. É 

momento de reivindicar un mundo onde a 

empatía e a comprensión sexan os piares 

sobre os que construamos as nosas 

relacións. É momento de actuar con 

intelixencia emocional e solidariedade 

porque cada conexión, cada xesto de 

apoio, marca a diferencia na vida de quen 

convive co párkinson. Xuntos e xuntas 

podemos construír un futuro máis 

humano, máis inclusivo e esperanzador 

para todas as persoas afectadas por esta 

enfermidade. A mellor rede á que 

conectarse é a das persoas que empatizan 

con persoas. 

 

Moitas grazas de novo. 

 

37. Aprobación de actas. 

 

Aprobación dos borradores das actas 

das seguintes sesións: 

párkinson y sus entornos de cuidados. 

Necesitamos fortalecer los lazos 

emocionales que sostienen las personas 

que conviven con esta enfermedad. 

 

Las asociaciones de párkinson 

desempeñamos un papel fundamental en 

este sentido. No solo como servicios 

sociales y terapéuticos, sino como espacios 

de acompañamiento para que las personas 

no sientan que la enfermedad las define. 

Sin embargo, es necesario reconocer que 

en nuestro día a día nos enfrentamos a 

limitaciones significativas en términos de 

recursos, financiación y apoyo. 

 

 

Por eso, hoy también queremos reivindicar 

la necesidad de que las políticas públicas 

garanticen una asistencia sociosanitaria 

de calidad para todas las personas que 

conviven con esta enfermedad. Es hora de 

apoyar verdaderamente al movimiento 

asociativo, dotándolo de los recursos 

necesarios para llegar a todas las personas 

que lo necesitan. 

 

En este día también queremos instar a la 

sociedad a unirse a nuestra causa. Es 

momento de reivindicar un mundo donde la 

empatía y la comprensión sean los pilares 

sobre los que construyamos nuestras 

relaciones. Es momento de actuar con 

inteligencia emocional y solidaridad 

porque cada conexión, cada gesto de 

apoyo, marca la diferencia en la vida de 

quien convive con el párkinson. Juntos y 

juntas podemos construir un futuro más 

humano, más inclusivo y esperanzador 

para todas las personas afectadas por esta 

enfermedad. La mejor red a la que 

conectarse es la de las personas que 

empatizan con personas. 

 

Muchas gracias de nuevo. 

 

37. Aprobación de actas. 

 

Aprobación de los borradores de las actas 

de las siguientes sesiones: 
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- Extraordinaria, do 22 de xaneiro de 

2024. 

- Ordinaria, do 1 de febreiro de 2024. 

 

Presidencia 

 

Continuamos coa aprobación dos 

borradores das actas da sesión 

extraordinaria de 22 de xaneiro de 2024 e 

ordinaria de 1 de febreiro de 2024, ás que 

non constan alegacións e que entendemos 

aprobadas. 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

Dirección da Área de Asesoría 

Xurídica 

 

ASUNTO 2 

 

38. Expte. 112/02024/95 

Comparecencia no Procedemento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA 

CORUÑA SA contra o acordo do Pleno 

de data 28.12.23 polo que se aprobou 

de forma definitiva o Orzamento Xeral 

do Concello da Coruña para o 

exercicio 2024. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 8 de abril de 

2024, co voto a favor dos grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Bloque Nacionalista Galego, 

e a abstención do Grupo municipal do 

Partido Popular, propoñendo ó Pleno da 

Corporación a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA 

CORUÑA SA contra o acordo do Pleno 

de data 28.12.23 polo que se aprobou de 

 

- Extraordinaria, de 22 de enero de 2024. 

 

- Ordinaria, de 1 de febrero de 2024. 

 

Presidencia 

 

Continuamos con la aprobación de los 

borradores de las actas de la sesión 

extraordinaria de 22 de enero de 2024 y 

ordinaria de 1 de febrero de 2024, a las 

que no constan alegaciones y que 

entendemos aprobadas. 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

Dirección del Área de Asesoría Jurídica 

 

 

ASUNTO 2 

 

38. Expte. 112/2024/95 

Comparecencia en el Procedimiento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA 

CORUÑA SA contra el acuerdo del Pleno 

de fecha 28.12.23 por el que se aprobó de 

forma definitiva el Presupuesto General 

del Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2024. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 8 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y del Bloque Nacionalista Galego, y 

la abstención del Grupo municipal del 

Partido Popular, proponiendo al Pleno de 

la Corporación la adopción de los 

acuerdos siguientes: 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA CORUÑA 

SA contra el acuerdo del Pleno de fecha 

28.12.23 por el que se aprobó de forma 



 

 

forma definitiva o Orzamento Xeral do 

Concello da Coruña para o exercicio 

2024 integrado polo do Concello, o do 

organismo autónomo municipal 

“Instituto municipal Coruña 

Espectáculos” (IMCE) e os estados de 

previsión de ingresos e gastos de 

EMALCSA e de EMVSA, así como los 

cadros de persoal e bases de execución 

dos orzamentos do Concello e do IMCE. 

 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao Director da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos Letrados 

Municipais Dª. María José Macías 

Mourelle, D. Francisco Javier Mato 

Fariña, D. Miguel Anxo López Prado, D. 

José María Pérez Ferrol, Dª. María 

Hernández García e D. Fernando Aradas 

García, indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

Presidencia 

 

Área de Alcaldía, Dirección de Área de 

Asesoría Xurídica. Asunto número dous, 

señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Bo día. Desculpar a dona María Mercedes 

Queixas Zas, que non pode asistir á 

sesión pola coincidencia cunha do 

Parlamento de Galicia. 

 

Dirección de Área de Asesoría Xurídica, 

Asunto número dous, Comparecencia no 

Procedemento Ordinario 7128/2024 

promovido por Compañía Tranvías de La 

Coruña SA contra o acordo do Pleno de 

data 28 de decembro do 23 polo que se 

aprobou de forma definitiva o Orzamento 

Xeral do Concello da Coruña para o 

definitiva el Presupuesto General del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2024 integrado por el del 

Ayuntamiento, el  del organismo autónomo 

municipal “Instituto municipal Coruña 

Espectáculos” (IMCE) y los estados de 

previsión de ingresos y gastos de 

EMALCSA y de EMVSA, así como los 

cuadros de personal y bases de ejecución 

de los presupuestos del Ayuntamiento y del 

IMCE. 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al Director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los Letrados de los Servicios Jurídicos 

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol, Dª. María Hernández García y D. 

Fernando Aradas García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Presidencia 

 

Área de Alcaldía, Dirección de Área de 

Asesoría Jurídica. Asunto número dos, 

señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Buenos días. Disculpar a doña María 

Mercedes Queixas Zas, que no puede 

asistir a la sesión por la coincidencia con 

una del Parlamento de Galicia. 

 

Dirección de Área de Asesoría Jurídica, 

Asunto número dos, Comparecencia en el 

Procedimiento Ordinario 7128/2024 

promovido por Compañía Tranvías de La 

Coruña SA contra el acuerdo del Pleno de 

fecha 28 de diciembre del 23 por el que se 

aprobó de forma definitiva el Presupuesto 

General del Ayuntamiento de A Coruña 
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exercicio 2024. 

 

Presidencia 

 

Ben. Tráese a este pleno o personamento 

no Procedemento Ordinario 7128/2004 

promovido por Compañía Tranvías de La 

Coruña SA contra o acordo plenario de 

data 28 de decembro de 2023 polo que se 

aprobou de xeito definitivo o Orzamento 

Xeral do Concello da Coruña para o 

exercicio 2024 integrado polo orzamento 

do Concello, o do Imce e os estados de 

previsión de ingresos e gastos de Emalcsa 

e Emvsa, así como os cadros de persoal e 

bases de execución dos orzamentos do 

Concello e do Imce. Con este fin, o Pleno 

acorda a comparecencia e conferir 

representación municipal ó director da 

Asesoría Xurídica e ós letrados 

municipais relacionados neste expediente 

coas facultades que corresponden na Lei. 

 

 

Polo tanto, procedemos á votación deste 

asunto número dous sobre o que non 

haberá deliberación plenaria. 

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación do Asunto número dous 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

para el ejercicio 2024. 

 

Presidencia 

 

Bien. Se trae a este pleno el personamiento 

en el Procedimiento Ordinario 7128/2004 

promovido por Compañía Tranvías de La 

Coruña SA contra el acuerdo plenario de 

fecha 28 de diciembre de 2023 por el que 

se aprobó de manera definitiva el 

Presupuesto General del Ayuntamiento de 

A Coruña para el ejercicio 2024 integrado 

por el presupuesto del Ayuntamiento, el del 

Imce y los estados de previsión de ingresos 

y gastos de Emalcsa y Emvsa, así como las 

plantillas y bases de ejecución de los 

presupuestos del Ayuntamiento y del Imce. 

Con este fin, el Pleno acuerda la 

comparecencia y conferir representación 

municipal al director de la Asesoría 

Jurídica y a los letrados municipales 

relacionados en este expediente con las 

facultades que corresponden en la Ley. 

 

Por lo tanto, procedemos a la votación de 

este asunto número dos sobre el que no 

habrá deliberación plenaria. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación del Asunto número dos 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 



 

 

Queda aprobado por unanimidade da 

Corporación. 

 

Acordo 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA 

CORUÑA SA contra o acordo do Pleno 

de data 28.12.23 polo que se aprobou de 

forma definitiva o Orzamento Xeral do 

Concello da Coruña para o exercicio 

2024 integrado polo do Concello, o do 

organismo autónomo municipal 

“Instituto municipal Coruña 

Espectáculos” (IMCE) e os estados de 

previsión de ingresos e gastos de 

EMALCSA e de EMVSA, así como los 

cadros de persoal e bases de execución 

dos orzamentos do Concello e do IMCE. 

 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao Director da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos Letrados 

Municipais Dª. María José Macías 

Mourelle, D. Francisco Javier Mato 

Fariña, D. Miguel Anxo López Prado, D. 

José María Pérez Ferrol, Dª. María 

Hernández García e D. Fernando Aradas 

García, indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

ÁREA DE ECONOMÍA E 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Coordinación Xeral da Área de 

Economía e Planificación Urbana 

 

Dirección da Área de Economía, 

Facenda e Réxime Interior 

 

Servizo de Xestión Tributaria 

 

Queda aprobado por unanimidad de la 

Corporación. 

 

Acuerdo 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 7128/2024 promovido por 

COMPAÑÍA TRANVÍAS DE LA CORUÑA 

SA contra el acuerdo del Pleno de fecha 

28.12.23 por el que se aprobó de forma 

definitiva el Presupuesto General del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2024 integrado por el del 

Ayuntamiento, el  del organismo autónomo 

municipal “Instituto municipal Coruña 

Espectáculos” (IMCE) y los estados de 

previsión de ingresos y gastos de 

EMALCSA y de EMVSA, así como los 

cuadros de personal y bases de ejecución 

de los presupuestos del Ayuntamiento y del 

IMCE. 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al Director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los Letrados de los Servicios Jurídicos 

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol, Dª. María Hernández García y D. 

Fernando Aradas García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento 

 

 

ÁREA DE ECONOMÍA Y 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Coordinación General del Área de 

Economía y Planificación Urbana 

 

Dirección del Área de Economía, 

Hacienda y Régimen Interior 

 

Servicio de Gestión Tributaria 
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ASUNTO 3 

 

39. Expte. 366/2024/9 

Aprobación inicial da modificación da 

Ordenanza reguladora da prestación 

patrimonial de carácter público non 

tributaria pola prestación dos servizos 

de subministración e utilización de 

auga potable e servizos auxiliares no 

termo municipal da Coruña. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 8 de abril de 

2024, co voto a favor dos grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Bloque Nacionalista Galego, 

e a abstención do Grupo municipal do 

Partido Popular, propoñendo ó Pleno da 

Corporación a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente a 

modificación da Ordenanza reguladora 

da prestación patrimonial de carácter 

público non tributaria pola prestación dos 

servizos de subministración e utilización 

de auga potable e servizos auxiliares no 

termo municipal da Coruña, co texto que 

figura na parte dereita do Anexo deste 

documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

os acordos precedentes, mediante 

publicación no Taboleiro de anuncios do 

Concello e a través de anuncio no Boletín 

Oficial da Provincia da Coruña, así como 

nun dos diarios de maior difusión da 

provincia, coa finalidade de que as 

persoas interesadas poidan, durante un 

prazo de trinta días a partir do día 

seguinte ao da publicación, realizar as 

alegacións e suxestións que consideren 

oportunas, deixando constancia expresa 

de que se durante o citado trámite non se 

presentase ningunha, o acordo de 

aprobación inicial da modificación se 

ASUNTO 3 

 

39. Expte. 366/2024/9 

Aprobación inicial de la modificación de 

la Ordenanza reguladora de la prestación 

patrimonial de carácter público no 

tributaria por la prestación de los 

servicios de suministros y utilización de 

agua potable y servicios auxiliares en el 

término municipal de A Coruña. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 8 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y del Bloque Nacionalista Galego, y 

la abstención del Grupo municipal del 

Partido Popular, proponiendo al Pleno de 

la Corporación a adopción de los acuerdos 

siguientes: 

 

Primero: Aprobar inicialmente la 

modificación de la Ordenanza reguladora 

de la prestación patrimonial de carácter 

público no tributaria por la prestación de 

los servicios de suministro y utilización de 

agua potable y servicios auxiliares en el 

término municipal de A Coruña, con el 

texto que figura en la parte derecha del 

Anexo de este documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

los acuerdos precedentes, mediante 

publicación en el Tablón de anuncios del 

Ayuntamiento y a través de anuncio en el 

Boletín Oficial de la Provincia de A 

Coruña, así como en uno de los diarios de 

mayor difusión de la provincia, con la 

finalidad de que las personas interesadas 

puedan, durante un plazo de treinta días a 

partir del día siguiente al de la 

publicación, realizar las alegaciones y 

sugerencias que consideren oportunas, 

dejando constancia expresa de que si 

durante el citado trámite no se presentara 

ninguna, el acuerdo de aprobación inicial 



 

 

elevará a definitivo de forma automática. 

 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa presidenta, 

tan amplamente como en dereito sexa 

posible, para garantir a plena efectividade 

do presente acordo. 

 

de la modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa 

presidenta, tan ampliamente como en 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena efectividad del presente acuerdo. 
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ANEXO: 
ORDENANZA REGULADORA DA PRESTACIÓN 
PATRIMONIAL DE CARÁCTER PÚBLICO NON TRIBUTARIA 
POLA SUBMINISTRACIÓN E UTILIZACIÓN DE AUGA 
POTABLE E SERVIZOS AUXILIARES NO TERMO  MUNICIPAL 
DA CORUÑA. 

 
 
CAPÍTULO I.- NATUREZA, OBXECTO E FUNDAMENTO.  
 
ARTIGO 1. FUNDAMENTO E OBXECTO.  
 
1. En uso da facultade concedida polo artigo 31.3 da 
Constitución e polo artigo 105.2 da Lei 7/85, de 2 de abril, 
Reguladora das Bases do Réxime Local, e de conformidade 
co disposto no artigo 20.6 do Real Decreto Lexislativo 
2/2004, de 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido 
da Lei Reguladora das Facendas Locais en relación coa 
Disposición adicional primeira da Lei 58/2003 de 17 de 
decembro, Xeral Tributaria, o Concello da Coruña establece 
unha prestación patrimonial de carácter público non 
tributario como contraprestación pola prestación do servizo 
público de subministración e utilización de auga potable no 
Termo Municipal da Coruña, a que se refire o artigo 20. 4 t) 
do propio Real Decreto Lexislativo, que se rexerá pola 
presente Ordenanza.  
 
A prestación do servizo de subministración da auga potable 
debe considerarse como un dereito do ser humano a 
disponer de auga suficiente, salubre, aceptable, e asequible 
para o uso persoal e doméstico. 
As tarifas e demais dereitos económicos, pola prestación 
dos servizos que se citan no apartado seguinte, teñen a 
condición de prestacións patrimoniais de carácter público 
non tributario, de acordo co artigo 20.6 do texto refundido 
da lei reguladora das facendas locais, aprobado por Real 
Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, en redacción 
dada pola Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos do 
Sector Público.  
 
2. A prestación de servizos obxecto das tarifas e demais 
dereitos económicos regulados na presente ordenanza é a 
subministración de auga potable, tanto doméstica como non 
doméstica, as ampliacións, modificacións ou reformas e 
melloras nas redes de distribución solicitadas por un cliente 
ou usuario do servizo, as actuacións de reconexión de 
subministracións, as comprobacións de contador 
efectuadas e as ampliacións de rede derivadas do 
desenvolvemento do planeamento urbanístico, así como 
aquelas outras accesorias ao servizo de subministración de 
auga potable. 
Os devanditos servizos públicos serán prestados pola 
entidade subministradora, Empresa Municipal de Augas da 
Coruña, SA (EMALCSA), sociedade mercantil de capital 
público integramente subscrito polo Concello da Coruña, 
con suxeición ao disposto no Regulamento para a 
prestación do servizo de Abastecemento de Augas da 
Coruña vixente 
 

TEXTO DA PROPOSTA MODIFICACIÓN ORDENANZA 
REGULADORA DA PRESTACIÓN PATRIMONIAL DE 
CARÁCTER PÚBLICO NON TRIBUTARIA POLA 
SUBMINISTRACIÓN E UTILIZACIÓN DE AUGA POTABLE E 
SERVIZOS AUXILIARES NO TERMO  MUNICIPAL DA 
CORUÑA. 

 
CAPÍTULO I.- NATUREZA, OBXECTO E FUNDAMENTO.  
 
ARTIGO 1. FUNDAMENTO E OBXECTO.  
 
1. En uso da facultade concedida polo artigo 31.3 da 
Constitución e polo artigo 105.2 da Lei 7/85, de 2 de abril, 
Reguladora das Bases do Réxime Local, e de conformidade 
co disposto no artigo 20.6 do Real Decreto Lexislativo 
2/2004, de 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido 
da Lei Reguladora das Facendas Locais en relación coa 
Disposición adicional primeira da Lei 58/2003 de 17 de 
decembro, Xeral Tributaria, o Concello da Coruña establece 
unha prestación patrimonial de carácter público non 
tributario como contraprestación pola prestación do servizo 
público de subministración e utilización de auga potable no 
Termo Municipal da Coruña, a que se refire o artigo 20. 4 t) 
do propio Real Decreto Lexislativo, que se rexerá pola 
presente Ordenanza.  
 
A prestación do servizo de subministración da auga potable 
debe considerarse como un dereito do ser humano a 
dispoñer de auga suficiente, salubre, aceptable, e asequible 
para o uso persoal e doméstico. 
As tarifas e demais dereitos económicos, pola prestación 
dos servizos que se citan no apartado seguinte, teñen a 
condición de prestacións patrimoniais de carácter público 
non tributario, de acordo co artigo 20.6 do texto refundido 
da lei reguladora das facendas locais, aprobado por Real 
Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, en redacción 
dada pola Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos do 
Sector Público.  
 
2. A prestación de servizos obxecto das tarifas e demais 
dereitos económicos regulados na presente ordenanza é a 
subministración de auga potable, tanto doméstica como non 
doméstica, as ampliacións, modificacións ou reformas e 
melloras nas redes de distribución solicitadas por un cliente 
ou usuario do servizo, as actuacións de reconexión de 
subministracións, as comprobacións de contador 
efectuadas e as ampliacións de rede derivadas do 
desenvolvemento do planeamento urbanístico, así como 
aquelas outras accesorias ao servizo de subministración de 
auga potable. 
Os devanditos servizos públicos serán prestados pola 
entidade subministradora, Empresa Municipal de Augas da 
Coruña, SA (EMALCSA), sociedade mercantil de capital 
público integramente subscrito polo Concello da Coruña, 
con suxeición ao disposto no Regulamento para a 
prestación do servizo de Abastecemento de Augas da 
Coruña vixente 
 



 

 

ARTIGO 2. OBRIGADOS AO PAGAMENTO.  
Están obrigados ao pagamento os titulares do contrato de 
subministración, solicitantes ou destinatarios dos servizos. 
Serán responsables subsidiarios do pagamento os 
propietarios dos inmobles, que poderán repercutir, no seu 
caso, as cotas sobre os respectivos beneficiarios da 
subministración ou servizos regulados nesta ordenanza 
 
CAPÍTULO II.- CUANTIFICACIÓN DAS TARIFAS.  
 
ARTIGO 3. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
Os usos domésticos están definidos no artigo 2 da Lei 
9/2010, de 4 de novembro, de augas de Galicia.  
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable a usos domésticos estará constituído por dous 
elementos tarifarios: un de carácter fixo pola dispoñibilidade 
do servizo de abastecemento, e outro de carácter variable 
en función da súa utilización efectiva medida polo volume, 
expresado en metros cúbicos, de auga consumida.  
 
3.1. TARIFA XERAL PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
3.1.1. COTA FIXA. 
  
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
 
No caso de que varias vivendas, ou locais, se sirvan dun 
mesmo contador, se o valor que corresponda aplicar 
segundo a táboa é menor que o resultado de multiplicar o 
número de vivendas e/ou locais polo prezo aplicado ao 
contador de 2,5 m3/h en euros/mes (IVE excluído), 
tomarase este último resultado.  
 
Táboa 1. Tarifas por cota fixa 
 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . . . .  5,00 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,54 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 16,63 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 28,99 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .46,11 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . .  90,48 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 118,12 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 184,64 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . 288,34 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . 415,83 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . 737,40 
600,0 m3/h . . . . . . . . . .1.661,85 

ARTIGO 2. OBRIGADOS AO PAGAMENTO.  
Están obrigados ao pagamento os titulares do contrato de 
subministración, solicitantes ou destinatarios dos servizos. 
Serán responsables subsidiarios do pagamento os 
propietarios dos inmobles, que poderán repercutir, no seu 
caso, as cotas sobre os respectivos beneficiarios da 
subministración ou servizos regulados nesta ordenanza 
 
CAPÍTULO II.- CUANTIFICACIÓN DAS TARIFAS.  
 
ARTIGO 3. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
Os usos domésticos están definidos no artigo 2 da Lei 
9/2010, de 4 de novembro, de augas de Galicia.  
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable a usos domésticos estará constituído por dous 
elementos tarifarios: un de carácter fixo pola dispoñibilidade 
do servizo de abastecemento, e outro de carácter variable 
en función da súa utilización efectiva medida polo volume, 
expresado en metros cúbicos, de auga consumida.  
 
3.1. TARIFA XERAL PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
3.1.1. COTA FIXA. 
  
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
 
No caso de que varias vivendas, ou locais, se sirvan dun 
mesmo contador, se o valor que corresponda aplicar 
segundo a táboa é menor que o resultado de multiplicar o 
número de vivendas e/ou locais polo prezo aplicado ao 
contador de 2,5 m3/h en euros/mes (IVE excluído), 
tomarase este último resultado.  
 
Táboa 1. Tarifas por cota fixa 
 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . . . .  5,18 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,95 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 17,22 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 30,01 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .47,73 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . .  93,65 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 122,26 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 191,11 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . 298,44 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . 430,39 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . 763,21 
600,0 m3/h . . . . . . . . . .1.720,02 
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No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
3.1.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido, 
distribuído en tres bloques segundo a táboa 3:  
 
Táboa 3.- tarifa por bloques DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 6 m3/mes   0,1354 
Bloque 2.- De 7 a 15 m3/mes  0,3489 
Bloque 3.- Máis de 15 m3/mes 0,3804 
 
A efectos de cálculo de cada bloque, o período mensual 
enténdese referido a 30 días 
 
3.2. TARIFAS REDUCIDAS 
 
Para ter dereito á obtención destes beneficios, o interesado 
deberá cumprir cos seguintes requisitos: 
 
- Que o usuario sexa titular do contrato da 
subministración  
- Que o usuario se atope empadroado e resida na 
vivenda para a que solicita o beneficio.  
 
 
 
 
 
Os ingresos familiares entenderanse como ingresos na 
unidade convivencial, entendendo por tales todos os dos 
empadroados na vivenda, así como os de aqueles que 
residan habitualmente na vivenda e poidan xustificarse por 
calquera medio válido en Dereito.  
 
 
 

 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
3.1.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido, 
distribuído en tres bloques segundo a táboa 3:  
 
Táboa 3.- tarifa por bloques DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 6 m3/mes   0,1402 
Bloque 2.- De 7 a 15 m3/mes  0,3612 
Bloque 3.- Máis de 15 m3/mes 0,3938 
 
A efectos de cálculo de cada bloque, o período mensual 
enténdese referido a 30 días 
 
3.2. TARIFAS REDUCIDAS 
 
Para ter dereito á obtención destes beneficios, o interesado 
deberá cumprir cos seguintes requisitos: 
 
- Que o usuario sexa titular do contrato da 
subministración  
- Que o usuario se atope empadroado e resida na 
vivenda para a que solicita o beneficio.  
- Que o subministro non presente fugas de auga 
na súa instalación interior. Se a fuga se manifestase 
posteriormente á aprobación da tarifa reducida, o 
mantemento desta condicionarase á súa reparación. 
 
Os ingresos familiares entenderanse como ingresos na 
unidade convivencial, entendendo por tales todos os dos 
empadroados na vivenda, así como os de aqueles que 
residan habitualmente na vivenda e poidan xustificarse por 
calquera medio válido en Dereito. Os medios válidos en 
dereito poderán usarse igualmente para probar as persoas 
que efectivamente estean residindo na vivenda e que aínda 
non ocasionaran baixa formal no padrón. 



 

 

 
A efectos do cálculo dos ingresos, consideraranse os do 
exercicio da solicitude da bonificación no caso de pensións 
ou prestacións sociais e os do exercicio anterior no caso de 
salarios ou outros rendementos. Estes exercicios serán os 
de comparación co IPREM. 
 
Para os casos de solicitudes de bonificación en que se deba 
cumprir unha condición de ingresos máximos, esta 
condición deberá acreditala un funcionario municipal. 
  
No caso de aplicación de tarifas reducidas para familias 
numerosas deberán acompañar a solicitude do título de 
familia numerosa vixente a 1 de xaneiro do exercicio no que 
deba producirse a aplicación da tarifa reducida. 
 
No caso de familias monoparentais deberán acompañar a 
solicitude do certificado emitido pola Xunta de Galicia ou 
órgano da CC.AAA correspondente equivalente e que 
acredite a condición de familia monoparental vixente a 1 de 
xaneiro do exercicio no que deba producirse a aplicación da 
tarifa reducida. 
 
A aplicación de calquera das tarifas reducidas definidas 
neste apartado terá unha duración máxima de dous anos 
desde a súa concesión. Para a súa renovación deberán 
presentarse os mesmos documentos que para a súa 
concesión actualizados. O beneficiario terá a obriga de 
comunicar á entidade subministradora as modificacións que 
se produzan nas circunstancias que deron lugar á súa 
concesión. A entidade subministradora poderá comprobar 
en calquera momento o cumprimento das condicións que 
dan lugar á aplicación das tarifas reducidas. 
 
3.2.1. TARIFA REDUCIDA EN FUNCIÓN DO Nº DE 
HABITANTES POR VIVENDA 
 
Partindo do que se establece no anterior punto 3.1. como 
tarifa xeral para usos domésticos, a determinación de tarifa 
reducida para aqueles casos en que se acredite que a 
vivenda estea ocupada por 4 persoas ou máis efectuarase 
mediante a modificación do límite do bloque 1 e eliminación 
do bloque 3.  
A modificación do consumo aplicable ao bloque 1 
realizarase de acordo coa expresión: Límite superior bloque 
1 = 2 * h, sendo h o número de habitantes legalmente 
recoñecidos da vivenda, e sempre para un valor superior a 
3. O resto de consumo liquidarase de acordo co prezo 
establecido para o bloque 2. Todas as solicitudes por este 
concepto deberán ser renovadas cada dous anos. En caso 
de non facerse, a redución quedará sen efecto. 
Para acreditar o nº de habitantes da vivenda, o titular do 
contrato e/ou usuario deberá presentar a seguinte 
documentación: 
- Autorización do titular/usuario para a verificación 
pola entidade subministradora dos datos actualizados do 
Padrón de habitantes 
- Certificación do titular/usuario do Padrón de 

 
A efectos do cálculo dos ingresos, consideraranse os do 
exercicio da solicitude da bonificación no caso de pensións 
ou prestacións sociais e os do exercicio anterior no caso de 
salarios ou outros rendementos. Estes exercicios serán os 
de comparación co IPREM. 
 
Para os casos de solicitudes de bonificación en que se deba 
cumprir unha condición de ingresos máximos, esta 
condición deberá acreditala un funcionario municipal. 
  
No caso de aplicación de tarifas reducidas para familias 
numerosas deberán acompañar a solicitude do título de 
familia numerosa vixente a 1 de xaneiro do exercicio no que 
deba producirse a aplicación da tarifa reducida. 
 
No caso de familias monoparentais deberán acompañar a 
solicitude do certificado emitido pola Xunta de Galicia ou 
órgano da CC.AAA correspondente equivalente e que 
acredite a condición de familia monoparental vixente a 1 de 
xaneiro do exercicio no que deba producirse a aplicación da 
tarifa reducida. 
 
A aplicación de calquera das tarifas reducidas definidas 
neste apartado terá unha duración máxima de dous anos 
desde a súa concesión. Para a súa renovación deberán 
presentarse os mesmos documentos que para a súa 
concesión actualizados. O beneficiario terá a obriga de 
comunicar á entidade subministradora as modificacións que 
se produzan nas circunstancias que deron lugar á súa 
concesión. A entidade subministradora poderá comprobar 
en calquera momento o cumprimento das condicións que 
dan lugar á aplicación das tarifas reducidas. 
 
3.2.1. TARIFA REDUCIDA EN FUNCIÓN DO Nº DE 
HABITANTES POR VIVENDA 
 
Partindo do que se establece no anterior punto 3.1. como 
tarifa xeral para usos domésticos, a determinación de tarifa 
reducida para aqueles casos en que se acredite que a 
vivenda estea ocupada por 4 persoas ou máis efectuarase 
mediante a modificación do límite do bloque 1 e eliminación 
do bloque 3.  
A modificación do consumo aplicable ao bloque 1 
realizarase de acordo coa expresión: Límite superior bloque 
1 = 2 * h, sendo h o número de habitantes legalmente 
recoñecidos da vivenda, e sempre para un valor superior a 
3. O resto de consumo liquidarase de acordo co prezo 
establecido para o bloque 2. Todas as solicitudes por este 
concepto deberán ser renovadas cada dous anos. En caso 
de non facerse, a redución quedará sen efecto. 
Para acreditar o nº de habitantes da vivenda, o titular do 
contrato e/ou usuario deberá presentar a seguinte 
documentación: 
- Autorización do titular/usuario para a verificación 
pola entidade subministradora dos datos actualizados do 
Padrón de habitantes 
- Certificación do titular/usuario do Padrón de 
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habitantes 
O beneficiario desta tarifa terá a obriga de comunicar á 
entidade subministradora as modificacións que se produzan 
no número de habitantes da vivenda, sendo efectivas desde 
o seguinte período á data de comunicación. A entidade 
subministradora poderá comprobar en calquera momento o 
cumprimento das condicións que dan lugar á presente 
redución. 
 
3.2.2. TARIFA PARA USUARIOS BENEFICIARIOS DE 
R.I.S.G.A.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, aos 
usuarios que sexan beneficiarios da Renda de Inserción 
Social de Galicia e os acollidos a réximes protectores de 
carácter público análogos ao mencionado. 
 
3.2.3. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, para 
o usuario que acredite que os ingresos familiares, obtidos 
por calquera concepto, non superan o Indicador Público de 
Renda de Efectos Múltiples (IPREM).  
 
3.2.4. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM 
x1,5 
 
Nos casos nos que o usuario acredite que os ingresos 
familiares, obtidos por calquera concepto, non superan a 
cantidade de multiplicar o Indicador Público de Renda de 
Efectos Múltiples (IPREM) por 1,5, a tarifa será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,25 pola tarifa prevista para 
os consumos domésticos. 
 
3.2.5 TARIFA PARA FAMILIAS NUMEROSAS OU 
MONOPARENTAIS 
 
No caso de que a vivenda pertenza a unha familia numerosa 
ou familia monoparental , a cota tributaria será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,5 pola tarifa prevista para 
as vivendas 
 
ARTIGO 4. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS NON DOMÉSTICOS. 
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable para usos non domésticos estará constituído 
por dous elementos tarifarios: un de carácter fixo pola 
dispoñibilidade do servizo de abastecemento, e outro de 
carácter variable en función da súa utilización efectiva 
medida polo volume, expresado en metros cúbicos, de auga 
consumida.  
Faise referencia á tarifa aplicable a subministracións 
COMERCIAIS, INDUSTRIAIS e as ligadas a 
ORGANISMOS OFICIAIS.  
 
 
 

habitantes 
O beneficiario desta tarifa terá a obriga de comunicar á 
entidade subministradora as modificacións que se produzan 
no número de habitantes da vivenda, sendo efectivas desde 
o seguinte período á data de comunicación. A entidade 
subministradora poderá comprobar en calquera momento o 
cumprimento das condicións que dan lugar á presente 
redución. 
 
3.2.2. TARIFA PARA USUARIOS BENEFICIARIOS DE 
R.I.S.G.A.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, aos 
usuarios que sexan beneficiarios da Renda de Inserción 
Social de Galicia e os acollidos a réximes protectores de 
carácter público análogos ao mencionado. 
 
3.2.3. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, para 
o usuario que acredite que os ingresos familiares, obtidos 
por calquera concepto, non superan o Indicador Público de 
Renda de Efectos Múltiples (IPREM).  
 
3.2.4. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM 
x1,5 
 
Nos casos nos que o usuario acredite que os ingresos 
familiares, obtidos por calquera concepto, non superan a 
cantidade de multiplicar o Indicador Público de Renda de 
Efectos Múltiples (IPREM) por 1,5, a tarifa será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,25 pola tarifa prevista para 
os consumos domésticos. 
 
3.2.5 TARIFA PARA FAMILIAS NUMEROSAS OU 
MONOPARENTAIS 
 
No caso de que a vivenda pertenza a unha familia numerosa 
ou familia monoparental , a cota tributaria será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,5 pola tarifa prevista para 
as vivendas 
 
ARTIGO 4. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS NON DOMÉSTICOS. 
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable para usos non domésticos estará constituído 
por dous elementos tarifarios: un de carácter fixo pola 
dispoñibilidade do servizo de abastecemento, e outro de 
carácter variable en función da súa utilización efectiva 
medida polo volume, expresado en metros cúbicos, de auga 
consumida.  
Faise referencia á tarifa aplicable a subministracións 
COMERCIAIS, INDUSTRIAIS e as ligadas a 
ORGANISMOS OFICIAIS.  
 
As tarifas que se definen a continuación non son de 
aplicación ás subministracións titularidade do Concello da 



 

 

 
 
4.1.- COTA FIXA.  
 
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
No caso de que varios locais se sirvan dun mesmo 
contador, se o valor que corresponda aplicar segundo a 
táboa é menor que o resultado de multiplicar o número de 
locais polo prezo aplicado ao contador de 2,5 m3/h en 
euros/mes (IVE excluído), tomarase este último resultado.  
 
 
Táboa 4.1.1. Tarifas por cota fixa 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . .  . . 5,00 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,54 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 16,63 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 28,99 
15,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 46,11 
25,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 90,48 
40,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 118,12 
60,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 184,64 
100,0 m3/h . . . . . . . . .  . 288,34 
150,0 m3/h . . . . . . . . .  . 415,83 
250,0 m3/h . . . . . . . . .  . 737,40 
600,0 m3/h . . . . . . . . . 1.661,85 
 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 4.1.2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . ..589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
4.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido 
distribuído en catro bloques segundo a táboa seguinte:  
 

Coruña. 
 
4.1.- COTA FIXA.  
 
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
No caso de que varios locais se sirvan dun mesmo 
contador, se o valor que corresponda aplicar segundo a 
táboa é menor que o resultado de multiplicar o número de 
locais polo prezo aplicado ao contador de 2,5 m3/h en 
euros/mes (IVE non incluído), tomarase este último 
resultado.  
 
Táboa 4.1.1. Tarifas por cota fixa 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . .  . . 5,18 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,95 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 17,22 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 30,01 
15,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 47,73 
25,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 93,65 
40,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 122,26 
60,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 191,11 
100,0 m3/h . . . . . . . . .  . 298,44 
150,0 m3/h . . . . . . . . .  . 430,39 
250,0 m3/h . . . . . . . . .  . 763,21 
600,0 m3/h . . . . . . . . . 1.720,02 
 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 4.1.2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . ..589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
4.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido 
distribuído en catro bloques segundo a táboa seguinte:  
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Táboa 4.2. Tarifa por bloques NON DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 25 m3/mes…........................ 0,5465 
Bloque 2.- De máis de 25 ata 51 m3/mes.... 0,6139 
Bloque 3.- Máis de 51 ata 200 m3/mes....... 0,6471 
Bloque 4.- Máis de 200 m3/mes ................. 0,7118 
 
A efectos de cálculo, o período mensual enténdese 
referido a 30 días. 
 
Do mesmo xeito, establécese para os consumos en USOS 
DE INSTALACIÓNS CONTRA INCENDIOS unha tarifa 
única de 0,9975 €/m3, sempre que os consumos medidos 
na instalación non teñan sido utilizados na extinción de 
incendios e este feito poida ser debidamente xustificado. Os 
prezos correspondentes ás subministracións contratadas 
para este uso liquidaranse e recadaranse polos mesmos 
períodos e nos mesmos prazos que os da subministración 
ordinaria do inmoble correspondente, podendo liquidalas 
nun só recibo. 
 
ARTIGO 5. ALUGUER E MANTEMENTO DE EQUIPOS DE 
MEDIDA.  
 
Cando o cliente, sexa usuario doméstico ou non doméstico, 
utilice para medir os seus consumos un contador 
propiedade da Entidade Subministradora, aboará 
mensualmente a cota que se indica a continuación, 
incluíndo a mesma os gastos que poidan derivarse da 
conservación, reparación ou substitución do aparello de 
medida.  
A cota de aluguer establécese en función de caudal nominal 
en m³/hora, definido segundo a UNE en 14154-1, e que se 
indican na Táboa 5:  
 
Táboa 5.- Tarifas por aluguer contador 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h o inferior . . . . . . . 0,66 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,09 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,49 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . .   2,30 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  4,90 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  7,60 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  8,55 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  9,49 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 11,10 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 13,73 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 27,80 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 47,01 
 
Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 6. EXECUCIÓN DE AMPLIACIÓNS DE REDE, 
ACOMETIDAS E OUTROS CONCEPTOS TARIFARIOS. 
 

Táboa 4.2. Tarifa por bloques NON DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 25 m3/mes…........................ 0,5657 
Bloque 2.- De máis de 25 ata 51 m3/mes.... 0,6354 
Bloque 3.- Máis de 51 ata 200 m3/mes....... 0,6698 
Bloque 4.- Máis de 200 m3/mes ................. 0,7368 
 
A efectos de cálculo, o período mensual enténdese 
referido a 30 días. 
 
Do mesmo xeito, establécese para os consumos en USOS 
DE INSTALACIÓNS CONTRA INCENDIOS unha tarifa 
única de 1,0325 €/m3, sempre que os consumos medidos 
na instalación non teñan sido utilizados na extinción de 
incendios e este feito poida ser debidamente xustificado. Os 
prezos correspondentes ás subministracións contratadas 
para este uso liquidaranse e recadaranse polos mesmos 
períodos e nos mesmos prazos que os da subministración 
ordinaria do inmoble correspondente, podendo liquidalas 
nun só recibo. 
 
ARTIGO 5. ALUGUER E MANTEMENTO DE EQUIPOS DE 
MEDIDA.  
 
Cando o cliente, sexa usuario doméstico ou non doméstico, 
utilice para medir os seus consumos un contador 
propiedade da Entidade Subministradora, aboará 
mensualmente a cota que se indica a continuación, 
incluíndo a mesma os gastos que poidan derivarse da 
conservación, reparación ou substitución do aparello de 
medida.  
A cota de aluguer establécese en función de caudal nominal 
en m³/hora, definido segundo a UNE en 14154-1, e que se 
indican na Táboa 5:  
 
Táboa 5.- Tarifas por aluguer contador (IVE non incluído).  
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h o inferior . . . . . . . 0,66 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,09 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,49 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . .   2,30 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  4,90 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  7,60 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  8,55 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  9,49 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 11,10 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 13,73 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 27,80 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 47,01 
 
Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 6. EXECUCIÓN DE AMPLIACIÓNS DE REDE, 
ACOMETIDAS E OUTROS CONCEPTOS TARIFARIOS. 
 



 

 

A tarifa regulada neste artigo percibirase pola entidade 
subministradora nos seguintes supostos: 
 
A. PROMOCIÓNS URBANÍSTICAS 
 
No caso de promocións derivadas do desenvolvemento 
urbanístico, e recollidas no Plan Xeral de Ordenación 
Municipal vixente como áreas de planeamento incorporado 
(API), áreas de planeamento específico (APE), áreas de 
planeamento remitido (APR), polígonos (POL), ou sectores 
de solo urbanizable (S), establécese unha cota fixa en 
concepto de conexión con sistemas xerais.  
Esta cota resulta dos investimentos efectuados pola 
entidade subministradora en actuacións semellantes ata a 
data da solicitude e consta de dúas partes. A parte fixa 
establécese de acordo co número de vivendas ou locais 
autorizados e ascende á cantidade de 300 € por cada 
vivenda ou local. A parte variable establecerase sempre de 
acordo coas infraestruturas concretas a desenvolver para 
cada actuación, en función do proxecto de urbanización 
correspondente, e xustificarase aos promotores mediante 
orzamento. Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de 
aplicación o Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
B. EXECUCIÓN DE ACOMETIDAS 
 
O importe a facturar ao solicitante dunha acometida está 
composto por dous elementos: unha cota establecida en 
función do diámetro da acometida expresado en milímetros 
(táboa 6) e outra en base ao custo real das actuacións 
relacionadas coa garantía de subministración específica da 
acometida que se solicita, denominado Abastecemento.  
 
 
Para a determinación deste valor utilizarase o orzamento de 
execución que realicen os servizos técnicos da entidade 
subministradora. No caso de obras de abastecemento xa 
executadas pola entidade subministradora, este valor 
consistirá na parte proporcional que corresponda ao 
solicitante nas obras de ampliación, reforma ou renovación 
das redes correspondentes á subministración. 
 
Táboa 6.- Tarifa acometidas 
Diámetro nominal €/ud. 
 
32 mm……………………….. 612,62 
50 mm……………………….. 681,87 
63 mm.................................. 751,11 
80 mm.................................. 820,35 
 
A ampliación de sección dunha acometida preexistente, 
solicitada por un cliente, devindicará unha cantidade 
equivalente á que resultaría de instalar esa acometida como 
se fose nova. 
 
ARTIGO 7. ACTIVIDADES ADMINISTRATIVAS 
INHERENTES Á XESTIÓN DA SUBMINISTRACIÓN.  
 

A tarifa regulada neste artigo percibirase pola entidade 
subministradora nos seguintes supostos: 
 
A. PROMOCIÓNS URBANÍSTICAS 
 
No caso de promocións derivadas do desenvolvemento 
urbanístico, e recollidas no Plan Xeral de Ordenación 
Municipal vixente como áreas de planeamento incorporado 
(API), áreas de planeamento específico (APE), áreas de 
planeamento remitido (APR), polígonos (POL), ou sectores 
de solo urbanizable (S), establécese unha cota fixa en 
concepto de conexión con sistemas xerais.  
Esta cota resulta dos investimentos efectuados pola 
entidade subministradora en actuacións semellantes ata a 
data da solicitude e consta de dúas partes. A parte fixa 
establécese de acordo co número de vivendas ou locais 
autorizados e ascende á cantidade de 300 € por cada 
vivenda ou local (IVE non incluído). A parte variable 
establecerase sempre de acordo coas infraestruturas 
concretas a desenvolver para cada actuación, en función do 
proxecto de urbanización correspondente, e xustificarase 
aos promotores mediante orzamento. Ás tarifas recollidas 
neste artigo seralles de aplicación o Imposto sobre Valor 
Engadido en vigor. 
 
B. DEREITO DE ACOMETIDAS 
 
O importe a facturar ao solicitante dunha acometida está 
composto por dous elementos: unha cota fixa establecida 
en función do diámetro da acometida expresado en 
milímetros (táboa 6), correspondente ao dereito de 
enganche ou acometida, e outra en base ao custo estimado 
das actuacións relacionadas coa garantía de 
subministración específica da acometida que se solicita, 
denominado Abastecemento.  
 
Para a determinación deste valor utilizarase o orzamento de 
execución que realicen os servizos técnicos da entidade 
subministradora. No caso de obras de abastecemento xa 
executadas pola entidade subministradora, este valor 
consistirá na parte proporcional que corresponda ao 
solicitante nas obras de ampliación, reforma ou renovación 
das redes correspondentes á subministración. 
 
Táboa 6.- Tarifa acometidas (IVE non incluído) 
Diámetro nominal €/ud. 
 
32 mm……………………….. 612,62 
50 mm……………………….. 681,87 
63 mm.................................. 751,11 
80 mm.................................. 820,35 
 
A ampliación de sección dunha acometida preexistente, 
solicitada por un cliente, devindicará unha cantidade 
equivalente á que resultaría de instalar esa acometida como 
se fose nova. 
 
ARTIGO 7. ACTIVIDADES ADMINISTRATIVAS 
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1. A xestión administrativa e concretamente os procesos 
derivados da contratación de subministracións (expedientes 
de subministración, baixas e cambios de titular) non 
devindicarán ningunha contraprestación, agás nos casos de 
alta, cuxa tarifa será de 12 € por alta.  
 
2. Na contratación de subministracións eventuais, o cliente 
deberá constituír fianza de 200 €, equivalente ao importe 
dos aparellos e equipos de medida que se lle facilitan polo 
servizo. A fianza quedará afectada tamén ao pagamentos 
do consumo efectivamente realizado e demais 
complementos que procedan 
 
ARTIGO 8. ACTUACIÓNS DE RECONEXIÓN DE 
SUBMINISTRACIÓNS. 
 
1. A tarifa deste servizo estará constituída polos dereitos de 
reconexión da subministración que tivese sido suspendida, 
segundo o disposto no Art. 19 do Regulamento para a 
Prestación do Servizo de Subministración de Auga Potable.  
Quen realice solicitude de servizo e non chegue a formalizar 
o contrato, sempre e cando a Entidade Subministradora 
teña procedido á instalación e desmontaxe do contador, 
estará obrigado a aboar estes dereitos, no momento de 
volver solicitalo. 
2. O prezo defínese por unha cantidade fixa en función do 
caudal permanente do contador instalado, de acordo coas 
tarifas da táboa seguinte:   
 
Táboa 7.- Dereitos de reenganche 
Caudal nominal Cota (€) 
 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . . 43,10 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . …. 51,72 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . …60,34 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …86,21 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .107,76 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .129,31 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .172,41 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .215,52 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .258,62 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .301,72 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .344,83 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .517,24 
 
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 9. COMPROBACIÓNS DE CONTADOR 
 
As comprobacións de contador, efectuadas a instancias do 
usuario, das que resulte un correcto funcionamento do 
aparello, devindicarán por prestación dos servizos 
asociados a comprobacións «in situ» mediante contador 
padrón os importes da táboa 8: 
 
Táboa 8.- Comprobacións de contador 
Caudal nominal Cota (€) 

INHERENTES Á XESTIÓN DA SUBMINISTRACIÓN.  
 
1. A xestión administrativa e concretamente os procesos 
derivados da contratación de subministracións (expedientes 
de subministración, baixas e cambios de titular) non 
devindicarán ningunha contraprestación, agás nos casos de 
alta, cuxa tarifa será de 12 € por alta (IVE non incluído).  
2. Na contratación de subministracións eventuais, o cliente 
deberá constituír fianza de 200 €, equivalente ao importe 
dos aparellos e equipos de medida que se lle facilitan polo 
servizo. A fianza quedará afectada tamén ao pagamentos 
do consumo efectivamente realizado e demais 
complementos que procedan 
 
ARTIGO 8. ACTUACIÓNS DE RECONEXIÓN DE 
SUBMINISTRACIÓNS. 
 
1. A tarifa deste servizo estará constituída polos dereitos de 
reconexión da subministración que tivese sido suspendida, 
segundo o disposto no Art. 19 do Regulamento para a 
Prestación do Servizo de Subministración de Auga Potable.  
Quen realice solicitude de servizo e non chegue a formalizar 
o contrato, sempre e cando a Entidade Subministradora 
teña procedido á instalación e desmontaxe do contador, 
estará obrigado a aboar estes dereitos, no momento de 
volver solicitalo. 
2. O prezo defínese por unha cantidade fixa en función do 
caudal permanente do contador instalado, de acordo coas 
tarifas da táboa seguinte:   
 
Táboa 7.- Dereitos de reenganche (IVE non incluído) 
Caudal nominal Cota (€) 
 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . . 43,10 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . …. 51,72 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . …60,34 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …86,21 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .107,76 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .129,31 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .172,41 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .215,52 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .258,62 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .301,72 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .344,83 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .517,24 
 
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 9. COMPROBACIÓNS DE CONTADOR 
 
As comprobacións de contador, efectuadas a instancias do 
usuario, das que resulte un correcto funcionamento do 
aparello, devindicarán por prestación dos servizos 
asociados a comprobacións «in situ» mediante contador 
padrón os importes da táboa 8: 
 
Táboa 8.- Comprobacións de contador 



 

 

2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 51,72 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . ….86,21 
 
 
Cando o resultado da comprobación non satisfaga as 
partes, realizarase unha verificación oficial en laboratorio 
acreditado, sendo os custos da mesma asumidos pola parte 
que reclame esa verificación, con independencia do seu 
resultado.  
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor.  
 
CAPÍTULO III.- FACTURACIÓN, PERÍODO DE 
PAGAMENTO E OBRIGAS DO USUARIO.  
 
ARTIGO 10.- FACTURACIÓN 
 
1. A facturación do servizo de subministración de auga 
potable realizarase trimestralmente cando o contador sexa 
de calibre inferior a 65 mm ou con caudal nominal instalado 
inferior a 40 m³/h, e mensualmente en calibres de 65 mm e 
superiores, ou con caudais nominais instalados de 40 m³/h 
en diante. Porén, cando a conveniencia do servizo ou 
circunstancias excepcionais sobrevidas o fagan preciso, 
poderá modificarse a periodicidade da facturación, que non 
será inferior a un mes nin superior a 3 meses. Toda 
modificación levará consigo a obriga de dar publicidade á 
súa implantación, tanto de forma individual como colectiva.  
 
2. A liquidación realizarase aplicando ao consumo que 
sinale o contador as tarifas vixentes. Nos períodos de 
facturación en que estivesen en vigor distintas tarifas, a 
liquidación efectuarase por rateo. Unha vez iniciada a 
prestación do servizo, a facturación será realizada pola 
Entidade Subministradora de forma periódica, dispoñendo 
os destinatarios dos prazos que determina o artigo 15 desta 
Ordenanza para efectuar o seu pagamento. 
 
 
 
 
ARTIGO 11.- MEDICIÓN DE CONSUMOS. 
 
Nas subministracións controladas por contador, que estará 
situado en zona de uso común do inmoble de fácil e libre 
acceso, liquidarase como consumo o que este indique.  
Nos supostos de imposibilidade de lectura por calquera 
causa, incluso por avaría ou funcionamento irregular do 
contador, liquidaranse os consumos durante o tempo que 
se manteña esta situación de acordo co especificado no 
Regulamento para a Prestación do Servizo de 
Abastecemento de Augas. 
En subministracións sen histórico real de lecturas, 
realizarase un rateo en función das lecturas de contador das 
que dispoña a Empresa Subministradora. Se non se desen 
as circunstancias contempladas, facturarase un consumo 
equivalente á capacidade nominal do contador por 35 horas 
de utilización mensual. O consumo facturado neste caso 

Caudal nominal Cota (€) 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 51,72 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . ….86,21 
(IVE non incluído) 
 
Cando o resultado da comprobación non satisfaga as 
partes, realizarase unha verificación oficial en laboratorio 
acreditado, sendo os custos da mesma asumidos pola parte 
que reclame esa verificación, con independencia do seu 
resultado.  
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor.  
 
CAPÍTULO III.- FACTURACIÓN, PERÍODO DE 
PAGAMENTO E OBRIGAS DO USUARIO.  
 
ARTIGO 10.- FACTURACIÓN 
 
1. A facturación do servizo de subministración de auga 
potable realizarase trimestralmente cando o contador sexa 
de calibre inferior a 65 mm ou con caudal nominal instalado 
inferior a 40 m³/h, e mensualmente en calibres de 65 mm e 
superiores, ou con caudais nominais instalados de 40 m³/h 
en diante. Porén, cando a conveniencia do servizo ou 
circunstancias excepcionais sobrevidas o fagan preciso, 
poderá modificarse a periodicidade da facturación, que non 
será inferior a un mes nin superior a 3 meses. Toda 
modificación levará consigo a obriga de dar publicidade á 
súa implantación, tanto de forma individual como colectiva.  
 
2. A liquidación realizarase aplicando ao consumo que 
sinale o contador as tarifas vixentes. Nos períodos de 
facturación en que estivesen en vigor distintas tarifas, a 
liquidación efectuarase por rateo. Unha vez iniciada a 
prestación do servizo, a facturación será realizada pola 
Entidade Subministradora de forma periódica, dispoñendo 
os destinatarios dos prazos que determina o artigo 15 desta 
Ordenanza para efectuar o seu pagamento. 
 
3. Todos os prezos e tarifas incluídos na presente 
ordenanza reflíctense sen IVE. 
 
ARTIGO 11.- MEDICIÓN DE CONSUMOS. 
 
Nas subministracións controladas por contador, que estará 
situado en zona de uso común do inmoble de fácil e libre 
acceso, liquidarase como consumo o que este indique.  
Nos supostos de imposibilidade de lectura por calquera 
causa, incluso por avaría ou funcionamento irregular do 
contador, liquidaranse os consumos durante o tempo que 
se manteña esta situación de acordo co especificado no 
Regulamento para a Prestación do Servizo de 
Abastecemento de Augas. 
En subministracións sen histórico real de lecturas, 
realizarase un rateo en función das lecturas de contador das 
que dispoña a Empresa Subministradora. Se non se desen 
as circunstancias contempladas, facturarase un consumo 
equivalente á capacidade nominal do contador por 35 horas 
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considerarase a conta e regularizarase na próxima e 
sucesivas lecturas que se efectúen, sempre que, no 
momento da súa toma, o contador funcione con 
normalidade, quedando como liquidación definitiva en caso 
contrario. 
No caso de que, debido a una avaría interna na instalación 
interior da subministración, o contador rexistre unha fuga 
que orixine un exceso de consumo, facturarase ao usuario 
a totalidade dos m3 medidos polo contador 
excepcionalmente do seguinte xeito, para usos domésticos 
e non domésticos: todo o consumo que corresponda ao 
terceiro ou cuarto bloque, no seu caso, facturarase á tarifa 
resultante de efectuar a media aritmética da tarifa dos 
bloques 1 e 2. 
Considérase que existe un exceso de consumo cando este 
duplique (en caso de usuarios domésticos) ou triplique (en 
caso de usuarios non domésticos) o consumo real medio 
trimestral facturado no ano natural á subministración que 
orixina a incidencia. Se non existen antecedentes 
suficientes, realizarase un rateo atendendo ao período do 
que se dispoñan datos reais de consumo. 
Débese acreditar a involuntariedade das perdas, así como 
a ausencia de culpa ou neglixencia do usuario, que deberá 
presentar: 
a) Solicitude na que o interesado xustifique que 
adoptou as medidas necesarias, dentro do prazo de dous 
meses desde a súa detección, para reparar a avaría que 
produciu a fuga. 
b) Factura orixinal do fontaneiro ou empresa que 
efectuou a reparación na que se faga constar a clase e data 
da reparación realizada, e do xustificante bancario ou de 
calquera outro medio que acredite de xeito fidedigno o seu 
pagamento. 
Para aplicar esta excepción, os consumos excesivos teñen 
que terse producido nos dous trimestres inmediatos 
anteriores ao da emisión da factura que motiva esta petición 
e atendendo a lecturas reais do contador que rexistra os 
consumos. Nunha mesma subministración só poderá 
aplicarse unha vez nun período ininterrompido de 5 anos. 
A Entidade Subministradora poderá comprobar a 
veracidade dos feitos polos seus propios medios. 
 
ARTIGO 12.- SUBMINISTRACIÓNS TEMPORAIS.  
 
Cando unha subministración temporal se realice sen 
contador, aplicaranse para a facturación os volumes que se 
pacten previamente no contrato de subministración. Estes 
determinaranse por técnicos da Entidade Subministradora 
en función dos usos concretos a que se destine e os datos 
achegados polo usuario sobre as instalacións de que 
dispón. 
 
ARTIGO 13.- COTA DE ALTA DE SUBMINISTRACIÓN.  
 
Todo usuario de nova subministración está obrigado ao 
pagamento de 12 euros máis o IVE correspondente en 
concepto de alta, de acordo co especificado no Art. 7.1. 
 

de utilización mensual. O consumo facturado neste caso 
considerarase a conta e regularizarase na próxima e 
sucesivas lecturas que se efectúen, sempre que, no 
momento da súa toma, o contador funcione con 
normalidade, quedando como liquidación definitiva en caso 
contrario. 
No caso de que, debido a una avaría interna na instalación 
interior da subministración, o contador rexistre unha fuga 
que orixine un exceso de consumo, facturarase ao usuario 
a totalidade dos m3 medidos polo contador 
excepcionalmente do seguinte xeito, para usos domésticos 
e non domésticos: todo o consumo que corresponda ao 
terceiro ou cuarto bloque, no seu caso, facturarase á tarifa 
resultante de efectuar a media aritmética da tarifa dos 
bloques 1 e 2. 
Considérase que existe un exceso de consumo cando este 
duplique (en caso de usuarios domésticos) ou triplique (en 
caso de usuarios non domésticos) o consumo real medio 
trimestral facturado no ano natural á subministración que 
orixina a incidencia. Se non existen antecedentes 
suficientes, realizarase un rateo atendendo ao período do 
que se dispoñan datos reais de consumo. 
Débese acreditar a involuntariedade das perdas, así como 
a ausencia de culpa ou neglixencia do usuario, que deberá 
presentar: 
a) Solicitude na que o interesado xustifique que 
adoptou as medidas necesarias, dentro do prazo de dous 
meses desde a súa detección, para reparar a avaría que 
produciu a fuga. 
b) Factura orixinal do fontaneiro ou empresa que 
efectuou a reparación na que se faga constar a clase e data 
da reparación realizada, e do xustificante bancario ou de 
calquera outro medio que acredite de xeito fidedigno o seu 
pagamento. 
Para aplicar esta excepción, os consumos excesivos teñen 
que terse producido nos dous trimestres inmediatos 
anteriores ao da emisión da factura que motiva esta petición 
e atendendo a lecturas reais do contador que rexistra os 
consumos. Nunha mesma subministración só poderá 
aplicarse unha vez nun período ininterrompido de 5 anos. 
A Entidade Subministradora poderá comprobar a 
veracidade dos feitos polos seus propios medios. 
 
ARTIGO 12.- SUBMINISTRACIÓNS TEMPORAIS.  
 
Cando unha subministración temporal se realice sen 
contador, aplicaranse para a facturación os volumes que se 
pacten previamente no contrato de subministración. Estes 
determinaranse por técnicos da Entidade Subministradora 
en función dos usos concretos a que se destine e os datos 
achegados polo usuario sobre as instalacións de que 
dispón. 
 
ARTIGO 13.- COTA DE ALTA DE SUBMINISTRACIÓN.  
 
Todo usuario de nova subministración está obrigado ao 
pagamento de 12 euros máis o IVE correspondente en 
concepto de alta, de acordo co especificado no Art. 7.1. 



 

 

ARTIGO 14.- OBRIGAS DO USUARIO.  
 
Todo usuario do servizo de abastecemento de auga está 
obrigado a:  

1. Aboar o importe dos consumos efectuados, de 
acordo coas tarifas vixentes en cada momento, aínda cando 
os consumos se orixinasen por fugas ou avarías, defectos 
de construción ou conservación das instalacións interiores.  

2. Manter en todo momento os datos persoais do 
titular actualizados, así como comunicar mudanzas de 
nome ou sucesión na titularidade do contrato.  

3. Manter os equipos de medida da subministración 
en bo uso, tanto se son de propiedade do usuario como se 
son propiedade da Entidade Subministradora. En caso de 
que a empresa subministradora do servizo detecte indicios 
de mal funcionamento do contador e así o comunique ao 
usuario, este terá a obriga de facilitar a súa substitución 
para que a Entidade Subministradora poida asegurar a 
correcta medición da subministración. Iso será así 
independentemente de cal sexa o propietario do equipo de 
medida.  

4. Solicitar a baixa da subministración que teña 
concedida, cando se transmita a propiedade do inmoble 
abastecido, ou o título xurídico en virtude do cal ocupase o 
inmoble e, polo tanto desfrutase do servizo.  
 
En caso de que o transmisor non solicite a baixa, esta 
producirá efecto no momento en que se produza a alta do 
novo titular do contrato de abastecemento de auga, 
subsistindo entre tanto a obriga de pagamento do titular 
anterior, aínda que a Entidade Subministradora poderá 
considerar obrigado ao pagamento a quen efectivamente se 
beneficie do servizo sen prexuízo das accións pertinentes.  
O cliente poderá dar por rematado en calquera momento o 
seu contrato, sempre que comunique expresamente á 
Entidade Subministradora esta decisión cun mes de 
antelación. Nos casos en que sexa preciso acceder á finca 
para poder retirar ou precintar o contador e, no seu caso, 
localizar a acometida, é obriga do peticionario da baixa 
facilitar o acceso ao operario da Entidade Subministradora. 
Se a baixa se demorase ou non puidese realizarse por 
problemas de acceso, é dicir, por causa imputable ao 
cliente, á subministración seguirán xirándoselle as facturas 
correspondentes ata a baixa efectiva do mesmo. 
En caso de consumos móbiles, deberase presentar 
mensualmente na Entidade Subministradora o contador 
para a súa lectura, cando a mesma teña sido contratada 
para tomar auga en distintos lugares.  
 
ARTIGO 15. PRAZOS DE PAGO E RECARGAS 
 
Ao amparo do establecido no artigo 2.2 do Real Decreto 
Lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, polo que se aproba o 
texto refundido da lei reguladora das facendas locais e 
artigo 62.1 da Lei 58/2003, do 17 de decembro, Xeral 
Tributaria o prazo de pago das facturas fíxase en 60 días 
desde a data de emisión, debendo quedar constancia deste 
na propia factura. 

 
ARTIGO 14.- OBRIGAS DO USUARIO.  
 
Todo usuario do servizo de abastecemento de auga está 
obrigado a:  

1. Aboar o importe dos consumos efectuados, de 
acordo coas tarifas vixentes en cada momento, aínda cando 
os consumos se orixinasen por fugas ou avarías, defectos 
de construción ou conservación das instalacións interiores.  

2. Manter en todo momento os datos persoais do 
titular actualizados, así como comunicar mudanzas de 
nome ou sucesión na titularidade do contrato.  

3. Manter os equipos de medida da subministración 
en bo uso, tanto se son de propiedade do usuario como se 
son propiedade da Entidade Subministradora. En caso de 
que a empresa subministradora do servizo detecte indicios 
de mal funcionamento do contador e así o comunique ao 
usuario, este terá a obriga de facilitar a súa substitución 
para que a Entidade Subministradora poida asegurar a 
correcta medición da subministración. Iso será así 
independentemente de cal sexa o propietario do equipo de 
medida.  

4. Solicitar a baixa da subministración que teña 
concedida, cando se transmita a propiedade do inmoble 
abastecido, ou o título xurídico en virtude do cal ocupase o 
inmoble e, polo tanto desfrutase do servizo.  
 
En caso de que o transmisor non solicite a baixa, esta 
producirá efecto no momento en que se produza a alta do 
novo titular do contrato de abastecemento de auga, 
subsistindo entre tanto a obriga de pagamento do titular 
anterior, aínda que a Entidade Subministradora poderá 
considerar obrigado ao pagamento a quen efectivamente se 
beneficie do servizo sen prexuízo das accións pertinentes.  
O cliente poderá dar por rematado en calquera momento o 
seu contrato, sempre que comunique expresamente á 
Entidade Subministradora esta decisión cun mes de 
antelación. Nos casos en que sexa preciso acceder á finca 
para poder retirar ou precintar o contador e, no seu caso, 
localizar a acometida, é obriga do peticionario da baixa 
facilitar o acceso ao operario da Entidade Subministradora. 
Se a baixa se demorase ou non puidese realizarse por 
problemas de acceso, é dicir, por causa imputable ao 
cliente, á subministración seguirán xirándoselle as facturas 
correspondentes ata a baixa efectiva do mesmo. 
En caso de consumos móbiles, deberase presentar 
mensualmente na Entidade Subministradora o contador 
para a súa lectura, cando a mesma teña sido contratada 
para tomar auga en distintos lugares.  
 
ARTIGO 15. PRAZOS DE PAGO E RECARGAS 
 
Ao amparo do establecido no artigo 2.2 do Real Decreto 
Lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, polo que se aproba o 
texto refundido da lei reguladora das facendas locais e 
artigo 62.1 da Lei 58/2003, do 17 de decembro, Xeral 
Tributaria. O prazo de pago das facturas fíxase en 60 días 
desde a data de emisión, debendo quedar constancia deste 
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Transcorrido o prazo de pago antes fixado sen que se 
abonara a factura e sen requirimento previo serán 
aplicables as recargas establecidas no artigo 27.2 da Lei 
Xeral Tributaria. 
 
 
 
 
 
 
 
 
A Entidade subministradora, en todo caso, transcorrido o 
prazo de dous meses desde a finalización do prazo de pago 
sen que se abonase a débeda, poderá proceder á 
suspensión da subministración. 
En todo caso, transcorrido o prazo de doce meses desde a 
data de emisión da factura, sen que esta fose abonada, a 
entidade subministradora trasladará ao Concello as 
débedas pendentes de pago para que este inicie os 
procedementos de recadación correspondentes.  
Os dereitos de acometida, fianza, comprobación de 
contador e dereitos de reconexión, nas contías que se 
establecen nesta Ordenanza, serán abonados polos 
destinatarios, os seus substitutos ou responsables no 
momento en que pola E.S. emítaselles a factura 
correspondente, facéndose efectiva polos medios de pago 
establecidos para o efecto. 
 
DISPOSICIÓN TRANSITORIA 
 
Primeira: A partir do 1 de xaneiro e ata o 31 de marzo do 
2022 poderán presentarse solicitudes para que sexan de 
aplicación no exercicio 2022, as tarifas reducidas para 
familias numerosas ou monoparentais. Unha vez rematado 
o dito prazo, as solicitudes terán efectos para o período 
impositivo seguinte.  
O Servizo de Xestión Tributaria remitirá as solicitudes que 
cumpran a condición de familia numerosa ou monoparental 
á entidade EMALCSA para a xestión dos recibos. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 A presente ordenanza, que consta de quince artigos, foi 
aprobada polo pleno na sesión celebrada o 4 de novembro 
de 2021, entrará en vigor o 1 de xaneiro de 2022 e será 
efectiva en tanto non se acorde a súa modificación ou 
derrogación. 
 
 

na propia factura. 
Transcorrido o prazo de pago antes fixado sen que se 
abonara a factura e sen requirimento previo serán 
aplicables as recargas establecidas no artigo 27.2 da Lei 
Xeral Tributaria. 
Transcorrido o prazo de pago sen que se aboase a factura 
e sen requirimento previo, serán aplicables as recargas por 
demora que se definen a continuación:  
- 5% sobre o importe pendente de pago, sempre 
que a demora temporal non exceda de 60 días dende a data 
límite de pago voluntario.  
- 10% sobre o importe pendente de pago, cando a 
demora exceda de 60 días. 
A Entidade subministradora, en todo caso, transcorrido o 
prazo de dous meses desde a finalización do prazo de pago 
sen que se abonase a débeda, poderá proceder á 
suspensión da subministración. 
En todo caso, transcorrido o prazo de doce meses desde a 
data de emisión da factura, sen que esta fose abonada, a 
entidade subministradora trasladará ao Concello as 
débedas pendentes de pago para que este inicie os 
procedementos de recadación correspondentes.  
Os dereitos de acometida, fianza, comprobación de 
contador e dereitos de reconexión, nas contías que se 
establecen nesta Ordenanza, serán abonados polos 
destinatarios, os seus substitutos ou responsables no 
momento en que pola E.S. emítaselles a factura 
correspondente, facéndose efectiva polos medios de pago 
establecidos para o efecto. 
 
DISPOSICIÓN TRANSITORIA 
 
Primeira: A partir do 1 de xaneiro e ata o 31 de marzo do 
2022 poderán presentarse solicitudes para que sexan de 
aplicación no exercicio 2022, as tarifas reducidas para 
familias numerosas ou monoparentais. Unha vez rematado 
o dito prazo, as solicitudes terán efectos para o período 
impositivo seguinte.  
O Servizo de Xestión Tributaria remitirá as solicitudes que 
cumpran a condición de familia numerosa ou monoparental 
á entidade EMALCSA para a xestión dos recibos. 
 
DISPOSICIÓN FINAL.  
A presente ordenanza, que consta de quince artigos, foi 
aprobada polo pleno da corporación municipal na sesión 
celebrada o xx de xx do ano 2024. 
Entrará en vigor ao día seguinte ao da súa publicación no 
Boletín Oficial da Provincia, comezando a aplicarse o 
primeiro día do trimestre de devengo posterior á súa 
aprobación. 
Será efectiva en tanto non se acorde a súa modificación ou 
derrogación expresas. 
 
 

 

ASUNTO 4 

 

 ASUNTO 4 

 



 

 

40. Expte. 366/2024/11 

Aprobación inicial da modificación da 

Ordenanza número 42, reguladora do 

prezo público pola subministración de 

auga potable aos municipios da área 

da Coruña. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 8 de abril de 

2024, co voto a favor do grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Bloque Nacionalista Galego, 

e o voto en contra do Grupo municipal 

do Partido Popular, propoñendo ó Pleno 

da Corporación a adopción dos acordos 

seguintes: 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente a 

modificación da Ordenanza número 42, 

reguladora do prezo público pola 

subministración de auga potable aos 

municipios da área da Coruña, co texto 

que figura na parte dereita do Anexo 

deste documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

os acordos precedentes, mediante 

publicación no Taboleiro de anuncios do 

Concello e a través de anuncio no 

Boletín Oficial da Provincia da Coruña, 

así como nun dos diarios de maior 

difusión da provincia, coa finalidade de 

que as persoas interesadas poidan, 

durante un prazo de trinta días a partir do 

día seguinte ao da publicación, realizar 

as alegacións e suxestións que 

consideren oportunas, deixando 

constancia expresa de que se durante o 

citado trámite non se presentase 

ningunha, o acordo de aprobación inicial 

da modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa presidenta, 

tan amplamente como en dereito sexa 

40. Expte. 366/2024/11 

Aprobación inicial de la modificación de 

la Ordenanza número 42, reguladora del 

precio público por el suministro de agua 

potable a los municipios del área de A 

Coruña. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 8 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y del Bloque Nacionalista Galego, 

y el voto en contra del Grupo municipal 

del Partido Popular, proponiendo al 

Pleno de la Corporación a adopción de 

los acuerdos siguientes: 

 

Primero: Aprobar inicialmente la 

modificación de la Ordenanza número 42, 

reguladora del precio público por el 

suministro de agua potable a los 

municipios del área de A Coruña, con el 

texto que figura en la parte derecha del 

Anexo de este documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

los acuerdos precedentes, mediante 

publicación en el Tablón de anuncios del 

Ayuntamiento y a través de anuncio en el 

Boletín Oficial de la Provincia de A 

Coruña, así como en uno de los diarios de 

mayor difusión de la provincia, con la 

finalidad de que las personas interesadas 

puedan, durante un plazo de treinta días a 

partir del día siguiente al de la 

publicación, realizar las alegaciones y 

sugerencias que consideren oportunas, 

dejando constancia expresa de que si 

durante el citado trámite no se presentara 

ninguna, el acuerdo de aprobación inicial 

de la modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa 

presidenta, tan ampliamente como en 
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posible, para garantir a plena 

efectividade do presente acordo. 

 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena efectividad del presente acuerdo. 

 

 
ANEXO: ORDENANZA NÚMERO 42, REGULADORA DO PREZO PÚBLICO POLA SUBMINISTRACIÓN DE AUGA 
POTABLE AOS MUNICIPIOS DA ÁREA DA CORUÑA 
 

 
TEXTO VIXENTE 
ARTIGO 1.  FUNDAMENTO E OBXECTO. 
 
1. De conformidade co establecido nos artigos 127 

e 41 do Real decreto lexislativo 2/2004, do 5 de 
marzo, polo que se aproba o texto refundido da 
Lei reguladora das facendas locais, o Concello da 
Coruña establece o prezo público por 
subministración de auga potable a outros 
municipios, que se rexerá polo establecido nesta 
ordenanza e na Ordenanza xeral de prezos 
públicos. 

2. É obxecto deste prezo público a prestación dos 
servizos de subministración de auga potable pola 
Empresa Municipal de Augas de A Coruña, S.A. 
(EMALCSA), de capital integramente subscrito 
polo Concello da Coruña. 

 
 
ARTIGO 2.  OBRIGA AO PAGAMENTO. 
 
1. Están obrigados ao pagamento do prezo os 

concellos que reciben a subministración de auga 
a través de EMALCSA, de acordo co establecido 
no artigo anterior. 
 

2. O pago do prezo público efectuarase con 
carácter mensual ou trimestral, mediante a 
presentación por EMALCSA das 
correspondentes facturas, expedidas en función 
da subministración efectuada. 

 
ARTIGO 3. BASE DE CÁLCULO. 
 
A determinación da contía que hai que pagar realizarase 
mediante cómputo dos metros cúbicos subministrados 
á rede de distribución dos municipios receptores. 
 
 
ARTIGO 4.  TARIFAS. 
 
Os concellos que obteñan a subministración de auga 
potable a través de Emalcsa aboarán, por metro cúbico 
de auga, 0’2870 euros. 
 
ARTIGO 5.  OBRIGA DE CONTRIBUÍR. 
 
Nace dende que o Concello solicita a prestación do 
servizo ou dende que se utiliza este sen estar 

  
PROPOSTA MODIFICACION 
ARTIGO 1.  FUNDAMENTO E OBXECTO. 
 
1. De conformidade co establecido nos artigos 

127 e 41 do Real decreto lexislativo 2/2004, do 
5 de marzo, polo que se aproba o texto 
refundido da Lei  reguladora das facendas 
locais, o Concello da Coruña establece o prezo 
público por subministración de auga potable a 
outros municipios, que se rexerá polo 
establecido nesta ordenanza e na Ordenanza 
xeral de prezos públicos. 

2. É obxecto deste prezo público a prestación dos 
servizos de subministración de auga potable 
pola Empresa Municipal de Aguas de A 
Coruña, S.A. (EMALCSA), de capital 
integramente subscrito polo Concello da 
Coruña. 

 
ARTIGO 2.  OBRIGA AO PAGAMENTO. 
 
1. Están obrigados ao pagamento do prezo os 

concellos que reciben a subministración de 
auga a través de EMALCSA, de acordo co 
establecido no artigo anterior. 
 

2. O pago do prezo público efectuarase con 
carácter mensual ou trimestral, mediante a 
presentación por EMALCSA das 
correspondentes facturas, expedidas en 
función da subministración efectuada. 

 
ARTIGO 3. BASE DE CÁLCULO. 
 
A determinación da contía que hai que pagar 
realizarase mediante cómputo dos metros cúbicos 
subministrados á rede de distribución dos municipios 
receptores. 
 
ARTIGO 4.  TARIFAS. 
 
Os concellos que obteñan a subministración de auga 
potable a través de Emalcsa aboarán, por metro 
cúbico de auga, 0’2971 euros. 
 
ARTIGO 5.  OBRIGA DE CONTRIBUÍR. 
 
Nace dende que o Concello solicita a prestación do 
servizo ou dende que se utiliza este sen estar 



 

 

debidamente autorizado e, en consecuencia, dende que 
se inicie a posibilidade, por parte do usuario, de 
utilización do servizo. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 
A presente ordenanza, que consta de cinco artigos, foi 
aprobada o 26 de decembro do 2012, entrará en vigor o 
día 1 de xaneiro do 2013 e producirá efectos ata que se 
acorde a súa modificación ou derrogación. 
 

debidamente autorizado e, en consecuencia, dende 
que se inicie a posibilidade, por parte do usuario, de 
utilización do servizo. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 
A presente ordenanza, que consta de cinco artigos, foi 
aprobada o XXXX. Entrará en vigor, ao día seguinte 
ao da publicación no Boletín Oficial da Provincia, 
comezando a aplicarse o primeiro día do trimestre de 
devengo posterior á súa aprobación. 
Será efectiva en tanto non se acorde a súa 
modificación ou derrogación expresas. 
 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Seguintes asuntos, tres e catro, 

correspondentes á Área de Economía e 

Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 

 

Servizo de Xestión Tributaria, Asunto 

número tres, aprobación inicial da 

modificación da Ordenanza reguladora 

da prestación patrimonial de carácter 

público non tributaria pola prestación 

dos servizos de subministración e 

utilización de auga potable e servizos 

auxiliares no termo municipal da 

Coruña, e asunto número catro, 

aprobación inicial da modificación da 

Ordenanza número 42, reguladora do 

prezo público pola subministración de 

auga potable aos municipios da área da 

Coruña. 

 

Presidencia 

 

Ben, estes dous asuntos vanse debater 

conxuntamente e con posterioridade se 

votarán por separado. Haberá unha única 

quenda de tres minutos por grupo 

municipal comezando a exposición dos 

asuntos o voceiro do Goberno 

municipal, señor Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Siguientes asuntos, tres y cuatro, 

correspondientes al Área de Economía y 

Planificación Urbana. 

 

Señor Secretario 

 

Servicio de Gestión Tributaria, Asunto 

número tres, aprobación inicial de la 

modificación de la Ordenanza reguladora 

de la prestación patrimonial de carácter 

público no tributaria por la prestación de 

los servicios de suministro y utilización de 

agua potable y servicios auxiliares en el 

término municipal de A Coruña, y asunto 

número cuatro, aprobación inicial de la 

modificación de la Ordenanza número 42, 

reguladora del precio público por el 

suministro de agua potable a los 

municipios del área de A Coruña. 

 

 

Presidencia 

 

Ben, estos dos asuntos se van a debatir 

conjuntamente y con posterioridad se 

votarán por separado. Habrá un único 

turno de tres minutos por grupo municipal 

comenzando la exposición de los asuntos 

el portavoz del Gobierno municipal, señor 

Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 
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Bo día a todos e a todas.  

 

Comezamos dando conta... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Perdón. 

 

Presidencia 

 

Desculpe, señor Jorquera, dígame. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Vamos ver. É para informar que na 

Xunta de Voceiros á que vostede non 

poido asistir o que acordáramos por 

unanimidade é que houbese dúas 

quendas, unha de tres minutos e outra, 

unha segunda de dous minutos. 

 

Presidencia 

 

Perdón. Pois o tiña mal anotado. 

Descúlpenme, desculpe, señor Jorquera. 

Tres minutos na primeira e dous na 

segunda. Desculpen. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias. 

 

Bo día. Dicía que comezábamos o Pleno 

coa Parte Resolutiva e coa aprobación 

inicial da modificación da Ordenanza 

reguladora da prestación patrimonial de 

carácter público non tributario pola 

prestación dos servicios de subministro e 

utilización de auga potable e servicios 

auxiliares no termo municipal da 

Coruña, pero tamén imos a debatir 

conxuntamente a Ordenanza número 42 

que regula o prezo público para o 

subministro de auga potable ó conxunto 

dos concellos da área da Coruña á que lle 

prestamos este servizo a través da 

Empresa Municipal de Augas da 

 

Buenos días a todos y a todas.  

 

Comenzamos dando cuenta... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Perdón. 

 

Presidencia 

 

Disculpe, señor Jorquera, dígame. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Vamos a ver. Es para informar que en la 

Junta de Portavoces a la que usted no 

pudo asistir lo que habíamos acordado 

por unanimidad es que hubiera dos 

turnos, uno de tres minutos y otro, un 

segundo de dos minutos. 

 

Presidencia 

 

Perdón. Pues lo tenía mal anotado. 

Discúlpenme, disculpe, señor Jorquera. 

Tres minutos en el primero y dos en el 

segundo. Disculpen. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias. 

 

Buenos días. Decía que comenzabamos el 

Pleno con la Parte Resolutiva y con la 

aprobación inicial de la modificación de 

la Ordenanza reguladora de la prestación 

patrimonial de carácter público no 

tributario por la prestación de los 

servicios de suministro y utilización de 

agua potable y servicios auxiliares en el 

término municipal de A Coruña, pero 

también vamos a debatir conjuntamente la 

Ordenanza número 42 que regula el 

precio público para el suministro de agua 

potable al conjunto de los ayuntamientos 

del área de A Coruña a la que le 

prestamos este servicio a través de la 



 

 

Coruña, Emalcsa. 

 

 

Quero recordar, en primeiro lugar, que o 

ano pasado este goberno acordou unha 

actualización das taxas e prezos 

públicos, taxas e prezos públicos que 

levaban na súa maior parte máis dunha 

década sen ningún tipo de alteración, 

malia a suba do IPC, dos salarios 

públicos e dos subministros ós que tivo 

que facer fronte o Concello nos últimos 

anos. Como parte daquel acordo 

figuraba tamén unha actualización do 

prezo da auga, asunto que coñecen todos 

os grupos posto que anteriormente xa foi 

aprobado tanto no Consello de 

Administración de Emalcsa como na 

Xunta de Goberno Local. Traemos, polo 

tanto, estes dous asuntos a Pleno para 

rematar a súa tramitación que, como 

saben, afecta a dúas ordenanzas: a que 

regula unha prestación patrimonial no 

termo municipal da Coruña e a que 

regula un precio da auga para os 

concellos da área ós que tamén serve 

Emalcsa, como decía ó comezo da 

intervención. 

 

Os prezos da auga na Coruña levaban 

sen ningunha variación dende o ano 

2015. Dende xaneiro dese ano ata hoxe o 

IPC subiu un 20 %. A actualización que 

propoñemos e que se votará hoxe é do 

3,5 %. É moi evidente que está por 

debaixo do encarecemento do custe da 

vida ó longo dos últimos nove anos. 

 

 

A actualización responde ó necesario 

equilibrio entre ingresos e gastos na 

prestación do servizo. Cabe recordar o 

propio informe económico de Emalcsa 

onde se reflicten os gastos de 

funcionamento previstos para o ano 

2024, que ascenden a 21 millóns de 

euros, 21.035.000 €. Coa actualización 

proposta os ingresos chegarían para 

Empresa Municipal de Aguas de A 

Coruña, Emalcsa. 

 

Quiero recordar, en primer lugar, que el 

año pasado este gobierno acordó una 

actualización de las tasas y precios 

públicos, tasas y precios públicos que 

llevaban en su mayor parte más de una 

década sin ningún tipo de alteración, a 

pesar de la subida del IPC, de los salarios 

públicos y de los suministros a los que 

tuvo que hacer frente el Ayuntamiento en 

los últimos años. Como parte de aquel 

acuerdo figuraba también una 

actualización del precio del agua, asunto 

que conocen todos los grupos puesto que 

anteriormente ya fue aprobado tanto en el 

Consejo de Administración de Emalcsa 

como en la Junta de Gobierno Local. 

Traemos, por lo tanto, estos dos asuntos a 

Pleno para finalizar su tramitación que, 

como saben, afecta a dos ordenanzas: la 

que regula una prestación patrimonial en 

el término municipal de A Coruña y la que 

regula un precio del agua para los 

ayuntamientos del área a los que también 

sirve Emalcsa, como decía al comienzo de 

la intervención. 

 

Los precios del agua en A Coruña 

llevaban sin ninguna variación desde el 

año 2015. Desde enero de ese año hasta 

hoy el IPC subió un 20 %. La 

actualización que proponemos y que se 

votará hoy es del 3,5 %. Es muy evidente 

que está por debajo del encarecimiento 

del coste de la vida a lo largo de los 

últimos nueve años. 

 

La actualización responde al necesario 

equilibrio entre ingresos y gastos en la 

prestación del servicio. Cabe recordar el 

propio informe económico de Emalcsa 

donde se reflejan los gastos de 

funcionamiento previstos para el año 

2024, que ascienden a 21 millones de 

euros, 21.035.000 €. Con la actualización 

propuesta los ingresos llegarían para 
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facer fronte a estos gastos. É decir, con 

esta actualización tamén se cubre o 

equilibrio orzamentario necesario na 

Empresa Municipal e, polo tanto, se 

evitaría calquera tipo de déficit. 

 

A actualización de precios, en calquera 

caso e con todo, suporá unha contía 

mínima por recibo, cunha media de 0,38 

€ en cada recibo medio mensual, 

cantidade asumible, dende o noso punto 

de vista, pola inmensa maioría das 

familias desta cidade. Repito: a suba, 

despois de nove anos, que se propón é de 

0,38 € en cada recibo medio mensual.  

 

Para aquelas familias que non dispoñen 

de recursos, por suposto, este concello 

mantén as bonificacións vixentes. Quero 

recordar que moitas delas impulsadas 

por este goberno municipal no pasado 

mandato, e que contaron co apoio duns 

grupos e coa pasividade doutros. Os 

perceptores da Risga, por poñer un 

exemplo, seguirán tendo a disposición o 

servizo de auga potable, igual que 

aqueles que acrediten ingresos inferiores 

ó Iprem. Ademais, os que teñan ingresos 

inferiores a 1,5 veces o Iprem terán un 

desconto do 75 % no recibo e tanto as 

familias numerosas como as 

monoparentais terán unha bonificación 

do 50 % no recibo da auga potable. 

 

 

Ademais, esta modificación das 

ordenanzas facilita tamén o acceso ás 

bonificacións existentes, pois ata o de 

agora as unidades de convivencia que 

solicitaban as mencionadas 

bonificacións tiñan que presentar un 

certificado de empadroamento, podendo 

agora acreditarse esta unidade de 

convivencia con outro tipo de 

documentos oficiais. 

 

Quero tamén recordar nesta exposición 

inicial —e remato— que o último 

hacer frente a estos gastos. Es decir, con 

esta actualización también se cubre el 

equilibrio presupuestario necesario en la 

Empresa Municipal y, por lo tanto, se 

evitaría cualquier tipo de déficit. 

 

La actualización de precios, en cualquier 

caso y con todo, supondrá una cuantía 

mínima por recibo, con una media de 0,38 

€ en cada recibo medio mensual, cantidad 

asumible, desde nuestro punto de vista, 

por la inmensa mayoría de las familias de 

esta ciudad. Repito: la subida, después de 

nueve años, que se propone es de 0,38 € 

en cada recibo medio mensual.  

 

Para aquellas familias que no disponen de 

recursos, por supuesto, este ayuntamiento 

mantiene las bonificaciones vigentes. 

Quiero recordar que muchas de ellas 

impulsadas por este gobierno municipal 

en el pasado mandato, y que contaron con 

el apoyo de unos grupos y con la 

pasividad de otros. Los perceptores de la 

Risga, por poner un ejemplo, seguirán 

teniendo a disposición el servicio de agua 

potable, igual que aquellos que acrediten 

ingresos inferiores al Iprem. Además, los 

que tengan ingresos inferiores a 1,5 veces 

el Iprem tendrán un descuento del 75 % en 

el recibo y tanto las familias numerosas 

como las monoparentales tendrán una 

bonificación del 50 % en el recibo del 

agua potable. 

 

Además, esta modificación de las 

ordenanzas facilita también el acceso a 

las bonificaciones existentes, pues hasta 

ahora las unidades de convivencia que 

solicitaban las mencionadas 

bonificaciones tenían que presentar un 

certificado de empadronamiento, 

pudiendo ahora acreditarse esta unidad 

de convivencia con otro tipo de 

documentos oficiales. 

 

Quiero también recordar en esta 

exposición inicial —y finalizo— que el 



 

 

informe da organización Facua no ano 

2023 indicaba que A Coruña tiña un 

precio do 7,9 % por debaixo da tarifa 

media de auga nas 57 principais cidades 

españolas. É dicir, un 8 %, un 7,9 por 

debaixo da media do recibo da auga en 

España. Coa actualización de tarifas a 

verdade é que non imos a mellorar moito 

neste ranking. É dicir, imos a seguir a ter 

un servizo máis económico que a media 

do Estado. Ofertamos, prestamos un 

servicio de calidade, unha boa calidade 

da auga, un bo servizo a través da 

Empresa Municipal e ademais facémolo 

case un 8 % por debaixo da tarifa media 

de España.  

 

 

En calquera caso, para garantir a 

calidade do servizo é preciso contar con 

ingresos, cunha política orzamentaria 

equilibrada. De aí que se tome esta 

medida en liña, por certo, coas políticas 

fiscais aprobadas xa tamén o ano pasado 

por este goberno e que seguen a manter 

unha importante cantidade de 

bonificacións para as persoas que 

carecen de recursos. Manter o equilibrio 

orzamentario, ter os ingresos necesarios 

para poder seguir prestando un servizo 

de calidade, pero ó mesmo tempo manter 

as bonificacións que permiten tamén que 

ninguén teña ningún tipo de problema 

para recibir un servicio básico como é o 

de auga potable. 

 

 

Agardando contar co respaldo de tódolos 

grupos, nesta primeira intervención nada 

máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Comezamos, pois, o turno de debate coa 

intervención do voceiro do Bloque 

Nacionalista Galego, señor Jorquera. 

último informe de la organización Facua 

en el año 2023 indicaba que A Coruña 

tenía un precio del 7,9 % por debajo de la 

tarifa media de agua en las 57 principales 

ciudades españolas. Es decir, un 8 %, un 

7,9 por debajo de la media del recibo del 

agua en España. Con la actualización de 

tarifas la verdad es que no vamos a 

mejorar mucho en este ranking. Es decir, 

vamos a seguir teniendo un servicio más 

económico que la media del Estado. 

Ofertamos, prestamos un servicio de 

calidad, una buena calidad del agua, un 

buen servicio a través de la Empresa 

Municipal y además lo hacemos casi un 8 

% por debajo de la tarifa media de 

España.  

 

En cualquier caso, para garantizar la 

calidad del servicio es preciso contar con 

ingresos, con una política presupuestaria 

equilibrada. De ahí que se tome esta 

medida en línea, por cierto, con las 

políticas fiscales aprobadas ya también el 

año pasado por este gobierno y que siguen 

manteniendo una importante cantidad de 

bonificaciones para las personas que 

carecen de recursos. Mantener el 

equilibrio presupuestario, tener los 

ingresos necesarios para poder seguir 

prestando un servicio de calidad, pero al 

mismo tiempo mantener las 

bonificaciones que permiten también que 

nadie tenga ningún tipo de problema para 

recibir un servicio básico como es lo de 

agua potable. 

 

Esperando contar con el respaldo de 

todos los grupos, en esta primera 

intervención nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Comenzamos, pues, el turno de debate con 

la intervención del portavoz del Bloque 

Nacionalista Galego, señor Jorquera. 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

33/241 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

En primeiro lugar quero saudar os 

membros da Corporación, as 

traballadoras e traballadores do Concello 

e dos medios de comunicación e o 

público presente na Tribuna —se é que 

segue presente, porque dende o meu 

escano non o vexo— e o que estea 

seguindo este pleno a través de 

streaming. 

 

O BNG non practica a demagoxia fiscal. 

Defendemos uns servizos públicos de 

calidade e dado que estamos a falar neste 

caso da prestación dos servizos de 

submninistración e utilización da auga 

potábel, sabemos que a auga cae do ceo, 

mais o diñeiro para custear este servizo, 

non. Porque o certo é que a crise de 

prezos afecta tamén os servizos 

municipais, que sufriron un importante 

incremento de custos, e en coherencia 

cuns servizos públicos de calidade, 

preocúpanos asegurar a viabilidade e 

sustentabilidade económica das 

empresas públicas municipais, como é 

no caso que agora nos ocupa, Emalcsa. 

 

 

A suba que se propón é obxectivamente 

moi moderada, un 3,5 %, a aplicar só 

sobre o consumo de auga e non sobre 

outros conceptos incluídos no recibo, 

como o canon, a depuración e outros 

conceptos. Quero lembrar que no recibo 

o consumo de auga non representa nin 

sequera o 40 % do total, de xeito que 

para unha familia cun consumo medio, o 

que agora se somete a aprobación vai 

representar un incremento no recibo de 

entre 30 ou 40 céntimos ó mes, un euro 

ó trimestre. E quero lembrar tamén que a 

tarifa non sufriu incrementos dende 2013 

e dende xaneiro de 2013 a febreiro de 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

En primer lugar quiero saludar a los 

miembros de la Corporación, a las 

trabajadoras y trabajadores del 

Ayuntamiento y de los medios de 

comunicación y al público presente en la 

Tribuna —si es que sigue presente, porque 

desde mi escaño no lo veo— y al que esté 

siguiendo este pleno a través de la 

retransmisión en directo. 

 

El BNG no practica la demagogia fiscal. 

Defendemos unos servicios públicos de 

calidad y dado que estamos hablando en 

este caso de la prestación de los servicios 

de suministro y utilización del agua 

potable, sabemos que el agua cae del 

cielo, pero el dinero para costear este 

servicio, no. Porque lo cierto es que la 

crisis de precios afecta también a los 

servicios municipales, que sufrieron un 

importante incremento de costes, y en 

coherencia con unos servicios públicos de 

calidad, nos preocupa asegurar la 

viabilidad y sostenibilidad económica de 

las empresas públicas municipales, como 

es en el caso que ahora nos ocupa, 

Emalcsa. 

 

La subida que se propone es 

objetivamente muy moderada, un 3,5 %, a 

aplicar solo sobre el consumo de agua y 

no sobre otros conceptos incluidos en el 

recibo, como el canon, la depuración y 

otros conceptos. Quiero recordar que en 

el recibo el consumo de agua no 

representa ni siquiera el 40 % del total, de 

manera que para una familia con un 

consumo medio, lo que ahora se somete a 

aprobación va a representar un 

incremento en el recibo de entre 30 o 40 

céntimos al mes, un euro al trimestre. Y 

quiero recordar también que la tarifa no 

sufrió incrementos desde 2013 y desde 



 

 

2014, o incremento do IPC foi do 22,1 

%. 

 

O Texto Refundido da Lei reguladora 

das facendas municipais prescribe que o 

importe dos prezos públicos deberá 

cubrir como mínimo o custo do servizo 

prestado ou da actividade realizada, 

porén os prezos públicos fixados seguen 

estando por baixo do custo atendendo a 

razóns sociais e de interese público e, por 

suposto, as tarifas a cero euros para 

usuarios beneficiarios da Risga ou con 

ingresos familiares que non superen o 

Iprem e as tarifas reducidas para usuarios 

con ingresos familiares que non superen 

o Iprem multiplicado por 1,5 e para 

familias numerosas ou monoparentais 

seguen vixentes. 

 

 

Por esa razón, non participamos do 

populismo fiscal que outros grupos 

practican. Iso si, mentres na Coruña fan 

populismo fiscal, a Xunta de Galiza 

aplicou unha suba do canon da auga de 

case un 50 % que fixo que concellos con 

orzamentos de 7 millóns de euros se 

atopasen de repente con liquidacións 

cuatrimestrais de 200.000, é dicir, un 

custo anual de 600.000, case un 10 % do 

seu orzamento. 

 

Polas razóns devanditas, o BNG vai 

votar a favor desta modificación das 

ordenanzas. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bos días. 

enero de 2013 a febrero de 2014, el 

incremento del IPC fue del 22,1 %. 

 

El Texto Refundido de la Ley reguladora 

de las haciendas municipales prescribe 

que el importe de los precios públicos 

deberá cubrir como mínimo el coste del 

servicio prestado o de la actividad 

realizada, sin embargo los precios 

públicos fijados siguen estando por 

debajo del coste atendiendo a razones 

sociales y de interés público y, por 

supuesto, las tarifas a cero euros para 

usuarios beneficiarios de la Risga o con 

ingresos familiares que no superen el 

Iprem y las tarifas reducidas para 

usuarios con ingresos familiares que no 

superen el Iprem multiplicado por 1,5 y 

para familias numerosas o 

monoparentales siguen vigentes. 

 

Por esa razón, no participamos del 

populismo fiscal que otros grupos 

practican. Eso sí, mientras en A Coruña 

hacen populismo fiscal, la Xunta de 

Galicia aplicó una subida del canon del 

agua de casi un 50 % que hizo que 

ayuntamientos con presupuestos de 7 

millones de euros se encontraran de 

repente con liquidaciones cuatrimestrales 

de 200.000, es decir, un coste anual de 

600.000, casi un 10 % de su presupuesto. 

 

Por las razones antedichas, el BNG va a 

votar a favor de esta modificación de las 

ordenanzas. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Buenos días. 
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Hai catro meses aprobaron vostedes co 

apoio dos seus socios nacionalistas o 

segundo orzamento consecutivo máis 

alto da historia da cidade, e fixérono, do 

mesmo xeito que o primeiro, para maior 

gloria de Inés Rey, que non para prestar 

un mellor servizo á cidadanía. E dicimos 

isto porque pechado o exercicio 2022 

vostedes executaron 100 millóns menos 

do orzado, recadaron 56 millóns menos 

do previsto, pero, o que é peor aínda, 

ingresaron 12 millóns máis do que foron 

capaces de executar, e esta situación 

vaise repetir en 2023, e a pesar diso, 

para 2024 volven aprobar vostedes os 

orzamentos máis altos da historia da 

cidade, e aínda encima fano a maiores, 

duplicando a débeda municipal —350 € 

debe cada coruñés en 2024— e 

aplicando unha suba dun 3 % a todos os 

impostos e taxas municipais. E nós 

preguntámonos, para isto aproban 

vostedes os orzamentos máis altos da 

historia? Fixérono, iso si, co voto 

contrario deste grupo, foi un non ás 

formas, pero sobre todo foi un non ao 

fondo, porque esta suba de impostos foi 

indiscriminada, inxusta e innecesaria. 

 

Indiscriminada porque afecta á 

totalidade dos impostos municipais que 

pagan todos os coruñeses. Inxusta 

porque hoxe en día 16.000 familias 

coruñesas necesitan acudir ao Banco de 

Alimentos para chegar a fin de mes, 

porque un de cada seis coruñeses vive 

con menos de 800 € ao mes e porque coa 

cesta da compra disparada somos a 

cidade de Galicia onde máis sobe o 

aluguer e na que máis crece a 

desigualdade entre os seus veciños, pero 

vostedes subiron todos os impostos e 

taxas municipais, o IBI por segunda vez 

desde que Inés Rey é alcaldesa. Podía 

rebaixalo, coa lei na man, un 10 % e 

aforrarlle sete millóns de euros aos 

coruñeses, máis aínda cando, como 

 

Hace cuatro meses aprobaron ustedes con 

el apoyo de sus socios nacionalistas el 

segundo presupuesto consecutivo más alto 

de la historia de la ciudad, y lo hicieron, al 

igual que el primero, para mayor gloria de 

Inés Rey, que no para prestar un mejor 

servicio a la ciudadanía. Y decimos esto 

porque cerrado el ejercicio 2022 ustedes 

ejecutaron 100 millones menos de lo 

presupuestado, recaudaron 56 millones 

menos de lo previsto, pero, lo que es peor 

aún, ingresaron 12 millones más de lo que 

fueron capaces de ejecutar, y esta 

situación se va a repetir en 2023, y pese a 

ello, para 2024 vuelven a aprobar ustedes 

los presupuestos más altos de la historia de 

la ciudad, y aún encima lo hacen a 

mayores, duplicando la deuda municipal 

—350 € debe cada coruñés en 2024— y 

aplicando una subida de un 3 % a todos los 

impuestos y tasas municipales. Y nosotros 

nos preguntamos ¿para esto aprueban 

ustedes los presupuestos más altos de la 

historia? Lo hicieron, eso sí, con el voto 

contrario de este grupo, fue un no a las 

formas, pero sobre todo fue un no al 

fondo, porque esta subida de impuestos 

fue indiscriminada, injusta e innecesaria. 

 

Indiscriminada porque afecta a la totalidad 

de los impuestos municipales que pagan 

todos los coruñeses. Injusta porque hoy en 

día 16.000 familias coruñesas necesitan 

acudir al Banco de Alimentos para llegar a 

fin de mes, porque uno de cada seis 

coruñeses vive con menos de 800 € al mes 

y porque con la cesta de la compra 

disparada somos la ciudad de Galicia 

donde más sube el alquiler y en la que más 

crece la desigualdad entre sus vecinos, 

pero ustedes han subido todos los 

impuestos y tasas municipales, el IBI por 

segunda vez desde que Inés Rey es 

alcaldesa. Podía rebajarlo, con la ley en la 

mano, un 10 % y ahorrarle siete millones 

de euros a los coruñeses, más aún cuando, 

como he dicho, ustedes ingresan más de lo 



 

 

dixen, vostedes ingresan máis do que 

gastan, pero non só non o fan, senón que 

ademais soben tamén circulación, lixo, 

rede de sumidoiros, copagos, museos, 

instalacións deportivas, licenzas... Bo, 

licenzas, obviamente a aqueles que as 

solicitan, verdade, señor Lage? 

 

E subíronllenos a todos os coruñeses, xa 

sexan novos, pensionistas, parados ou 

dependentes. E fixérono para aumentar 

o gasto en publicidade e propaganda un 

66 %, pero recortando partidas de 

servizos sociais, educación, deportes, 

cultura, rehabilitación ou comercio. 

Todo moi progresista. 

 

Votaremos en contra porque cremos que 

non toca subir impostos, senón o 

contrario. Non somos sospeitosos, señor 

Jorquera, de practicar demagoxia ou 

populismo, pero a situación económica 

actual sumada á manifesta incapacidade 

deste goberno que vostedes apoian na 

xestión ordinaria, que se lles vai pola 

gorxa pequena, en calquera ámbito, fan 

do todo incomprensíbel a súa política de 

suba de impostos. Poida que esta suba 

sexa asumible, pero é que se suma a 

todas as demais e por desgraza a 

limpeza, a mobilidade, a seguridade, a 

cultura, o deporte, o comercio, o turismo 

e sobre todo os nosos barrios, nada 

mellorou polo mero feito de ter uns 

orzamentos históricos e subir os 

impostos. Oxalá máis impostos 

garantisen mellores servizos aos 

coruñeses, pero por desgraza o maior 

risco para os devanditos servizos 

públicos non é a falta de recursos, senón 

a acreditada incompetencia deste 

goberno para desenvolver unha xestión 

minimamente eficiente e eficaz. 

 

Por todo iso, como xa fixemos en 

decembro no Consello de 

Administración de Emalcsa, hoxe tamén 

votaremos non a esta subida do 3,5 % no 

que gastan, pero no solo no lo hacen, sino 

que además suben también circulación, 

basura, alcantarillado, copagos, museos, 

instalaciones deportivas, licencias... 

Bueno, licencias, obviamente a aquellos 

que las solicitan, ¿verdad, señor Lage? 

 

 

Y se nos han subido a todos los coruñeses, 

ya sean jóvenes, pensionistas, parados o 

dependientes. Y lo han hecho para 

aumentar el gasto en publicidad y 

propaganda un 66 %, pero recortando 

partidas de servicios sociales, educación, 

deportes, cultura, rehabilitación o 

comercio. Todo muy progresista. 

 

Votaremos en contra porque creemos que 

no toca subir impuestos, sino lo contrario. 

No somos sospechosos, señor Jorquera, de 

practicar demagogia o populismo, pero la 

situación económica actual sumada a la 

manifiesta incapacidad de este gobierno 

que ustedes apoyan en la gestión ordinaria, 

que se les atraganta, en cualquier ámbito, 

hacen del todo imcomprensible su política 

de subida de impuestos. Puede que esta 

subida sea asumible, pero es que se suma 

a todas las demás y por desgracia la 

limpieza, la movilidad, la seguridad, la 

cultura, el deporte, el comercio, el turismo 

y sobre todo nuestros barrios, nada ha 

mejorado por el mero hecho de tener unos 

presupuestos históricos y subir los 

impuestos. Ojalá más impuestos 

garantizaran mejores servicios a los 

coruñeses, pero por desgracia el mayor 

riesgo para dichos servicios públicos no es 

la falta de recursos, sino la acreditada 

incompetencia de este gobierno para 

desarrollar una gestión mínimamente 

eficiente y eficaz. 

 

 

Por todo ello, como ya hicimos en 

diciembre en el Consejo de 

Administración de Emalcsa, hoy también 

votaremos no a esta subida del 3,5 % en el 
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recibo da auga. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Goberno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, saludar positivamente 

por parte do Goberno a súa posición que, 

por outra banda, non é nova porque xa 

compartimos tanto na aprobación das 

ordenanzas fiscais como na aprobación 

dos orzamentos unha liña semellante con 

respecto á necesidade de equilibrar os 

ingresos e os gastos e, polo tanto, á hora 

de reforzar os servizos públicos vostede 

o dixo ben. É dicir, non se debe de 

practicar a demagoxia fiscal. Hai outro 

grupo político que é o Grupo da dereita, 

que leva demandando a baixada de 

impostos, pois dende que chegamos ó 

Goberno municipal e non concordamos, 

non estamos de acordo. Estamos de 

acordo en que se bonifique a aquelas 

familias que podan ter dificultades; 

estamos de acordo que se actúe como se 

está actuando e ben claro o dixo vostede. 

Esta é unha suba moi moderada tendo en 

conta que o IPC dende o ano 14 ata hoxe 

subeu o coste da vida un 20 % e a suba 

que se propón é dun 3,5. 

 

 

Concordamos na sustentabilidade das 

empresas municipais, consideramos que 

ter apostado por Emalcsa como empresa 

municipal creo que tamén é unha marca 

das políticas socialistas neste concello, 

mal que lles pese a algún e, señor 

Jorquera, concordamos en que a auga 

non cae do ceo, sen dúbida ningunha, 

pero os costes dos servicios deben de ser 

asumidos con coherencia e con lóxica. 

recibo del agua.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Gobierno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, saludar positivamente 

por parte del Gobierno su posición que, 

por otra parte, no es nueva porque ya 

compartimos tanto en la aprobación de 

las ordenanzas fiscales como en la 

aprobación de los presupuestos una línea 

semejante con respecto a la necesidad de 

equilibrar los ingresos y los gastos y, por 

lo tanto, a la hora de reforzar los servicios 

públicos usted lo dijo bien. Es decir, no se 

debe de practicar la demagogia fiscal. 

Hay otro grupo político que es el Grupo 

de la derecha, que lleva demandando la 

bajada de impuestos, pues desde que 

llegamos al Gobierno municipal y no 

concordamos, no estamos de acuerdo. 

Estamos de acuerdo en que se bonifique a 

aquellas familias que puedan tener 

dificultades; estamos de acuerdo que se 

actúe como se está actuando y bien claro 

lo dijo usted. Esta es una subida muy 

moderada teniendo en cuenta que el IPC 

desde el año 14 hasta hoy subió el coste de 

la vida un 20 % y la subida que se propone 

es de un 3,5. 

 

Concordamos en la sostenibilidad de las 

empresas municipales, consideramos que 

haber apostado por Emalcsa como 

empresa municipal creo que también es 

una marca de las políticas socialistas en 

este ayuntamiento, mal que les pese a 

alguno y, señor Jorquera, concordamos 

en que el agua no cae del cielo, sin duda 

alguna, pero los costes de los servicios 

deben de ser asumidos con coherencia y 



 

 

Creo que en este caso estamos diante 

dunha actuación moi ponderada. 

 

Creo que o dato que din ó final da miña 

intervención non é menor. Estamos moi 

por debaixo da media dos costes, dos 

costes, que teñen os servizos de auga 

potable en 57 cidades en España e creo 

que ninguén cuestionará —ó mellor si— 

o servicio que se presta por parte do 

Concello. 

 

Con respecto á intervención do voceiro 

do Partido Popular, bueno, decir que 

evidentemente non están de acordo cos 

orzamentos municipais, non é ningunha 

novidade. Vexo que o que queren facer é 

un debate novamente sobre os 

orzamentos. Os orzamentos aprobáronse 

en novembro e entraron en vigor o día 1 

de xaneiro de 2024. Os orzamentos non 

se fan para maior gloria da alcaldesa, 

como dixo o voceiro do Partido Popular, 

fanse para prestar un servizo ós 

cidadáns. Máis de 100 millóns de euros 

de actuacións nos barrios desta cidade, 

unha cidade que é referente nas políticas 

urbanas, nas políticas sociais, nas 

políticas ambientais. Unha cidade que 

invirte en cultura, en turismo, en 

promoción e que sen ir máis lonxe os 

propios axentes privados recoñecían 

onte mesmo que toda a inversión que se 

facía en torno á cultura, ó turismo e á 

promoción da cidade deixou no pasado 

mes de agosto u millón de euros ó día na 

cidade. 

 

 

Entre os que ven a botella medio vacía e 

os que a ven medio chea, despois están 

os datos e o que son datos que son 

indiscutibles é que a cidade ten hoxe un 

volumen de actuacións para a súa 

humanización, para facer (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato, 

señora alcaldesa—, para facer unha 

con lógica. Creo que en este caso estamos 

ante de una actuación muy ponderada. 

 

Creo que el dato que di al final de mi 

intervención no es menor. Estamos muy 

por debajo de la media de los costes, de 

los costes, que tienen los servicios de agua 

potable en 57 ciudades en España y creo 

que nadie cuestionará —a lo mejor sí— el 

servicio que se presta por parte del 

Ayuntamiento. 

 

Con respecto a la intervención del 

portavoz del Partido Popular, bueno, 

decir que evidentemente no están de 

acuerdo con los presupuestos 

municipales, no es ninguna novedad. Veo 

que lo que quieren hacer es un debate 

nuevamente sobre los presupuestos. Los 

presupuestos se aprobaron en noviembre 

y entraron en vigor el día 1 de enero de 

2024. Los presupuestos no se hacen para 

mayor gloria de la alcaldesa, como dijo el 

portavoz del Partido Popular, se hacen 

para prestar un servicio a los ciudadanos. 

Más de 100 millones de euros de 

actuaciones en los barrios de esta ciudad, 

una ciudad que es referente en las 

políticas urbanas, en las políticas 

sociales, en las políticas ambientales. Una 

ciudad que invierte en cultura, en turismo, 

en promoción y que sin ir más lejos los 

propios agentes privados reconocían ayer 

mismo que toda la inversión que se hacía 

en torno a la cultura, al turismo y a la 

promoción de la ciudad dejó en el pasado 

mes de agosto u millón de euros al día en 

la ciudad. 

 

Entre los que ven la botella medio vacía y 

los que la ven medio llena, después están 

los datos y lo que son datos que son 

indiscutibles es que la ciudad tiene hoy un 

volumen de actuaciones para su 

humanización, para hacer (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—finalizo, señora alcaldesa—, para hacer 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

39/241 

cidade referente en España, creo que é 

pouco discutible. Aquí viñemos a 

propoñer unha serie de tarifas e de 

precios, vexo que queren falar de 

orzamentos, pois gustaríame, se teñen 

algo que dicir sobre o tema que traemos 

en cuestión. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Segunda e última quenda de dous 

minutos para o peche. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Mire, señor Roberto Rodríguez, que 

vostede fale do prezo do aluguer na 

Coruña cando representa o partido que 

goberna na Xunta de Galiza, a 

administración que ten as competencias 

en política de vivenda, que se opón a 

declarar A Coruña como mercado 

tensionado e que non ten unha política de 

vivenda pública merecente dese nome, é 

como mínimo, sendo suave, 

sorprendente, cando lembro tamén que a 

Xunta de Galiza é a administración que 

ten as principais competencias en 

materia de política social e por algo 

algunha responsabilidade terá nas 

desigualdades sociais e nas situacións de 

exclusión social que se dan no noso país 

e tamén nesta cidade. Pero mire, se 

falamos de auga, vostede representa o 

Partido que goberna na Xunta de Galiza 

e que non ten ningún reparo en 

comprometer 200 millóns de euros de 

recursos públicos para que se instale no 

corazón de Galiza unha megacelulosa 

que consumiría tanta auga como toda a 

Provincia de Lugo, poñendo en risco a 

dispoñibilidade de auga no río Ulla e no 

una ciudad referente en España, creo que 

es poco discutible. Aquí vinimos a 

proponer una serie de tarifas y de precios, 

veo que quieren hablar de presupuestos, 

pues me gustaría, si tienen algo que decir 

sobre el tema que traemos en cuestión. 

 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Segundo y último turno de dos minutos 

para el cierre. Señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Mire, señor Roberto Rodríguez, que usted 

hable del precio del alquiler en A Coruña 

cuando representa al partido que 

gobierna en la Xunta de Galicia, la 

administración que tiene las competencias 

en política de vivienda, que se opone a 

declarar A Coruña como mercado 

tensionado y que no tiene una política de 

vivienda pública merecedora de es 

nombre, es como mínimo, siendo suave, 

sorprendente, cuando recuerdo también 

que la Xunta de Galicia es la 

administración que tiene las principales 

competencias en materia de política 

social y por algo alguna responsabilidad 

tendrá en las desigualdades sociales y en 

las situaciones de exclusión social que se 

dan en nuestro país y también en esta 

ciudad. Pero mire, si hablamos de agua, 

usted representa al Partido que gobierna 

en la Xunta de Galicia y que no tiene 

ningún reparo en comprometer 200 

millones de euros de recursos públicos 

para que se instale en el corazón de 

Galicia una megacelulosa que consumiría 

tanta agua como toda la Provincia de 

Lugo, poniendo en riesgo la 



 

 

encoro de Portodemouros para 

abastecemento humano e outras 

actividades económicas, á parte de poñer 

en risco a calidade das augas de toda a 

bacía do Ulla e a ría de Arousa.  

 

 

Porque a auga, señores do Partido 

Popular, é un recurso indispensábel, 

finito e irremplazábel, e por tanto o seu 

réxime de uso e o seu réxime de prezos 

ten que atender tamén a esa dimensión. 

Por iso, que o partido que representa os 

intereses das megacelulosas e das 

grandes eléctricas tilde o que agora se 

debate de inxusto e antisocial lémbrame 

o dito irónico de que sempre fala quen 

máis pode.  

 

Cal é o problema? O problema é que a 

algúns lles sobran os servizos públicos e 

por tanto, como lle sobran os servizos 

públicos, queren reducilos a servizos 

meramente asistenciais para engordar o 

sector privado, como están facendo coa 

sanidade e a atención ós maiores, tamén 

pouco lles importa a viabilidade e a 

sustentabilidade das empresas públicas 

municipais.  

 

Ó BNG si que lle importa. Por iso imos 

votar a favor da aprobación inicial destas 

modificacións das ordenanzas e nese 

sentido aproveito de novo para advertir 

que nos preocupa moito a situación de 

Emvsa, que segue sendo utilizada como 

un caixón de xastre ó que se lle encargan 

todo tipo de encomendas sen dotala dos 

recursos económicos e de persoal 

necesarios para que poida atendelas 

debidamente, razón pola que Emvsa 

arrastra un déficit estrutural.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

disponibilidad de agua en el río Ulla y en 

el embalse de Portodemouros para 

abastecimiento humano y otras 

actividades económicas, aparte de poner 

en riesgo la calidad de las aguas de toda 

la cuenca del Ulla y la ría de Arousa.  

 

Porque el agua, señores del Partido 

Popular, es un recurso indispensable, 

finito e irremplazable, y por tanto su 

régimen de uso y su régimen de precios 

tiene que atender también a esa 

dimensión. Por eso, que el partido que 

representa los intereses de las 

megacelulosas y de las grandes eléctricas 

tilde lo que ahora se debate de injusto y 

antisocial me recuerda el dicho irónico de 

que siempre habla quien más puede. 

 

¿Cuál es el problema? El problema es que 

a algunos les sobran los servicios públicos 

y por tanto, como le sobran los servicios 

públicos, quieren reducirlos a servicios 

meramente asistenciales para engordar al 

sector privado, como están haciendo con 

la sanidad y la atención a los mayores, 

también poco les importa la viabilidad y 

la sostenibilidad de las empresas públicas 

municipales.  

 

Al BNG sí que le importa. Por eso vamos 

a votar a favor de la aprobación inicial de 

estas modificaciones de las ordenanzas y 

en ese sentido aprovecho de nuevo para 

advertir que nos preocupa mucho la 

situación de Emvsa, que sigue siendo 

utilizada como un cajón de sastre al que 

se le encargan todo tipo de encomiendas 

sin dotarla de los recursos económicos y 

de personal necesarios para que pueda 

atenderlas debidamente, razón por la que 

Emvsa arrastra un déficit estructural.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 
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Turno para o Partido Popular. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

O problema dos orzamentos e desta 

suba, o problema en xeral, é que 

vostedes, señora Rey, señor Lage, viven 

noutro mundo, e voullo explicar. 

 

Por unha banda está a realidade que 

viven os coruñeses, unha realidade na 

que 4 de cada 10 € do salario medio 

vaise a renda e cotizacións sociais, unha 

realidade na que sumando o resto de 

tributos, como os que gravan o consumo 

ou a vivenda, o contribuínte medio 

coruñés paga a Facenda máis da metade 

do que gaña e ademais faio para pagar 

a festa dos socios que manteñen a 

cadeira de brazos de Sánchez. Unha 

realidade que di que España desde que 

goberna Sánchez é o país europeo no 

que máis subiu a presión fiscal, nada 

menos que 69 subas de impostos. E 

claro, vostedes, como bos discípulos, 

seguen esa senda, pero o peor é que 2/3 

desas subidas de impostos caeron sobre 

as costas das familias e das clases 

medias. Insisto, todo moi progresista. 

 

Esta é a realidade que viven os 

coruñeses e a eses coruñeses vostedes, o 

Goberno que se chama progresista, 

decide maltratalos cunha subida 

xeneralizada de impostos, hoxe unha 

máis. 

 

E logo está o mundo no que viven 

vostedes. Vostedes viven nun mundo no 

que o concelleiro con competencias en 

tráfico, o que asina as multas dos que 

aparcan mal, aparca en zona reservada 

a persoas con mobilidade reducida e non 

pasa nada; vostedes viven nun mundo no 

que o concelleiro con competencias en 

persoal leva a cabo unha política 

arbitraria segundo os tribunais, 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

El problema de los presupuestos y de esta 

subida, el problema en general, es que 

ustedes, señora Rey, señor Lage, viven en 

otro mundo, y se lo voy a explicar. 

 

Por un lado está la realidad que viven los 

coruñeses, una realidad en la que 4 de cada 

10 € del salario medio se va a renta y 

cotizaciones sociales, una realidad en la 

que sumando el resto de tributos, como los 

que gravan el consumo o la vivienda, el 

contribuyente medio coruñés paga a 

Hacienda más de la mitad de lo que gana 

y además lo hace para pagar la fiesta de los 

socios que mantienen el sillón de Sánchez. 

Una realidad que dice que España desde 

que gobierna Sánchez es el país europeo 

en el que más ha subido la presión fiscal, 

nada menos que 69 subidas de impuestos. 

Y claro, ustedes, como buenos discípulos, 

siguen esa senda, pero lo peor es que 2/3 

de esas subidas de impuestos han caído 

sobre las espaldas de las familias y de las 

clases medias. Insisto, todo muy 

progresista. 

 

Esta es la realidad que viven los coruñeses 

y a esos coruñeses ustedes, el Gobierno 

que se llama progresista, decide 

maltratarlos con una subida generalizada 

de impuestos, hoy una más. 

 

 

Y luego está el mundo en el que viven 

ustedes. Ustedes viven en un mundo en el 

que el concejal con competencias en 

tráfico, el que firma las multas de los que 

aparcan mal, aparca en zona reservada a 

personas con movilidad reducida y no 

pasa nada; ustedes viven en un mundo en 

el que el concejal con competencias en 

personal lleva a cabo una política 

arbitraria según los tribunales, 



 

 

colonizando este concello a base de 

fichaxes externas a esta casa que coloca 

en postos clave, por exemplo a 

Dirección de Urbanismo, e non pasa 

nada; vostedes viven nun mundo no que 

o concelleiro con competencias en 

transparencia, o que debía dar exemplo, 

presenta unha declaración patrimonial 

sen facer constar o valor dos seus bens, 

e non pasa nada; vostedes viven nun 

mundo no que o concelleiro con 

competencias en materia de urbanismo, 

o que asina as multas dos que fan obras 

sen licenza, fai obras sen licenza e 

pretenden tamén que non pase nada. 

 

Ese é o mundo no que vostedes viven, o 

lagerato no que pretenden facer vivir 

aos seus súbditos, que así é como 

consideran e tratan á cidadanía 

coruñesa e que non pase nada. 

 

Nós non imos ser cómplices da súa 

fantasía, do seu mundo. Por iso hoxe 

imos votar novamente en contra desta 

suba e cantas veces (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención), e cantas veces 

faga falta en contra de que non pase 

nada. 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Turno de peche para o Goberno. Señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno, está claro que non teñen nada que 

decir sobre a prestación do servizo de 

auga potable. Vexo que queren facer 

outro tipo de debate e de emular outro 

tipo de cámaras. Xa lles digo que perden 

o tempo. 

colonizando este concello a base de 

fichajes externos a esta casa que coloca en 

puestos clave, como por ejemplo la 

Dirección de Urbanismo, y no pasa nada; 

ustedes viven en un mundo en el que el 

concejal con competencias en 

transparencia, el que debía dar ejemplo, 

presenta una declaración patrimonial sin 

hacer constar el valor de sus bienes, y no 

pasa nada; ustedes viven en un mundo en 

el que el concejal con competencias en 

materia de urbanismo, el que firma las 

multas de los que hacen obras sin licencia, 

hace obras sin licencia y pretenden 

también que no pase nada. 

 

Ese es el mundo en el que ustedes viven, 

el lagerato en el que pretenden hacer vivir 

a sus súbditos, que así es como consideran 

y tratan a la ciudadanía coruñesa y que no 

pase nada. 

 

Nosotros no vamos a ser cómplices de su 

fantasía, de su mundo. Por eso hoy vamos 

a votar nuevamente en contra de esta 

subida y cuantas veces (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención), y cuantas veces 

haga falta en contra de que no pase nada. 

 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Turno de cierre para el Gobierno. Señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, está claro que no tienen nada que 

decir sobre la prestación del servicio de 

agua potable. Veo que quieren hacer otro 

tipo de debate y de emular a otro tipo de 

cámaras. Ya les digo que pierden el 

tiempo. 
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A maior subida de impostos dos últimos 

20 anos que se fixo nesta cidade se 

produxo no ano 2013, a única vez que 

gobernou o Partido Popular, ano 2013, 

nos últimos 20 anos. Con este goberno 

aprobáronse dende o ano 2019 un total 

de 29 bonificacións. Saben vostedes 

cantas bonificacións se aprobaron no 

período 2011-2015, que foi o único 

período en toda a etapa democrática na 

que gobernou o Partido Popular nesta 

cidade? Cero. Cero bonificacións, cero. 

 

 

Antes aínda se podía debatir coa señora 

Gallego e sabía de que falaba, e tiña 

coñecementos aínda que polo menos, 

pois non estivéramos de acordo nas 

formulacións. 

 

A tarifa da auga potable é un 7,9 % máis 

baixa que a media das primeiras 57 

cidades en poboación en España. Teñen 

algo que decir sobre a prestación do 

servicio? Non. Teñen algo que decir 

sobre o precio da auga potable? Non. 

Pero é moito máis curioso en términos 

políticos que na Comisión Informativa 

—non sei o que van a facer aquí— se 

opoñen ó precio que se lle vai a cobrar ós 

concellos da área. É dicir, están en 

desacordo, xa non con que se suba ou 

non a tarifa ós cidadáns da Coruña, non, 

non, están en desacordo con que nos 

últimos dez anos non se actualicen os 

precios que se lle cobran ós concellos da 

área. Pero, a que intereses responde o 

Grupo municipal do Partido Popular que 

se senta neste salón de plenos? Ou sexa, 

que os precios que se lle cobran ós 

concellos limítrofes tampouco están de 

acuerdo en que se suban? (Óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención).  

 

 

Bueno, eu creo que explica bastante ben 

 

La mayor subida de impuestos de los 

últimos 20 años que se hizo en esta ciudad 

se produjo en el año 2013, la única vez 

que gobernó el Partido Popular, año 

2013, en los últimos 20 años. Con este 

gobierno se aprobaron desde el año 2019 

un total de 29 bonificaciones ¿Saben 

ustedes cuantas bonificaciones se 

aprobaron en el período 2011-2015, que 

fue el único período en toda la etapa 

democrática en la que gobernó el Partido 

Popular en esta ciudad? Cero. Cero 

bonificaciones, cero. 

 

Antes aún se podía debatir con la señora 

Gallego y sabía de qué hablaba, y tenía 

conocimientos aunque por lo menos, pues 

no estuviéramos de acuerdo en los 

planteamientos. 

 

La tarifa del agua potable es un 7,9 % más 

baja que el promedio de las primeras 57 

ciudades en población en España ¿Tienen 

algo que decir sobre la prestación del 

servicio? No ¿Tienen algo que decir sobre 

el precio del agua potable? No. Pero es 

mucho más curioso en términos políticos 

que en la Comisión Informativa —no sé lo 

que van a hacer aquí— se oponen al 

precio que se le va a cobrar a los 

ayuntamientos del área. Es decir, están en 

desacuerdo, ya no con que se suba o no la 

tarifa a los ciudadanos de A Coruña, no, 

no, están en desacuerdo con que en los 

últimos diez años no se actualicen los 

precios que se le cobran a los 

ayuntamientos del área. Pero, ¿a qué 

intereses responde al Grupo municipal del 

Partido Popular que se sienta en este 

salón de plenos? O sea, que los precios 

que se le cobran a los ayuntamientos 

limítrofes ¿tampoco están de acuerdo en 

que se suban? (Se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención).  

 

Bueno, yo creo que explica bastante bien 



 

 

o desnorte político e desde logo explica 

bastante ben que os intereses que 

deberían defender non os defenden. 

Están a outras cousas, están a outras 

cousas. Están a intentar ensuciar, 

enlamar, meter no lodo a política da 

cidade da Coruña.  

 

O Goberno municipal da Coruña está a 

intentar resolver os problemas que hai e 

sobre todo a pensar no presente e no 

futuro, por eso lanzamos onte mesmo o 

impulso ó Plan Estratéxico da cidade 

para 2030-2050. Falar da planificación 

urbana, falar do desarrollo sostible, falar 

da mobilidade, falar das políticas de 

benestar, da economía, da cultura (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

e da promoción da nosa cidade. Outros 

están a outras cousas. Non nos van a 

despistar na tarefa que temos e a obriga 

que temos cos cidadáns. Agora, chama 

bastante a atención que estén en 

desacordo con subirlle o precio que se lle 

cobra ós concellos da área. Non sabemos 

moi ben a que responde, pero desde logo 

chama bastante a atención. 

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata aquí o debate dos asuntos 3 e 4. 

Procedemos á votación dos mesmos por 

separado. 

 

Votación do asunto número tres 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

tres relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

el desnorte político y desde luego explica 

bastante bien que los intereses que 

deberían defender no los defienden. Están 

a otras cosas, están a otras cosas. Están 

intentando ensuciar, enlamar, meter en el 

lodo la política de la ciudad de A Coruña.  

 

 

El Gobierno municipal de A Coruña está 

intentando resolver los problemas que hay 

y sobre todo a pensar en el presente y en 

el futuro, por eso lanzamos ayer mismo el 

impulso al Plan Estratégico de la ciudad 

para 2030-2050. Hablar de la 

planificación urbana, hablar del 

desarrollo sostenible, hablar de la 

movilidad, hablar de las políticas de 

bienestar, de la economía, de la cultura 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 

de la finalización del tiempo de 

intervención) y de la promoción de 

nuestra ciudad. Otros están a otras cosas. 

No nos van a despistar en la tarea que 

tenemos y el deber que tenemos con los 

ciudadanos. Ahora, llama bastante la 

atención que estén en desacuerdo con 

subirle el precio que se le cobra a los 

ayuntamientos del área. No sabemos muy 

bien a qué responde, pero desde luego 

llama bastante la atención. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza aquí el debate de los asuntos 3 y 

4. Procedemos a la votación de los 

mismos por separado. 

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número tres 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 
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Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente a 

modificación da Ordenanza reguladora 

da prestación patrimonial de carácter 

público non tributaria pola prestación 

dos servizos de subministración e 

utilización de auga potable e servizos 

auxiliares no termo municipal da 

Coruña, co texto que figura na parte 

dereita do Anexo deste documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

os acordos precedentes, mediante 

publicación no Taboleiro de anuncios do 

Concello e a través de anuncio no 

Boletín Oficial da Provincia da Coruña, 

así como nun dos diarios de maior 

difusión da provincia, coa finalidade de 

que as persoas interesadas poidan, 

durante un prazo de trinta días a partir do 

día seguinte ao da publicación, realizar 

as alegacións e suxestións que 

consideren oportunas, deixando 

constancia expresa de que se durante o 

citado trámite non se presentase 

ningunha, o acordo de aprobación inicial 

da modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa presidenta, 

tan amplamente como en dereito sexa 

posible, para garantir a plena 

efectividade do presente acordo 

 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

Primero: Aprobar inicialmente la 

modificación de la Ordenanza reguladora 

de la prestación patrimonial de carácter 

público no tributaria por la prestación de 

los servicios de suministro y utilización de 

agua potable y servicios auxiliares en el 

término municipal de A Coruña, con el 

texto que figura en la parte derecha del 

Anexo de este documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

los acuerdos precedentes, mediante 

publicación en el Tablón de anuncios del 

Ayuntamiento y a través de anuncio en el 

Boletín Oficial de la Provincia de A 

Coruña, así como en uno de los diarios de 

mayor difusión de la provincia, con la 

finalidad de que las personas interesadas 

puedan, durante un plazo de treinta días a 

partir del día siguiente al de la 

publicación, realizar las alegaciones y 

sugerencias que consideren oportunas, 

dejando constancia expresa de que si 

durante el citado trámite no se presentara 

ninguna, el acuerdo de aprobación inicial 

de la modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa 

presidenta, tan ampliamente como en 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena efectividad del presente acuerdo. 

 

 



 

 

ANEXO: 
ORDENANZA REGULADORA DA PRESTACIÓN 
PATRIMONIAL DE CARÁCTER PÚBLICO NON TRIBUTARIA 
POLA SUBMINISTRACIÓN E UTILIZACIÓN DE AUGA 
POTABLE E SERVIZOS AUXILIARES NO TERMO  MUNICIPAL 
DA CORUÑA. 

 
 
CAPÍTULO I.- NATUREZA, OBXECTO E FUNDAMENTO.  
 
ARTIGO 1. FUNDAMENTO E OBXECTO.  
 
1. En uso da facultade concedida polo artigo 31.3 da 
Constitución e polo artigo 105.2 da Lei 7/85, de 2 de abril, 
Reguladora das Bases do Réxime Local, e de conformidade 
co disposto no artigo 20.6 do Real Decreto Lexislativo 
2/2004, de 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido 
da Lei Reguladora das Facendas Locais en relación coa 
Disposición adicional primeira da Lei 58/2003 de 17 de 
decembro, Xeral Tributaria, o Concello da Coruña establece 
unha prestación patrimonial de carácter público non 
tributario como contraprestación pola prestación do servizo 
público de subministración e utilización de auga potable no 
Termo Municipal da Coruña, a que se refire o artigo 20. 4 t) 
do propio Real Decreto Lexislativo, que se rexerá pola 
presente Ordenanza.  
 
A prestación do servizo de subministración da auga potable 
debe considerarse como un dereito do ser humano a 
disponer de auga suficiente, salubre, aceptable, e asequible 
para o uso persoal e doméstico. 
As tarifas e demais dereitos económicos, pola prestación 
dos servizos que se citan no apartado seguinte, teñen a 
condición de prestacións patrimoniais de carácter público 
non tributario, de acordo co artigo 20.6 do texto refundido 
da lei reguladora das facendas locais, aprobado por Real 
Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, en redacción 
dada pola Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos do 
Sector Público.  
 
2. A prestación de servizos obxecto das tarifas e demais 
dereitos económicos regulados na presente ordenanza é a 
subministración de auga potable, tanto doméstica como non 
doméstica, as ampliacións, modificacións ou reformas e 
melloras nas redes de distribución solicitadas por un cliente 
ou usuario do servizo, as actuacións de reconexión de 
subministracións, as comprobacións de contador 
efectuadas e as ampliacións de rede derivadas do 
desenvolvemento do planeamento urbanístico, así como 
aquelas outras accesorias ao servizo de subministración de 
auga potable. 
Os devanditos servizos públicos serán prestados pola 
entidade subministradora, Empresa Municipal de Augas da 
Coruña, SA (EMALCSA), sociedade mercantil de capital 
público integramente subscrito polo Concello da Coruña, 
con suxeición ao disposto no Regulamento para a 
prestación do servizo de Abastecemento de Augas da 
Coruña vixente 
 

TEXTO DA PROPOSTA MODIFICACIÓN ORDENANZA 
REGULADORA DA PRESTACIÓN PATRIMONIAL DE 
CARÁCTER PÚBLICO NON TRIBUTARIA POLA 
SUBMINISTRACIÓN E UTILIZACIÓN DE AUGA POTABLE E 
SERVIZOS AUXILIARES NO TERMO  MUNICIPAL DA 
CORUÑA. 

 
CAPÍTULO I.- NATUREZA, OBXECTO E FUNDAMENTO.  
 
ARTIGO 1. FUNDAMENTO E OBXECTO.  
 
1. En uso da facultade concedida polo artigo 31.3 da 
Constitución e polo artigo 105.2 da Lei 7/85, de 2 de abril, 
Reguladora das Bases do Réxime Local, e de conformidade 
co disposto no artigo 20.6 do Real Decreto Lexislativo 
2/2004, de 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido 
da Lei Reguladora das Facendas Locais en relación coa 
Disposición adicional primeira da Lei 58/2003 de 17 de 
decembro, Xeral Tributaria, o Concello da Coruña establece 
unha prestación patrimonial de carácter público non 
tributario como contraprestación pola prestación do servizo 
público de subministración e utilización de auga potable no 
Termo Municipal da Coruña, a que se refire o artigo 20. 4 t) 
do propio Real Decreto Lexislativo, que se rexerá pola 
presente Ordenanza.  
 
A prestación do servizo de subministración da auga potable 
debe considerarse como un dereito do ser humano a 
dispoñer de auga suficiente, salubre, aceptable, e asequible 
para o uso persoal e doméstico. 
As tarifas e demais dereitos económicos, pola prestación 
dos servizos que se citan no apartado seguinte, teñen a 
condición de prestacións patrimoniais de carácter público 
non tributario, de acordo co artigo 20.6 do texto refundido 
da lei reguladora das facendas locais, aprobado por Real 
Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, en redacción 
dada pola Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos do 
Sector Público.  
 
2. A prestación de servizos obxecto das tarifas e demais 
dereitos económicos regulados na presente ordenanza é a 
subministración de auga potable, tanto doméstica como non 
doméstica, as ampliacións, modificacións ou reformas e 
melloras nas redes de distribución solicitadas por un cliente 
ou usuario do servizo, as actuacións de reconexión de 
subministracións, as comprobacións de contador 
efectuadas e as ampliacións de rede derivadas do 
desenvolvemento do planeamento urbanístico, así como 
aquelas outras accesorias ao servizo de subministración de 
auga potable. 
Os devanditos servizos públicos serán prestados pola 
entidade subministradora, Empresa Municipal de Augas da 
Coruña, SA (EMALCSA), sociedade mercantil de capital 
público integramente subscrito polo Concello da Coruña, 
con suxeición ao disposto no Regulamento para a 
prestación do servizo de Abastecemento de Augas da 
Coruña vixente 
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ARTIGO 2. OBRIGADOS AO PAGAMENTO.  
Están obrigados ao pagamento os titulares do contrato de 
subministración, solicitantes ou destinatarios dos servizos. 
Serán responsables subsidiarios do pagamento os 
propietarios dos inmobles, que poderán repercutir, no seu 
caso, as cotas sobre os respectivos beneficiarios da 
subministración ou servizos regulados nesta ordenanza 
 
CAPÍTULO II.- CUANTIFICACIÓN DAS TARIFAS.  
 
ARTIGO 3. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
Os usos domésticos están definidos no artigo 2 da Lei 
9/2010, de 4 de novembro, de augas de Galicia.  
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable a usos domésticos estará constituído por dous 
elementos tarifarios: un de carácter fixo pola dispoñibilidade 
do servizo de abastecemento, e outro de carácter variable 
en función da súa utilización efectiva medida polo volume, 
expresado en metros cúbicos, de auga consumida.  
 
3.1. TARIFA XERAL PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
3.1.1. COTA FIXA. 
  
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
 
No caso de que varias vivendas, ou locais, se sirvan dun 
mesmo contador, se o valor que corresponda aplicar 
segundo a táboa é menor que o resultado de multiplicar o 
número de vivendas e/ou locais polo prezo aplicado ao 
contador de 2,5 m3/h en euros/mes (IVE excluído), 
tomarase este último resultado.  
 
Táboa 1. Tarifas por cota fixa 
 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . . . .  5,00 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,54 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 16,63 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 28,99 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .46,11 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . .  90,48 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 118,12 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 184,64 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . 288,34 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . 415,83 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . 737,40 
600,0 m3/h . . . . . . . . . .1.661,85 

ARTIGO 2. OBRIGADOS AO PAGAMENTO.  
Están obrigados ao pagamento os titulares do contrato de 
subministración, solicitantes ou destinatarios dos servizos. 
Serán responsables subsidiarios do pagamento os 
propietarios dos inmobles, que poderán repercutir, no seu 
caso, as cotas sobre os respectivos beneficiarios da 
subministración ou servizos regulados nesta ordenanza 
 
CAPÍTULO II.- CUANTIFICACIÓN DAS TARIFAS.  
 
ARTIGO 3. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
Os usos domésticos están definidos no artigo 2 da Lei 
9/2010, de 4 de novembro, de augas de Galicia.  
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable a usos domésticos estará constituído por dous 
elementos tarifarios: un de carácter fixo pola dispoñibilidade 
do servizo de abastecemento, e outro de carácter variable 
en función da súa utilización efectiva medida polo volume, 
expresado en metros cúbicos, de auga consumida.  
 
3.1. TARIFA XERAL PARA USOS DOMÉSTICOS.  
 
3.1.1. COTA FIXA. 
  
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
 
No caso de que varias vivendas, ou locais, se sirvan dun 
mesmo contador, se o valor que corresponda aplicar 
segundo a táboa é menor que o resultado de multiplicar o 
número de vivendas e/ou locais polo prezo aplicado ao 
contador de 2,5 m3/h en euros/mes (IVE excluído), 
tomarase este último resultado.  
 
Táboa 1. Tarifas por cota fixa 
 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . . . .  5,18 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,95 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 17,22 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 30,01 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .47,73 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . .  93,65 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 122,26 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 191,11 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . 298,44 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . 430,39 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . 763,21 
600,0 m3/h . . . . . . . . . .1.720,02 



 

 

 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
3.1.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido, 
distribuído en tres bloques segundo a táboa 3:  
 
Táboa 3.- tarifa por bloques DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 6 m3/mes   0,1354 
Bloque 2.- De 7 a 15 m3/mes  0,3489 
Bloque 3.- Máis de 15 m3/mes 0,3804 
 
A efectos de cálculo de cada bloque, o período mensual 
enténdese referido a 30 días 
 
3.2. TARIFAS REDUCIDAS 
 
Para ter dereito á obtención destes beneficios, o interesado 
deberá cumprir cos seguintes requisitos: 
 
- Que o usuario sexa titular do contrato da 
subministración  
- Que o usuario se atope empadroado e resida na 
vivenda para a que solicita o beneficio.  
 
 
 
 
 
Os ingresos familiares entenderanse como ingresos na 
unidade convivencial, entendendo por tales todos os dos 
empadroados na vivenda, así como os de aqueles que 
residan habitualmente na vivenda e poidan xustificarse por 
calquera medio válido en Dereito.  
 
 
 

 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
3.1.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido, 
distribuído en tres bloques segundo a táboa 3:  
 
Táboa 3.- tarifa por bloques DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 6 m3/mes   0,1402 
Bloque 2.- De 7 a 15 m3/mes  0,3612 
Bloque 3.- Máis de 15 m3/mes 0,3938 
 
A efectos de cálculo de cada bloque, o período mensual 
enténdese referido a 30 días 
 
3.2. TARIFAS REDUCIDAS 
 
Para ter dereito á obtención destes beneficios, o interesado 
deberá cumprir cos seguintes requisitos: 
 
- Que o usuario sexa titular do contrato da 
subministración  
- Que o usuario se atope empadroado e resida na 
vivenda para a que solicita o beneficio.  
- Que o subministro non presente fugas de auga 
na súa instalación interior. Se a fuga se manifestase 
posteriormente á aprobación da tarifa reducida, o 
mantemento desta condicionarase á súa reparación. 
 
Os ingresos familiares entenderanse como ingresos na 
unidade convivencial, entendendo por tales todos os dos 
empadroados na vivenda, así como os de aqueles que 
residan habitualmente na vivenda e poidan xustificarse por 
calquera medio válido en Dereito. Os medios válidos en 
dereito poderán usarse igualmente para probar as persoas 
que efectivamente estean residindo na vivenda e que aínda 
non ocasionaran baixa formal no padrón. 
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A efectos do cálculo dos ingresos, consideraranse os do 
exercicio da solicitude da bonificación no caso de pensións 
ou prestacións sociais e os do exercicio anterior no caso de 
salarios ou outros rendementos. Estes exercicios serán os 
de comparación co IPREM. 
 
Para os casos de solicitudes de bonificación en que se deba 
cumprir unha condición de ingresos máximos, esta 
condición deberá acreditala un funcionario municipal. 
  
No caso de aplicación de tarifas reducidas para familias 
numerosas deberán acompañar a solicitude do título de 
familia numerosa vixente a 1 de xaneiro do exercicio no que 
deba producirse a aplicación da tarifa reducida. 
 
No caso de familias monoparentais deberán acompañar a 
solicitude do certificado emitido pola Xunta de Galicia ou 
órgano da CC.AAA correspondente equivalente e que 
acredite a condición de familia monoparental vixente a 1 de 
xaneiro do exercicio no que deba producirse a aplicación da 
tarifa reducida. 
 
A aplicación de calquera das tarifas reducidas definidas 
neste apartado terá unha duración máxima de dous anos 
desde a súa concesión. Para a súa renovación deberán 
presentarse os mesmos documentos que para a súa 
concesión actualizados. O beneficiario terá a obriga de 
comunicar á entidade subministradora as modificacións que 
se produzan nas circunstancias que deron lugar á súa 
concesión. A entidade subministradora poderá comprobar 
en calquera momento o cumprimento das condicións que 
dan lugar á aplicación das tarifas reducidas. 
 
3.2.1. TARIFA REDUCIDA EN FUNCIÓN DO Nº DE 
HABITANTES POR VIVENDA 
 
Partindo do que se establece no anterior punto 3.1. como 
tarifa xeral para usos domésticos, a determinación de tarifa 
reducida para aqueles casos en que se acredite que a 
vivenda estea ocupada por 4 persoas ou máis efectuarase 
mediante a modificación do límite do bloque 1 e eliminación 
do bloque 3.  
A modificación do consumo aplicable ao bloque 1 
realizarase de acordo coa expresión: Límite superior bloque 
1 = 2 * h, sendo h o número de habitantes legalmente 
recoñecidos da vivenda, e sempre para un valor superior a 
3. O resto de consumo liquidarase de acordo co prezo 
establecido para o bloque 2. Todas as solicitudes por este 
concepto deberán ser renovadas cada dous anos. En caso 
de non facerse, a redución quedará sen efecto. 
Para acreditar o nº de habitantes da vivenda, o titular do 
contrato e/ou usuario deberá presentar a seguinte 
documentación: 
- Autorización do titular/usuario para a verificación 
pola entidade subministradora dos datos actualizados do 
Padrón de habitantes 
- Certificación do titular/usuario do Padrón de 

 
A efectos do cálculo dos ingresos, consideraranse os do 
exercicio da solicitude da bonificación no caso de pensións 
ou prestacións sociais e os do exercicio anterior no caso de 
salarios ou outros rendementos. Estes exercicios serán os 
de comparación co IPREM. 
 
Para os casos de solicitudes de bonificación en que se deba 
cumprir unha condición de ingresos máximos, esta 
condición deberá acreditala un funcionario municipal. 
  
No caso de aplicación de tarifas reducidas para familias 
numerosas deberán acompañar a solicitude do título de 
familia numerosa vixente a 1 de xaneiro do exercicio no que 
deba producirse a aplicación da tarifa reducida. 
 
No caso de familias monoparentais deberán acompañar a 
solicitude do certificado emitido pola Xunta de Galicia ou 
órgano da CC.AAA correspondente equivalente e que 
acredite a condición de familia monoparental vixente a 1 de 
xaneiro do exercicio no que deba producirse a aplicación da 
tarifa reducida. 
 
A aplicación de calquera das tarifas reducidas definidas 
neste apartado terá unha duración máxima de dous anos 
desde a súa concesión. Para a súa renovación deberán 
presentarse os mesmos documentos que para a súa 
concesión actualizados. O beneficiario terá a obriga de 
comunicar á entidade subministradora as modificacións que 
se produzan nas circunstancias que deron lugar á súa 
concesión. A entidade subministradora poderá comprobar 
en calquera momento o cumprimento das condicións que 
dan lugar á aplicación das tarifas reducidas. 
 
3.2.1. TARIFA REDUCIDA EN FUNCIÓN DO Nº DE 
HABITANTES POR VIVENDA 
 
Partindo do que se establece no anterior punto 3.1. como 
tarifa xeral para usos domésticos, a determinación de tarifa 
reducida para aqueles casos en que se acredite que a 
vivenda estea ocupada por 4 persoas ou máis efectuarase 
mediante a modificación do límite do bloque 1 e eliminación 
do bloque 3.  
A modificación do consumo aplicable ao bloque 1 
realizarase de acordo coa expresión: Límite superior bloque 
1 = 2 * h, sendo h o número de habitantes legalmente 
recoñecidos da vivenda, e sempre para un valor superior a 
3. O resto de consumo liquidarase de acordo co prezo 
establecido para o bloque 2. Todas as solicitudes por este 
concepto deberán ser renovadas cada dous anos. En caso 
de non facerse, a redución quedará sen efecto. 
Para acreditar o nº de habitantes da vivenda, o titular do 
contrato e/ou usuario deberá presentar a seguinte 
documentación: 
- Autorización do titular/usuario para a verificación 
pola entidade subministradora dos datos actualizados do 
Padrón de habitantes 
- Certificación do titular/usuario do Padrón de 



 

 

habitantes 
O beneficiario desta tarifa terá a obriga de comunicar á 
entidade subministradora as modificacións que se produzan 
no número de habitantes da vivenda, sendo efectivas desde 
o seguinte período á data de comunicación. A entidade 
subministradora poderá comprobar en calquera momento o 
cumprimento das condicións que dan lugar á presente 
redución. 
 
3.2.2. TARIFA PARA USUARIOS BENEFICIARIOS DE 
R.I.S.G.A.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, aos 
usuarios que sexan beneficiarios da Renda de Inserción 
Social de Galicia e os acollidos a réximes protectores de 
carácter público análogos ao mencionado. 
 
3.2.3. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, para 
o usuario que acredite que os ingresos familiares, obtidos 
por calquera concepto, non superan o Indicador Público de 
Renda de Efectos Múltiples (IPREM).  
 
3.2.4. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM 
x1,5 
 
Nos casos nos que o usuario acredite que os ingresos 
familiares, obtidos por calquera concepto, non superan a 
cantidade de multiplicar o Indicador Público de Renda de 
Efectos Múltiples (IPREM) por 1,5, a tarifa será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,25 pola tarifa prevista para 
os consumos domésticos. 
 
3.2.5 TARIFA PARA FAMILIAS NUMEROSAS OU 
MONOPARENTAIS 
 
No caso de que a vivenda pertenza a unha familia numerosa 
ou familia monoparental , a cota tributaria será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,5 pola tarifa prevista para 
as vivendas 
 
ARTIGO 4. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS NON DOMÉSTICOS. 
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable para usos non domésticos estará constituído 
por dous elementos tarifarios: un de carácter fixo pola 
dispoñibilidade do servizo de abastecemento, e outro de 
carácter variable en función da súa utilización efectiva 
medida polo volume, expresado en metros cúbicos, de auga 
consumida.  
Faise referencia á tarifa aplicable a subministracións 
COMERCIAIS, INDUSTRIAIS e as ligadas a 
ORGANISMOS OFICIAIS.  
 
 
 

habitantes 
O beneficiario desta tarifa terá a obriga de comunicar á 
entidade subministradora as modificacións que se produzan 
no número de habitantes da vivenda, sendo efectivas desde 
o seguinte período á data de comunicación. A entidade 
subministradora poderá comprobar en calquera momento o 
cumprimento das condicións que dan lugar á presente 
redución. 
 
3.2.2. TARIFA PARA USUARIOS BENEFICIARIOS DE 
R.I.S.G.A.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, aos 
usuarios que sexan beneficiarios da Renda de Inserción 
Social de Galicia e os acollidos a réximes protectores de 
carácter público análogos ao mencionado. 
 
3.2.3. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM.  
 
Aplicarase tarifa a 0 euros, nos consumos domésticos, para 
o usuario que acredite que os ingresos familiares, obtidos 
por calquera concepto, non superan o Indicador Público de 
Renda de Efectos Múltiples (IPREM).  
 
3.2.4. TARIFA PARA USUARIOS CON INGRESOS IPREM 
x1,5 
 
Nos casos nos que o usuario acredite que os ingresos 
familiares, obtidos por calquera concepto, non superan a 
cantidade de multiplicar o Indicador Público de Renda de 
Efectos Múltiples (IPREM) por 1,5, a tarifa será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,25 pola tarifa prevista para 
os consumos domésticos. 
 
3.2.5 TARIFA PARA FAMILIAS NUMEROSAS OU 
MONOPARENTAIS 
 
No caso de que a vivenda pertenza a unha familia numerosa 
ou familia monoparental , a cota tributaria será o resultado 
de multiplicar o coeficiente de 0,5 pola tarifa prevista para 
as vivendas 
 
ARTIGO 4. ABASTECEMENTO DE AUGA POTABLE 
PARA USOS NON DOMÉSTICOS. 
 
O prezo pola prestación do servizo de abastecemento de 
auga potable para usos non domésticos estará constituído 
por dous elementos tarifarios: un de carácter fixo pola 
dispoñibilidade do servizo de abastecemento, e outro de 
carácter variable en función da súa utilización efectiva 
medida polo volume, expresado en metros cúbicos, de auga 
consumida.  
Faise referencia á tarifa aplicable a subministracións 
COMERCIAIS, INDUSTRIAIS e as ligadas a 
ORGANISMOS OFICIAIS.  
 
As tarifas que se definen a continuación non son de 
aplicación ás subministracións titularidade do Concello da 
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4.1.- COTA FIXA.  
 
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
No caso de que varios locais se sirvan dun mesmo 
contador, se o valor que corresponda aplicar segundo a 
táboa é menor que o resultado de multiplicar o número de 
locais polo prezo aplicado ao contador de 2,5 m3/h en 
euros/mes (IVE excluído), tomarase este último resultado.  
 
 
Táboa 4.1.1. Tarifas por cota fixa 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . .  . . 5,00 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,54 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 16,63 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 28,99 
15,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 46,11 
25,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 90,48 
40,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 118,12 
60,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 184,64 
100,0 m3/h . . . . . . . . .  . 288,34 
150,0 m3/h . . . . . . . . .  . 415,83 
250,0 m3/h . . . . . . . . .  . 737,40 
600,0 m3/h . . . . . . . . . 1.661,85 
 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 4.1.2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . ..589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
4.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido 
distribuído en catro bloques segundo a táboa seguinte:  
 

Coruña. 
 
4.1.- COTA FIXA.  
 
En concepto de cota fixa da tarifa de auga por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente a toda subministración en vigor, 
aplicaránselle os importes mensuais de acordo co caudal 
nominal do contador instalado, en zona de uso común do 
inmoble e de fácil e libre acceso, en m³/hora, definido 
segundo a UNE en 14154-1, e que se indican na Táboa 1.  
No caso de que varios locais se sirvan dun mesmo 
contador, se o valor que corresponda aplicar segundo a 
táboa é menor que o resultado de multiplicar o número de 
locais polo prezo aplicado ao contador de 2,5 m3/h en 
euros/mes (IVE non incluído), tomarase este último 
resultado.  
 
Táboa 4.1.1. Tarifas por cota fixa 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h ou inferior. . . .  . . 5,18 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 11,95 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . 17,22 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . 30,01 
15,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 47,73 
25,0 m3/h . . . . . . . . . .  . . 93,65 
40,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 122,26 
60,0 m3/h . . . . . . . . . .  . 191,11 
100,0 m3/h . . . . . . . . .  . 298,44 
150,0 m3/h . . . . . . . . .  . 430,39 
250,0 m3/h . . . . . . . . .  . 763,21 
600,0 m3/h . . . . . . . . . 1.720,02 
 
No caso de subministracións eventuais controladas por 
contadores móbiles, e obras, en concepto de cota por 
dispoñibilidade do servizo, e como cantidade fixa aboable 
periodicamente, aplicaránselle os importes mensuais que 
en función do seu contador instalado, e segundo o seu 
caudal nominal, se indican na Táboa 2: 
 
Táboa 4.1.2.- Tarifas cota fixa eventuais (mínimo 1 mes) 
Caudal nominal €/mes 
 
3,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 194,00 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …265,50 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . ..589,26 
 
Nos casos en que sexa preciso utilizar equipos móbiles de 
medida, estes serán facilitados pola Entidade 
Subministradora, establecéndose unha fianza, en concepto 
de garantía sobre a súa devolución.  
 
4.2. COTA VARIABLE  
 
Establécese un prezo por metro cúbico consumido 
distribuído en catro bloques segundo a táboa seguinte:  
 



 

 

Táboa 4.2. Tarifa por bloques NON DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 25 m3/mes…........................ 0,5465 
Bloque 2.- De máis de 25 ata 51 m3/mes.... 0,6139 
Bloque 3.- Máis de 51 ata 200 m3/mes....... 0,6471 
Bloque 4.- Máis de 200 m3/mes ................. 0,7118 
 
A efectos de cálculo, o período mensual enténdese 
referido a 30 días. 
 
Do mesmo xeito, establécese para os consumos en USOS 
DE INSTALACIÓNS CONTRA INCENDIOS unha tarifa 
única de 0,9975 €/m3, sempre que os consumos medidos 
na instalación non teñan sido utilizados na extinción de 
incendios e este feito poida ser debidamente xustificado. Os 
prezos correspondentes ás subministracións contratadas 
para este uso liquidaranse e recadaranse polos mesmos 
períodos e nos mesmos prazos que os da subministración 
ordinaria do inmoble correspondente, podendo liquidalas 
nun só recibo. 
 
ARTIGO 5. ALUGUER E MANTEMENTO DE EQUIPOS DE 
MEDIDA.  
 
Cando o cliente, sexa usuario doméstico ou non doméstico, 
utilice para medir os seus consumos un contador 
propiedade da Entidade Subministradora, aboará 
mensualmente a cota que se indica a continuación, 
incluíndo a mesma os gastos que poidan derivarse da 
conservación, reparación ou substitución do aparello de 
medida.  
A cota de aluguer establécese en función de caudal nominal 
en m³/hora, definido segundo a UNE en 14154-1, e que se 
indican na Táboa 5:  
 
Táboa 5.- Tarifas por aluguer contador 
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h o inferior . . . . . . . 0,66 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,09 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,49 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . .   2,30 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  4,90 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  7,60 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  8,55 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  9,49 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 11,10 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 13,73 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 27,80 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 47,01 
 
Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 6. EXECUCIÓN DE AMPLIACIÓNS DE REDE, 
ACOMETIDAS E OUTROS CONCEPTOS TARIFARIOS. 
 

Táboa 4.2. Tarifa por bloques NON DOMÉSTICO 
BLOQUE €/m3 
 
Bloque 1.- Ata 25 m3/mes…........................ 0,5657 
Bloque 2.- De máis de 25 ata 51 m3/mes.... 0,6354 
Bloque 3.- Máis de 51 ata 200 m3/mes....... 0,6698 
Bloque 4.- Máis de 200 m3/mes ................. 0,7368 
 
A efectos de cálculo, o período mensual enténdese 
referido a 30 días. 
 
Do mesmo xeito, establécese para os consumos en USOS 
DE INSTALACIÓNS CONTRA INCENDIOS unha tarifa 
única de 1,0325 €/m3, sempre que os consumos medidos 
na instalación non teñan sido utilizados na extinción de 
incendios e este feito poida ser debidamente xustificado. Os 
prezos correspondentes ás subministracións contratadas 
para este uso liquidaranse e recadaranse polos mesmos 
períodos e nos mesmos prazos que os da subministración 
ordinaria do inmoble correspondente, podendo liquidalas 
nun só recibo. 
 
ARTIGO 5. ALUGUER E MANTEMENTO DE EQUIPOS DE 
MEDIDA.  
 
Cando o cliente, sexa usuario doméstico ou non doméstico, 
utilice para medir os seus consumos un contador 
propiedade da Entidade Subministradora, aboará 
mensualmente a cota que se indica a continuación, 
incluíndo a mesma os gastos que poidan derivarse da 
conservación, reparación ou substitución do aparello de 
medida.  
A cota de aluguer establécese en función de caudal nominal 
en m³/hora, definido segundo a UNE en 14154-1, e que se 
indican na Táboa 5:  
 
Táboa 5.- Tarifas por aluguer contador (IVE non incluído).  
Caudal nominal €/mes 
 
2,5 m3/h o inferior . . . . . . . 0,66 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,09 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . .   1,49 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . .   2,30 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  4,90 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  7,60 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  8,55 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .  9,49 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 11,10 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 13,73 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 27,80 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . 47,01 
 
Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 6. EXECUCIÓN DE AMPLIACIÓNS DE REDE, 
ACOMETIDAS E OUTROS CONCEPTOS TARIFARIOS. 
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A tarifa regulada neste artigo percibirase pola entidade 
subministradora nos seguintes supostos: 
 
A. PROMOCIÓNS URBANÍSTICAS 
 
No caso de promocións derivadas do desenvolvemento 
urbanístico, e recollidas no Plan Xeral de Ordenación 
Municipal vixente como áreas de planeamento incorporado 
(API), áreas de planeamento específico (APE), áreas de 
planeamento remitido (APR), polígonos (POL), ou sectores 
de solo urbanizable (S), establécese unha cota fixa en 
concepto de conexión con sistemas xerais.  
Esta cota resulta dos investimentos efectuados pola 
entidade subministradora en actuacións semellantes ata a 
data da solicitude e consta de dúas partes. A parte fixa 
establécese de acordo co número de vivendas ou locais 
autorizados e ascende á cantidade de 300 € por cada 
vivenda ou local. A parte variable establecerase sempre de 
acordo coas infraestruturas concretas a desenvolver para 
cada actuación, en función do proxecto de urbanización 
correspondente, e xustificarase aos promotores mediante 
orzamento. Ás tarifas recollidas neste artigo seralles de 
aplicación o Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
B. EXECUCIÓN DE ACOMETIDAS 
 
O importe a facturar ao solicitante dunha acometida está 
composto por dous elementos: unha cota establecida en 
función do diámetro da acometida expresado en milímetros 
(táboa 6) e outra en base ao custo real das actuacións 
relacionadas coa garantía de subministración específica da 
acometida que se solicita, denominado Abastecemento.  
 
 
Para a determinación deste valor utilizarase o orzamento de 
execución que realicen os servizos técnicos da entidade 
subministradora. No caso de obras de abastecemento xa 
executadas pola entidade subministradora, este valor 
consistirá na parte proporcional que corresponda ao 
solicitante nas obras de ampliación, reforma ou renovación 
das redes correspondentes á subministración. 
 
Táboa 6.- Tarifa acometidas 
Diámetro nominal €/ud. 
 
32 mm……………………….. 612,62 
50 mm……………………….. 681,87 
63 mm.................................. 751,11 
80 mm.................................. 820,35 
 
A ampliación de sección dunha acometida preexistente, 
solicitada por un cliente, devindicará unha cantidade 
equivalente á que resultaría de instalar esa acometida como 
se fose nova. 
 
ARTIGO 7. ACTIVIDADES ADMINISTRATIVAS 
INHERENTES Á XESTIÓN DA SUBMINISTRACIÓN.  
 

A tarifa regulada neste artigo percibirase pola entidade 
subministradora nos seguintes supostos: 
 
A. PROMOCIÓNS URBANÍSTICAS 
 
No caso de promocións derivadas do desenvolvemento 
urbanístico, e recollidas no Plan Xeral de Ordenación 
Municipal vixente como áreas de planeamento incorporado 
(API), áreas de planeamento específico (APE), áreas de 
planeamento remitido (APR), polígonos (POL), ou sectores 
de solo urbanizable (S), establécese unha cota fixa en 
concepto de conexión con sistemas xerais.  
Esta cota resulta dos investimentos efectuados pola 
entidade subministradora en actuacións semellantes ata a 
data da solicitude e consta de dúas partes. A parte fixa 
establécese de acordo co número de vivendas ou locais 
autorizados e ascende á cantidade de 300 € por cada 
vivenda ou local (IVE non incluído). A parte variable 
establecerase sempre de acordo coas infraestruturas 
concretas a desenvolver para cada actuación, en función do 
proxecto de urbanización correspondente, e xustificarase 
aos promotores mediante orzamento. Ás tarifas recollidas 
neste artigo seralles de aplicación o Imposto sobre Valor 
Engadido en vigor. 
 
B. DEREITO DE ACOMETIDAS 
 
O importe a facturar ao solicitante dunha acometida está 
composto por dous elementos: unha cota fixa establecida 
en función do diámetro da acometida expresado en 
milímetros (táboa 6), correspondente ao dereito de 
enganche ou acometida, e outra en base ao custo estimado 
das actuacións relacionadas coa garantía de 
subministración específica da acometida que se solicita, 
denominado Abastecemento.  
 
Para a determinación deste valor utilizarase o orzamento de 
execución que realicen os servizos técnicos da entidade 
subministradora. No caso de obras de abastecemento xa 
executadas pola entidade subministradora, este valor 
consistirá na parte proporcional que corresponda ao 
solicitante nas obras de ampliación, reforma ou renovación 
das redes correspondentes á subministración. 
 
Táboa 6.- Tarifa acometidas (IVE non incluído) 
Diámetro nominal €/ud. 
 
32 mm……………………….. 612,62 
50 mm……………………….. 681,87 
63 mm.................................. 751,11 
80 mm.................................. 820,35 
 
A ampliación de sección dunha acometida preexistente, 
solicitada por un cliente, devindicará unha cantidade 
equivalente á que resultaría de instalar esa acometida como 
se fose nova. 
 
ARTIGO 7. ACTIVIDADES ADMINISTRATIVAS 



 

 

1. A xestión administrativa e concretamente os procesos 
derivados da contratación de subministracións (expedientes 
de subministración, baixas e cambios de titular) non 
devindicarán ningunha contraprestación, agás nos casos de 
alta, cuxa tarifa será de 12 € por alta.  
 
2. Na contratación de subministracións eventuais, o cliente 
deberá constituír fianza de 200 €, equivalente ao importe 
dos aparellos e equipos de medida que se lle facilitan polo 
servizo. A fianza quedará afectada tamén ao pagamentos 
do consumo efectivamente realizado e demais 
complementos que procedan 
 
ARTIGO 8. ACTUACIÓNS DE RECONEXIÓN DE 
SUBMINISTRACIÓNS. 
 
1. A tarifa deste servizo estará constituída polos dereitos de 
reconexión da subministración que tivese sido suspendida, 
segundo o disposto no Art. 19 do Regulamento para a 
Prestación do Servizo de Subministración de Auga Potable.  
Quen realice solicitude de servizo e non chegue a formalizar 
o contrato, sempre e cando a Entidade Subministradora 
teña procedido á instalación e desmontaxe do contador, 
estará obrigado a aboar estes dereitos, no momento de 
volver solicitalo. 
2. O prezo defínese por unha cantidade fixa en función do 
caudal permanente do contador instalado, de acordo coas 
tarifas da táboa seguinte:   
 
Táboa 7.- Dereitos de reenganche 
Caudal nominal Cota (€) 
 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . . 43,10 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . …. 51,72 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . …60,34 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …86,21 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .107,76 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .129,31 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .172,41 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .215,52 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .258,62 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .301,72 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .344,83 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .517,24 
 
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 9. COMPROBACIÓNS DE CONTADOR 
 
As comprobacións de contador, efectuadas a instancias do 
usuario, das que resulte un correcto funcionamento do 
aparello, devindicarán por prestación dos servizos 
asociados a comprobacións «in situ» mediante contador 
padrón os importes da táboa 8: 
 
Táboa 8.- Comprobacións de contador 
Caudal nominal Cota (€) 

INHERENTES Á XESTIÓN DA SUBMINISTRACIÓN.  
 
1. A xestión administrativa e concretamente os procesos 
derivados da contratación de subministracións (expedientes 
de subministración, baixas e cambios de titular) non 
devindicarán ningunha contraprestación, agás nos casos de 
alta, cuxa tarifa será de 12 € por alta (IVE non incluído).  
2. Na contratación de subministracións eventuais, o cliente 
deberá constituír fianza de 200 €, equivalente ao importe 
dos aparellos e equipos de medida que se lle facilitan polo 
servizo. A fianza quedará afectada tamén ao pagamentos 
do consumo efectivamente realizado e demais 
complementos que procedan 
 
ARTIGO 8. ACTUACIÓNS DE RECONEXIÓN DE 
SUBMINISTRACIÓNS. 
 
1. A tarifa deste servizo estará constituída polos dereitos de 
reconexión da subministración que tivese sido suspendida, 
segundo o disposto no Art. 19 do Regulamento para a 
Prestación do Servizo de Subministración de Auga Potable.  
Quen realice solicitude de servizo e non chegue a formalizar 
o contrato, sempre e cando a Entidade Subministradora 
teña procedido á instalación e desmontaxe do contador, 
estará obrigado a aboar estes dereitos, no momento de 
volver solicitalo. 
2. O prezo defínese por unha cantidade fixa en función do 
caudal permanente do contador instalado, de acordo coas 
tarifas da táboa seguinte:   
 
Táboa 7.- Dereitos de reenganche (IVE non incluído) 
Caudal nominal Cota (€) 
 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . . 43,10 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . …. 51,72 
6,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . . …60,34 
10,0 m3/h. . . . . . . . . . . . . …86,21 
15,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .107,76 
25,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .129,31 
40,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .172,41 
60,0 m3/h . . . . . . . . . . . . . .215,52 
100,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .258,62 
150,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .301,72 
250,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .344,83 
600,0 m3/h . . . . . . . . . . . . .517,24 
 
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor. 
 
ARTIGO 9. COMPROBACIÓNS DE CONTADOR 
 
As comprobacións de contador, efectuadas a instancias do 
usuario, das que resulte un correcto funcionamento do 
aparello, devindicarán por prestación dos servizos 
asociados a comprobacións «in situ» mediante contador 
padrón os importes da táboa 8: 
 
Táboa 8.- Comprobacións de contador 
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2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 51,72 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . ….86,21 
 
 
Cando o resultado da comprobación non satisfaga as 
partes, realizarase unha verificación oficial en laboratorio 
acreditado, sendo os custos da mesma asumidos pola parte 
que reclame esa verificación, con independencia do seu 
resultado.  
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor.  
 
CAPÍTULO III.- FACTURACIÓN, PERÍODO DE 
PAGAMENTO E OBRIGAS DO USUARIO.  
 
ARTIGO 10.- FACTURACIÓN 
 
1. A facturación do servizo de subministración de auga 
potable realizarase trimestralmente cando o contador sexa 
de calibre inferior a 65 mm ou con caudal nominal instalado 
inferior a 40 m³/h, e mensualmente en calibres de 65 mm e 
superiores, ou con caudais nominais instalados de 40 m³/h 
en diante. Porén, cando a conveniencia do servizo ou 
circunstancias excepcionais sobrevidas o fagan preciso, 
poderá modificarse a periodicidade da facturación, que non 
será inferior a un mes nin superior a 3 meses. Toda 
modificación levará consigo a obriga de dar publicidade á 
súa implantación, tanto de forma individual como colectiva.  
 
2. A liquidación realizarase aplicando ao consumo que 
sinale o contador as tarifas vixentes. Nos períodos de 
facturación en que estivesen en vigor distintas tarifas, a 
liquidación efectuarase por rateo. Unha vez iniciada a 
prestación do servizo, a facturación será realizada pola 
Entidade Subministradora de forma periódica, dispoñendo 
os destinatarios dos prazos que determina o artigo 15 desta 
Ordenanza para efectuar o seu pagamento. 
 
 
 
 
ARTIGO 11.- MEDICIÓN DE CONSUMOS. 
 
Nas subministracións controladas por contador, que estará 
situado en zona de uso común do inmoble de fácil e libre 
acceso, liquidarase como consumo o que este indique.  
Nos supostos de imposibilidade de lectura por calquera 
causa, incluso por avaría ou funcionamento irregular do 
contador, liquidaranse os consumos durante o tempo que 
se manteña esta situación de acordo co especificado no 
Regulamento para a Prestación do Servizo de 
Abastecemento de Augas. 
En subministracións sen histórico real de lecturas, 
realizarase un rateo en función das lecturas de contador das 
que dispoña a Empresa Subministradora. Se non se desen 
as circunstancias contempladas, facturarase un consumo 
equivalente á capacidade nominal do contador por 35 horas 
de utilización mensual. O consumo facturado neste caso 

Caudal nominal Cota (€) 
2,5 m3/h. ou inferior. . . . . . 51,72 
3,5 m3/h. . . . . . . . . . . . . ….86,21 
(IVE non incluído) 
 
Cando o resultado da comprobación non satisfaga as 
partes, realizarase unha verificación oficial en laboratorio 
acreditado, sendo os custos da mesma asumidos pola parte 
que reclame esa verificación, con independencia do seu 
resultado.  
Aos importes recollidos neste artigo seralles de aplicación o 
Imposto sobre Valor Engadido en vigor.  
 
CAPÍTULO III.- FACTURACIÓN, PERÍODO DE 
PAGAMENTO E OBRIGAS DO USUARIO.  
 
ARTIGO 10.- FACTURACIÓN 
 
1. A facturación do servizo de subministración de auga 
potable realizarase trimestralmente cando o contador sexa 
de calibre inferior a 65 mm ou con caudal nominal instalado 
inferior a 40 m³/h, e mensualmente en calibres de 65 mm e 
superiores, ou con caudais nominais instalados de 40 m³/h 
en diante. Porén, cando a conveniencia do servizo ou 
circunstancias excepcionais sobrevidas o fagan preciso, 
poderá modificarse a periodicidade da facturación, que non 
será inferior a un mes nin superior a 3 meses. Toda 
modificación levará consigo a obriga de dar publicidade á 
súa implantación, tanto de forma individual como colectiva.  
 
2. A liquidación realizarase aplicando ao consumo que 
sinale o contador as tarifas vixentes. Nos períodos de 
facturación en que estivesen en vigor distintas tarifas, a 
liquidación efectuarase por rateo. Unha vez iniciada a 
prestación do servizo, a facturación será realizada pola 
Entidade Subministradora de forma periódica, dispoñendo 
os destinatarios dos prazos que determina o artigo 15 desta 
Ordenanza para efectuar o seu pagamento. 
 
3. Todos os prezos e tarifas incluídos na presente 
ordenanza reflíctense sen IVE. 
 
ARTIGO 11.- MEDICIÓN DE CONSUMOS. 
 
Nas subministracións controladas por contador, que estará 
situado en zona de uso común do inmoble de fácil e libre 
acceso, liquidarase como consumo o que este indique.  
Nos supostos de imposibilidade de lectura por calquera 
causa, incluso por avaría ou funcionamento irregular do 
contador, liquidaranse os consumos durante o tempo que 
se manteña esta situación de acordo co especificado no 
Regulamento para a Prestación do Servizo de 
Abastecemento de Augas. 
En subministracións sen histórico real de lecturas, 
realizarase un rateo en función das lecturas de contador das 
que dispoña a Empresa Subministradora. Se non se desen 
as circunstancias contempladas, facturarase un consumo 
equivalente á capacidade nominal do contador por 35 horas 



 

 

considerarase a conta e regularizarase na próxima e 
sucesivas lecturas que se efectúen, sempre que, no 
momento da súa toma, o contador funcione con 
normalidade, quedando como liquidación definitiva en caso 
contrario. 
No caso de que, debido a una avaría interna na instalación 
interior da subministración, o contador rexistre unha fuga 
que orixine un exceso de consumo, facturarase ao usuario 
a totalidade dos m3 medidos polo contador 
excepcionalmente do seguinte xeito, para usos domésticos 
e non domésticos: todo o consumo que corresponda ao 
terceiro ou cuarto bloque, no seu caso, facturarase á tarifa 
resultante de efectuar a media aritmética da tarifa dos 
bloques 1 e 2. 
Considérase que existe un exceso de consumo cando este 
duplique (en caso de usuarios domésticos) ou triplique (en 
caso de usuarios non domésticos) o consumo real medio 
trimestral facturado no ano natural á subministración que 
orixina a incidencia. Se non existen antecedentes 
suficientes, realizarase un rateo atendendo ao período do 
que se dispoñan datos reais de consumo. 
Débese acreditar a involuntariedade das perdas, así como 
a ausencia de culpa ou neglixencia do usuario, que deberá 
presentar: 
a) Solicitude na que o interesado xustifique que 
adoptou as medidas necesarias, dentro do prazo de dous 
meses desde a súa detección, para reparar a avaría que 
produciu a fuga. 
b) Factura orixinal do fontaneiro ou empresa que 
efectuou a reparación na que se faga constar a clase e data 
da reparación realizada, e do xustificante bancario ou de 
calquera outro medio que acredite de xeito fidedigno o seu 
pagamento. 
Para aplicar esta excepción, os consumos excesivos teñen 
que terse producido nos dous trimestres inmediatos 
anteriores ao da emisión da factura que motiva esta petición 
e atendendo a lecturas reais do contador que rexistra os 
consumos. Nunha mesma subministración só poderá 
aplicarse unha vez nun período ininterrompido de 5 anos. 
A Entidade Subministradora poderá comprobar a 
veracidade dos feitos polos seus propios medios. 
 
ARTIGO 12.- SUBMINISTRACIÓNS TEMPORAIS.  
 
Cando unha subministración temporal se realice sen 
contador, aplicaranse para a facturación os volumes que se 
pacten previamente no contrato de subministración. Estes 
determinaranse por técnicos da Entidade Subministradora 
en función dos usos concretos a que se destine e os datos 
achegados polo usuario sobre as instalacións de que 
dispón. 
 
ARTIGO 13.- COTA DE ALTA DE SUBMINISTRACIÓN.  
 
Todo usuario de nova subministración está obrigado ao 
pagamento de 12 euros máis o IVE correspondente en 
concepto de alta, de acordo co especificado no Art. 7.1. 
 

de utilización mensual. O consumo facturado neste caso 
considerarase a conta e regularizarase na próxima e 
sucesivas lecturas que se efectúen, sempre que, no 
momento da súa toma, o contador funcione con 
normalidade, quedando como liquidación definitiva en caso 
contrario. 
No caso de que, debido a una avaría interna na instalación 
interior da subministración, o contador rexistre unha fuga 
que orixine un exceso de consumo, facturarase ao usuario 
a totalidade dos m3 medidos polo contador 
excepcionalmente do seguinte xeito, para usos domésticos 
e non domésticos: todo o consumo que corresponda ao 
terceiro ou cuarto bloque, no seu caso, facturarase á tarifa 
resultante de efectuar a media aritmética da tarifa dos 
bloques 1 e 2. 
Considérase que existe un exceso de consumo cando este 
duplique (en caso de usuarios domésticos) ou triplique (en 
caso de usuarios non domésticos) o consumo real medio 
trimestral facturado no ano natural á subministración que 
orixina a incidencia. Se non existen antecedentes 
suficientes, realizarase un rateo atendendo ao período do 
que se dispoñan datos reais de consumo. 
Débese acreditar a involuntariedade das perdas, así como 
a ausencia de culpa ou neglixencia do usuario, que deberá 
presentar: 
a) Solicitude na que o interesado xustifique que 
adoptou as medidas necesarias, dentro do prazo de dous 
meses desde a súa detección, para reparar a avaría que 
produciu a fuga. 
b) Factura orixinal do fontaneiro ou empresa que 
efectuou a reparación na que se faga constar a clase e data 
da reparación realizada, e do xustificante bancario ou de 
calquera outro medio que acredite de xeito fidedigno o seu 
pagamento. 
Para aplicar esta excepción, os consumos excesivos teñen 
que terse producido nos dous trimestres inmediatos 
anteriores ao da emisión da factura que motiva esta petición 
e atendendo a lecturas reais do contador que rexistra os 
consumos. Nunha mesma subministración só poderá 
aplicarse unha vez nun período ininterrompido de 5 anos. 
A Entidade Subministradora poderá comprobar a 
veracidade dos feitos polos seus propios medios. 
 
ARTIGO 12.- SUBMINISTRACIÓNS TEMPORAIS.  
 
Cando unha subministración temporal se realice sen 
contador, aplicaranse para a facturación os volumes que se 
pacten previamente no contrato de subministración. Estes 
determinaranse por técnicos da Entidade Subministradora 
en función dos usos concretos a que se destine e os datos 
achegados polo usuario sobre as instalacións de que 
dispón. 
 
ARTIGO 13.- COTA DE ALTA DE SUBMINISTRACIÓN.  
 
Todo usuario de nova subministración está obrigado ao 
pagamento de 12 euros máis o IVE correspondente en 
concepto de alta, de acordo co especificado no Art. 7.1. 
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ARTIGO 14.- OBRIGAS DO USUARIO.  
 
Todo usuario do servizo de abastecemento de auga está 
obrigado a:  

1. Aboar o importe dos consumos efectuados, de 
acordo coas tarifas vixentes en cada momento, aínda cando 
os consumos se orixinasen por fugas ou avarías, defectos 
de construción ou conservación das instalacións interiores.  

2. Manter en todo momento os datos persoais do 
titular actualizados, así como comunicar mudanzas de 
nome ou sucesión na titularidade do contrato.  

3. Manter os equipos de medida da subministración 
en bo uso, tanto se son de propiedade do usuario como se 
son propiedade da Entidade Subministradora. En caso de 
que a empresa subministradora do servizo detecte indicios 
de mal funcionamento do contador e así o comunique ao 
usuario, este terá a obriga de facilitar a súa substitución 
para que a Entidade Subministradora poida asegurar a 
correcta medición da subministración. Iso será así 
independentemente de cal sexa o propietario do equipo de 
medida.  

4. Solicitar a baixa da subministración que teña 
concedida, cando se transmita a propiedade do inmoble 
abastecido, ou o título xurídico en virtude do cal ocupase o 
inmoble e, polo tanto desfrutase do servizo.  
 
En caso de que o transmisor non solicite a baixa, esta 
producirá efecto no momento en que se produza a alta do 
novo titular do contrato de abastecemento de auga, 
subsistindo entre tanto a obriga de pagamento do titular 
anterior, aínda que a Entidade Subministradora poderá 
considerar obrigado ao pagamento a quen efectivamente se 
beneficie do servizo sen prexuízo das accións pertinentes.  
O cliente poderá dar por rematado en calquera momento o 
seu contrato, sempre que comunique expresamente á 
Entidade Subministradora esta decisión cun mes de 
antelación. Nos casos en que sexa preciso acceder á finca 
para poder retirar ou precintar o contador e, no seu caso, 
localizar a acometida, é obriga do peticionario da baixa 
facilitar o acceso ao operario da Entidade Subministradora. 
Se a baixa se demorase ou non puidese realizarse por 
problemas de acceso, é dicir, por causa imputable ao 
cliente, á subministración seguirán xirándoselle as facturas 
correspondentes ata a baixa efectiva do mesmo. 
En caso de consumos móbiles, deberase presentar 
mensualmente na Entidade Subministradora o contador 
para a súa lectura, cando a mesma teña sido contratada 
para tomar auga en distintos lugares.  
 
ARTIGO 15. PRAZOS DE PAGO E RECARGAS 
 
Ao amparo do establecido no artigo 2.2 do Real Decreto 
Lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, polo que se aproba o 
texto refundido da lei reguladora das facendas locais e 
artigo 62.1 da Lei 58/2003, do 17 de decembro, Xeral 
Tributaria o prazo de pago das facturas fíxase en 60 días 
desde a data de emisión, debendo quedar constancia deste 
na propia factura. 

 
ARTIGO 14.- OBRIGAS DO USUARIO.  
 
Todo usuario do servizo de abastecemento de auga está 
obrigado a:  

1. Aboar o importe dos consumos efectuados, de 
acordo coas tarifas vixentes en cada momento, aínda cando 
os consumos se orixinasen por fugas ou avarías, defectos 
de construción ou conservación das instalacións interiores.  

2. Manter en todo momento os datos persoais do 
titular actualizados, así como comunicar mudanzas de 
nome ou sucesión na titularidade do contrato.  

3. Manter os equipos de medida da subministración 
en bo uso, tanto se son de propiedade do usuario como se 
son propiedade da Entidade Subministradora. En caso de 
que a empresa subministradora do servizo detecte indicios 
de mal funcionamento do contador e así o comunique ao 
usuario, este terá a obriga de facilitar a súa substitución 
para que a Entidade Subministradora poida asegurar a 
correcta medición da subministración. Iso será así 
independentemente de cal sexa o propietario do equipo de 
medida.  

4. Solicitar a baixa da subministración que teña 
concedida, cando se transmita a propiedade do inmoble 
abastecido, ou o título xurídico en virtude do cal ocupase o 
inmoble e, polo tanto desfrutase do servizo.  
 
En caso de que o transmisor non solicite a baixa, esta 
producirá efecto no momento en que se produza a alta do 
novo titular do contrato de abastecemento de auga, 
subsistindo entre tanto a obriga de pagamento do titular 
anterior, aínda que a Entidade Subministradora poderá 
considerar obrigado ao pagamento a quen efectivamente se 
beneficie do servizo sen prexuízo das accións pertinentes.  
O cliente poderá dar por rematado en calquera momento o 
seu contrato, sempre que comunique expresamente á 
Entidade Subministradora esta decisión cun mes de 
antelación. Nos casos en que sexa preciso acceder á finca 
para poder retirar ou precintar o contador e, no seu caso, 
localizar a acometida, é obriga do peticionario da baixa 
facilitar o acceso ao operario da Entidade Subministradora. 
Se a baixa se demorase ou non puidese realizarse por 
problemas de acceso, é dicir, por causa imputable ao 
cliente, á subministración seguirán xirándoselle as facturas 
correspondentes ata a baixa efectiva do mesmo. 
En caso de consumos móbiles, deberase presentar 
mensualmente na Entidade Subministradora o contador 
para a súa lectura, cando a mesma teña sido contratada 
para tomar auga en distintos lugares.  
 
ARTIGO 15. PRAZOS DE PAGO E RECARGAS 
 
Ao amparo do establecido no artigo 2.2 do Real Decreto 
Lexislativo 2/2004, do 5 de marzo, polo que se aproba o 
texto refundido da lei reguladora das facendas locais e 
artigo 62.1 da Lei 58/2003, do 17 de decembro, Xeral 
Tributaria. O prazo de pago das facturas fíxase en 60 días 
desde a data de emisión, debendo quedar constancia deste 



 

 

Transcorrido o prazo de pago antes fixado sen que se 
abonara a factura e sen requirimento previo serán 
aplicables as recargas establecidas no artigo 27.2 da Lei 
Xeral Tributaria. 
 
 
 
 
 
 
 
 
A Entidade subministradora, en todo caso, transcorrido o 
prazo de dous meses desde a finalización do prazo de pago 
sen que se abonase a débeda, poderá proceder á 
suspensión da subministración. 
En todo caso, transcorrido o prazo de doce meses desde a 
data de emisión da factura, sen que esta fose abonada, a 
entidade subministradora trasladará ao Concello as 
débedas pendentes de pago para que este inicie os 
procedementos de recadación correspondentes.  
Os dereitos de acometida, fianza, comprobación de 
contador e dereitos de reconexión, nas contías que se 
establecen nesta Ordenanza, serán abonados polos 
destinatarios, os seus substitutos ou responsables no 
momento en que pola E.S. emítaselles a factura 
correspondente, facéndose efectiva polos medios de pago 
establecidos para o efecto. 
 
DISPOSICIÓN TRANSITORIA 
 
Primeira: A partir do 1 de xaneiro e ata o 31 de marzo do 
2022 poderán presentarse solicitudes para que sexan de 
aplicación no exercicio 2022, as tarifas reducidas para 
familias numerosas ou monoparentais. Unha vez rematado 
o dito prazo, as solicitudes terán efectos para o período 
impositivo seguinte.  
O Servizo de Xestión Tributaria remitirá as solicitudes que 
cumpran a condición de familia numerosa ou monoparental 
á entidade EMALCSA para a xestión dos recibos. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 A presente ordenanza, que consta de quince artigos, foi 
aprobada polo pleno na sesión celebrada o 4 de novembro 
de 2021, entrará en vigor o 1 de xaneiro de 2022 e será 
efectiva en tanto non se acorde a súa modificación ou 
derrogación. 
 
 

na propia factura. 
Transcorrido o prazo de pago antes fixado sen que se 
abonara a factura e sen requirimento previo serán 
aplicables as recargas establecidas no artigo 27.2 da Lei 
Xeral Tributaria. 
Transcorrido o prazo de pago sen que se aboase a factura 
e sen requirimento previo, serán aplicables as recargas por 
demora que se definen a continuación:  
- 5% sobre o importe pendente de pago, sempre 
que a demora temporal non exceda de 60 días dende a data 
límite de pago voluntario.  
- 10% sobre o importe pendente de pago, cando a 
demora exceda de 60 días. 
A Entidade subministradora, en todo caso, transcorrido o 
prazo de dous meses desde a finalización do prazo de pago 
sen que se abonase a débeda, poderá proceder á 
suspensión da subministración. 
En todo caso, transcorrido o prazo de doce meses desde a 
data de emisión da factura, sen que esta fose abonada, a 
entidade subministradora trasladará ao Concello as 
débedas pendentes de pago para que este inicie os 
procedementos de recadación correspondentes.  
Os dereitos de acometida, fianza, comprobación de 
contador e dereitos de reconexión, nas contías que se 
establecen nesta Ordenanza, serán abonados polos 
destinatarios, os seus substitutos ou responsables no 
momento en que pola E.S. emítaselles a factura 
correspondente, facéndose efectiva polos medios de pago 
establecidos para o efecto. 
 
DISPOSICIÓN TRANSITORIA 
 
Primeira: A partir do 1 de xaneiro e ata o 31 de marzo do 
2022 poderán presentarse solicitudes para que sexan de 
aplicación no exercicio 2022, as tarifas reducidas para 
familias numerosas ou monoparentais. Unha vez rematado 
o dito prazo, as solicitudes terán efectos para o período 
impositivo seguinte.  
O Servizo de Xestión Tributaria remitirá as solicitudes que 
cumpran a condición de familia numerosa ou monoparental 
á entidade EMALCSA para a xestión dos recibos. 
 
DISPOSICIÓN FINAL.  
A presente ordenanza, que consta de quince artigos, foi 
aprobada polo pleno da corporación municipal na sesión 
celebrada o xx de xx do ano 2024. 
Entrará en vigor ao día seguinte ao da súa publicación no 
Boletín Oficial da Provincia, comezando a aplicarse o 
primeiro día do trimestre de devengo posterior á súa 
aprobación. 
Será efectiva en tanto non se acorde a súa modificación ou 
derrogación expresas. 
 
 

 

Votación do asunto número catro 

 

 Votación del asunto número cuatro 
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Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación o asunto número 

catro relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acordo 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente a 

modificación da Ordenanza número 42, 

reguladora do prezo público pola 

subministración de auga potable aos 

municipios da área da Coruña, co texto 

que figura na parte dereita do Anexo 

deste documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

os acordos precedentes, mediante 

publicación no Taboleiro de anuncios do 

Concello e a través de anuncio no 

Boletín Oficial da Provincia da Coruña, 

así como nun dos diarios de maior 

difusión da provincia, coa finalidade de 

que as persoas interesadas poidan, 

durante un prazo de trinta días a partir do 

día seguinte ao da publicación, realizar 

as alegacións e suxestións que 

consideren oportunas, deixando 

constancia expresa de que se durante o 

citado trámite non se presentase 

ningunha, o acordo de aprobación inicial 

da modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Terceiro: Facultar á alcaldesa presidenta, 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación el asunto número 

cuatro relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

Primero: Aprobar inicialmente la 

modificación de la Ordenanza número 42, 

reguladora del precio público por el 

suministro de agua potable a los 

municipios del área de A Coruña, con el 

texto que figura en la parte derecha del 

Anexo de este documento. 

 

Segundo: Someter a información pública 

los acuerdos precedentes, mediante 

publicación en el Tablón de anuncios del 

Ayuntamiento y a través de anuncio en el 

Boletín Oficial de la Provincia de A 

Coruña, así como en uno de los diarios de 

mayor difusión de la provincia, con la 

finalidad de que las personas interesadas 

puedan, durante un plazo de treinta días a 

partir del día siguiente al de la 

publicación, realizar las alegaciones y 

sugerencias que consideren oportunas, 

dejando constancia expresa de que si 

durante el citado trámite no se presentara 

ninguna, el acuerdo de aprobación inicial 

de la modificación se elevará a definitivo 

de forma automática. 

 

Tercero: Facultar a la alcaldesa 



 

 

tan amplamente como en dereito sexa 

posible, para garantir a plena 

efectividade do presente acordo. 

presidenta, tan ampliamente como en 

derecho sea posible, para garantizar la 

plena efectividad del presente acuerdo. 

 
ANEXO: ORDENANZA NÚMERO 42, REGULADORA DO PREZO PÚBLICO POLA SUBMINISTRACIÓN DE AUGA 
POTABLE AOS MUNICIPIOS DA ÁREA DA CORUÑA 
 

 
TEXTO VIXENTE 
ARTIGO 1.  FUNDAMENTO E OBXECTO. 
 
3. De conformidade co establecido nos artigos 127 

e 41 do Real decreto lexislativo 2/2004, do 5 de 
marzo, polo que se aproba o texto refundido da 
Lei reguladora das facendas locais, o Concello da 
Coruña establece o prezo público por 
subministración de auga potable a outros 
municipios, que se rexerá polo establecido nesta 
ordenanza e na Ordenanza xeral de prezos 
públicos. 

4. É obxecto deste prezo público a prestación dos 
servizos de subministración de auga potable pola 
Empresa Municipal de Augas de A Coruña, S.A. 
(EMALCSA), de capital integramente subscrito 
polo Concello da Coruña. 

 
 
ARTIGO 2.  OBRIGA AO PAGAMENTO. 
 
3. Están obrigados ao pagamento do prezo os 

concellos que reciben a subministración de auga 
a través de EMALCSA, de acordo co establecido 
no artigo anterior. 
 

4. O pago do prezo público efectuarase con 
carácter mensual ou trimestral, mediante a 
presentación por EMALCSA das 
correspondentes facturas, expedidas en función 
da subministración efectuada. 

 
ARTIGO 3. BASE DE CÁLCULO. 
 
A determinación da contía que hai que pagar realizarase 
mediante cómputo dos metros cúbicos subministrados 
á rede de distribución dos municipios receptores. 
 
 
ARTIGO 4.  TARIFAS. 
 
Os concellos que obteñan a subministración de auga 
potable a través de Emalcsa aboarán, por metro cúbico 
de auga, 0’2870 euros. 
 
ARTIGO 5.  OBRIGA DE CONTRIBUÍR. 
 
Nace dende que o Concello solicita a prestación do 
servizo ou dende que se utiliza este sen estar 

  
PROPOSTA MODIFICACION 
ARTIGO 1.  FUNDAMENTO E OBXECTO. 
 
3. De conformidade co establecido nos artigos 

127 e 41 do Real decreto lexislativo 2/2004, do 
5 de marzo, polo que se aproba o texto 
refundido da Lei  reguladora das facendas 
locais, o Concello da Coruña establece o prezo 
público por subministración de auga potable a 
outros municipios, que se rexerá polo 
establecido nesta ordenanza e na Ordenanza 
xeral de prezos públicos. 

4. É obxecto deste prezo público a prestación dos 
servizos de subministración de auga potable 
pola Empresa Municipal de Aguas de A 
Coruña, S.A. (EMALCSA), de capital 
integramente subscrito polo Concello da 
Coruña. 

 
ARTIGO 2.  OBRIGA AO PAGAMENTO. 
 
3. Están obrigados ao pagamento do prezo os 

concellos que reciben a subministración de 
auga a través de EMALCSA, de acordo co 
establecido no artigo anterior. 
 

4. O pago do prezo público efectuarase con 
carácter mensual ou trimestral, mediante a 
presentación por EMALCSA das 
correspondentes facturas, expedidas en 
función da subministración efectuada. 

 
ARTIGO 3. BASE DE CÁLCULO. 
 
A determinación da contía que hai que pagar 
realizarase mediante cómputo dos metros cúbicos 
subministrados á rede de distribución dos municipios 
receptores. 
 
ARTIGO 4.  TARIFAS. 
 
Os concellos que obteñan a subministración de auga 
potable a través de Emalcsa aboarán, por metro 
cúbico de auga, 0’2971 euros. 
 
ARTIGO 5.  OBRIGA DE CONTRIBUÍR. 
 
Nace dende que o Concello solicita a prestación do 
servizo ou dende que se utiliza este sen estar 
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debidamente autorizado e, en consecuencia, dende que 
se inicie a posibilidade, por parte do usuario, de 
utilización do servizo. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 
A presente ordenanza, que consta de cinco artigos, foi 
aprobada o 26 de decembro do 2012, entrará en vigor o 
día 1 de xaneiro do 2013 e producirá efectos ata que se 
acorde a súa modificación ou derrogación. 
 

debidamente autorizado e, en consecuencia, dende 
que se inicie a posibilidade, por parte do usuario, de 
utilización do servizo. 
 
DISPOSICIÓN FINAL. 
 
A presente ordenanza, que consta de cinco artigos, foi 
aprobada o XXXX. Entrará en vigor, ao día seguinte 
ao da publicación no Boletín Oficial da Provincia, 
comezando a aplicarse o primeiro día do trimestre de 
devengo posterior á súa aprobación. 
Será efectiva en tanto non se acorde a súa 
modificación ou derrogación expresas. 
 

 

Concellaría de Atención Cidadá e 

Seguridade 

 

Dirección da Área de Seguridade 

Cidadá 

 

ASUNTO 5 

 

41. Expte. 861/2024/29 

Imposición de distincións policiais por 

traxectoria profesional exemplar e 

felicitacións públicas.  

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 8 de abril de 

2024, co voto a favor dos grupos 

municipais dos Socialistas de Galicia-

PSOE e do Partido Popular, e a 

abstención do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego, 

propoñendo ó Pleno da Corporación a 

adopción dos acordos seguintes: 

 

1º A concesión da MEDALLA Ó 

MÉRITO POLICIAL con distintivo 

vermello aos funcionarios da Policía 

Local da Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra,. 

 

- Policía D. Abelardo Lijó Fernández. 

 

- Policía D. Pedro Campos Martínez. 

 Concejalía de Atención Ciudadana y 

Seguridad 

 

Dirección del Área de Seguridad 

Ciudadana 

 

ASUNTO 5 

 

41. Expte. 861/2024/29 

Imposición de distinciones policiales por 

trayectoria profesional ejemplar y 

felicitaciones públicas.  

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 8 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y del Partido Popular, y la 

abstención del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego, proponiendo 

al Pleno de la Corporación a adopción de 

los acuerdos siguientes: 

 

1º La concesión de la MEDALLA AL 

MÉRITO POLICIAL con distintivo rojo a 

los funcionarios de la Policía Local de A 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía D. Abelardo Lijó Fernández. 

 

- Policía D. Pedro Campos Martínez. 



 

 

 

2º A concesión da MEDALLA Ó 

MÉRITO POLICIAL con distintivo azul 

aos funcionarios da Policía Local da 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial D. Jaime Prego Vázquez. 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía Dª Maria Carmen Iglesias 

Rasser. 

 

- Policía D. José Manuel Arias López. 

 

- Policía D. Iván Meijide Miguez. 

 

3º Felicitar e distinguir ás seguintes 

persoas: 

 

1. D. RAMÓN GÓMEZ NIETO. 

Comisario Principal. Xefe Superior de 

Policía en Galicia. 

 

2. D. JAVIER REY OZORES. Fiscal. 

Xefe da Fiscalía Provincial de A Coruña. 

 

3. D. FERNANDO JAVIER 

MARTINEZ MARTY. Comisario 

Principal. Xefe Provincial da Policía 

Nacional de A Coruña. 

 

4. D. FERNANDO PEDREIRA LATA. 

Coronel. Xefe da 611 Comandancia da 

Garda Civil (A Coruña). 

 

5. D. MANUEL ALVAREZ JUSTO. 

Subtenente. Secretario do Xeneral de 

Zona da Garda Civil e Xefe do 

Destacamento de Seguridade do 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia. 

 

6. Dª CRISTINA VARA VAZQUEZ. 

Xefa do Departamento de Participación 

e Xuventude do Concello de A Coruña. 

 

7. D. JACOBO JOSE ENSEÑAT 

BEREA. Xefe do Departamento de 

 

2º La concesión de la MEDALLA AL 

MÉRITO POLICIAL con distintivo azul a 

los funcionarios de la Policía Local de A 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial D. Jaime Prego Vázquez. 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía Dª Maria Carmen Iglesias 

Rasser. 

 

- Policía D. José Manuel Arias López. 

 

- Policía D. Iván Meijide Miguez. 

 

3º Felicitar y distinguir a las siguientes 

personas: 

 

1. D. RAMÓN GÓMEZ NIETO. 

Comisario Principal. Jefe Superior de 

Policía en Galicia.  

 

2. D. JAVIER REY OZORES. Fiscal. Jefe 

de la Fiscalía Provincial de A Coruña. 

 

3. D. FERNANDO JAVIER MARTINEZ 

MARTY. Comisario Principal. Jefe 

Provincial de la Policía Nacional de A 

Coruña. 

 

4. D. FERNANDO PEDREIRA LATA. 

Coronel. Jefe de la 611 Comandancia de 

la Guardia Civil (A Coruña). 

 

5. D. MANUEL ALVAREZ JUSTO. 

Subteniente. Secretario del General de 

Zona de la Guardia Civil y Jefe del 

Destacamento de Seguridad del Tribunal 

Superior de Justicia de Galicia. 

 

6. Dª CRISTINA VARA VAZQUEZ. Jefa 

del Departamento de Participación y 

Juventud del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

7. D. JACOBO JOSE ENSEÑAT BEREA. 

Jefe del Departamento de Informática del 
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Informática do Concello de A Coruña. 

 

8. Dª VICTORIA EUGENIA 

HURTADO CHAVES. Xefa da Sección 

de Conservación da Edificación e Ruínas 

do Concello de A Coruña. 

 

4º Impoñerlles a medalla a todas as 

persoas distinguidas e outorgarlles o 

diploma acreditativo correspondente a 

tal distinción, e en aplicación do artigo 

10. 2 do mesmo, que tal distinción figure 

no seu expediente persoal e, se é o caso, 

e de acordo co previsto na normativa 

legal respecto diso, poida ser valorado 

para a carreira profesional como mérito 

nos procedementos de acceso, 

promoción interna, mobilidade e 

restantes sistemas de provisión de postos 

de traballo e postos de destino ou 

servizo, segundo establece o artigo 12 do 

Regulamento de Honras e Distincións do 

Corpo da Policía Local do Concello da 

Coruña, en consonancia co artigo 3. 4 do 

Regulamento. 

 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ó Asunto número cinco da 

Concellería de Atención Cidadá e 

Seguridade. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Imposición de distincións policiais por 

traxectoria profesional exemplar e 

felicitacións públicas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Neste asunto ten a palabra a concelleira 

de Seguridade Cidadá, señora Paz, para 

facer a exposición inicial e despois 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

8. Dª VICTORIA EUGENIA HURTADO 

CHAVES. Jefa de la Sección de 

Conservación de la Edificación y Ruinas 

del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

4º Imponerles la medalla a todas las 

personas distinguidas y otorgarles el 

diploma acreditativo correspondiente a 

tal distinción, y en aplicación del artículo 

10. 2 del mismo, que tal distinción figure 

en su expediente personal y, si es el caso, 

y de acuerdo con lo previsto en la 

normativa legal al respecto, pueda ser 

valorado para la carrera profesional 

como mérito en los procedimientos de 

acceso, promoción interna, movilidad y 

restantes sistemas de provisión de puestos 

de trabajo y puestos de destino o servicio, 

según establece el artículo 12 del 

Reglamento de Honores y Distinciones del 

Cuerpo de la Policía Local del 

Ayuntamiento de A Coruña, en 

consonancia con el artículo 3. 4 del 

Reglamento. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya al Asunto número cinco de la 

Concejalía de Atención Ciudadana y 

Seguridad. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Imposición de distinciones policiales por 

trayectoria profesional ejemplar y 

felicitaciones públicas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

En este asunto tiene la palabra la 

concejala de Seguridad Ciudadana, 

señora Paz, para hacer la exposición 



 

 

haberá unha única quenda por grupo de 

dous minutos previa á votación. 

 

Señora Paz, ten a palabra. 

 

Señora Paz Romero 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e todas. 

 

Ás dez horas e cincuenta e cinco 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

A Comisión de Distincións do Corpo da 

Policía Local propón ó Pleno, primeiro, 

a concesión da Medalla ó Mérito Policial 

con distintivo vermello ós funcionarios 

da Policía Local da Coruña, á oficial 

dona Lorena Ponte Saavedra; policía, 

don Abelardo Lijó Fernández; policía, 

don Pedro Campos Martínez. Segundo, a 

concesión da Medalla ó Mérito Policial 

con distintivo azul ós funcionarios da 

Policía da Coruña, oficial don Jaime 

Prego Vázquez; oficial, dona Lorena 

Ponte Saavedra; policía dona María 

Carmen Iglesias Rasser; policía, don 

Jose Manuel Arias López; policía, don 

Iván Meijide Míguez. E terceiro, felicitar 

e distinguir ás seguintes persoas: don 

Ramón Gómez Nieto, xefe superior de 

Policía en Galicia; don Javier Rey 

Ozores, xefe da Fiscalía Provincial da 

Coruña; don Fernando Javier Martínez 

Martí, xefe provincial da Policía 

Nacional da Coruña; don Fernando 

Pedreira Lata, jefe da Comandancia da 

Garda Civil da Coruña; don Manuel 

Álvarez Justo, xefe do Destacamento de 

Seguridade do Tribunal Superior de 

Xusticia de Galicia; dona Cristina Vara 

Vázquez, xefa do Departamento de 

Participación e Xuventude do Concello 

da Coruña; don Jacobo José Enseñat 

Berea, xefe do Departamento de 

Informática do Concello da Coruña; e 

dona Victoria Eugenia Hurtado Chaves, 

inicial y después habrá un único turno por 

grupo de dos minutos previo a la votación. 

 

Señora Paz, tiene la palabra. 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y todas. 

 

A las diez horas y cincuenta y cinco 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

La Comisión de Distinciones del Cuerpo 

de la Policía Local propone al Pleno, 

primero, la concesión de la Medalla al 

Mérito Policial con distintivo rojo a los 

funcionarios de la Policía Local de A 

Coruña, a la oficial doña Lorena Ponte 

Saavedra; policía, don Abelardo Lijó 

Fernández; policía, don Pedro Campos 

Martínez. Segundo, la concesión de la 

Medalla al Mérito Policial con distintivo 

azul a los funcionarios de la Policía de A 

Coruña, oficial don Jaime Prego Vázquez; 

oficial, doña Lorena Ponte Saavedra; 

policía doña María Carmen Iglesias 

Rasser; policía, don Jose Manuel Arias 

López; policía, don Iván Meijide Míguez. 

Y tercero, felicitar y distinguir a las 

siguientes personas: don Ramón Gómez 

Nieto, jefe superior de Policía en Galicia; 

don Javier Rey Ozores, jefe de la Fiscalía 

Provincial de A Coruña; don Fernando 

Javier Martínez Martí, jefe provincial de 

la Policía Nacional de A Coruña; don 

Fernando Pedreira Lata, jefe de la 

Comandancia de la Guardia Civil de A 

Coruña; don Manuel Álvarez Justo, jefe 

del Destacamento de Seguridad del 

Tribunal Superior de Justicia de Galicia; 

doña Cristina Vara Vázquez, jefa del 

Departamento de Participación y 

Juventud del Ayuntamiento de A Coruña; 

don Jacobo José Enseñat Berea, jefe del 

Departamento de Informática del 

Ayuntamiento de A Coruña; y doña 
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xefa da Sección de Conservación da 

Edificación e Ruínas do Concello da 

Coruña. 

 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Dende o Grupo municipal do BNG 

queremos facer constar, por unha banda, 

o noso recoñecemento ás persoas 

galardoadas, e por outra banda, a 

discrepancia co Regulamento no que se 

enmarca esta acción. 

 

En primeiro lugar queremos recoñecer as 

persoas galardoadas, como acabo de 

dicir, tanto as que reciben unha 

homenaxe trala súa xubilación como as 

que acumulan anos de servizo á 

comunidade, como as parabenizadas 

publicamente, entre as que se atopan 

profesionais doutros corpos. 

Agradecemos en todos os casos a súa 

entrega a esta cidade e ó servizo público, 

moi en particular a quen ven recoñecida 

a súa actuación en intervencións 

arriscadas, como a da axente que 

tranquilizou e desarmou a un home con 

problemas de saúde mental que se 

dispuña a ferir cun coitelo a varios 

veciños desta cidade. 

 

Sabemos tamén doutras actuacións 

heroicas por parte dos membros da 

Policía Local no que se salvaron vidas en 

perigo e certamente teríanos gustado 

tamén que se recoñecesen esas 

Victoria Eugenia Hurtado Chaves, jefa de 

la Sección de Conservación de la 

Edificación y Ruinas del Ayuntamiento de 

A Coruña. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Bloque Nacionalista 

Galego. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Desde el Grupo municipal del BNG 

queremos hacer constar, por una parte, 

nuestro reconocimiento a las personas 

galardonadas, y por otra parte, la 

discrepancia con el Reglamento en el que 

se enmarca esta acción. 

 

En primer lugar queremos reconocer a las 

personas galardonadas, como acabo de 

decir, tanto a las que reciben un homenaje 

tras su jubilación como a las que 

acumulan años de servicio a la 

comunidad, como a las felicitadas 

públicamente, entre las que se encuentran 

profesionales de otros cuerpos. 

Agradecemos en todos los casos su 

entrega a esta ciudad y al servicio 

público, muy en particular a quienes ven 

reconocida su actuación en 

intervenciones arriesgadas, como la de la 

agente que tranquilizó y desarmó a un 

hombre con problemas de salud mental 

que se disponía a herir con un cuchillo a 

varios vecinos de esta ciudad. 

 

Sabemos también de otras actuaciones 

heroicas por parte de los miembros de la 

Policía Local en el que se salvaron vidas 

en peligro y ciertamente nos habría 

gustado también que se reconocieran esas 



 

 

intervencións, pero en calquera caso 

estamos satisfeitos co resultado. 

 

Mais en segundo lugar queremos amosar 

a nosa desconformidade cun 

regulamento, o de Honras e Distincións 

do Corpo da Policía Local que ó noso 

entender debería ser único para todos os 

traballadores do Concello. Nós 

consideramos que a potestade de 

outorgar honras e distincións en caso de 

se lle recoñecer ós traballadores 

públicos, debe facerse a todas e todos. 

Neste concello tamén desenvolven o seu 

cometido bombeiros, traballadoras e 

traballadores sociais, conserxes, 

arquitectas e arquitectos, xuristas e un 

longuísimo etcétera de traballadores, 

algúns dos cales deberían tamén ser ou 

funcionarios ou laborais desta entidade 

local, como é o caso de bibliotecarias e 

bibliotecarios, mestres de infantil, 

mestras de infantil, profesionais da 

limpeza, entre outros. Pois ben, nós 

consideramos que todas e todos eles 

deberían poder participar tamén da 

bonita función de outorgar honras e 

distincións. 

 

Por iso, reiterando a nosa conformidade 

coa proposta, mais non co marco 

xurídico na que se produce, anunciamos 

a nosa abstención. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Soto. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Saúdos 

a todos os asistentes, compañeiros de 

Corporación, funcionarios e seguidores 

do Pleno. 

intervenciones, pero en cualquier caso 

estamos satisfechos con el resultado. 

 

Pero en segundo lugar queremos mostrar 

nuestra disconformidad con un 

reglamento, lo de Honores y Distinciones 

del Cuerpo de la Policía Local que a 

nuestro entender debería ser único para 

todos los trabajadores del Ayuntamiento. 

Nosotros consideramos que la potestad de 

otorgar honores y distinciones en caso de 

reconocérsele a los trabajadores 

públicos, debe hacerse a todas y todos. En 

este ayuntamiento también desarrollan su 

cometido bomberos, trabajadoras y 

trabajadores sociales, conserjes, 

arquitectas y arquitectos, juristas y un 

larguísimo etcétera de trabajadores, 

algunos de los cuales deberían también 

ser o funcionarios o laborales de esta 

entidad local, como es el caso de 

bibliotecarias y bibliotecarios, maestros 

de infantil, maestras de infantil, 

profesionales de la limpieza, entre otros. 

Pues bien, nosotros consideramos que 

todas y todos ellos deberían poder 

participar también de la bonita función de 

otorgar honores y distinciones. 

 

Por eso, reiterando nuestra conformidad 

con la propuesta, pero no con el marco 

jurídico en la que se produce, anunciamos 

nuestra abstención. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Soto. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. Saludos 

a todos los asistentes, compañeros de 

Corporación, funcionarios y seguidores 

del Pleno. 
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No presente asunto tratamos a 

imposición de distincións, como ben 

dixo a señora concelleira, pola 

traxectoria profesional exemplar e 

felicitacións públicas da Policía Local.  

 

De acordo con o Regulamento de honras 

e distincións do Corpo, do que falaba o 

señor Soto, do ano 2016, realizado ao 

amparo do Decreto 243/2008 que 

desenvolve á súa vez a Lei de 

coordinación de policías locais de 

Galicia, que é onde se basea ese 

regulamento —non é un regulamento 

para todos, neste caso. Que debería 

selo? Quizá si, pero neste momento é 

para policías locais, vale? —

recoñécense os méritos excepcionais e 

os servizos relevantes prestados a favor 

da cidadanía non só por axentes do 

Corpo da Policía Local, senón tamén 

por persoas físicas alleas ao mesmo. 

 

Na acta número un deste expediente 

recóllese, entre outros aspectos, a 

necesidade de revisar ese regulamento 

tendo en conta as modificacións que se 

fixeron este ano pasado no Decreto 

15/2023, o que facemos extensivo desde 

do Grupo Popular. 

 

Así mesmo, queremos expresar o noso 

máis sincero recoñecemento a todos os 

distinguidos e condecorados polo seu 

labor encomiable e por manter sempre 

os valores inherentes á súa vocación de 

servizo público, entre outros, respecto e 

protección dos dereitos humanos, 

lealdade, compromiso, honestidade, 

imparcialidade, disciplina, eficacia e 

competencia. 

 

Aproveitamos tamén, porque queremos 

felicitar aos funcionarios que 

participaron no levantamento definitivo 

do poboado da Pasaxe o pasado..., a 

pasada semana, pois sen o seu esforzo e 

 

En el presente asunto tratamos la 

imposición de distinciones, como bien 

dijo la señora concejala, por la trayectoria 

profesional ejemplar y felicitaciones 

públicas de la Policía Local.  

 

De acuerdo con el Reglamento de honras 

y distinciones del Cuerpo, del que hablaba 

el señor Soto, del año 2016, realizado al 

amparo del Decreto 243/2008 que 

desarrolla a su vez la Ley de coordinación 

de policías locales de Galicia, que es en 

donde se basa ese reglamento —no es un 

reglamento para todos, en este caso ¿Qué 

debería serlo? Quizá sí, pero en este 

momento es para policías locales, 

¿vale?— se reconocen los méritos 

excepcionales y los servicios relevantes 

prestados a favor de la ciudadanía no solo 

por agentes del Cuerpo de la Policía Local, 

sino también por personas físicas ajenas al 

mismo. 

 

En el acta número uno de este expediente 

se recoge, entre otros aspectos, la 

necesidad de revisar ese reglamento 

teniendo en cuenta las modificaciones que 

se hicieron este año pasado en el Decreto 

15/2023, lo que hacemos extensivo desde 

del Grupo Popular. 

 

Asimismo, queremos expresar nuestro 

más sincero reconocimiento a todos los 

distinguidos y condecorados por su labor 

encomiable y por mantener siempre los 

valores inherentes a su vocación de 

servicio público, entre otros, respeto y 

protección de los derechos humanos, 

lealtad, compromiso, honestidad, 

imparcialidad, disciplina, eficacia y 

competencia. 

 

Aprovechamos también, porque queremos 

felicitar a los funcionarios que 

participaron en el levantamiento definitivo 

del poblado del Pasaje el pasado..., la 

pasada semana, pues sin su esfuerzo y 



 

 

tesón non sería posible. 

 

Por suposto, votaremos a favor da 

imposición de distincións e medallas 

insistindo na necesidade de que as 

forzas e corpos de seguridade reciban 

sempre os medios persoais e técnicos 

oportunos, sobre todo formación 

integral adecuada ás súas funcións, 

incluíndo violencia de xénero ou 

prevención de riscos laborais e 

psicosociais. 

 

Por todo iso e facendo referencia á 

construción do principio de 

profesionalidade, legalidade e 

credibilidade das actuacións da policía 

recolleito no seu código ético, é 

importante recoñecer aquí o seu labor e 

dedicación porque, como dixo Séneca, a 

recompensa dunha boa acción está en 

facela. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Catalán. 

 

Pecha o debate a señora Paz. 

 

Señora Paz Romero 

 

Grazas. 

 

O Regulamento de honras e distincións 

do Corpo da Policía Local do Concello 

da Coruña danos a oportunidade de 

poder agradecer e distinguir 

publicamente a persoas de prestixio 

recoñecido e que destacan na 

colaboración activa coa Policía Local da 

Coruña e que representan a institucións 

presentes na nosa cidade. 

 

A distinción de funcionarios da Policía 

Local recoñécese coa concesión da 

Medalla ó Mérito Policial con distintivo 

tesón no habría sido posible. 

 

Por supuesto, votaremos a favor de la 

imposición de distinciones y medallas 

insistiendo en la necesidad de que las 

fuerzas y cuerpos de seguridad reciban 

siempre los medios personales y técnicos 

oportunos, sobre todo formación integral 

adecuada a sus funciones, incluyendo 

violencia de género o prevención de 

riesgos laborales y psicosociales. 

 

 

Por todo ello y haciendo referencia a la 

construcción del principio de 

profesionalidad, legalidad y credibilidad 

de las actuaciones de la policía recogido 

en su código ético, es importante 

reconocer aquí su labor y dedicación 

porque, como dijo Séneca, la recompensa 

de una buena acción está en haberla hecho. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Catalán. 

 

Cierra el debate la señora Paz. 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias. 

 

El Reglamento de honores y distinciones 

del Cuerpo de la Policía Local del 

Ayuntamiento de A Coruña nos da la 

oportunidad de poder agradecer y 

distinguir públicamente a personas de 

prestigio reconocido y que destacan en la 

colaboración activa con la Policía Local 

de A Coruña y que representan a 

instituciones presentes en nuestra ciudad. 

 

La distinción de funcionarios de la Policía 

Local se reconoce con la concesión de la 

Medalla al Mérito Policial con distintivo 
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azul que se otorga a aqueles membros do 

Corpo que sobresaíron con notoriedade 

no cumprimento dos deberes do seu 

cargo, constituíndo unha conduta 

exemplar e prolongada no tempo, e para 

recoñecer a actividade realizada polos 

funcionarios de Policía Local por 

exceder con carácter extraordinario do 

seu normal cumplimento profesional en 

beneficio da liberdade, seguridade e da 

convivencia da cidadanía, procede 

conceder por primeira vez a Medalla ó 

Mérito Policial con distintivo vermello. 

 

 

Por último, dende o Goberno municipal 

agradecemos o traballo e o compromiso 

por e para a cidadanía dos hoxe 

distinguidos e de todos e cada un dos 

homes e mulleres que forman parte do 

Corpo da Policía Local da Coruña. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Paz. 

 

Procedemos á votación deste asunto. 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación do Asunto número 

cinco relacionado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Abstense o Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Contabilízase, así mesmo, a abstención 

azul que se otorga a aquellos miembros 

del Cuerpo que sobresalieron con 

notoriedad en el cumplimiento de los 

deberes de su cargo, constituyendo una 

conducta ejemplar y prolongada en el 

tiempo, y para reconocer la actividad 

realizada por los funcionarios de Policía 

Local por exceder con carácter 

extraordinario de su normal cumplimento 

profesional en beneficio de la libertad, 

seguridad y de la convivencia de la 

ciudadanía, procede conceder por 

primera vez a Medalla al Mérito Policial 

con distintivo rojo. 

 

Por último, desde el Gobierno municipal 

agradecemos el trabajo y el compromiso 

por y para la ciudadanía de los hoy 

distinguidos y de todos y cada uno de los 

hombres y mujeres que forman parte del 

Cuerpo de la Policía Local de A Coruña. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Paz. 

 

Procedemos a la votación de este asunto. 

 

Votación del asunto número cinco 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación del Asunto número 

cinco relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Se abstiene el Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Se contabiliza, asimismo, la abstención 



 

 

do señor concelleiro D. Francisco Xesús 

Jorquera Caselas, de acordo co artigo 

100.1 do ROF, por ausentarse do Salón 

de Sesións unha vez iniciada a 

deliberación e non estar presente no 

momento da votación. 

 

Presidencia 

 

Grazas. Queda aprobado. 

 

Únome, como presidenta da 

Corporación, ás felicitacións ós policías 

locais distinguidos e tamén a aquelas 

persoas alleas ó Corpo que serán 

recoñecidos con estas distincións. 

 

Acordo 

 

1º A concesión da MEDALLA Ó 

MÉRITO POLICIAL con distintivo 

vermello aos funcionarios da Policía 

Local da Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía D. Abelardo Lijó Fernández. 

 

- Policía D. Pedro Campos Martínez. 

 

2º A concesión da MEDALLA Ó 

MÉRITO POLICIAL con distintivo azul 

aos funcionarios da Policía Local da 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial D. Jaime Prego Vázquez. 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía Dª Maria Carmen Iglesias 

Rasser. 

 

- Policía D. José Manuel Arias López. 

 

- Policía D. Iván Meijide Miguez. 

 

3º Felicitar e distinguir ás seguintes 

persoas: 

del señor concejal D. Francisco Xesús 

Jorquera Caselas, de acuerdo con el 

artículo 100.1 del ROF, por ausentarse 

del Salón de Sesiones una vez iniciada la 

deliberación y no estar presente en el 

momento de la votación. 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda aprobado. 

 

Me uno, como presidenta de la 

Corporación, a las felicitaciones a los 

policías locales distinguidos y también a 

aquellas personas ajenas al Cuerpo que 

serán reconocidos con estas distinciones. 

 

Acuerdo 

 

1º La concesión de la MEDALLA AL 

MÉRITO POLICIAL con distintivo rojo a 

los funcionarios de la Policía Local de A 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía D. Abelardo Lijó Fernández. 

 

- Policía D. Pedro Campos Martínez. 

 

2º La concesión de la MEDALLA AL 

MÉRITO POLICIAL con distintivo azul a 

los funcionarios de la Policía Local de A 

Coruña que se relacionan: 

 

- Oficial D. Jaime Prego Vázquez. 

 

- Oficial Dª Lorena Ponte Saavedra. 

 

- Policía Dª Maria Carmen Iglesias 

Rasser. 

 

- Policía D. José Manuel Arias López. 

 

- Policía D. Iván Meijide Miguez. 

 

3º Felicitar y distinguir a las siguientes 

personas: 
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1. D. RAMÓN GÓMEZ NIETO. 

Comisario Principal. Xefe Superior de 

Policía en Galicia. 

 

2. D. JAVIER REY OZORES Fiscal. 

Xefe da Fiscalía Provincial de A Coruña. 

 

3. D. FERNANDO JAVIER 

MARTINEZ MARTY. Comisario 

Principal. Xefe Provincial da Policía 

Nacional de A Coruña. 

 

4. D. FERNANDO PEDREIRA LATA. 

Coronel. Xefe da 611 Comandancia da 

Garda Civil (A Coruña). 

 

5. D. MANUEL ALVAREZ JUSTO. 

Subtenente. Secretario do Xeneral de 

Zona da Garda Civil e Xefe do 

Destacamento de Seguridade do 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia. 

 

6. Dª CRISTINA VARA VAZQUEZ. 

Xefa do Departamento de Participación 

e Xuventude do Concello de A Coruña. 

 

7. D. JACOBO JOSE ENSEÑAT 

BEREA. Xefe do Departamento de 

Informática do Concello de A Coruña. 

 

8. Dª VICTORIA EUGENIA 

HURTADO CHAVES. Xefa da Sección 

de Conservación da Edificación e Ruínas 

do Concello de A Coruña. 

 

4º Impoñerlles a medalla a todas as 

persoas distinguidas e outorgarlles o 

diploma acreditativo correspondente a 

tal distinción, e en aplicación do artigo 

10. 2 do mesmo, que tal distinción figure 

no seu expediente persoal e, se é o caso, 

e de acordo co previsto na normativa 

legal respecto diso, poida ser valorado 

para a carreira profesional como mérito 

nos procedementos de acceso, 

promoción interna, mobilidade e 

restantes sistemas de provisión de postos 

 

1. D. RAMÓN GÓMEZ NIETO. 

Comisario Principal. Jefe Superior de 

Policía en Galicia. 

 
2. D. JAVIER REY OZORES. Fiscal. Jefe 

de la Fiscalía Provincial de A Coruña. 

 

3. D. FERNANDO JAVIER MARTINEZ 

MARTY. Comisario Principal. Jefe 

Provincial de la Policía Nacional de A 

Coruña. 

 

4. D. FERNANDO PEDREIRA LATA. 

Coronel. Jefe de la 611 Comandancia de 

la Guardia Civil (A Coruña). 

 

5. D. MANUEL ALVAREZ JUSTO. 

Subteniente. Secretario del General de 

Zona de la Guardia Civil y Jefe del 

Destacamento de Seguridad del Tribunal 

Superior de Justicia de Galicia. 

 

6. Dª CRISTINA VARA VAZQUEZ. Jefa 

del Departamento de Participación y 

Juventud del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

7. D. JACOBO JOSE ENSEÑAT BEREA. 

Jefe del Departamento de Informática del 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

8. Dª VICTORIA EUGENIA HURTADO 

CHAVES. Jefa de la Sección de 

Conservación de la Edificación y Ruinas 

del Ayuntamiento de A Coruña. 

 

4º Imponerles la medalla a todas las 

personas distinguidas y otorgarles el 

diploma acreditativo correspondiente la 

tal distinción, y en aplicación del artículo 

10. 2 del mismo, que tal distinción figure 

en su expediente personal y, si es el caso, 

y de acuerdo con el previsto en la 

normativa legal al respecto, pueda ser 

valorado para la carrera profesional 

como mérito en los procedimientos de 

acceso, promoción interna, movilidad y 

restantes sistemas de provisión de puestos 



 

 

de traballo e postos de destino ou 

servizo, segundo establece o artigo 12 do 

Regulamento de Honras e Distincións do 

Corpo da Policía Local do Concello da 

Coruña, en consonancia co artigo 3. 4 do 

Regulamento. 

 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Antes de rematar a Parte Resolutiva, hai 

un asunto que se trae fóra da orde do día, 

que é a Addenda complementaria ó 

Convenio urbanístico de execución para 

a regularización do viario, servizos e 

instalacións do polígono de Pocomaco e 

suspensión do procedemento de 

execución forzosa acordado pola Xunta 

de Goberno Local o 25 de xaneiro de 

2024. 

 

Dado que se trata dun asunto que está 

fóra da orde do día, aínda que existe 

tamén, bueno, vén cunha nota de 

conformidade da Secretaría Xeral e o 

preceptivo informe da Intervención, pois 

para a súa inclusión debe contar co 

respaldo da maioría absoluta do Pleno e 

para a súa aprobación basta coa maioría 

simple. Polo tanto, votaremos en 

primeiro lugar a proposta que fai a 

Presidencia de incluílo fóra da orde do 

día, e de prosperar iniciaríamos un 

debate do asunto. 

 

Votación da urxencia e ratificación da 

inclusión na orde do día do asunto 

“Addenda complementaria ao 

Convenio urbanístico de execución 

para a regularización do viario, 

servizos e instalacións do polígono de 

Pocomaco e suspensión do 

procedemento de execución forzosa 

acordado pola Xunta de Goberno 

Local o 25 de xaneiro de 2024”. 

 

de trabajo y puestos de destino o servicio, 

según establece el artículo 12 del 

Reglamento de Honores y Distinciones del 

Cuerpo de la Policía Local del 

Ayuntamiento de A Coruña, en 

consonancia con el artículo 3. 4 del 

Reglamento. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Antes de finalizar la Parte Resolutiva, hay 

un asunto que se trae fuera del orden del 

día, que es la Adenda complementaria al 

Convenio urbanístico de ejecución para la 

regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco y 

suspensión del procedimiento de 

ejecución forzosa acordado por la Junta 

de Gobierno Local el 25 de enero de 2024. 

 

 

Dado que se trata de un asunto que está 

fuera del orden del día, aunque existe 

también, bueno, viene con una nota de 

conformidad de la Secretaría General y el 

preceptivo informe de la Intervención, 

pues para su inclusión debe contar con el 

respaldo de la mayoría absoluta del Pleno 

y para su aprobación basta con la 

mayoría simple. Por lo tanto, votaremos 

en primer lugar la propuesta que hace la 

Presidencia de incluirlo fuera del orden 

del día, y de prosperar iniciaríamos un 

debate del asunto. 

 

Votación de la urgencia y ratificación de 

la inclusión en el orden del día del asunto 

“Adenda complementaria al Convenio 

urbanístico de ejecución para la 

regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco 

y suspensión del procedimiento de 

ejecución forzosa acordado por la Junta 

de Gobierno Local el 25 de enero de 

2024”. 
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Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a urxencia e 

ratificación da inclusión na orde do día 

do asunto “Addenda complementaria ao 

Convenio urbanístico de execución para 

a regularización do viario, servizos e 

instalacións do polígono de Pocomaco e 

suspensión do procedemento de 

execución forzosa acordado pola Xunta 

de Goberno Local o 25 de xaneiro de 

2024”, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Abstense o Grupo municipal do Partido 

Popular (PP) (12 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Presidencia 

 

Ben, pois decae o asunto e non se inclúe 

na orde do día. 

 

Remata a Parte Resolutiva e pasamos xa 

á Parte non Resolutiva. Señor secretario. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

42. Ter coñecemento: 

 

- Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número tres mil 

cincocentos noventa e nove (3.599), do 

catro de marzo de dous mil vinte e catro, 

á número cinco mil oitocentos noventa e 

catro  (5.894), do sete de abril de dous 

mil vinte e catro. 

 

- E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número mil dezanove (1.019), do catro 

de marzo de dous mil vinte e catro, ao 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la urgencia y 

ratificación de la inclusión en el orden del 

día del asunto “Adenda complementaria 

al Convenio urbanístico de ejecución para 

la regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco y 

suspensión del procedimiento de 

ejecución forzosa acordado por la Junta 

de Gobierno Local el 25 de enero de 

2024”, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Se abstiene el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Presidencia 

 

Bien, pues decae el asunto y no se incluye 

en el orden del día. 

 

Finaliza la Parte Resolutiva y pasamos ya 

a la Parte no Resolutiva. Señor secretario. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

42. Tomar conocimiento: 

 

- De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde la número tres mil 

quinientos noventa y nueve (3.599) de 

cuatro de marzo de dos mil veinticuatro, a 

la número cinco mil ochocientos noventa 

y cuatro (5.894), de siete de abril de dos 

mil veinticuatro. 

 

- Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número mil diecinueve (1.019), de cuatro 

de marzo de dos mil veinticuatro, al 



 

 

número mil setecentos cincuenta e un 

(1.751), do sete de abril de dous mil vinte 

e catro. 

  

2º. Mocións 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Presidencia 

 

Ben. Comezamos co debate das 

mocións, empezando polo Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego coa primeira das súas mocións 

sobre Agra dos Mallos que por acordo da 

Comisión de Voceiros vaise debatir 

conxuntamente coa segunda das 

presentadas polo Partido Popular, a 

modificación puntual do PXOM no 

ámbito do POL O29-Sardiñeira aos 

efectos de viabilizar urbanisticamente a 

continuidade das persoas residentes nas 

vivendas. 

 

Tratándose dun debate conxunto, o 

tempo de debate, como saben, é de catro 

minutos, comezando polo Bloque 

Nacionalista Galego. 

 

Debate conxunto e votación separada 

das seguintes mocións: 

 

Primeira. Moción presentada polo 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre Agra dos 

Mallos. 

 

Segunda. Moción presentada polo 

Grupo municipal do Partido popular 

sobre a modificación puntual do 

PXOM no ámbito do POL O29-

Sardiñeira aos efectos de viabilizar 

urbanisticamente a continuidade das 

persoas residentes nas vivendas. 

 

Señora Veira González 

número mil setecientos cincuenta y uno 

(1.751), de siete de abril de dos mil 

veinticuatro. 

 

2º. Mociones 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Presidencia 

 

Bien. Comenzamos con el debate de las 

mociones, empezando por el Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista 

Galego con la primera de sus mociones 

sobre Agra dos Mallos que por acuerdo de 

la Comisión de Portavoces se va debatir 

conjuntamente con la segunda de las 

presentadas por el Partido Popular, la 

modificación puntual del PGOM en el 

ámbito del POL O29-Sardiñeira a los 

efectos de viabilizar urbanísticamente la 

continuidad de las personas residentes en 

las viviendas. 

 

Tratándose de un debate conjunto, el 

tiempo de debate, como saben, es de 

cuatro minutos, comenzando por el 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

Debate conjunto y votación separada de 

las siguientes mociones: 

 

Primera. Moción presentada por el 

Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre Agra de los 

Mallos. 

 

Segunda. Moción presentada por el 

Grupo municipal del Partido popular 

sobre la modificación puntual del PGOM 

en el ámbito del POL O29-Sardiñeira a 

los efectos de viabilizar urbanísticamente 

la continuidad de las personas residentes 

en las viviendas. 

 

Señora Veira González 
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Grazas. 

 

Ben, pois o Bloque Nacionalista Galego 

trae a Pleno esta moción froito dun 

compromiso coas propias veciñas e 

veciños da Agra dos Mallos e tamén 

froito, pois dunha situación coa que nos 

atopamos como grupo municipal despois 

de votar favorabelmente a modificación 

puntual do PXOM neste ámbito, unha 

votación favorábel que se dá 

principalmente porque dentro dos 

obxectivos desa modificación puntual se 

indica que é obxectivo tamén, ademais 

de facer unha modificación, non?, de por 

onde vai ir o vial, pois tamén o do 

mantemento das vivendas da propia 

Agra dos Mallos. Nas tres sesións 

plenarias de aprobación inicial, 

provisional e definitiva, o Bloque 

Nacionalista Galego, en concreto eu 

como concelleira que levaba os asuntos 

de urbanismo, sinalaba que o noso voto 

favorábel precisamente, ou entre outras 

cousas, se debía precisamente a que 

había un compromiso de manter esas 

edificacións, non?, e tamén, obviamente, 

pois esa porcentaxe dun 40 % de vivenda 

protexida que se recollía no polígono, a 

ordenación máis lóxica, armoniosa, e o 

feito de darlle unha calidade urbanística 

a un espazo que non a tiña, e como digo 

e como reitero, pois que fose, ou 

entendíamos que era respectuosa co 

ámbito ou coas edificacións 

preexistentes fronte a un modelo 

urbanístico que vivimos en demasiadas 

ocasións nesta cidade, que o que facía 

era arrasar absolutamente cos espazos e 

coa memoria dos barrios. Ese era o 

motivo ou eses eran os motivos polos 

que nós votábamos a favor desa 

modificación puntual. 

 

Efectivamente, o cambio do trazado do 

viario evita a demolición das 

edificacións, pero o problema é que os 

 

Gracias. 

 

Bien, pues el Bloque Nacionalista Galego 

trae a Pleno esta moción fruto de un 

compromiso con las propias vecinas y 

vecinos del Agra dos Mallos y también 

fruto, pues de una situación con la que nos 

encontramos como grupo municipal 

después de votar favorablemente la 

modificación puntual del PGOM en este 

ámbito, una votación favorable que se da 

principalmente porque dentro de los 

objetivos de esa modificación puntual se 

indica que es objetivo también, además de 

hacer una modificación, ¿no?, de por 

dónde va a ir el vial, pues también lo del 

mantenimiento de las viviendas de la 

propia Agra de los Mallos. En las tres 

sesiones plenarias de aprobación inicial, 

provisional y definitiva, el Bloque 

Nacionalista Galego, en concreto yo como 

concejala que llevaba los asuntos de 

urbanismo, señalaba que nuestro voto 

favorable precisamente, o entre otras 

cosas, se debía precisamente a que había 

un compromiso de mantener esas 

edificaciones, ¿no?, y también, 

obviamente, pues ese porcentaje de un 40 

% de vivienda protegida que se recogía en 

el polígono, la ordenación más lógica, 

armoniosa, y el hecho de darle una 

calidad urbanística a un espacio que no la 

tenía, y como digo y como reitero, pues 

que fuera, o entendíamos que era 

respetuosa con el ámbito o con las 

edificaciones preexistentes frente a un 

modelo urbanístico que vivimos en 

demasiadas ocasiones en esta ciudad, que 

lo que hacía era arrasar absolutamente 

con los espacios y con la memoria de los 

barrios. Ese era el motivo o esos eran los 

motivos por los que nosotros votábamos a 

favor de esa modificación puntual. 

 

Efectivamente, el cambio del trazado del 

viario evita la demolición de las 

edificaciones, pero el problema es que los 



 

 

parámetros urbanísticos e a ordenación 

do propio polígono o que está a facer na 

práctica é que esas persoas, se queren 

quedar nas súas casas, teñan que afrontar 

economicamente, pois unhas cifras, pois 

de cartos, unhas cifras económicas moi, 

moi elevadas, non? 

 

Nós, evidentemente, queremos que 

prospere a conectividade coa intermodal, 

de feito o propio Goberno local na Xunta 

de Goberno Local extraordinaria que 

aprobou..., que tivo lugar no día de onte 

xa aprobou o proxecto de urbanización 

dese propio viario e polo tanto non hai 

ningún problema con ese viario desde o 

Bloque Nacionalista Galego, pero o que 

queremos é que se manteñan as 

edificacións existentes sen a carga 

económica que supón para as veciñas e 

os veciños da Agra dos Mallos, en 

moitos casos veciñas e veciños, bueno, 

pois dunha avanzada idade e con 

situacións, pois incluso de saúde e físicas 

moi complicadas. Nós o que queremos é 

que se estude e que estude o propio 

Goberno municipal unha solución para 

estas veciñas e veciños, para que poidan 

quedar coas súas casas sen ese 

desembolso económico, e polo tanto que 

estude unha modificación puntual deste 

polígono. Se ten que ser de novo cunha 

modificación puntual, que sexa. Nós non 

vamos predefinir cal é a solución en 

absoluto, terá que ser o propio Goberno 

municipal en diálogo coas veciñas e os 

veciños e desde logo, pois incluír no 

próximo Pleno acordar a suspensión 

facultativa no ámbito do polígono sen 

impedir, como ben dixen, a execución do 

viario, que non é en absoluto o noso 

obxectivo. 

 

 

Nada máis pola nosa banda. 

 

Presidencia 

 

parámetros urbanísticos y la ordenación 

del propio polígono lo que está haciendo 

en la práctica es que esas personas, si 

quieren quedarse en sus casas, tengan que 

afrontar económicamente, pues unas 

cifras, pues de dinero, unas cifras 

económicas muy, muy elevadas, ¿no? 

 

Nosotros, evidentemente, queremos que 

prospere la conectividad con la 

intermodal, de hecho el propio Gobierno 

local en la Junta de Gobierno Local 

extraordinaria que aprobó..., que tuvo 

lugar en el día de ayer ya aprobó el 

proyecto de urbanización de ese propio 

viario y por lo tanto no hay ningún 

problema con ese viario desde el Bloque 

Nacionalista Galego, pero lo que 

queremos es que se mantengan las 

edificaciones existentes sin la carga 

económica que supone para las vecinas y 

los vecinos del Agra dos Mallos, en 

muchos casos vecinas y vecinos, bueno, 

pues de una avanzada edad y con 

situaciones, pues incluso de salud y físicas 

muy complicadas. Nosotros lo que 

queremos es que se estudie y que estudie 

el propio Gobierno municipal una 

solución para estas vecinas y vecinos, 

para que puedan quedarse con sus casas 

sin ese desembolso económico, y por lo 

tanto que estudie una modificación 

puntual de este polígono. Si tiene que ser 

de nuevo con una modificación puntual, 

que sea. Nosotros no vamos predefinir 

cuál es la solución en absoluto, tendrá que 

ser el propio Gobierno municipal en 

diálogo con las vecinas y los vecinos y 

desde luego, pues incluir en el próximo 

Pleno acordar la suspensión facultativa 

en el ámbito del polígono sin impedir, 

como bien dije, la ejecución del viario, 

que no es en absoluto nuestro objetivo. 

 

Nada más por nuestra parte. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas ó BNG. Turno do Partido 

Popular. 

 

Ás once horas e dez minutos saen do 

Salón de Sesións a señora Canosa 

Domínguez e o señor Soto Díaz. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Bos días a todos. 

 

Atopámonos hoxe, día 11 de abril do 

2024, falando dun asunto que tiña como 

finalidade, en palabras do señor 

Villoslada no Pleno de aprobación 

inicial da modificación puntual de data 

4 de xuño do ano 20, dotar de acceso 

viario adecuado á nova estación, tanto 

de ferrocarril como de autobuses, na súa 

formulación intermodal, e ten outro 

obxectivo complementario e 

absolutamente necesario como é 

finalizar, darlle unha mellor 

modificación á praza da Sardiñeira. 

Nesta nova ordenación deste polígono 

recóllense e presérvanse unha serie de 

edificacións existentes no ámbito que se 

permiten manter mediante a súa 

integración nos novos volumes 

proxectados. 

 

Pero, que tivo que pasar para que os 

propietarios e inquilinos destas vivendas 

tivesen que pedir o Escano Cidadán no 

Pleno do pasado mes de febreiro ao 

coñecer que debían de abonar unhas 

cantidades estratosféricas para poder 

manter as súas vivendas, cando sempre 

se lles transmitiu que só terían que 

pagar os gastos de urbanización 

correspondentes e aos cales eles nunca 

se negaron e tiñan asumidos? Por que a 

administración máis próxima aos 

cidadáns é a menos accesible ás 

demandas e cáusalles problemas 

innecesarios cando estes asuntos teñen 

unha solución ou encaixe legal? Por que 

un cidadán da nosa cidade non pode 

Muchas gracias al BNG. Turno del 

Partido Popular. 

 

A las once horas y diez minutos salen del 

Salón de Sesiones la señora Canosa 

Domínguez y el señor Soto Díaz. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Buenos días a todos. 

 

Nos encontramos hoy, día 11 de abril del 

2024, hablando de un asunto que tenía 

como finalidad, en palabras del señor 

Villoslada en el Pleno de aprobación 

inicial de la modificación puntual de fecha 

4 de junio del año 20, dotar de acceso 

viario adecuado a la nueva estación, tanto 

de ferrocarril como de autobuses, en su 

planteamiento intermodal, y tiene otro 

objetivo complementario y absolutamente 

necesario como es finalizar, darle una 

mejor modificación a la plaza de la 

Sardiñeira. En esta nueva ordenación de 

este polígono se recogen y se preservan 

una serie de edificaciones existentes en el 

ámbito que se permiten mantener 

mediante su integración en los nuevos 

volúmenes proyectados. 

 

 

Pero ¿qué ha tenido que pasar para que los 

propietarios e inquilinos de estas 

viviendas hayan tenido que pedir el 

Escaño Ciudadano en el Pleno del pasado 

mes de febrero al conocer que debían de 

abonar unas cantidades estratosféricas 

para poder mantener sus viviendas, 

cuando siempre se les transmitió que solo 

tendrían que pagar los gastos de 

urbanización correspondientes y a los 

cuales ellos nunca se negaron y tenían 

asumidos? ¿Por qué la administración más 

cercana a los ciudadanos es la menos 

accesible a las demandas y les causa 

problemas innecesarios cuando estos 

asuntos tienen una solución o encaje 

legal? ¿Por qué un ciudadano de nuestra 



 

 

fiarse nin confiar no equipo de goberno? 

 

 

Voullo dicir. Porque este goberno 

municipal e en concreta a área de 

urbanismo e rehabilitación urbana 

dirixida polo señor Lage Tuñas non 

dialoga, non empatiza, mente e goberna 

desde os despachos véndose excedido 

polos acontecementos.  

 

Ás once horas e doce minutos entra no 

Salón de Sesións a señora Canosa 

Domínguez. 

 

Os coruñeses pagamos unha área 

bicéfala onde o máximo responsable, o 

señor Lage Tuñas, atende aos seus 

múltiples asuntos privados en horas 

laborables e o seu axudante, o señor 

Díaz Gallego, demostrou sobradamente 

a ausencia de empatía cara aos veciños 

con frases tan elocuentes como: tanto 

che quito 15 prazas de aparcamento 

como che fago unhas orellas. 

 

Pero, que esperar dos concelleiros se 

sempre nos quedará como exemplo a 

frase da súa líder, a alcaldesa Inés Rey, 

cando dixo: se se compra unha vaca será 

porque se ten un cortello.  

 

Unha área, a do señor Lage Tuñas, onde 

todo o que toca convértese nun problema 

para os veciños. Se non, que llo digan 

aos veciños do edificio da avenida de 

Arteixo número... da avenida do 

Exército número 96 onde o señor Lage 

Tuñas, superconcelleiro de economía e 

urbanismo executou unha reforma sen 

licenza e cambiou o uso dun inmoble da 

súa propiedade, e todo sen a 

autorización preceptiva do Concello e 

dos veciños do inmoble, que tiveron que 

denunciar os feitos; ou aos veciños das 

casas de Catanga, ou tamén 

denominadas Casas de Franco, porque 

querían encerralos detrás dun muro de 

ciudad no puede fiarse ni confiar en el 

equipo de gobierno? 

 

Se lo voy a decir. Porque este gobierno 

municipal y en concreto el área de 

urbanismo y rehabilitación urbana dirigida 

por el señor Lage Tuñas no dialoga, no 

empatiza, miente y gobierna desde los 

despachos viéndose sobrepasado por los 

acontecimientos.  

 

A las once horas y doce minutos entra en 

el Salón de Sesiones la señora Canosa 

Domínguez. 

 

Los coruñeses pagamos un área bicéfala 

donde el máximo responsable, el señor 

Lage Tuñas, atiende a sus múltiples 

asuntos privados en horas laborables y su 

ayudante, el señor Díaz Gallego, ha 

demostrado sobradamente la ausencia de 

empatía hacia los vecinos con frases tan 

elocuentes como: tanto te quito 15 plazas 

de aparcamiento como te hago unas orejas. 

 

 

Pero ¿qué esperar de los concejales si 

siempre nos quedará como ejemplo la 

frase de su líder, la alcaldesa Inés Rey, 

cuando dijo: si se compra una vaca será 

porque se tiene un establo?.  

 

Un área, la del señor Lage Tuñas, donde 

todo lo que toca se convierte en un 

problema para los vecinos. Si no, que se lo 

digan a los vecinos del edificio de la 

avenida de Arteixo número... de la avenida 

del Ejército número 96 donde el señor 

Lage Tuñas, superconcejal de economía y 

urbanismo ejecutó una reforma sin 

licencia y cambió el uso de un inmueble 

de su propiedad, y todo sin la autorización 

preceptiva del Ayuntamiento y de los 

vecinos del inmueble, que tuvieron que 

denunciar los hechos; o a los vecinos de 

las casas de Catanga, o también 

denominadas Casas de Franco, porque 

querían encerrarlos detrás de un muro de 
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150 centímetros de altura 

eliminándolles o acceso directo á Rolda 

de Outeiro e as poucas prazas de 

aparcamento existentes no barrio, todo 

con diversas escusas que se demostraron 

mentiras mentres segundo vai pasando o 

tempo e que acabarán por caer nos 

próximos días; ou aos veciños e 

comerciantes da rúa San Andrés e 

lindeiras, porque podendo acordar as 

medidas para evitar o impacto das obras 

durante os 18 meses que durou a 

tramitación do expediente, seguen sen 

falar con eles e sen ofrecerlles medidas 

que palíen a súa diminución de ingresos 

polas obras, que van durar un ano; ou 

aos veciños da praza Pintor Laxeiro, aos 

que tentaron enfrontar contra a 

comunidade educativa e que seguen 

esperando a que lles entreguen un 

modificado que lles prometeron, unha 

obra que nunca debeu exporse nos 

termos nos que foi licitada, quitándolles 

tamén as poucas prazas de 

aparcamentos existentes na praza: ou  

aos veciños e propietarios das cinco 

casas motivos desta moción que vivían 

tranquilos confiando nunha 

administración local debido aos textos 

aprobados por unanimidade neste pleno 

e ás palabras dadas polo anterior 

concelleiro de Urbanismo, o señor 

Villoslada, de que eles conservarían as 

súas casas sen máis gasto que as obras 

de urbanización correspondentes, 

gastos, reitero, que consideran lóxicos e 

razoables, e que viron como todo isto 

convertíase en papel mollado co novo 

concelleiro socialista de Inés Rey. 

 

Ás once horas e catorce minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Soto Díaz. 

 

 

Preguntámonos como é posible que un 

concelleiro siga no equipo de goberno 

cando primeiro mente e posteriormente 

ameaza aos veciños con frases como: ou 

150 centímetros de altura eliminándoles el 

acceso directo a la Ronda de Outeiro y las 

pocas plazas de aparcamiento existentes 

en el barrio, todo con diversas excusas que 

se han demostrado mentiras mientras 

según va pasando el tiempo y que 

acabarán por caer en los próximos días; o 

a los vecinos y comerciantes de la calle 

San Andrés y colindantes, porque 

pudiendo haber consensuado las medidas 

para evitar el impacto de las obras durante 

los 18 meses que ha durado la tramitación 

del expediente, siguen sin hablar con ellos 

y sin ofrecerles medidas que palíen su 

merma de ingresos por las obras, que van 

a durar un año; o a los vecinos de la plaza 

Pintor Laxeiro, a los que han intentado 

enfrentar contra la comunidad educativa y 

que siguen esperando a que les entreguen 

un modificado que les prometieron, una 

obra que nunca debió plantearse en los 

términos en los que fue licitada, 

quitándoles también las pocas plazas de 

aparcamientos existentes en la plaza; o a 

los vecinos y propietarios de las cinco 

casas motivos de esta moción que vivían 

tranquilos confiando en una 

administración local debido a los textos 

aprobados por unanimidad en este pleno y 

a las palabras dadas por el anterior 

concejal de Urbanismo, el señor 

Villoslada, de que ellos conservarían sus 

casas sin más gasto que las obras de 

urbanización correspondientes, gastos, 

reitero, que consideran lógicos y 

razonables, y que han visto como todo esto 

se convertía en papel mojado con el nuevo 

concejal socialista de Inés Rey. 

 

 

A las once horas y catorce minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Soto 

Díaz. 

 

Nos preguntamos cómo es posible que un 

concejal siga en el equipo de gobierno 

cuando primero miente y posteriormente 

amenaza a los vecinos con frases como: o 



 

 

aceptades esta obra así ou quedádesvos 

sen subvención para rehabilitar o voso 

barrio?; ou: se queredes outra solución, 

traerme a solución vós; ou: isto vaise a 

facer si ou si. 

 

Señora Rey, señor Lage, señor Díaz, 

señora Canosa, reflexionen e poñan ao 

cidadán real no centro da súa 

prioridades, non ese veciño ideal, 

submiso, que soñan nos seus proxectos, 

senón ao veciño que ve como ten que 

vender unha casa herdada e na que vive 

el e a súa familia desde hai máis de 100 

anos a alguén descoñecido porque o 

Concello quere dar unha pelotada 

urbanístico; ou ao veciño que vive nun 

barrio construído hai máis de 50 anos 

con outros criterios distintos aos actuais 

e non ten onde aparcar, deixándolle 

como única alternativa que se compre un 

cortello; ou ao veciño que ten un 

negocio e que só (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) (...) ou os seus provedores 

poidan deixar as mercadorías 

necesarias para seguir co seu negocio 

da forma que o facía ata o momento e 

non molestaba a ninguén; ou ao veciño 

que pide unha licenza e tarda máis dun 

ano e medio en darlla ou negarlla 

mentres ve como ao superconcelleiro do 

equipo de goberno, ao señor Lage 

Tuñas, outórgaselle nun tempo récord 

ao mesmo tempo que se lle arquiva un 

expediente de reposición de legalidade. 

 

Déixense de construír cidades utópicas e 

atendan as necesidades básicas dos 

cidadáns da Coruña. Os veciños da nosa 

cidade queren solucións aos seus 

problemas e non un concello que lles cre 

máis problemas. 

 

Termino como empecei, coas palabras 

do señor Villoslada no Pleno de 

aprobación definitiva da modificación 

puntual de data 3 de febreiro do (óense 

aceptáis esta obra así u os quedáis sin 

subvención para rehabilitar vuestro barrio; 

o: si queréis otra solución, traerme la 

solución vosotros; o: esto se va a hacer sí 

o sí. 

 

Señora Rey, señor Lage, señor Díaz, 

señora Canosa, reflexionen y pongan al 

ciudadano real en el centro de su 

prioridades, no ese vecino ideal, sumiso, 

que sueñan en sus proyectos, sino al 

vecino que ve como tiene que vender una 

casa heredada y en la que vive él y su 

familia desde hace más de 100 años a 

alguien desconocido porque el 

Ayuntamiento quiere dar un pelotazo 

urbanístico; o al vecino que vive en un 

barrio construido hace más de 50 años con 

otros criterios distintos a los actuales y no 

tiene donde aparcar, dejándole como única 

alternativa que se compre un establo; o al 

vecino que tiene un negocio y que solo (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

(...) o sus proveedores puedan dejar las 

mercancías necesarias para seguir con su 

negocio de la forma que lo hacía hasta el 

momento y no molestaba a nadie; o al 

vecino que pide una licencia y tarda más 

de un año y medio en dársela o negársela 

mientras ve como al superconcejal del 

equipo de gobierno, al señor Lage Tuñas, 

se le otorga en un tiempo récord al mismo 

tiempo que se le archiva un expediente de 

reposición de legalidad. 

 

 

Déjense de construir ciudades utópicas y 

atiendan a las necesidades básicas de los 

ciudadanos de La Coruña. Los vecinos de 

nuestra ciudad quieren soluciones a sus 

problemas y no un ayuntamiento que les 

cree más problemas. 

 

Termino como empecé, con las palabras 

del señor Villoslada en el Pleno de 

aprobación definitiva de la modificación 

puntual de fecha 3 de febrero del (se oyen 
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dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

(...): hoxe estamos nun gran acordo 

institucional, é un gran momento 

político, hoxe este pleno municipal vai 

sacar adiante os compromisos 

necesarios para levar adiante a 

implantación da nova estación 

intermodal, e engado: sen prexudicar 

aos veciños e propietarios que levan 

vivindo alí antes de que ningún auxiliar 

do superconcelleiro Lage Tuñas 

pretendese esnaquizar as súas vidas. 

 

Desde o Grupo municipal do Partido 

Popular trasladamos o noso apoio a 

todos estes veciños agraviados co 

proceder do equipo de goberno 

municipal socialista, o lagelato, e 

instamos o equipo municipal a que 

cumpra cos acordos aquí aprobados. 

Estamos cansos de ver como asuntos que 

veñen ao Pleno non se cumpren. Non os 

deixen no caixón porque estaremos 

atentos ao seu cumprimento e non 

pararemos ata a súa execución nos 

termos acordados. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, turno para o Grupo Socialista. 

Señor Díaz. 

 

Ás once horas e dezaseis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, grazas, señora alcaldesa. 

 

Eu, señor Amado, pensei que viñamos 

falar da Agra dos Mallos, pero bo, xa 

vexo que non. 

 

Adiantar en todo caso a abstención do 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

(...): hoy estamos en un gran acuerdo 

institucional, es un gran momento 

político, hoy este pleno municipal va a 

sacar adelante los compromisos 

necesarios para llevar adelante la 

implantación de la nueva estación 

intermodal, y añado: sin perjudicar a los 

vecinos y propietarios que llevan viviendo 

allí antes de que ningún auxiliar del 

superconcejal Lage Tuñas pretendiese 

destrozar sus vidas. 

 

Desde el Grupo municipal del Partido 

Popular trasladamos nuestro apoyo a 

todos estos vecinos agraviados con el 

proceder del equipo de gobierno 

municipal socialista, el lagelato, e 

instamos al equipo municipal a que 

cumpla con los acuerdos aquí aprobados. 

Estamos cansados de ver cómo asuntos 

que vienen al Pleno no se cumplen. No los 

dejen en el cajón porque estaremos atentos 

a su cumplimiento y no pararemos hasta 

su ejecución en los términos acordados. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, turno para el Grupo Socialista. 

Señor Díaz. 

 

A las once horas y dieciséis minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

Yo, señor Amado, pensé que veníamos a 

hablar de Agra dos Mallos, pero bueno, ya 

veo que no. 

 

Adelantar en todo caso la abstención del 



 

 

Grupo municipal Socialista polos 

motivos que pasarei a detallar a 

continuación. 

 

O primeiro motivo que nos leva á 

abstención, desde logo é a coherencia. 

Ata en tres ocasións sentámonos neste 

pleno municipal para tratar a 

modificación do Plan Xeral no ámbito 

do POL-O29, ata en tres ocasións os 

grupos municipais que estamos sentados 

hoxe na Corporación votamos a favor da 

ordenación proposta e votámolo, 

votamos a favor, porque era e é unha 

proposta positiva, ben resolta e que 

garante o mantemento das edificacións 

existentes, e ao mesmo tempo a 

viabilidade do polígono. 

 

 

Non sei Amado onde ve as pelotadas 

urbanísticas na Agra dos Mallos. 

Recoméndolle que calcule a 

edificabilidade e me conte se de verdade 

considera que é unha pelotada 

urbanística. 

 

Nós como Goberno local e todos como 

Corporación decidimos garantir que 

quen queira manter a súa vivenda alí 

teña unha ordenación que poida 

permitilo, pero tamén tivemos claro 

cando votamos si que as edificabilidades 

previstas no polígono ían permitir o seu 

desenvolvemento, porque de non ser así, 

o interese xeral da cidade non sería o 

interese particular de dous propietarios 

de vivendas, senón que tería que ser o 

que garanta que ese polígono se 

desenvolve e con el todas as melloras 

previstas para o ámbito, un ámbito que 

está chamado a ser unha nova 

centralidade por ser a porta de entrada 

á estación intermodal. 

 

Como dixen no Pleno de febreiro, desde 

o primeiro momento este goberno local 

asumiu como eixo fundamental do seu 

Grupo municipal Socialista por los 

motivos que pasaré a detallar a 

continuación. 

 

El primer motivo que nos lleva a la 

abstención, desde luego es la coherencia. 

Hasta en tres ocasiones nos sentamos en 

este pleno municipal para tratar la 

modificación del Plan General en el 

ámbito del POL-O29, hasta en tres 

ocasiones los grupos municipales que 

estamos sentados hoy en la Corporación 

votamos a favor de la ordenación 

propuesta y lo votamos, votamos a favor, 

porque era y es una propuesta positiva, 

bien resuelta y que garantiza el 

mantenimiento de las edificaciones 

existentes, y al mismo tiempo la viabilidad 

del polígono. 

 

No sé Amado dónde ve los pelotazos 

urbanísticos en Agra dos Mallos. Le 

recomiendo que calcule la edificabilidad y 

me cuente si de verdad considera que es un 

pelotazo urbanístico. 

 

 

Nosotros como Gobierno local y todos 

como Corporación decidimos garantizar 

que quien quiera mantener su vivienda allí 

tenga una ordenación que pueda 

permitirlo, pero también tuvimos claro 

cuando votamos sí que las edificabilidades 

previstas en el polígono iban a permitir su 

desarrollo, porque de no ser así, el interés 

general de la ciudad no sería el interés 

particular de dos propietarios de 

viviendas, sino que tendría que ser el que 

garantice que ese polígono se desarrolla y 

con él todas las mejoras previstas para el 

ámbito, un ámbito que está llamado a ser 

una nueva centralidad por ser la puerta de 

entrada a la estación intermodal. 

 

 

Como dije en el Pleno de febrero, desde el 

primer momento este gobierno local 

asumió como eje fundamental de su 
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traballo o desbloqueo e impulso do 

proxecto da estación intermodal e, por 

tanto, o desenvolvemento dos tres 

ámbitos aos que afecta e que foron 

traídos a este pleno desde 2020, como 

digo, ademais, aprobados na maioría 

dos casos por unanimidade. 

 

Supónselles ás señoras e señores 

concelleiros que están sentados neste 

pleno, pleno coñecemento —valla a 

redundancia— do que están a votar, 

coñecemento de que os cambios 

permitían conservar as vivendas 

existentes, pero tamén coñecemento do 

que implica formar parte dun polígono e 

asumir as cargas e beneficios que iso 

supón.  

 

A prevalencia do interese xeral, desde 

logo, é por tanto o outro motivo polo cal 

nos imos a abster.  

 

Este goberno local non vai negarse a 

estudar alternativas que poidan poñer 

sobre a mesa os veciños. Tanto é así que 

antes de que chegase esta iniciativa a 

Pleno xa nos reuniamos con eles e 

trasladáronnos que presentarán no mes 

de maio alternativas para ver que 

posibles cambios se poden facer no 

ámbito, pero como digo, a condición de 

que —iso é unha liña vermella que imos 

ter neste goberno local— estas 

alternativas, e así llo trasladamos, non 

comprometan o interese xeral nin a 

viabilidade do ámbito. 

 

Non nos fagamos trampas entre nós. A 

única solución é baixar a 

edificabilidade, e baixar a 

edificabilidade do polígono implica 

alterar a súa viabilidade. Poida que 

fagamos un polígono inviable, entón que 

queremos? que non se desenvolva ese 

ámbito? que non se poidan executar as 

máis de 50 vivendas protexidas que se 

van a executar aí, non se poidan 

trabajo el desbloqueo e impulso del 

proyecto de la estación intermodal y, por 

lo tanto, el desarrollo de los tres ámbitos a 

los que afecta y que han sido traídos a este 

pleno desde 2020, como digo, además, 

aprobados en la mayoría de los casos por 

unanimidad. 

 

Se les supone a las señoras y señores 

concejales que están sentados en este 

pleno, pleno conocimiento —valga la 

redundancia— de lo que están votando, 

conocimiento de que los cambios 

permitían conservar las viviendas 

existentes, pero también conocimiento de 

lo que implica formar parte de un polígono 

y asumir las cargas y beneficios que ello 

supone.  

 

La prevalencia del interés general, desde 

luego, es por tanto el otro motivo por el 

cual nos vamos a abstener.  

 

Este gobierno local no se va a negar a 

estudiar alternativas que puedan poner 

sobre la mesa los vecinos. Tanto es así que 

antes de que llegase esta iniciativa a Pleno 

ya nos habíamos reunido con ellos y nos 

han trasladado que presentarán en el mes 

de mayo alternativas para ver qué posibles 

cambios se pueden hacer en el ámbito, 

pero como digo, siempre y cuando —eso 

es una línea roja que vamos a tener en este 

gobierno local— estas alternativas, y así 

se lo trasladamos, no comprometan el 

interés general ni la viabilidad del ámbito. 

 

 

No nos hagamos trampas entre nosotros. 

La única solución es bajar la 

edificabilidad, y bajar la edificabilidad del 

polígono implica alterar su viabilidad. 

Puede que hagamos un polígono inviable, 

entonces ¿qué queremos? ¿que no se 

desarrolle ese ámbito? ¿que no se puedan 

ejecutar las más de 50 viviendas 

protegidas que se van a ejecutar ahí, no se 

puedan ejecutar las zonas verdes? ¿eso es 



 

 

executar as zonas verdes? iso é o que 

queremos? 

 

O interese xeral, como digo, é o que 

temos que defender aquí. Un polígono 

como este ten, entre outras cousas, un 40 

% de vivenda protexida, da cal un 

número moi importante vai ser en 

parcelas de titularidade municipal. Se o 

interese xeral permite que os cambios 

que expoñen, estudarase e verase o 

modo de executalo. Se o interese xeral 

non vai ser viable por atender peticións 

particulares, lembrareillo cando veñan 

expor falta de vivenda nesta cidade ou 

que non se constrúe vivenda pública en 

Coruña, a Xunta, o Concello, quen sexa. 

Porque baixar a edificabilidade, reitero, 

é baixar a porcentaxe de vivenda 

protexida e é baixar o número de 

vivendas públicas que vai haber no 

ámbito. Se decidimos aquí todos que se 

baixe a edificabilidade, non sei, no canto 

de 12.000 m2 que sexan 8.000 e así 

tamén os particulares paguen menos, 

teñamos en conta que baixarán 30 ou 20 

vivendas protexidas no ámbito. Entón 

terán que dicirme vostedes que política 

de vivenda pública defenden. 

 

Non se pode dicir que se está de acordo 

coa ordenación volumétrica, que din nas 

mocións que é máis harmoniosa, máis 

lóxica e máis respectuosa, e ao mesmo 

tempo dicir que non se está de acordo 

con a edificabilidade prevista, do mesmo 

xeito que non se pode vir aquí a contar 

que non se estudaron o que votaron a 

favor en tres ocasións e agora queren 

cambialo. 

 

Creo sinceramente que están atrapados 

nun discurso con pouca ou ningunha 

coherencia e por iso creo que este 

goberno local debe ser quen a conserve, 

a coherencia. 

 

Como digo, compromiso total cos 

lo que queremos? 

 

 

El interés general, como digo, es el que 

tenemos que defender aquí. Un polígono 

como este tiene, entre otras cosas, un 40 % 

de vivienda protegida, de la cual un 

número muy importante va a ser en 

parcelas de titularidad municipal. Si el 

interés general permite que los cambios 

que plantean, se estudiará y se verá el 

modo de ejecutarlo. Si el interés general 

no va a ser viable por atender peticiones 

particulares, se lo recordaré cuando 

vengan a plantear falta de vivienda en esta 

ciudad o que no se construye vivienda 

pública en Coruña, la Xunta, el 

Ayuntamiento, quien sea. Porque bajar la 

edificabilidad, reitero, es bajar el 

porcentaje de vivienda protegida y es bajar 

el número de viviendas públicas que va a 

haber en el ámbito. Si decidimos aquí 

todos que se baje la edificabilidad, no sé, 

en vez de 12.000 m2 que sean 8.000 y así 

también los particulares paguen menos, 

tengamos en cuenta que bajarán 30 o 20 

viviendas protegidas en el ámbito. 

Entonces tendrán que decirme ustedes qué 

política de vivienda pública defienden. 

 

No se puede decir que se está de acuerdo 

con la ordenación volumétrica, que dicen 

en las mociones que es más armoniosa, 

más lógica y más respetuosa, y al mismo 

tiempo decir que no se está de acuerdo con 

la edificabilidad prevista, del mismo modo 

que no se puede venir aquí a contar que no 

se estudiaron lo que votaron a favor en tres 

ocasiones y ahora quieren cambiarlo. 

 

 

Creo sinceramente que están atrapados en 

un discurso con poca o ninguna 

coherencia y por eso creo que este 

gobierno local debe ser quien la conserve, 

la coherencia. 

 

Como digo, compromiso total con los 
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veciños para estudar os documentos e 

alternativas que nos presenten e 

compromiso total cos grupos municipais 

a estudar se existen alternativas que 

facendo viable o interese xeral poidan 

mellorar as condicións daqueles que 

decidan quedar no ámbito. Co que non 

nos imos a comprometer —nese camiño, 

desde logo non nos van a atopar— é cun 

urbanismo á carta no que un 

determinado interese particular poida 

situarse por encima do plan xeral da 

cidade, sobre todo cando as súas 

peticións hoxe aquí só poden estar 

sustentadas en dous supostos: 

electoralismo ou descoñecemento, e a 

verdade, non sei cal é peor das dúas, e 

desde logo ningunha serve para 

construír cidade. 

 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Procedemos á votación destas dúas 

mocións. Á primeira non hai emendas e 

á segunda tampouco. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre a 

Agra dos Mallos, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Abstense o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstencións). 

vecinos para estudiar los documentos y 

alternativas que nos presenten y 

compromiso total con los grupos 

municipales a estudiar si existen 

alternativas que haciendo viable el interés 

general puedan mejorar las condiciones de 

aquellos que decidan quedarse en el 

ámbito. Con lo que no nos vamos a 

comprometer —en ese camino, desde 

luego no nos van a encontrar— es con un 

urbanismo a la carta en el que un 

determinado interés particular pueda 

situarse por encima del planeamiento 

general de la ciudad, sobre todo cuando 

sus peticiones hoy aquí solo pueden estar 

sustentadas en dos supuestos: 

electoralismo o desconocimiento, y la 

verdad, no sé cuál es peor de las dos, y 

desde luego ninguna sirve para construir 

ciudad. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Procedemos a la votación de estas dos 

mociones. A la primera no hay enmiendas 

y a la segunda tampoco. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el Agra 

dos Mallos, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Se abstiene el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstenciones). 



 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada. 

 

43. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre a 

Agra dos Mallos. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno Local a: 

 

1. 1. Incluír no próximo Pleno 

ordinario un asunto na orde do día co fin 

de acordar a suspensión facultativa no 

ámbito do POL-O29, ao abeiro do art. 

47.1 da Lei 2/2016, do Solo de Galicia, 

para os efectos de tramitación de 

instrumentos de planeamento, 

reparcelación e urbanización no dito 

ámbito, sen afectar as obras nas parcelas 

cualificadas como equipamento 

dotacional nin tampouco á execución do 

viario de acceso á intermodal.  

 

 

2. 2. Realizar un estudo e análise 

para unha posible modificación puntual 

do planeamento co obxectivo de 

reequilibrar o aproveitamento á 

edificabilidade actual das vivendas 

existentes e, no seu caso, os reaxustes 

precisos na área de reparto e polígono 

que fagan posible e viábel a continuidade 

das persoas titulares e as persoas 

residentes. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada. 

 

43. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre Agra 

dos Mallos. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno Local a: 

 

1. 1. Incluir en el próximo Pleno ordinario 

un asunto en el orden del día con el fin de 

acordar la suspensión facultativa en el 

ámbito del POL-O29, al amparo del art. 

47.1 de la Ley 2/2016, del Suelo de 

Galicia, a los efectos de tramitación de 

instrumentos de planeamiento, 

reparcelación y urbanización en dicho 

ámbito, sin afectar a las obras en las 

parcelas calificadas como equipamiento 

dotacional ni tampoco a la ejecución del 

viario de acceso a la intermodal.  

 

 

2. Realizar un estudio y análisis para una 

posible modificación puntual del 

planeamiento con el objetivo de  

reequilibrar el aprovechamiento a la 

edificabilidad actual de las viviendas 

existentes y, en su caso, los reajustes 

precisos en el área de reparto y polígono 

que hagan posible y viable la continuidad 

de las personas titulares y las personas 

residentes. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 
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Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular sobre modificación 

puntual do PXOM no ámbito do POL 

O29-Sardiñeira aos efectos de viabilizar 

urbanisticamente a continuidade das 

persoas residentes nas vivendas, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Abstense o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Queda aprobada. 

 

44. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular sobre a modificación 

puntual do PXOM no ámbito do POL 

O29-Sardiñeira aos efectos de 

viabilizar urbanisticamente a 

continuidade das persoas residentes 

nas vivendas.  

 

Acordo 

 

Primeiro. O Pleno da Corporación insta 

ao Goberno local a incluír no próximo 

Pleno ordinario un asunto na orde do día 

relativa á suspensión facultativa no 

ámbito do POL-O29 ao abeiro do art. 

47.1 da Lei 2/2016, do Solo de Galicia, 

aos efectos de tramitación de 

instrumentos de planeamento, 

reparcelación e urbanización no dito 

ámbito, sen afectar as obras nas parcelas 

cualificadas como equipamento 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular sobre modificación 

puntual del PGOM en el ámbito del POL 

O29-Sardiñeira a los efectos de viabilizar 

urbanísticamente la continuidad de las 

personas residentes en las viviendas, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Se abstiene el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Queda aprobada. 

 

44. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular sobre la modificación 

puntual del PGOM en el ámbito del POL 

O29-Sardiñeira a los efectos de viabilizar 

urbanísticamente la continuidad de las 

personas residentes en las viviendas.  

 

 

Acuerdo 

 

Primero. El Pleno de la Corporación insta 

al Gobierno local a incluir en el próximo 

Pleno ordinario un asunto en el orden del 

día relativo a la suspensión facultativa en 

el ámbito del POL-O29 al amparo del art. 

47.1 de la Ley 2/2016, del Suelo de 

Galicia, a los efectos de tramitación de 

instrumentos de planeamiento, 

reparcelación y urbanización en dicho 

ámbito, sin afectar a las obras en las 

parcelas calificadas como equipamiento 



 

 

dotacional nen tampouco a execución do 

viario de acceso á intermodal.  

 

Segundo. Correlativo co anterior, a 

incoación polo Goberno local de 

expediente de estudo e análise dos 

parámetros e bases dunha posible 

modificación puntual do planeamento 

xeral no ámbito identificado no punto 

primeiro, co obxecto de re-equilibrar o 

aproveitamento á edificabilidade actual 

das vivendas existentes e, no seu caso, os 

reaxustes precisos na área de reparto e 

polígono que fagan posible e viable a 

continuidade das persoas titulares e as 

persoas residentes. 

 

 

Terceiro. Facúltase á Alcaldía-

Presidencia para a execución do presente 

acordo.  

 

Segunda. Moción sobre medidas para 

rematar coa precariedade laboral e 

favorecer o traballo digno. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda polo Grupo municipal 

dos Socialistas de Galicia-PSOE. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do Bloque Nacionalista 

Galego sobre medidas para rematar coa 

precariedade laboral e favorecer o 

traballo digno. Consta unha emenda do 

Grupo municipal Socialista. 

 

Pode saír. 

 

Ás once horas e vinte e dous minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 

 

Agora son tres minutos. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

dotacional ni tampoco la ejecución del 

viario de acceso a la intermodal.  

 

Segundo. Correlativo con el anterior, la 

incoación por el Gobierno local de 

expediente de estudio y análisis de los 

parámetros y bases de una posible 

modificación puntual del planeamiento 

general en el ámbito identificado en el 

punto primero, con el objeto de 

reequilibrar el aprovechamiento a la 

edificabilidad actual de las viviendas 

existentes y, en su caso, los reajustes 

precisos en el área de reparto y polígono 

que hagan posible y viable la continuidad 

de las personas titulares y las personas 

residentes. 

 

Tercero. Se faculta a la Alcaldía-

Presidencia para la ejecución del 

presente acuerdo. 

 

Segunda. Moción sobre medidas para 

acabar con la precariedad laboral y 

favorecer el trabajo digno. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda por el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Bloque Nacionalista 

Galego sobre medidas para acabar con la 

precariedad laboral y favorecer el trabajo 

digno. Consta una enmienda del Grupo 

municipal Socialista. 

 

Puede salir. 

 

A las once horas y veintidós minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández. 

 

Ahora son tres minutos. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 
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Grazas, señora alcaldesa. 

 

Presentamos esta moción a instancia da 

CIG en defensa do emprego digno e 

contra a precariedade. Trátase dunha 

moción pola cal se insta os gobernos 

galego e español a traballar para 

garantiren condicións de emprego 

dignas. Consideramos que é de interese 

para esta corporación pois a 

precariedade laboral afecta a moitas e 

moitos coruñeses. 

 

Quen fomos traballadores pobres ou 

encadeamos contratos a tempo parcial, 

ou temos padecido contratos 

fraudulentos, sabemos ben como afecta 

todo isto a nosa vida e como todo iso 

deteriora a autoestima e a saúde física e 

mental. Sen traballo digno non pode 

haber vida digna, e por todo isto 

defendemos esta moción. E facémolo 

nun escenario que é desolador para a 

clase traballadora, a pesar de que os 

máximos e máximas responsábeis 

políticos vendan a súa reforma laboral 

como un modelo de éxito. Pero, pódese 

chamar exitoso a un modelo en que os 

contratos a tempo parcial crecen case un 

40 %? En que os contratos fixos 

discontinuos medran un 125 %? É 

realmente exitoso un modelo en que por 

cada contrato a xornada completa 

asínanse tres a tempo parcial? É exitoso 

un modelo en que os despidos medran un 

20 % mentres que a contía das 

indemnizacións por despido decrecen un 

terzo? Exitoso un modelo en que un de 

cada tres traballadores e traballadoras 

cobra por debaixo do salario mínimo 

interprofesional? 

 

Nós non temos medo a chamar iso polo 

seu nome: isto é un fracaso. Só se pode 

dicir que as reformas laborais das 

últimas décadas teñen sido exitosas se o 

obxectivo das mesmas era empobrecer 

as clases traballadoras porque iso é o que 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Presentamos esta moción a instancia de la 

CIG en defensa del empleo digno y contra 

la precariedad. Se trata de una moción 

por la cual se insta a los gobiernos 

gallego y español a trabajar para 

garantizar condiciones de empleo dignas. 

Consideramos que es de interés para esta 

corporación pues la precariedad laboral 

afecta a muchas y muchos coruñeses. 

 

 

Quienes fuimos trabajadores pobres o 

encadenamos contratos a tiempo parcial, 

o hemos padecido contratos fraudulentos, 

sabemos bien cómo afecta todo esto a 

nuestra vida y cómo todo eso deteriora la 

autoestima y la salud física y mental. Sin 

trabajo digno no puede haber vida digna, 

y por todo esto defendemos esta moción. Y 

lo hacemos en un escenario que es 

desolador para la clase trabajadora, a 

pesar de que los máximos y máximas 

responsables políticos vendan su reforma 

laboral como un modelo de éxito. Pero, 

¿se puede llamar exitoso a un modelo en 

que los contratos a tiempo parcial crecen 

casi un 40 %? ¿en que los contratos fijos 

discontinuos crecen un 125 %? ¿Es 

realmente exitoso un modelo en que por 

cada contrato a jornada completa se 

firman tres a tiempo parcial? ¿Es exitoso 

un modelo en que los despidos crecen un 

20 % mientras que la cuantía de las 

indemnizaciones por despido decrecen un 

tercio? ¿Exitoso un modelo en que uno de 

cada tres trabajadores y trabajadoras 

cobra por debajo del salario mínimo 

interprofesional? 

 

 

Nosotros no tenemos miedo a llamar a eso 

por su nombre: esto es un fracaso. Solo se 

puede decir que las reformas laborales de 

las últimas décadas han sido exitosas si el 

objetivo de las mismas era empobrecer a 

las clases trabajadoras porque eso es lo 



 

 

conseguiron. 

 

E que se propón con esta moción? Pois 

cinco puntos. Primeiro, impulsar un plan 

galego de recuperación económica, 

industrialización, creación de emprego 

digno e servizos públicos á nosa terra. A 

moción do Grupo..., a emenda, perdón 

do Grupo municipal Socialista está de 

acordo neste punto, agás no de establecer 

que sexa na nosa terra. Entendo que é un 

lapsus. 

 

Dicía, por certo, Froid, que os lapsus 

eran resultado da vontade inconsciente 

de quen incorre neles. A vontade real, 

por certo. 

 

Ás once horas e vinte e catro minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Lorenzo Torres, Deus Álvarez e 

García Fernández. 

 

Descúlpenme a reflexión e non lle dean 

a Froid máis valor do que merece, pero 

certamente o plan galego de 

reindustrialización e recuperación 

económica xa se leva implantando en 

Madrid dende hai décadas en forma de 

miles de traballadores emigrados e 

recursos naturais baratos, mais igual xa 

vén sendo hora de implantalo tamén na 

nosa terra. 

 

En segundo lugar, esta moción propón 

derrogar a reforma laboral do Goberno 

Rajoy que a reforma de 2021 non tivo a 

valentía de tocar, unha reforma laboral 

que abarataba e facilitaba os despidos, 

que aumentaba o poder dos empresarios 

para modificar unilateralmente as 

condicións laborais e que eliminaba a 

autorización previa para executar un 

ERE. En fin, esta moción propón superar 

un modelo de reformas laborais cunha 

pesadísima carga ideolóxica que 

buscaba establecer o todos contra todos 

e o sálvese quen poida. 

que consiguieron. 

 

Y ¿qué se propone con esta moción? Pues 

cinco puntos. Primero, impulsar un plan 

gallego de recuperación económica, 

industrialización, creación de empleo 

digno y servicios públicos a nuestra tierra. 

La moción del Grupo..., la enmienda, 

perdón del Grupo municipal Socialista 

está de acuerdo en este punto, excepto en 

lo de establecer que sea en nuestra tierra. 

Entiendo que es un lapsus. 

 

Decía, por cierto, Froid, que los lapsus 

eran resultado de la voluntad inconsciente 

de quien incurre en ellos. La voluntad 

real, por cierto. 

 

A las once horas y veinticuatro minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Lorenzo Torres, Deus Álvarez y García 

Fernández. 

 

Discúlpenme la reflexión y no le den a 

Froid más valor del que merece, pero 

ciertamente el plan gallego de 

reindustrialización y recuperación 

económica ya se lleva implantando en 

Madrid desde hace décadas en forma de 

miles de trabajadores emigrados y 

recursos naturales baratos, pero igual ya 

viene siendo hora de implantarlo también 

en nuestra tierra. 

 

En segundo lugar, esta moción propone 

derogar la reforma laboral del Gobierno 

Rajoy que la reforma de 2021 no tuvo la 

valentía de tocar, una reforma laboral que 

abarataba y facilitaba los despidos, que 

aumentaba el poder de los empresarios 

para modificar unilateralmente las 

condiciones laborales y que eliminaba la 

autorización previa para ejecutar un ERE. 

En fin, esta moción propone superar un 

modelo de reformas laborales con una 

pesadísima carga ideológica que buscaba 

establecer el todos contra todos y el 

sálvese quien pueda. 
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Non, non entendemos aquí tampouco 

por que o Grupo municipal Socialista se 

resiste a aprobar este punto. 

 

En terceiro lugar, ínstase os gobernos 

español e galego a reduciren a xornada 

laboral para avanzar cara á xornada de 

catro días. Esta é unha medida que cada 

vez é máis exixida pola clase 

traballadora, que quere traballar para 

vivir e non vivir para traballar. 

 

Trátase ademais dunha medida posible 

cos avances tecnolóxicos actuais, mais 

tamén dunha medida que aumenta a 

eficiencia alí onde se implementa. 

 

En cuarto lugar, ínstase a que o Goberno 

recupere a norma segundo a cal os 

convenios de ámbito galego deben 

prevalecer sobre os estatais, como 

sucede por exemplo en Euskadi. É unha 

medida lóxica, pois os convenios 

autonómicos serán capaces de dar 

mellores solucións ás necesidades 

propias, pero ademais é unha medida 

impulsada polo propio Goberno do 

Estado, polo que chama a atención que o 

Grupo municipal do PSOE non o acepte. 

Se tivesen acompañado ás centenas de 

dependentas de Inditex que se 

mobilizaron o domingo nunha 

manifestación histórica nesta cidade, 

terían descuberto que esta era unha das 

súas reivindicacións: negociar en Galiza 

as súas condicións de traballo (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención), o seu convenio colectivo 

—vou rematando—. Por certo, quero 

reiterar aquí o noso apoio ás 

traballadoras fronte ós ataques de que 

foron albo estes días. 

 

E finalmente, esta moción propón ós 

gobernos español e galego chegar a 

acordos para completar as transferencias 

 

No, no entendemos aquí tampoco por qué 

el Grupo municipal Socialista se resiste a 

aprobar este punto. 

 

En tercer lugar, se insta a los gobiernos 

español y gallego a reducir la jornada 

laboral para avanzar hacia la jornada de 

cuatro días. Esta es una medida que cada 

vez es más exigida por la clase 

trabajadora, que quiere trabajar para 

vivir y no vivir para trabajar. 

 

Se trata además de una medida posible 

con los avances tecnológicos actuales, 

pero también de una medida que aumenta 

la eficiencia allí donde se implementa. 

 

En cuarto lugar, se insta a que el 

Gobierno recupere la norma según la cual 

los convenios de ámbito gallego deben 

prevalecer sobre los estatales, como 

sucede por ejemplo en Euskadi. Es una 

medida lógica, pues los convenios 

autonómicos serán capaces de dar 

mejores soluciones a las necesidades 

propias, pero además es una medida 

impulsada por el propio Gobierno del 

Estado, por lo que llama la atención que 

el Grupo municipal del PSOE no lo 

acepte. Si hubieran acompañado a los 

centenares de dependientas de Inditex que 

se movilizaron el domingo en una 

manifestación histórica en esta ciudad, 

habrían descubierto que esta era una de 

sus reivindicaciones: negociar en Galicia 

sus condiciones de trabajo (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

su convenio colectivo —voy finalizando—

. Por cierto, quiero reiterar aquí nuestro 

apoyo a las trabajadoras frente a los 

ataques de que fueron blanco estos días. 

 

 

Y finalmente, esta moción propone a los 

gobiernos español y gallego llegar a 

acuerdos para completar las 



 

 

a Galiza das competencias pendentes en 

materia laboral. Sabemos que a Xunta do 

PP ten fobia a asumir competencias, é 

moito máis fácil non facer nada e logo 

botarlle as culpas ós demais, mais aquí 

fai falla unha política decidida. Ós meus 

compañeiros de Corporación do Partido 

Popular pídolles que traballen nese 

sentido.  

 

 

Ogallá esta lexislatura non remate coa 

enorme maioría da poboación galega 

ignorando o nome da súa conselleira de 

Emprego. 

 

Sen máis, anunciamos que votaremos en 

contra da emenda de transacción 

proposta polo Grupo municipal 

Socialista, pois entendemos que elimina 

importantes propostas desta moción que 

buscan aumentar os dereitos da clase 

traballadora.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto. 

 

Turno do Partido Popular. 

 

Ás once horas e vinte e sete minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Bo día a todos e a todas. 

 

Señor Soto, non creo necesario aclararlle 

cales son as capacidades lexislativas 

deste pleno, seguro que as coñece 

vostede dabondo. Aínda así, parécenos 

ben instar os gobernos competentes en 

materias de tanto calado, pero non deste 

xeito, polo que votaremos en contra da 

súa moción basicamente porque contén 

transferencias a Galicia de las 

competencias pendientes en materia 

laboral. Sabemos que la Xunta del PP 

tiene fobia a asumir competencias, es 

mucho más fácil no hacer nada y luego 

echarle las culpas a los demás, pero aquí 

hace falta una política decidida. A mis 

compañeros de Corporación del Partido 

Popular les pido que trabajen en ese 

sentido.  

 

Ojalá esta legislatura no termine con la 

enorme mayoría de la población gallega 

ignorando el nombre de su conselleira de 

Empleo. 

 

Sin más, anunciamos que votaremos en 

contra de la enmienda de transacción 

propuesta por el Grupo municipal 

Socialista, pues entendemos que elimina 

importantes propuestas de esta moción 

que buscan aumentar los derechos de la 

clase trabajadora.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto. 

 

Turno del Partido Popular. 

 

A las once horas y veintisiete minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Buenos días a todos y a todas. 

 

Señor Soto, no creo necesario aclararle 

cuáles son las capacidades legislativas de 

este pleno, seguro que las conoce usted de 

sobra. Aun así, nos parece bien instar a 

los gobiernos competentes en materias de 

tanto calado, pero no de este modo, por lo 

que votaremos en contra de su moción 

básicamente porque contiene numerosos 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

93/241 

numerosos erros de plantexamento 

cargados de demagoxia. 

 

A reforma laboral impulsada polo PP no 

2012 foi unha reforma para o emprego. 

Derogar esa reforma era derogar a 

creación de emprego. Proba diso é que o 

actual Goberno estatal non o fixo e proba 

diso tamén a emenda que formula hoxe 

o Grupo Socialista que, por certo, 

tampouco compartimos. E parece que 

non temos memoria, pero o contexto 

daquela aprobación era a rixidez 

absoluta do noso mercado laboral que 

nos levaba a unha destrución masiva de 

emprego e unha taxa de paro disparada. 

Podería facilitarlle moitos datos dos 

resultados daquela reforma, pero en 

esencia o que fixo foi aprobar medidas 

orientadas á flexibilidade e á seguridade 

do noso mercado laboral, dando 

alternativas para que a última opción 

fose o despedimento, medidas como os 

ERTE, si, que tanto utilizou o Goberno 

central durante a pandemia. 

 

Ás once horas e vinte e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres. 

 

No 2021 a medida estrela da reforma 

laboral do Goberno de Pedro Sánchez foi 

prohibir os contratos de obra e servicio 

—ten razón— o que na práctica obrigou 

ás empresas a utilizar contratos fixos 

para actividades temporais. Poderíamos 

dicir que os contratos fixos discontinuos 

son os novos contratos temporais. E aquí 

teño que darlle a razón, señor Soto. 

Levamos anos advertindo que esta 

modalidade de contratación esconde 

precariedade e incerteza, e vai en 

detrimento da calidade do noso 

emprego. Mentres, o que facemos dende 

o Partido Popular nas institucións nas 

que gobernamos e traballamos, como a 

Xunta de Galicia, é achegar as 

condicións precisas para manter o 

errores de planteamiento cargados de 

demagogia. 

 

La reforma laboral impulsada por el PP 

en 2012 fue una reforma para el empleo. 

Derogar esa reforma era derogar la 

creación de empleo. Prueba de eso es que 

el actual Gobierno estatal no lo hizo y 

prueba de eso también la enmienda que 

formula hoy el Grupo Socialista que, por 

cierto, tampoco compartimos. Y parece 

que no tenemos memoria, pero el contexto 

de aquella aprobación era a rigidez 

absoluta de nuestro mercado laboral que 

nos llevaba a una destrucción masiva de 

empleo y una tasa de paro disparada. 

Podría facilitarle muchos datos de los 

resultados de aquella reforma, pero en 

esencia lo que hizo fue a aprobar medidas 

orientadas a la flexibilidad y a la 

seguridad de nuestro mercado laboral, 

dando alternativas para que la última 

opción fuera el despido, medidas como los 

ERTE, sí, que tanto utilizó el Gobierno 

central durante la pandemia. 

 

A las once horas y veintiocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

En 2021 la medida estrella de la reforma 

laboral del Gobierno de Pedro Sánchez 

fue a prohibir los contratos de obra y 

servicio —tiene razón— lo que en la 

práctica obligó a las empresas a utilizar 

contratos fijos para actividades 

temporales. Podríamos decir que los 

contratos fijos discontinuos son los 

nuevos contratos temporales. Y aquí tengo 

que darle la razón, señor Soto. Llevamos 

años advirtiendo que esta modalidad de 

contratación esconde precariedad e 

incertidumbre, y va en detrimento de la 

calidad de nuestro empleo. Mientras, lo 

que hacemos desde el Partido Popular en 

las instituciones en las que gobernamos y 

trabajamos, como la Xunta de Galicia, es 

aportar las condiciones precisas para 



 

 

emprego e xerar novo emprego, xa que 

iso non se consigue cambiando o nome 

dun contrato. 

 

Por outra banda, é especialmente 

chamativo na súa moción o punto 

relativo á xornada, á redución da 

xornada laboral, que era unha das 

medidas estrelas de Sumar e un dos 

requisitos que exixiu como 

imprescindible para que prosperase o 

pacto de goberno con Pedro Sánchez. Se 

tan importante era esta medida para o 

BNG, por que non o incluíu tamén no 

seu pacto de goberno co Partido 

Socialista? Non debía selo e agora o 

rescatan para os plenos locais. 

 

Podería tamén estenderme no noso 

posicionamento, pero non é posible 

abordar tantos temas como traen nesta 

moción en tres minutos. Esta é unha 

cuestión complexa e antes de lanzala é 

imprescindible consensuala na Mesa de 

Diálogo Social e non de xeito unilateral, 

como pretende o Goberno central. 

 

 

No Partido Popular avogamos pola 

xornada laboral flexible e polo banco de 

horas para favorecer a conciliación, 

mellorar a calidade de vida dos 

traballadores, pero sen esquencer o 

consenso coas empresas que é tan 

necesario e son as que xeran emprego. 

 

Ás once horas e vinte e nove minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

García Fernández e Deus Álvarez. 

 

 

Na súa moción refírese noutro punto ó 

Goberno galego, o que me gusta 

especialmente, traballamos no Goberno 

galego. Os avances no eido do emprego 

impulsados pola Xunta de Galicia nos 

últimos anos son dabondo coñecidos por 

todo e o nome da nosa conselleira de 

mantener el empleo y generar nuevo 

empleo, ya que eso no se consigue 

cambiando el nombre de un contrato. 

 

Por otra parte, es especialmente llamativo 

en su moción el punto relativo a la 

jornada, a la reducción de la jornada 

laboral, que era una de las medidas 

estrellas de Sumar y uno de los requisitos 

que exigió como imprescindible para que 

prosperara el pacto de gobierno con 

Pedro Sánchez. Si tan importante era esta 

medida para el BNG, ¿por qué no lo 

incluyó también en su pacto de gobierno 

con el Partido Socialista? No debía serlo 

y ahora lo rescatan para los plenos 

locales. 

 

Podría también extenderme en nuestro 

posicionamiento, pero no es posible 

abordar tantos temas como traen en esta 

moción en tres minutos. Esta es una 

cuestión compleja y antes de lanzarla es 

imprescindible consensuarla en la Mesa 

de Diálogo Social y no de manera 

unilateral, como pretende el Gobierno 

central. 

 

En el Partido Popular abogamos por la 

jornada laboral flexible y por el banco de 

horas para favorecer la conciliación, 

mejorar la calidad de vida de los 

trabajadores, pero sin olvidar el consenso 

con las empresas que es tan necesario y 

son las que generan empleo. 

 

A las once horas y veintinueve minutos 

entran en el Salón de Sesiones los 

señores García Fernández y Deus 

Álvarez. 

 

En su moción se refiere en otro punto al 

Gobierno gallego, lo que me gusta 

especialmente, trabajamos en el Gobierno 

gallego. Los avances en el ámbito del 

empleo impulsados por la Xunta de 

Galicia en los últimos años son de sobra 

conocidos por todo y el nombre de nuestra 
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emprego tamén. Programas, medidas e 

investimentos para xerar máis emprego e 

de máis calidade, máis traballo feminino, 

máis traballo entre a mocidade. En 

definitiva, menos desempregados, 

menos parados e máis afiliacións á 

Seguridade Social. Estos datos objetivos 

da nosa comunidade, non estou 

inventando nada. Pero ademais, o 

presidente Rueda salientaba esta semana 

no seu debate de investidura que Galicia 

continuará na senda de xerar riqueza e 

emprego na nova lexislatura, buscando 

consenso co resto de grupos con 

representación parlamentaria, 

escoitando as súas propostas en materia 

económica para tratar de acadar en 

Galicia pactos que permitan a súa 

prosperidade, continuar a súa 

prosperidade. Eso si, escapando da 

demagoxia, da ideoloxía e dos 

plantexamentos electoralistas. En 

definitiva, escapando de plantexamentos 

como o que hoxe nos trae aquí o BNG. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Fontela. 

 

Turno para o Grupo Socialista. Señor 

Borrego. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos 

días a todos e a todas. 

 

Efectivamente, cuestión complexa e 

importantísima acabar coa precariedade 

laboral e favorecer o traballo digno, pero 

sobre todo, pois con medidas 

efectivamente como as que se fan desde 

o Goberno de España neste caso que 

supón directamente, así o informan quen 

sabe disto, un cambio radical no modelo 

contractual transformando con enorme 

conselleira de empleo también. 

Programas, medidas e inversiones para 

generar más empleo y de más calidad, 

más trabajo femenino, más trabajo entre 

la juventud. En definitiva, menos 

desempleados, menos parados y más 

afiliaciones a la Seguridad Social. Estos 

datos objetivos de nuestra comunidad, no 

estoy inventando nada. Pero además, el 

presidente Rueda destacaba esta semana 

en su debate de investidura que Galicia 

continuará en la senda de generar riqueza 

y empleo en la nueva legislatura, 

buscando consenso con el resto de grupos 

con representación parlamentaria, 

escuchando sus propuestas en materia 

económica para tratar de conseguir en 

Galicia pactos que permitan su 

prosperidad, continuar su prosperidad. 

Eso sí, escapando de la demagogia, de la 

ideología y de los planteamientos 

electoralistas. En definitiva, escapando de 

planteamientos como el que hoy nos trae 

aquí el BNG. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Fontela. 

 

Turno para el Grupo Socialista. Señor 

Borrego. 

 

Señor Borrego Vázquez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todos y a todas. 

 

Efectivamente, cuestión compleja e 

importantísima acabar con la precariedad 

laboral y favorecer el trabajo digno, pero 

sobre todo, pues con medidas 

efectivamente como las que se hacen 

desde el Gobierno de España en este caso 

que supone directamente —así lo 

informan quien sabe de esto— un cambio 

radical en el modelo contractual 



 

 

rapidez e intensidade a estrutura do 

empleo, máis estabilidade e un vínculo 

máis sólido entre empresa e o 

traballador, o que lle dá maior robustez ó 

mercado laboral.  

 

Aquí, claro, tres minutos son moi pouco 

para conquerir o que sería un resume do 

que é precisamente o éxito do Real 

decreto do Goberno de España, 

verdade?, con respecto, pois ó que 

supuxo, efectivamente, a desastrosa 

reforma laboral do 2012 do Partido 

Popular que o primeiro que fixo foi 

provocar un aumento da temporalidade 

laboral, pasando dun 25 % a un  26 en 

2018. O desequilibrio a favor do 

empresario na estrutura da negociación 

colectiva, a debilidade precisamente da 

forza dos convenios e da negociación, 

incluso da propia representatividade 

laboral, a destrución do emprego 

abaratando os despidos, o que provocou 

que a maior pérdida de empleo da 

historia se producise no ano 2012 con 

778.000 ocupados menos ou preto de 

medio millón en 2013. Claro, eu entendo 

que desde o BNG tamén se vexa de xeito 

catastrofista, non, dun modo que parece 

ter que xustificar precisamente que 

votou que non a este real decreto que o 

que tiña como obxecto por parte do 

Goberno de España precisamente era 

acabar cun marco normativo de 37 anos 

que propiciou unha taxa de 

temporalidade inxustificadamente alta, 

acabar co marco que tiñamos de 

negociación colectiva débil e 

distorsionado e, sobre todo, o progresivo 

debilitamento das condicións laborais 

que sufrían os traballadores e 

traballadoras do noso país. 

 

A reforma laboral de 2021 cambiou este 

paradigma. Pasouse dun modelo 

contractual no que menos dun contrato 

de cada dez eran indefinidos e agora case 

un de cada dous o é. 

transformando con enorme rapidez e 

intensidad la estructura del empleo, más 

estabilidad y un vínculo más sólido entre 

empresa y el trabajador, lo que le da 

mayor robustez al mercado laboral.  

 

Aquí, claro, tres minutos son muy poco 

para conquerir lo que sería un resumen de 

lo que es precisamente el éxito del Real 

decreto del Gobierno de España, 

¿verdad?, con respecto, pues a lo que 

supuso, efectivamente, la desastrosa 

reforma laboral de 2012 del Partido 

Popular que lo primero que hizo fue 

provocar un aumento de la temporalidad 

laboral, pasando de un 25 % a un  26 en 

2018. El desequilibrio a favor del 

empresario en la estructura de la 

negociación colectiva, la debilidad 

precisamente de la fuerza de los convenios 

y de la negociación, incluso de la propia 

representatividad laboral, la destrucción 

del empleo abaratando los despidos, lo 

que provocó que la mayor pérdida de 

empleo de la historia se produjera en el 

año 2012 con 778.000 ocupados menos o 

cerca de medio millón en 2013. Claro, yo 

entiendo que desde el BNG también se vea 

de manera catastrofista, no, de un modo 

que parece tener que justificar 

precisamente que votó que no a este real 

decreto que lo que tenía como objeto por 

parte del Gobierno de España 

precisamente era acabar con un marco 

normativo de 37 años que propició una 

tasa de temporalidad injustificadamente 

alta, acabar con el marco que teníamos de 

negociación colectiva débil y 

distorsionado y, sobre todo, el progresivo 

debilitamiento de las condiciones 

laborales que sufrían los trabajadores y 

trabajadoras de nuestro país. 

 

La reforma laboral de 2021 cambió este 

paradigma. Se pasó de un modelo 

contractual en el que menos de un 

contrato de cada diez eran indefinidos y 

ahora casi uno de cada dos lo es. 
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Tras un ano de aplicación deste real 

decreto hai menos contratos temporales, 

máis indefinidos, menor rotación laboral 

e todo isto, ademais, beneficiando a 

todos os sectores, todos os tramos de 

idade, tanto en homes como mulleres. 

Un exemplo, o xoves, pois desde abril do 

2022 teñen visto como o 42 % dos 

contratos que se firman son indefinidos 

e a media era do 7 % na década anterior. 

Ou as mulleres, que pasaron de ser 

menos do 9 % neste tipo de contratos ó 

41 %. Sectores como a agricultura ou a 

construción pasaron do 2 % de contratos 

indefinidos ao 51 %. No da construción 

é salientable, cun 78 % de cambio na 

contratación indefinida. 

 

A reforma laboral trouxo unha intensa 

caída da temporalidade. Os asalariados 

indefinidos aumentaron en 1.5000.000, 

case 1.600.000 persoas e os temporales 

se reduxeron en preto de 1.200.000, 

acercando o noso país á media europea, 

que é o obxectivo fundamental da labor 

do Goberno.  

 

En definitiva, a reforma cambiou o 

modelo contractual transformando a 

estrutura do emprego, precisamente con 

resultados moi positivos en canto á 

creación de emprego estable, redución 

da taxa de temporalidade e eso é o que 

ten que facerse con medidas que teñen 

que atinxir un ámbito superior en todo o 

que é a lexislación laboral. Non quero 

poñerme a falar do número cada vez 

récord de traballadores en alta da 

Seguridade Social, a contratación, 

etcétera, etcétera.  

 

Evidentemente plantexamos unha 

emenda porque si conquerimos que se 

pode facer sempre moito máis por acabar 

ou con mellorar precisamente as 

condicións. Non esquezamos tampouco 

o que supón os impulsos deste Goberno 

 

Tras un año de aplicación de este real 

decreto hay menos contratos temporales, 

más indefinidos, menor rotación laboral y 

todo esto, además, beneficiando a todos 

los sectores, todos los tramos de edad, 

tanto en hombres como mujeres. Un 

ejemplo, el jueves, pues desde abril del 

2022 han visto como el 42 % de los 

contratos que se firman son indefinidos y 

la media era del 7 % en la década 

anterior. O las mujeres, que pasaron de 

ser menos del 9 % en este tipo de contratos 

al 41 %. Sectores como la agricultura o la 

construcción pasaron del 2 % de 

contratos indefinidos al 51 %. En el de la 

construcción es destacable, con un 78 % 

de cambio en la contratación indefinida. 

 

La reforma laboral trajo una intensa 

caída de la temporalidad. Los asalariados 

indefinidos aumentaron en 1.5000.000, 

casi 1.600.000 personas y los temporales 

se redujeron en cerca de 1.200.000, 

acercando nuestro país a la media 

europea, que es el objetivo fundamental de 

la labor del Gobierno.  

 

En definitiva, la reforma cambió el 

modelo contractual transformando la 

estructura del empleo, precisamente con 

resultados muy positivos en cuanto a la 

creación de empleo estable, reducción de 

la tasa de temporalidad y eso es lo que 

tiene que hacerse con medidas que tienen 

que alcanzar un ámbito superior en todo 

lo que es la legislación laboral. No quiero 

ponerme a hablar del número cada vez 

récord de trabajadores en alta de la 

Seguridad Social, la contratación, 

etcétera, etcétera.  

 

Evidentemente planteamos una enmienda 

porque sí conquerimos que se puede hacer 

siempre mucho más por acabar o con 

mejorar precisamente las condiciones. No 

olvidemos tampoco lo que supone los 

impulsos de este Gobierno del Partido 



 

 

do Partido Socialista con respecto ó 

aumento do salario mínimo 

interprofesional. Por todo isto 

presentamos esa emenda, porque si se 

pode facer moito máis.  

 

Tamén teremos que instar a quen ten as 

competencias, evidentemente, para 

facelo e nós desde aquí apoiar na medida 

do posible e nas competencias 

municipais seguir fornecendo ese apoio 

ó emprendemento, ese apoio ó 

emprendemento feminino, ese apoio á 

difusión entre a mocidade tamén polas 

posibilidades de itinerarios e de 

inclusión laboral, e así, pois será a senda 

coa que consigamos manter esta 

tendencia que está clarísima nos 

informes e nos datos e que plantexou a 

reforma que se firmou polo Goberno de 

Pedro Sánchez.  

 

Dese xeito é a nosa postura. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Borrego. 

 

Remata aquí o debate desta moción, 

procedemos, en primeiro lugar, a votar a 

emenda presentada. De non prosperar 

votaremos a moción. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo municipal dos Socialistas de 

Galicia-PSOE á segunda moción do 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a emenda 

presentada polo Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE á segunda 

moción do Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre medidas para 

rematar coa precariedade laboral e 

Socialista con respecto al aumento del 

salario mínimo interprofesional. Por todo 

esto presentamos esa enmienda, porque sí 

se puede hacer mucho más.  

 

 

También tendremos que instar a quién 

tiene las competencias, evidentemente, 

para hacerlo y nosotros desde aquí 

apoyar en la medida de lo posible y en las 

competencias municipales seguir 

suministrando ese apoyo al 

emprendimiento, ese apoyo al 

emprendimiento femenino, ese apoyo a la 

difusión entre la juventud también por las 

posibilidades de itinerarios y de inclusión 

laboral, y así, pues será la senda con la 

que consigamos mantener esta tendencia 

que está clarísima en los informes y en los 

datos y que planteó la reforma que se 

firmó por el Gobierno de Pedro Sánchez.  

 

De esa manera es nuestra postura. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Borrego. 

 

Finaliza aquí el debate de esta moción, 

procedemos, en primer lugar, a votar la 

enmienda presentada. De no prosperar 

votaremos la moción. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo municipal de los Socialistas de 

Galicia-PSOE a la segunda moción del 

Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda presentada 

por el Grupo municipal de los Socialistas 

de Galicia-PSOE a la segunda moción del 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego sobre medidas para finalizar con 

la precariedad laboral y favorecer el 
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favorecer o traballo digno, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moi ben. Decae a emenda. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

medidas para rematar coa precariedade 

laboral e favorecer o traballo digno, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Abstense o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Decae a moción tamén. 

 

Terceira. Moción sobre o Parque da 

Agra. 

 

Presidencia 

trabajo digno, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muy bien. Decae la enmienda. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

medidas para finalizar con la precariedad 

laboral y favorecer el trabajo digno, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Se abstiene el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 

abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Decae la moción también. 

 

Tercera. Moción sobre el Parque da 

Agra. 

 

Presidencia 



 

 

 

Terceira moción do Bloque Nacionalista 

Galego sobre o Parque da Agra. Non 

constan enmendas.  

 

Solicito neste momento ó primeiro 

tenente de alcaldesa me substitúa na 

Presidencia de xeito temporal e comeza 

o debate polo propoñente do Grupo do 

BNG. 

 

Ás once horas e trinta e seis minutos 

sae do Salón de Sesións a señora 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión o 

primeiro tenente de alcaldesa, señor 

Lage Tuñas. 

 

Señora Veira González 

 

Hai pouco máis dun ano, o 31 de marzo 

de 2023, a alcaldesa, Inés Rey, daba 

unha rolda de prensa co presidente da 

Axencia..., perdón, da Aemet, Miguel 

Angel López, para anunciar a sinatura 

dun acordo que suporía a apertura do 

parque do Observatorio nos terreos que 

lle corresponden á Axencia Española de 

Meteoroloxía, a desaparición dos muros 

e que o espazo verde estivese aberto 

desde as rúas Canceliña, Páramo ou 

Gregorio Hernández, poñendo a 

disposición da cidade un parque duns 

5.000 m2. 

 

Ás once horas e trinta e sete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Castro 

Prado. 

 

Segundo se informou publicamente, o 

protocolo entraría en vigor o 1 de abril 

de 2023 e tería unha vixencia de catro 

anos. Salientaba a alcaldesa nesa rolda 

de prensa que xa no 1980 a Asociación 

de Veciños da Agra falaba dun barrio 

non que non quedaban lugares libres 

para parques, pedía un emprazamento 

para ter bancos e céspede para que os 

nenos e nenas, e os maiores, desfrutasen 

 

Tercera moción del Bloque Nacionalista 

Galego sobre el Parque da Agra. No 

constan enmiendas.  

 

Solicito en este momento al primer 

teniente de alcaldesa me sustituya en la 

Presidencia de manera temporal y 

comienza el debate por el proponente del 

Grupo del BNG. 

 

A las once horas y treinta y seis minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión el 

primer teniente de alcaldesa, señor Lage 

Tuñas. 

 

Señora Veira González 

 

Hace poco más de un año, el 31 de marzo 

de 2023, la alcaldesa, Inés Rey, daba una 

rueda de prensa con el presidente de la 

Agencia..., perdón, de la Aemet, Miguel 

Angel López, para anunciar la firma de un 

acuerdo que supondría la apertura del 

parque del Observatorio en los terrenos 

que le corresponden a la Agencia 

Española de Meteorología, la 

desaparición de los muros y que el espacio 

verde estuviera abierto desde las calles 

Canceliña, Páramo o Gregorio 

Hernández, poniendo a disposición de la 

ciudad un parque de unos 5.000 m2. 

 

A las once horas y treinta y siete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado. 

 

Según se informó públicamente, el 

protocolo entraría en vigor el 1 de abril 

de 2023 y tendría una vigencia de cuatro 

años. Destacaba la alcaldesa en esa rueda 

de prensa que ya en 1980 la Asociación de 

Vecinos del Agra hablaba de un barrio en 

el que no quedaban lugares libres para 

parques, pedía un emplazamiento para 

tener bancos y césped para que los niños 

y niñas, y los mayores, disfrutaran de un 
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dun espazo de tranquilidade. Dicíalle 

Inés Rey ós medios de comunicación que 

fora o empeño da veciñanza a que fixera 

que esa demanda non ficase no 

esquecemento e o barrio contase desde 

ese momento cunha nova zona verde. 

Insistimos que hai un ano xa destas 

declaracións. 

 

Pois ben, nin desde ese momento —por 

certo, preelectoral— nin agora, porque 

levamos un ano co protocolo asinado e 

vixente, non hai nada feito, nin os 

veciños e veciñas da Agra puideron 

gozar deste espazo verde. O que si 

permanece, é inquebrantábel e non ten 

caducidade é o compromiso da 

Asociación de Veciños e Veciñas da 

Agra do Orzán, que cada xoves se 

concentra diante deste pazo municipal 

para recordarlle aquilo co que vostede, 

señora Rey —aínda que marchou— se 

comprometeu publicamente. 

 

Cómpre lembrar tamén que no acordo de 

orzamentos quedou reflectida a 

inclusión dunha partida económica no 

orzamento deste 2024 para financiar o 

derrubamento dos muros da Canceliña e 

Páramo. Porén, nestes tres meses de 

vixencia do orzamento non observamos 

ningún tipo de iniciativa por parte do 

Goberno local para facer efectivo o 

protocolo e derrubar estes muros.  

 

 

Está pendente tamén desde hai anos a 

execución da sentenza que obriga o 

Concello da Coruña a mudar o PXOM 

para excluír a parcela das Adoratrices do 

Parque da Agra. O Goberno local, 

recordamos, non conseguiu que 

prosperase a súa proposta debatida e 

sometida a votación no Pleno de marzo 

de 2020 e que obtivo o voto en contra do 

Grupo municipal do BNG por 

considerarmos insuficiente a zona verde 

coa que se prevía dotar o barrio, mais 

espacio de tranquilidad. Le decía Inés Rey 

a los medios de comunicación que había 

sido el empeño del vecindario la que había 

hecho que esa demanda no quedara en el 

olvido y el barrio contara desde ese 

momento con una nueva zona verde. 

Insistimos que hace un año ya de estas 

declaraciones. 

 

Pues bien, ni desde ese momento —por 

cierto, preelectoral— ni ahora, porque 

llevamos un año con el protocolo firmado 

y vigente, no hay nada hecho, ni los 

vecinos y vecinas del Agra pudieron 

disfrutar de este espacio verde. Lo que sí 

permanece, es inquebrantable y no tiene 

caducidad es el compromiso de la 

Asociación de Vecinos y Vecinas del Agra 

del Orzán, que cada jueves se concentra 

delante de este palacio municipal para 

recordarle aquello con lo que usted, 

señora Rey —aunque se fue— se 

comprometió públicamente. 

 

Hay que recordar también que en el 

acuerdo de presupuestos quedó reflejada 

la inclusión de una partida económica en 

el presupuesto de este 2024 para financiar 

el derribo de los muros de la Canceliña y 

Páramo. Sin embargo, en estos tres meses 

de vigencia del presupuesto no 

observamos ningún tipo de iniciativa por 

parte del Gobierno local para hacer 

efectivo el protocolo y derribar estos 

muros.  

 

Está pendiente también desde hace años 

la ejecución de la sentencia que obliga al 

Ayuntamiento de A Coruña a cambiar el 

PGOM para excluir la parcela de las 

Adoratrices del Parque da Agra. El 

Gobierno local, recordamos, no consiguió 

que prosperara su propuesta debatida y 

sometida la votación en el Pleno de marzo 

de 2020 y que obtuvo el voto en contra del 

Grupo municipal del BNG por considerar 

insuficiente la zona verde con la que se 

preveía dotar el barrio, pero tampoco 



 

 

tampouco trouxo ningunha outra 

proposta desde aquela.  

 

Por iso, o Grupo municipal do BNG lle 

solicita ó Pleno do Concello da Coruña, 

ós grupos municipais deste pleno, 

primeiro (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —perdón—, instar o 

Goberno local a facer efectivo o 

protocolo coa Axencia Española de 

Meteoroloxía vixente, derrubando os 

muros da Canceliña e da rúa Páramo, 

para o cal existe crédito orzamentario, e 

cumprindo co compromiso de abrir á 

cidadanía os 5.000 m2 do parque do 

Observatorio; en segundo lugar, traballar 

paralelamente nun acordo a longo prazo 

que permita (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención) o uso e 

desfrute permanente da cidadanía da 

Coruña deses 5.000 m2 do parque do 

Observatorio e elaborar unha proposta 

urbanística para o Parque da Agra que 

satisfaga de xeito real as necesidades de 

zonas verdes da veciñanza da Agra do 

Orzán. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage 

Tuñas) 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Ten a palabra o señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas e bos días a todos. 

 

Pasaron catro anos desde o Pleno do 5 

de marzo do 2020 no que o Goberno 

municipal que presidía Inés Rey e no que 

no momento tiña como socios 

preferentes á Marea —acórdese, señor 

trajo ninguna otra propuesta desde 

entonces.  

 

Por eso, el Grupo municipal del BNG le 

solicita al Pleno del Ayuntamiento de A 

Coruña, a los grupos municipales de este 

pleno, primero (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —perdón—, instar al 

Gobierno local a hacer efectivo el 

protocolo con la Agencia Española de 

Meteorología vigente, derribando los 

muros de la Canceliña y de la calle 

Páramo, para lo cual existe crédito 

presupuestario, y cumpliendo con el 

compromiso de abrir a la ciudadanía los 

5.000 m2 del parque del Observatorio; en 

segundo lugar, trabajar paralelamente en 

un acuerdo a largo plazo que permita (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención) el uso y disfrute permanente 

de la ciudadanía de A Coruña de esos 

5.000 m2 del parque del Observatorio y 

elaborar una propuesta urbanística para 

el Parque de la Agra que satisfaga de 

manera real las necesidades de zonas 

verdes del vecindario de la Agra del 

Orzán. 

 

Nada más. 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage Tuñas) 

 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Tiene la palabra el señor Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias y buenos días a todos. 

 

Han pasado cuatro años desde el Pleno del 

5 de marzo del 2020 en el que el Gobierno 

municipal que presidía Inés Rey y en el 

que en el momento tenía como socios 

preferentes a la Marea —acuérdese, señor 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

103/241 

Jorquera, cando vostedes non sumaban 

nese momento— tróuxose o asunto deste 

polígono para dar cumprimento á 

execución dunha sentenza xudicial, 

sentenza ditada polo Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia en outubro de 

2015. É dicir, pasaron dous mandatos, 

Marea-PSOE e PSOE-Marea, oito anos, 

sen dar cumprimento a esa sentenza 

tendo bloqueado o desenvolvemento 

deste polígono. Ese documento que 

chegou ao Pleno o 5 de marzo de 2020, 

non só limitábase a dar cumprimento a 

esta sentenza xudicial, senón que 

ademais propoñíanse outros axustes na 

delimitación do polígono, unha nova 

reordenación dos volumes e un reaxuste 

da edificabilidade do ámbito. Recaeu e 

meteuse nun caixón grazas aos socios 

que vostedes tiñan naquel momento, e aí 

segue perdido, nun caixón da 

Concellería de Urbanismo. 

 

Ás once horas e corenta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Castro Prado. 

 

Señora Veira, ségueme sorprendendo a 

forma que ten de tratar os asuntos 

urbanísticos que teñen que ver co 

desenvolvemento do Plan Xeral, que á 

fin e ao cabo é o documento que rexe 

todas as actuacións en materias de 

urbanismo. Para vostedes, cando lles 

interesa é coma se non existise, vostedes 

si practican populismo urbanístico. 

 

Señor Díaz, quixese referirme á 

intervención que tivo antes, da Agra dos 

Mallos. Ninguén lle pediu o que vostede 

dixo, ninguén lle pediu non desenvolver 

o polígono, ninguén lle pediu baixar a 

edificabilidade, ninguén lle pediu nada 

diso. Os propietarios das vivendas 

existentes quérenlle transmitir que non 

poden facer fronte ás cargas que se lle 

van a impoñer porque lles están facendo 

pagar unha edificabilidade a maiores da 

Jorquera, cuando ustedes no sumaban en 

ese momento— se trajo el asunto de este 

polígono para dar cumplimiento a la 

ejecución de una sentencia judicial, 

sentencia dictada por el Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia en octubre de 2015. 

Es decir, han pasado dos mandatos, 

Marea-PSOE y PSOE-Marea, ocho años, 

sin dar cumplimiento a esa sentencia 

teniendo bloqueado el desarrollo de este 

polígono. Ese documento que llegó al 

Pleno el 5 de marzo de 2020, no solo se 

limitaba a dar cumplimiento a esta 

sentencia judicial, sino que además se 

proponían otros ajustes en la delimitación 

del polígono, una nueva reordenación de 

los volúmenes y un reajuste de la 

edificabilidad del ámbito. Recayó y se 

metió en un cajón gracias a los socios que 

ustedes tenían en aquel momento, y ahí 

sigue perdido, en un cajón de la Concejalía 

de Urbanismo. 

 

A las once horas y cuarenta y un minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Castro Prado. 

 

Señora Veira, me sigue sorprendiendo la 

forma que tiene de tratar los asuntos 

urbanísticos que tienen que ver con el 

desarrollo del Plan General, que al fin y al 

cabo es el documento que rige todas las 

actuaciones en materias de urbanismo. 

Para ustedes, cuando les interesa es como 

si no existiera, ustedes sí practican 

populismo urbanístico. 

 

Señor Díaz, quisiera referirme a la 

intervención que tuvo antes, del Agra de 

los Mallos. Nadie le ha pedido lo que usted 

ha dicho, nadie le ha pedido no desarrollar 

el polígono, nadie le ha pedido bajar la 

edificabilidad, nadie le ha pedido nada de 

eso. Los propietarios de las viviendas 

existentes le quieren transmitir que no 

pueden hacer frente a las cargas que se le 

van a imponer porque les están haciendo 

pagar una edificabilidad a mayores de la 



 

 

que posúen neste momento. Entón, o que 

queren é unha solución a ese problema. 

Ou sexa, ninguén quere que deixe de 

edificar, ninguén quere reducir as 

vivendas de protección, ninguén quere 

modificar ese polígono. Quérese 

desenvolver e eles sábeno e estanllo 

propoñendo. Simplemente queren 

facerlles ver que non poden facer fronte 

á carga de afrontar eses gastos que se 

lles queren impoñer polo aumento da 

edificabilidade a maiores da que agora 

posúen. É iso simplemente, cousa que, 

por certo, prometéraselles. 

 

Vostede e eu debatemos moitas veces 

cordialmente neste pleno. Sabemos o 

que pensamos en temas de urbanismo, 

en canto ao desenvolvemento dos 

polígonos, e o noso grupo transmitiullo 

en numerosas ocasións. Estamos a favor 

destes desenvolvementos e de xerar solo 

edificable para edificar, tanto vivenda 

libre como vivenda de protección, que é 

a maneira de baixar os prezos, tanto de 

aluguer como de compravenda de 

vivenda nesta cidade, e non se 

desenvolveu nin no anterior mandato nin 

neste ningún dos polígonos previstos no 

Plan Xeral. 

 

Ás once horas e corenta e dous minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

alcaldesa e pasa a presidir a sesión. 

 

 

Os terreos do Observatorio dos que 

debatemos, desta Agra, son unha cuarta 

parte dos terreos libres dos que dispón 

ese ámbito do Parque da Agra, unha 

cuarta parte. Estamos a falar de 5.000 

metros cando o que pon a ficha do Plan 

Xeral son 18.000 m2 se se desenvolvese 

o ámbito, polas cesións que se teñen que 

facer. Teñen que dar cumprimento a 

unha sentenza que lles obriga a quitar 

unha parcela que é solo urbano 

consolidado. Por tanto, fágano, que as 

que poseen en este momento. Entonces, lo 

que quieren es una solución a ese 

problema. O sea, nadie quiere que deje de 

edificar, nadie quiere reducir las viviendas 

de protección, nadie quiere modificar ese 

polígono. Se quiere desarrollar y ellos lo 

saben y se lo están proponiendo. 

Simplemente quieren hacerles ver que no 

pueden hacer frente a la carga de afrontar 

esos gastos que se les quieren imponer por 

el aumento de la edificabilidad a mayores 

de la que ahora poseen. Es eso 

simplemente, cosa que, por cierto, se les 

había prometido. 

 

Usted y yo hemos debatido muchas veces 

cordialmente en este pleno. Sabemos lo 

que pensamos en temas de urbanismo, en 

cuanto al desarrollo de los polígonos, y 

nuestro grupo se lo ha transmitido en 

numerosas ocasiones. Estamos a favor de 

estos desarrollos y de generar suelo 

edificable para edificar, tanto vivienda 

libre como vivienda de protección, que es 

la manera de bajar los precios, tanto de 

alquiler como de compraventa de vivienda 

en esta ciudad, y no se ha desarrollado ni 

en el anterior mandato ni en este ninguno 

de los polígonos previstos en el Plan 

General. 

 

A las once horas y cuarenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora alcaldesa y pasa a presidir la 

sesión. 

 

Los terrenos del Observatorio de los que 

debatimos, de este Agra, son una cuarta 

parte de los terrenos libres de los que 

dispone ese ámbito del Parque del Agra, 

una cuarta parte. Estamos hablando de 

5.000 metros cuando lo que pone la ficha 

del Plan General son 18.000 m2 si se 

desarrollase el ámbito, por las cesiones 

que se tienen que hacer. Tienen que dar 

cumplimiento a una sentencia que les 

obliga a quitar una parcela que es suelo 

urbano consolidado. Por lo tanto, háganlo, 
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sentenzas están para cumprirse. 

 

Pero claro, o caos no que está sumido 

este goberno municipal fai que a cidade 

non recupere o pulso que lle fixo ser un 

referente. A nefasta xestión déixase ver 

nos barrios, con protestas continuas dos 

veciños ao non querer recibir a máis de 

17 asociacións que lles están pedindo 

unha reunión, señora alcaldesa (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) —xa remato, 

señora alcaldesa—, na recollida de 

lixos, no caos existente no departamento 

de Urbanismo coas licenzas, bo, coa 

maioría, porque vemos que o concelleiro 

de Urbanismo fai obras sen licenza e 

non pasa nada. Ou tamén no tema dos 

desenvolvementos urbanísticos, como 

dicía, que están bloqueados ou ao 

ralentí, cun problema de vivenda cada 

vez máis importante sen que sexan 

capaces de facer un diagnóstico 

adecuado. Caos na mobilidade (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

—xa remato, señora alcaldesa, 

permítame un segundo—. En fin, unha 

xestión que vostedes chaman progresista 

que de momento se caracteriza polo dito 

e por unha subida indiscriminada de 

impostos para todos os coruñeses. 

 

Votaremos a favor desta moción 

presentada polo BNG. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Goberno. Señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

que las sentencias están para cumplirse. 

 

Pero claro, el caos en el que está sumido 

este gobierno municipal hace que la 

ciudad no recupere el pulso que le hizo ser 

un referente. La nefasta gestión se deja ver 

en los barrios, con protestas continuas de 

los vecinos al no querer recibir a más de 

17 asociaciones que les están pidiendo una 

reunión, señora alcaldesa (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—ya remato, señora alcaldesa—, en la 

recogida de basuras, en el caos existente 

en el departamento de Urbanismo con las 

licencias, bueno, con la mayoría, porque 

vemos que el concejal de Urbanismo hace 

obras sin licencia y no pasa nada. O 

también en el tema de los desarrollos 

urbanísticos, como decía, que están 

bloqueados o al ralentí, con un problema 

de vivienda cada vez más importante sin 

que sean capaces de hacer un diagnóstico 

adecuado. Caos en la movilidad (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—ya remato, señora alcaldesa, permítame 

un segundo—. En fin, una gestión que 

ustedes llaman progresista que de 

momento se caracteriza por lo dicho y por 

una subida indiscriminada de impuestos 

para todos los coruñeses. 

 

Votaremos a favor de esta moción 

presentada por el BNG. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Gobierno. Señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 



 

 

Bo día a todos e a todas, compañeiros de 

Corporación. 

 

Fai un ano aproximadamente, como 

comentaba a señora Veira, se firmou o 

protocolo xeral de actuacións conxuntas 

entre o Concello da Coruña e a Axencia 

Estatal de Meteo para a apertura do 

Parque da Agra nas condicións que ben 

explicou. Din vostedes na súa 

exposición que non observan ningún tipo 

de iniciativa por parte deste goberno 

desde que foi presentado este protocolo 

pola alcaldesa e polo anterior presidente 

de Aemet. Pois ben, despois de estar a 

traballar nun protocolo de colaboración 

se elaborou unha memoria xustificativa 

para a subscrición dun convenio de 

colaboración entre o Concello e a 

Aemet. Redactouse unha proposta de 

convenio para ser asinado por ambas 

partes que foi informado favorable pola 

Asesoría Xurídica deste concello. A 

finais de outubro esa proposta foi 

remitida a Aemet e no mes de febreiro, 

concretamente o día 26, contactou co 

Concello para indicar que estaban a 

revisar o documento e facer as 

aportacións ou cambios que 

considerasen oportunos. 

 

Os veciños e veciñas da Agra coñecen a 

folla de ruta deste proceso e saben que 

teñen neste goberno un aliado e vostede, 

señora Veira, como ben dicía, saben que 

existe unha partida de 120.000 € 

destinada a o derrubamento dos muros 

da Canceliña e Páramo e o certo é que 

estamos desexando facela efectiva. 

 

Pode ser que estas negociacións se 

alargasen neste tempo, posiblemente por 

cambios de responsabilidades, pero 

nestes momentos estamos traballando en 

prol dos veciños e veciñas da Agra, que 

como ben dicían, levan desde os anos 80 

reivindicando espazos verdes no seu 

barrio. Parece que outra vez ten que ser 

Buenos días a todos y a todas, 

compañeros de Corporación. 

 

Hace un año aproximadamente, como 

comentaba la señora Veira, se firmó el 

protocolo general de actuaciones 

conjuntas entre el Ayuntamiento de A 

Coruña y la Agencia Estatal de Meteo 

para la apertura del Parque da Agra en 

las condiciones que bien explicó. Dicen 

ustedes en su exposición que no observan 

ningún tipo de iniciativa por parte de este 

gobierno desde que fue presentado este 

protocolo por la alcaldesa y por el 

anterior presidente de Aemet. Pues bien, 

después de estar trabajando en un 

protocolo de colaboración se elaboró una 

memoria justificativa para la suscripción 

de un convenio de colaboración entre el 

Ayuntamiento y la Aemet. Se redactó una 

propuesta de convenio para ser firmado 

por ambas partes que fue informado 

favorable por la Asesoría Jurídica de este 

ayuntamiento. A finales de octubre esa 

propuesta fue remitida a Aemet y en el mes 

de febrero, concretamente el día 26, 

contactó con el Ayuntamiento para 

indicar que estaban revisando el 

documento y hacer las aportaciones o 

cambios que consideraran oportunos. 

 

Los vecinos y vecinas del Agra conocen la 

hoja de ruta de este proceso y saben que 

tienen en este gobierno un aliado y usted, 

señora Veira, como bien decía, saben que 

existe una partida de 120.000 € destinada 

al derribo de los muros de la Canceliña y 

Páramo y lo cierto es que estamos 

deseando hacerla efectiva. 

 

Puede ser que estas negociaciones se 

alargasen en este tiempo, posiblemente 

por cambios de responsabilidades, pero 

en estos momentos estamos trabajando en 

pro de los vecinos y vecinas del Agra, que 

como bien decían, llevan desde los años 

80 reivindicando espacios verdes en su 

barrio. Parece que otra vez tiene que ser 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

107/241 

o Goberno de Inés Rey quen aposte por 

cuestións que historicamente foron 

ignoradas. 

 

A tarefa que temos pendente é proceder 

á firma dese convenio coa nova 

presidenta da Aemet e empezar a 

traballar, e así o faremos. 

 

Votaremos a favor desta moción. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Canosa. 

 

Procedemos á votación da moción. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

Parque da Agra, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

Rematan aquí as mocións presentadas 

polo Bloque Nacionalista Galego. 

el Gobierno de Inés Rey quien apueste por 

cuestiones que históricamente fueron 

ignoradas. 

 

La tarea que tenemos pendiente es 

proceder a la firma de ese convenio con la 

nueva presidenta de la Aemet y empezar a 

trabajar, y así lo haremos. 

 

Votaremos a favor de esta moción. 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa. 

 

Procedemos a la votación de la moción. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

Parque da Agra, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 

 

Terminan aquí las mociones presentadas 

por el Bloque Nacionalista Galego. 



 

 

 

45. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

Parque da Agra. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno Local a:  

 

1. Facer efectivo o protocolo coa 

Axencia Española de Meteoroloxía 

vixente, derrubando os muros da 

Canceliña e da rúa  Páramo, para o cal 

existe crédito no orzamento, cumprindo 

co compromiso de abrir á cidadanía os 

5.000 metros cadrados do parque do 

Observatorio.  

 

2. Traballar paralelamente nun acordo a 

longo prazo que permita o uso e desfrute 

permanente da cidadanía da Coruña dos 

5.000 metros cadrados do parque do 

Observatorio.  

 

3. Elaborar unha proposta urbanística 

para o Parque da Agra que satisfaga de 

xeito real as necesidades de zonas verdes 

da veciñanza da Agra do Orzán. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción relativa a 

transparencia. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ó Grupo municipal do Partido 

Popular coa primeira das súas mocións. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bo día de novo. 

 

No que vai de mandato o Grupo 

municipal Popular presentou 129 

solicitudes de copia de expedientes en 

 

45. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

Parque del Agra. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno Local a:  

 

1. Hacer efectivo el protocolo con la 

Agencia Española de Meteorología 

vigente, derribando los muros de la 

Canceliña y de la calle  Páramo, para lo 

cual existe crédito en el presupuesto, 

cumpliendo con el compromiso de abrir a 

la ciudadanía los 5.000 metros cuadrados 

del parque del Observatorio.  

 

2. Trabajar paralelamente en un acuerdo 

a largo plazo que permita el uso y disfrute 

permanente de la ciudadanía de A Coruña 

de los 5.000 metros cuadrados del parque 

del Observatorio.  

 

3. Elaborar una propuesta urbanística 

para el Parque da Agra que satisfaga de 

manera real las necesidades de zonas 

verdes del vecindario del Agra do Orzán. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción relativa a 

transparencia. 

 

Presidencia 

 

Pasamos al Grupo municipal del Partido 

Popular con la primera de sus mociones. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Buenos días de nuevo. 

 

En lo que va de mandato el Grupo 

municipal Popular ha presentado 129 

solicitudes de copia de expedientes en 
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formato electrónico a fin de poder 

exercer a súa función de fiscalización e 

control da xestión municipal. Saben 

cantas se nos entregaron efectivamente? 

Dous, de 129.  

 

Este reiterado incumprimento da lei xa 

foi denunciado ante a Valedora do Pobo, 

pero cando parecía que este lagerato de 

Inés Rey tocara fondo en canto a falta de 

transparencia, chegaron os xa famosos 

expedientes relativos á obra sen licenza 

que o concelleiro responsable de 

Urbanismo, señor Lage, levou a cabo 

nun inmoble da súa propiedade, e aí 

superaron vostedes calquera expectativa 

de opacidade. Por suposto, non se nos 

entregou copia deses expedientes e 

unicamente permitiuse a súa consulta, 

pero con ser isto grave, o peor estaba 

por chegar. Os expedientes achegados 

para consulta facilitáronse incompletos, 

ocultando á oposición documentos 

esenciais que foron retirados dos 

mesmos.  

 

Por unha banda, o informe da Policía 

Municipal que casualmente é o que 

proba que o 27 de xaneiro, a pesar de 

existir unha orde de paralización desde 

outubro do pasado ano, estaban a 

executarse obras. O devandito informe 

apareceu milagrosamente ao cuarto de 

hora de ser reclamado. 

 

Por outro, o informe de data 19 de 

xaneiro asinado por unha técnico de 

Urbanismo e unha xefa de departamento 

que, casualmente, é o que propón incoar 

expediente de reposición da legalidade 

ao señor Lage Tuñas por realizar obras 

sen licenza. E con este informe xa non 

hai milagre: desde Alcaldía dísenos que 

non temos dereito a velo. 

 

E aínda faltaba a guinda. Mediante 

Decreto de data 3 de abril, a alcaldesa 

veta —si, veta— a convocatoria da 

formato electrónico a fin de poder ejercer 

su función de fiscalización y control de la 

gestión municipal ¿Saben cuántas se nos 

han entregado efectivamente? Dos, de 

129.  

 

Este reiterado incumplimiento de la ley ya 

ha sido denunciado ante la Valedora do 

Pobo, pero cuando parecía que este 

lagerato de Inés Rey había tocado fondo 

en cuanto a falta de transparencia, llegaron 

los ya famosos expedientes relativos a la 

obra sin licencia que el concejal 

responsable de Urbanismo, señor Lage, 

llevó a cabo en un inmueble de su 

propiedad, y ahí superaron ustedes 

cualquier expectativa de opacidad. Por 

supuesto, no se nos entregó copia de esos 

expedientes y únicamente se permitió su 

consulta, pero con ser esto grave, lo peor 

estaba por llegar. Los expedientes 

aportados para consulta se facilitaron 

incompletos, ocultando a la oposición 

documentos esenciales que fueron 

retirados de los mismos.  

 

Por un lado, el informe de la Policía 

Municipal que casualmente es el que 

prueba que el 27 de enero, pese a existir 

una orden de paralización desde octubre 

del pasado año, se estaban ejecutando 

obras. Dicho informe apareció 

milagrosamente al cuarto de hora de ser 

reclamado. 

 

Por otro, el informe de fecha 19 de enero 

firmado por una técnico de Urbanismo y 

una jefa de departamento que, 

casualmente, es el que propone incoar 

expediente de reposición de la legalidad al 

señor Lage Tuñas por realizar obras sin 

licencia. Y con este informe ya no hay 

milagro: desde Alcaldía se nos dice que no 

tenemos derecho a verlo. 

 

Y aún faltaba la guinda. Mediante Decreto 

de fecha 3 de abril, la alcaldesa veta —sí, 

veta— la convocatoria de la Comisión de 



 

 

Comisión de Transparencia na que se 

pedían explicacións por estes feitos tan 

graves coa escusa de que son asuntos de 

fiscalización ou seguimento da xestión 

de Alcaldía e do seu equipo de goberno. 

Mire, coñecemos o alcance e contido das 

comisións informativas. Afórrense esa 

parte da resposta. Pero o que é verdade, 

o que é certo, o que é innegable, é que 

durante todo o seu mandato e sen 

excepción, a señora Rey admitiu asuntos 

de control nas comisións informativas, 

ás veces mesmo como o seu único 

contido. 

 

Comisión de Medio Ambiente que eu 

mesmo presidía durante o mandato 

pasado. O 89 % dos asuntos tratados 

foron de control ao Goberno, 23 dun 

total de 26. Pero vou poñer outro 

exemplo aínda máis concluínte, a 

Comisión Informativa de Deportes. 

Saben cantos foron os asuntos de 

fiscalización e control no pasado 

mandato? 108, de 108. O 100 % dos 

asuntos, pero é agora, nesta concreta 

comisión, cando se decide cambiar o 

criterio. 

 

Señor Lage, sabemos que vostede 

cualifica de lixo as verdades que non lle 

gusta escoitar e aínda que sexa un erro 

supoñemos que hoxe non será distinto, 

se é quen toma vostede a palabra, pero 

en calquera caso, sexa quen sexa, por 

favor non cometan vostedes hoxe un erro 

aínda maior. Non nos digan que 

denunciando estes feitos sinalamos aos 

funcionarios desta casa. Señor Lage, é 

exactamente ao contrario. Son os 

funcionarios desta casa os que o sinalan 

a vostede e á señora Rey neses informes 

que nos quixeron ocultar custe o que 

custe. Son os seus funcionarios os que lle 

obrigaron a tramitar unha licenza para 

o cambio de uso que vostede pretendía 

coarlles como comunicación. Son os 

seus funcionarios os que ata en dúas 

Transparencia en la que se pedían 

explicaciones por estos hechos tan graves 

con la excusa de que son asuntos de 

fiscalización o seguimiento de la gestión 

de Alcaldía y de su equipo de gobierno. 

Mire, conocemos el alcance y contenido 

de las comisiones informativas. Ahórrense 

esa parte de la respuesta. Pero lo que es 

verdad, lo que es cierto, lo que es 

innegable, es que durante todo su mandato 

y sin excepción, la señora Rey admitió 

asuntos de control en las comisiones 

informativas, a veces incluso como su 

único contenido. 

 

Comisión de Medio Ambiente que yo 

mismo presidía durante el mandato 

pasado. El 89 % de los asuntos tratados 

fueron de control al Gobierno, 23 de un 

total de 26. Pero les voy a poner otro 

ejemplo aún más concluyente, la 

Comisión Informativa de Deportes ¿Saben 

cuántos fueron los asuntos de fiscalización 

y control en el pasado mandato? 108, de 

108. El 100 % de los asuntos, pero es 

ahora, en esta concreta comisión, cuando 

se decide cambiar el criterio. 

 

 

Señor Lage, sabemos que usted califica de 

basura las verdades que no le gusta 

escuchar y aunque sea un error suponemos 

que hoy no será distinto, si es quien toma 

usted la palabra, pero en cualquier caso, 

sea quien sea, por favor no cometan 

ustedes hoy un error aún mayor. No nos 

digan que denunciando estos hechos 

señalamos a los funcionarios de esta casa. 

Señor Lage, es exactamente al contrario. 

Son los funcionarios de esta casa los que 

lo señalan a usted y a la señora Rey en esos 

informes que nos quisieron ocultar a toda 

costa. Son sus funcionarios los que le 

obligaron a tramitar una licencia para el 

cambio de uso que usted pretendía colarles 

como comunicación. Son sus funcionarios 

los que hasta en dos ocasiones (se oye una 

señal acústica indicativa de la 
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ocasións (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) ordénanlle paralizar as 

obras sen licenza. Son os seus policías 

os que certifican que vostede estaba a 

realizar obras sen licenza na súa 

propiedade a pesar de que vostede lles 

negou a entrada. E son os seus 

funcionarios os que pediron que se lle 

incoase un expediente de reposición da 

legalidade, que se lle sancionase e que 

por segunda vez paralizase as obras sen 

licenza. 

 

Non, nós non sinalamos aos 

funcionarios, os funcionarios sinálanlles 

a vostedes. Todo o noso respecto e apoio 

aos funcionarios desta casa que xa 

bastante teñen co que lles tocou ao 

mando. Repítoo para que quede 

totalmente claro: todo o noso respecto e 

apoio aos funcionarios desta casa 

(óense dous sinais acústicos 

indicativas da finalización do tempo 

de intervención) que xa bastante teñen 

co que lles tocou ao mando. 

 

E conclúo. É imprescindible para unha 

mínima transparencia acordar as 

medidas que propoñemos: resolver 

conforme á lei as solicitudes de 

información e impulsar a creación da 

comisión de seguimento da xestión da 

alcaldesa e do seu equipo de goberno 

prevista no artigo 85. Esperamos para 

iso contar co apoio do BNG. Confiamos 

que antepoñan o bo goberno da cidade a 

un pacto do que en días como hoxe é 

imposible que se poidan sentir 

orgullosos. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moi ben. 

 

Turno do BNG. Señor Jorquera. 

finalización del tiempo de intervención) 

le ordenan paralizar las obras sin licencia. 

Son sus policías los que certifican que 

usted estaba realizando obras sin licencia 

en su propiedad pese a que usted les negó 

la entrada. Y son sus funcionarios los que 

pidieron que se le incoara un expediente 

de reposición de la legalidad, que se le 

sancionara y que por segunda vez 

paralizara las obras sin licencia. 

 

 

 

 

No, nosotros no señalamos a los 

funcionarios, los funcionarios les señalan 

a ustedes. Todo nuestro respeto y apoyo a 

los funcionarios de esta casa que ya 

bastante tienen con lo que les ha tocado al 

mando. Lo repito para que quede 

meridianamente claro: todo nuestro 

respeto y apoyo a los funcionarios de esta 

casa (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención) que ya bastante tienen 

con lo que les ha tocado al mando. 

 

Y concluyo. Es imprescindible para una 

mínima transparencia acordar las medidas 

que proponemos: resolver conforme a la 

ley las solicitudes de información e 

impulsar la creación de la comisión de 

seguimiento de la gestión de la alcaldesa y 

de su equipo de gobierno prevista en el 

artículo 85. Esperamos para ello contar 

con el apoyo del BNG. Confiamos que 

antepongan el buen gobierno de la ciudad 

a un pacto del que en días como hoy es 

imposible que se puedan sentir orgullosos. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muy bien. 

 

Turno del BNG. Señor Jorquera. 



 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

A transparencia é un piar básico dunha 

democracia de calidade, como tamén o é 

o respecto ó papel da oposición no seu 

labor de control e fiscalización da acción 

do Goberno. Porén, ó noso xuízo, neste 

concello hai déficits en materia de 

transparencia que lonxe de corrixirse van 

a máis. Así acontece co dereito á 

información. Non vou relatar agora toda 

a peripecia que viviu a nosa concelleira 

Avia Veira para poder acceder ó 

expediente do inmóbel da avenida do 

Exército número 96. Simplemente quero 

sinalar que se incumpriu o estabelecido 

no ROM respecto do dereito de 

información —transcorridos cinco días 

naturais dende a solicitude, se non se 

ditase a resolución expresa denegatoria, 

entenderase concedida ou estimada por 

silencio administrativo— e que ademais 

a documentación á que finalmente tivo 

acceso estaba incompleta ata o punto de 

que tivo que solicitar informes que non 

figuraban, como o informe proposta de 

concesión de licenza, e por suposto a 

documentación non estaba clasificada 

conforme ó que estabelece respecto ó 

expediente administrativo o artigo 70 da 

Lei do procedemento administrativo 

común das administracións públicas. 

Ademais, non se lle proporcionou copia 

e tivo que estar cinco horas tomando 

notas en presenza de persoal do concello. 

 

 

 

E así acontece tamén noutros ámbitos 

que afectan o labor de control e 

fiscalización da acción do Goberno. 

Durante o pasado mandato era práctica 

habitual que houbese reunións de 

comisións nas que o concelleiro ou 

concelleira delegada da área 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

La transparencia es un pilar básico de una 

democracia de calidad, como también lo 

es el respeto al papel de la oposición en su 

labor de control y fiscalización de la 

acción del Gobierno. Sin embargo, a 

nuestro juicio, en este ayuntamiento hay 

déficits en materia de transparencia que 

lejos de corregirse van a más. Así sucede 

con el derecho a la información. No voy a 

relatar ahora toda la peripecia que vivió 

nuestra concejala Avia Veira para poder 

acceder al expediente del inmueble de la 

avenida del Ejército número 96. 

Simplemente quiero señalar que se 

incumplió lo establecido en el ROM 

respecto al derecho de información —

transcurridos cinco días naturales desde 

la solicitud, si no se dictara la resolución 

expresa denegatoria, se entenderá 

concedida o estimada por silencio 

administrativo— y que además la 

documentación a la que finalmente tuvo 

acceso estaba incompleta hasta el punto 

de que tuvo que solicitar informes que no 

figuraban, como el informe propuesta de 

concesión de licencia, y por supuesto la 

documentación no estaba clasificada 

conforme a lo que establece respecto al 

expediente administrativo el artículo 70 

de la Ley del procedimiento 

administrativo común de las 

administraciones públicas. Además, no se 

le proporcionó copia y tuvo que estar 

cinco horas tomando notas en presencia 

de personal del ayuntamiento. 

 

Y así sucede también en otros ámbitos que 

afectan a la labor de control y 

fiscalización de la acción del Gobierno. 

Durante el pasado mandato era práctica 

habitual que hubiera reuniones de 

comisiones en las que el concejal o 

concejala delegada del área 
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correspondente informaba das distintas 

cuestións e contestaba as preguntas dos 

grupos. Así acontecía, por exemplo, na 

Comisión de Medio Ambiente e na de 

Deportes. As comisións non se reunían 

só para ditaminar asuntos que ían ser 

sometidos a decisión de Pleno e polo que 

respecta á Comisión de Transparencia 

era habitual que se reunise para tomar 

coñecemento dos informes que o 

Goberno municipal se comprometera a 

presentar ante a Comisión, como un 

informe anual de políticas de 

transparencia, de contratación pública ou 

de gastos de publicidade e propaganda, 

informes, por certo, dos que neste 

mandato nada sabemos.  

 

 

 

E apunto un dato máis. Cando a comezos 

de mandato os tres grupos negociamos o 

acordo de organización pactouse que a 

Presidencia da Comisión de 

Transparencia recaese nun membro dun 

grupo da oposición. Que sentido ten ese 

acordo se logo se pretende que esta 

comisión só se poda reunir para 

determinar asuntos que vaian ser 

sometidos a decisión do Pleno? Quero 

lembrar ademais que a Lei de medidas 

para a modernización do goberno local 

modificou a Lei reguladora das bases do 

réxime local no que atinxe ó réxime de 

organización dos concellos de gran 

poboación e inclúe, entre as funcións das 

comisións, o seguimento da xestión do 

alcalde e do seu equipo de goberno sen 

prexuízo do superior control e 

fiscalización que con carácter xeral 

correspóndelle ó Pleno. 

 

 

En calquera caso, o Regulamento 

Orgánico Municipal do Concello da 

Coruña contempla a existencia da 

comisión de seguimento da xestión do 

alcalde e do seu equipo de goberno, 

correspondiente informaba de las 

distintas cuestiones y contestaba a las 

preguntas de los grupos. Así sucedía, por 

ejemplo, en la Comisión de Medio 

Ambiente y en la de Deportes. Las 

comisiones no se reunían solo para 

dictaminar asuntos que iban a ser 

sometidos la decisión de Pleno y por lo 

que respecta a la Comisión de 

Transparencia era habitual que se 

reuniera para tomar conocimiento de los 

informes que el Gobierno municipal se 

había comprometido a presentar ante la 

Comisión, como un informe anual de 

políticas de transparencia, de 

contratación pública o de gastos de 

publicidad y propaganda, informes, por 

cierto, de los que en este mandato nada 

sabemos.  

 

Y apunto un dato más. Cuando a 

comienzos de mandato los tres grupos 

negociamos el acuerdo de organización se 

pactó que la Presidencia de la Comisión 

de Transparencia recayese en un miembro 

de un grupo de la oposición ¿Qué sentido 

tiene ese acuerdo si luego se pretende que 

esta comisión solo se pueda reunir para 

determinar asuntos que vayan a ser 

sometidos a decisión del Pleno? Quiero 

recordar además que la Ley de medidas 

para la modernización del gobierno local 

modificó la Ley reguladora de las bases 

del régimen local en lo que alcanza al 

régimen de organización de los 

ayuntamientos de gran población e 

incluye, entre las funciones de las 

comisiones, el seguimiento de la gestión 

del alcalde y de su equipo de gobierno sin 

perjuicio del superior control y 

fiscalización que con carácter general le 

corresponde al Pleno. 

 

En cualquier caso, el Reglamento 

Orgánico Municipal del Ayuntamiento de 

A Coruña contempla la existencia de la 

comisión de seguimiento de la gestión del 

alcalde y de su equipo de gobierno, 



 

 

configurada como un órgano que sen 

prexuízo do superior control e 

fiscalización que con carácter xeral 

correspóndelle ó Pleno, ten atribuída a 

función de seguimento da xestión do 

alcalde —da alcaldesa neste caso— e do 

seu equipo do goberno. 

 

Á vista da situación descrita, apoiamos a 

creación desta comisión e polas razóns 

que acabamos de expoñer vamos a votar 

a favor desta moción, iso si, cunha 

anotación: desexar que o Partido Popular 

alí onde goberna practique a mesma 

transparencia que invoca neste concello, 

porque todo o que vostedes denuncian é 

de aplicación ó exercicio da 

transparencia, do control e da 

fiscalización no Parlamento de Galiza 

que a Xunta de Galiza obstaculiza 

sistematicamente. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno para o Goberno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Decíame agora un funcionario que ó 

mellor estaría ben facer un curso de 

formación para que se saiba o que é un 

expediente administrativo e o que non o 

é, pero a estas alturas da vida, pois cada 

un me imaxino que xa terá que ter os 

coñecementos e a formación necesaria, e 

si non é así, pois me imaxino que o que 

se actúa é ou por ignorancia ou por mala 

fe. En calquera caso, o intento do Partido 

Popular de facer do Pleno un debate 

doutras características non vai a contar 

coa colaboración do Goberno. 

 

configurada como un órgano que sin 

perjuicio del superior control y 

fiscalización que con carácter general le 

corresponde al Pleno, tiene atribuida la 

función de seguimiento de la gestión del 

alcalde —de la alcaldesa en este caso— y 

de su equipo del gobierno. 

 

A la vista de la situación descrita, 

apoyamos la creación de esta comisión y 

por las razones que acabamos de exponer 

vamos a votar a favor de esta moción, eso 

sí, con una anotación: desear que el 

Partido Popular allí donde gobierna 

practique la misma transparencia que 

invoca en este ayuntamiento, porque todo 

lo que ustedes denuncian es de aplicación 

al ejercicio de la transparencia, del 

control y de la fiscalización en el 

Parlamento de Galicia que la Xunta de 

Galicia obstaculiza sistemáticamente. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para el Gobierno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Me decía ahora un funcionario que a lo 

mejor estaría bien hacer un curso de 

formación para que se sepa lo que es un 

expediente administrativo y lo que no lo 

es, pero a estas alturas de la vida, pues 

cada uno me imagino que ya tendrá que 

tener los conocimientos y la formación 

necesaria, y sí no es así, pues me imagino 

que lo que se actúa es o por ignorancia o 

por mala fe. En cualquier caso, el intento 

del Partido Popular de hacer del Pleno un 

debate de otras características no va a 

contar con la colaboración del Gobierno. 
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Voulles a ler o artigo 16 do ROF que ó 

mellor o teñen así, pouco presente: a 

consulta xeral de calquera expediente ou 

antecedentes documentais poderá 

realizarse, ben no arquivo xeral ou nas 

dependencias onde se atope, ben 

mediante a entrega dos mesmos ou de 

copia ó membro da corporación 

interesado para que poida examinalo. O 

libramento de copias limitarase ós casos 

citados de acceso libre dos concelleiros e 

ós casos en que iso sexa expresamente 

autorizado polo presidente da Comisión 

de Goberno. 

 

Di o Tribunal Supremo: O núcleo básico 

do dereito fundamental de participación 

política inherente ao cargo de 

concelleiro satisfaise co dereito á 

información e non comprende un dereito 

para obter copias da documentación 

existente na corporación local. O núcleo 

básico do dereito fundamental de 

participación política non comprende un 

dereito para obter copias dá a 

documentación existente na corporación 

local. 

 

Non é un capricho, eso o primeiro. O 

segundo, hai un claro intento de 

obstrución do funcionamento dos 

servizos municipais, que non van a ter a 

colaboración deste goberno. Baten en 

ferro frío, pa que lles quede claro, e 

poden seguir batendo todo o mandato. 

Mentras vostedes se dedican a facer este 

tipo de cousas, o Goberno dedícase a 

gobernar e a preocuparse dos problemas 

dos cidadáns. 

 

Mandato 2019-2023. Número de accesos 

solicitados polo Grupo municipal 

Popular: 59. Tres no 2019, 13 no 2020, 

26 no 21, 16 no 22, un no 23. Número de 

accesos solicitados polo Grupo 

municipal Popular neste mandato: 127. 

Un día 11 expedientes, outros días 19 e 

así sucesivamente. 

Les voy a leer el artículo 16 del ROF que 

a lo mejor lo tienen así, poco presente: la 

consulta general de cualquier expediente 

o antecedentes documentales podrá 

realizarse, bien en el archivo general o en 

las dependencias donde se encuentre, bien 

mediante la entrega de los mismos o de 

copia al miembro de la corporación 

interesado para que pueda examinarlo. El 

libramiento de copias se limitará a los 

casos citados de acceso libre de los 

concejales y a los casos en que eso sea 

expresamente autorizado por el 

presidente de la Comisión de Gobierno. 

 

Dice el Tribunal Supremo: El núcleo 

básico del derecho fundamental de 

participación política inherente al cargo de 

concejal se satisface con el derecho a la 

información y no comprende un derecho a 

obtener copias de la documentación 

existente en la corporación local. El 

núcleo básico del derecho fundamental de 

participación política no comprende un 

derecho a obtener copias da la 

documentación existente en la 

corporación local. 

 

No es un capricho, eso lo primero. Lo 

segundo, hay un claro intento de 

obstrucción del funcionamiento de los 

servicios municipales, que no van a tener 

la colaboración de este gobierno. Baten 

en hierro frío, para que les quede claro, y 

pueden seguir batiendo todo el mandato. 

Mientras ustedes se dedican a hacer este 

tipo de cosas, el Gobierno se dedica a 

gobernar y a preocuparse de los 

problemas de los ciudadanos. 

 

Mandato 2019-2023. Número de accesos 

solicitados por el Grupo municipal 

Popular: 59. Tres en el 2019, 13 en el 

2020, 26 en el 21, 16 en el 22, uno en el 

23. Número de accesos solicitados por el 

Grupo municipal Popular en este 

mandato: 127. Un día 11 expedientes, 

otros días 19 y así sucesivamente. 



 

 

 

O Bloque Nacionalista Galego ten 

solicitado neste mandato acceso a 26 

expedientes dos que xa accedeu a todos 

menos a catro. Deses catro, dous están 

pendentes de autorización e os outros 

dous xa teñen data de acceso concedida. 

É máis, cando se lles dá acceso non 

acuden a velo, como... 

 

Presidencia 

 

Garde silencio, por favor, señora Veira. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Eu creo que respecto as intervencións de 

todos a pesar das cousas que dicen. 

 

Eso é tan verdade como se lle dou acceso 

ó señor Soto a un expediente no mes de 

decembro, tuvo catro días e non veu a 

velo. Tan verdade coma eso, co cal, ollo 

coas verdades e cos que non son 

verdades. Tan verdade coma eso e tan 

verdade como cando se lle dou acceso á 

señora Veira o verán pasado. Nos días 

que se lle puxo para ver os expedientes 

non podía vir e non houbo ningún tipo de 

problema e accedeu en outros días que 

non eran eses. Polo tanto, un pouco de 

rigor. Despois se pode estar de acordo ou 

discrepar, pero o que pido, por favor, é 

rigor. 

 

As comisións do Pleno acórdanse no 

Pleno de organización, polo tanto, non 

vamos a votar a favor desta moción. 

Poden aprobar tódalas mocións que 

queiran, pero hai un funcionamento, 

igual que se acordan outras cousas nos 

plenos de organización, vale?  

 

Polo tanto, poñer en cuestión o Partido 

Popular (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —e remato, señora 

alcaldesa— a transparencia deste 

 

El Bloque Nacionalista Galego ha 

solicitado en este mandato acceso a 26 

expedientes de los que ya accedió a todos 

menos a cuatro. De esos cuatro, dos están 

pendientes de autorización y los otros dos 

ya tienen fecha de acceso concedida. Es 

más, cuando se les da acceso no acuden a 

verlo, como... 

 

Presidencia 

 

Guarde silencio, por favor, señora Veira. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Yo creo que respeto las intervenciones de 

todos a pesar de las cosas que dicen. 

 

Eso es tan verdad como se le dio acceso al 

señor Soto a un expediente en el mes de 

diciembre, tuvo cuatro días y no vino a 

verlo. Tan verdad como eso, con lo cual, 

ojo con las verdades y con los que no son 

verdades. Tan verdad como eso y tan 

verdad como cuando se le dio acceso a la 

señora Veira el verano pasado. En los 

días que se le puso para ver los 

expedientes no podía venir y no hubo 

ningún tipo de problema y accedió en 

otros días que no eran esos. Por lo tanto, 

un poco de rigor. Después se puede estar 

de acuerdo o discrepar, pero lo que pido, 

por favor, es rigor. 

 

Las comisiones del Pleno se acuerdan en 

el Pleno de organización, por lo tanto, no 

vamos a votar a favor de esta moción. 

Pueden aprobar todas las mociones que 

quieran, pero hay un funcionamiento, 

igual que se acuerdan otras cosas en 

plenos de organización, ¿vale?  

 

Por lo tanto, poner en cuestión el Partido 

Popular (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —y finalizo, señora 

alcaldesa— la transparencia de este 
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goberno... Pero vostedes que gobernaron 

catro anos en toda a etapa democrática e 

nesos catro anos tuveron que ir ós 

tribunales porque non lle daban acceso 

ós grupos da oposición, a vostedes que 

se lle dá acceso a todo, vostedes que 

están nas mesas de contratación, 

vostedes que están nas xuntas de 

goberno, vostedes que poden ver que foi 

este goberno o que puxo unha páxina 

web na que se pode ver ó día, en tempo 

real, tódalas contratacións deste 

concello, vostedes, que son os que 

rompían a martillazos os ordenadores, 

vostedes son os que lle van a dar leccións 

a este goberno?  

 

Un pouco de por favor, un pouco de 

contención, fagan a crítica que 

consideren, pero se queren montar un 

circo non van a (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención), non van 

atopar ningún tipo de complicidade. 

 

E, señor Jorquera, é moi loable o seu 

intento de moderación, pero mire, 

coménzase dando exemplo donde 

vostedes gobernan. Donde vostedes 

gobernan pregunte os accesos que dan á 

documentación, pregunte se os grupos 

da oposición están nas xuntas de 

goberno. O de predicar está moi ben, o 

de dar trigo xa é outra cousa. 

 

Polo tanto, eu o que pido é, a crítica cada 

un que faga a que queira, pero tamén hai 

que mirarse un pouquiño para si 

mesmos. Ou vostedes donde gobernan 

danlle participación á oposición nas 

xuntas de voceiros? Verdade que no? 

Polo tanto, aquí, nas xuntas de voceiros; 

aquí, nas mesas de contratación, con 

tódolos expedientes, por certo. Se os 

reciben os medios de comunicación ó 

mesmo tempo que os reciben os 

membros das mesas de contratación. 

Pero que nos están contando? Se aquí se 

gobierno... Pero ustedes que gobernaron 

cuatro años en toda la etapa democrática 

y en esos cuatro años tuvieron que ir a los 

tribunales porque no le daban acceso a los 

grupos de la oposición, a ustedes que se le 

da acceso a todo, ustedes que están en las 

mesas de contratación, ustedes que están 

en las juntas de gobierno, ustedes que 

pueden ver que fue este gobierno el que 

puso una página web en la que se puede 

ver al día, en tiempo real, todas las 

contrataciones de este ayuntamiento, 

ustedes, que son los que rompían a 

martillazos los ordenadores, ¿ustedes son 

los que le van a dar lecciones a este 

gobierno?  

 

Un poco de por favor, un poco de 

contención, hagan la crítica que 

consideren, pero si quieren montar un 

circo no van a (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención), no van a 

encontrar ningún tipo de complicidad. 

 

Y, señor Jorquera, es muy loable su 

intento de moderación, pero mire, se 

comienza dando ejemplo donde ustedes 

gobiernan. Donde ustedes gobiernan 

pregunte los accesos que dan a la 

documentación, pregunte si los grupos de 

la oposición están en las juntas de 

gobierno. Lo de predicar está muy bien, lo 

de dar trigo ya es otra cosa. 

 

Por lo tanto, yo lo que pido es, la crítica 

cada uno que haga la que quiera, pero 

también hay que mirarse un poquito para 

sí mismos ¿O ustedes donde gobiernan le 

dan participación a la oposición en las 

juntas de portavoces? ¿Verdad que no? 

Por lo tanto, aquí, en las juntas de 

portavoces; aquí, en las mesas de 

contratación, con todos los expedientes, 

por cierto. Si los reciben los medios de 

comunicación al mismo tiempo que los 

reciben los miembros de las mesas de 

contratación. Pero ¿qué nos están 



 

 

creou unha página web para que poidan 

seguir en tempo real todo o que se fai. 

 

 

E que está ben que intenten montar un 

circo, agora ben, se pretenden 

obstaculizar o funcionamento do 

Concello, xa lles decimos que baten en 

ferro frío porque por aí van mal. Se 

queren seguir dedicados a esto e a facer 

unha oposición destrutiva, pois é o seu 

camiño e a verdade é que tampouco hai 

que apartalos, poden seguir por aí. Nós 

estamos aquí para construír, para buscar 

entendemento e acordos. Se o camiño 

que buscan é outro, pois desde logo non 

nos van atopar nin na confrontación nin 

na crispación, por moita provocación 

que intenten de forma permanente. 

 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar. Ah! Rematou. Ben 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular sobre transparencia 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

contando? Si aquí se creó una página web 

para que puedan seguir en tiempo real 

todo lo que se hace. 

 

Y que está bien que intenten montar un 

circo, ahora bien, si pretenden 

obstaculizar el funcionamiento del 

Ayuntamiento, ya les decimos que baten 

en hierro frío porque por ahí van mal. Si 

quieren seguir dedicados a esto y a hacer 

una oposición destructiva, pues es su 

camino y la verdad es que tampoco hay 

que apartarlos, pueden seguir por ahí. 

Nosotros estamos aquí para construir, 

para buscar entendimiento y acuerdos. Si 

el camino que buscan es otro, pues desde 

luego no nos van a encontrar ni en la 

confrontación ni en la crispación, por 

mucha provocación que intenten de forma 

permanente. 

 

Presidencia 

 

Tiene que terminar ¡Ah! Terminó. Bien 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular sobre transparencia 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 
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Queda aprobada. 

 

46. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa a 

transparencia.  

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal:  

 

1. A resolver conforme á lei as 

solicitudes de información por parte dos 

membros da Corporación municipal:  

 

 

a. Respondendo motivadamente a 

ditas solicitudes no prazo de 5 días 

naturais.  

 

b. Remitindo, cando ditas 

solicitudes fagan referencia a entrega de 

expedientes administrativos, copia dos 

mesmos en formato electrónico, 

completo, foliado, autenticado e 

acompañado dun índice, así mesmo 

autenticado, dos documentos que 

conteña.  

 

2. A incluír como Asunto na parte 

resolutiva do próximo Pleno a creación 

da Comisión de seguimento da xestión 

da Alcaldesa e do seu equipo de 

Goberno, prevista no artigo 85 do 

Regulamento Orgánico Municipal.   

 

Terceira. Moción relativa a persoas 

con mobilidade reducida. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Partido 

Popular sobre persoas con mobilidade 

reducida. 

 

Señora López Sánchez 

 

Bo día a todos e a todas. 

 

Queda aprobada. 

 

46. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a transparencia. 

 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal:  

 

1. A resolver conforme a la ley las 

solicitudes de información por parte de 

los miembros de la Corporación 

municipal: 

 

a. Respondiendo motivadamente a dichas 

solicitudes en el plazo de 5 días naturales.  

 

 

b. Remitiendo, cuando dichas solicitudes 

hagan referencia a entrega de expedientes 

administrativos, copia de los mismos en 

formato electrónico, completo, foliado, 

autentificado y acompañado de un índice, 

asimismo autentificado, de los 

documentos que contenga. 

 

 

2. A incluir como Asunto en la parte 

resolutiva del próximo Pleno la creación 

de la Comisión de seguimiento de la 

gestión de la Alcaldesa y de su equipo de 

Gobierno, prevista en el artículo 85 del 

Reglamento Orgánico Municipal.   

 

Tercera. Moción relativa la personas con 

movilidad reducida. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Partido 

Popular sobre personas con movilidad 

reducida. 

 

Señora López Sánchez 

 

Buenos días a todos y a todas. 



 

 

 

Bueno, antes de comezar coa moción, 

expresamente gustaríame lembrar que á 

nosa alcaldesa Inés Rey condenárona por 

violación de dereitos fundamentais no 

mandato pasado ó non permitir que se 

votasen emendas da oposición. 

Simplemente iso. 

 

Continúo. Un dos obxectivos 

fundamentais que temos como 

corporación municipal é conseguir que a 

nosa cidade, A Coruña, sexa unha cidade 

sostible, sexa unha cidade resiliente, 

sexa unha cidade segura e inclusiva, e 

para iso precisamos dunha xestión e 

dunha participación total por parte de 

tódolos sectores. É fundamental 

fomentar a cohesión social; é 

fundamental buscar a equidade, buscar a 

igualdade de oportunidades para tódalas 

persoas de xeito que calquera actuación 

que se leve a cabo por parte do Goberno 

municipal debe partir dun enfoque 

social. É dicir, debe de antepoñer as 

persoas ante calquera outra cuestión. 

 

A non existencia aparente dun 

regulamento supramunicipal que regule 

e que tipifique as características que 

teñen que ter as zonas peonís, fai que 

sexan os concellos a través das súas 

ordenanzas os que teñan que definir ditas 

características para as súas propias zonas 

peonís, tendo en conta, como digo, 

tódalas demandas e tódalas necesidades 

dos diferentes sectores. Moitas veces a 

reorganización do tráfico, moitas veces a 

restrición a determinadas áreas o que fai 

é xerar preocupación real e problemas 

reais con respecto á accesibilidade a 

persoas que por mor da súa 

discapacidade ou a persoas que por mor 

da súa idade teñen mobilidade reducida.  

 

 

Por tanto, cada vez que queiramos 

modificar unha ordenanza ou facer unha 

 

Bueno, antes de comenzar con la moción, 

expresamente me gustaría recordar que a 

nuestra alcaldesa Inés Rey la condenaron 

por violación de derechos fundamentales 

en el mandato pasado al no permitir que 

se votaran enmiendas de la oposición. 

Simplemente eso. 

 

Continúo. Uno de los objetivos 

fundamentales que tenemos como 

corporación municipal es conseguir que 

nuestra ciudad, A Coruña, sea una ciudad 

sostenible, sea una ciudad resiliente, sea 

una ciudad segura e inclusiva, y para eso 

necesitamos una gestión y una 

participación total por parte de todos los 

sectores. Es fundamental fomentar la 

cohesión social; es fundamental buscar la 

equidad, buscar la igualdad de 

oportunidades para todas las personas de 

manera que cualquier actuación que se 

lleve a cabo por parte del Gobierno 

municipal debe partir de un enfoque 

social. Es decir, debe de anteponer a las 

personas ante cualquier otra cuestión. 

 

La no existencia aparente de un 

reglamento supramunicipal que regule y 

que tipifique las características que tienen 

que tener las zonas peatonales, hace que 

sean los ayuntamientos a través de sus 

ordenanzas los que tengan que definir 

dichas características para sus propias 

zonas peatonales, teniendo en cuenta, 

como digo, todas las demandas y todas las 

necesidades de los diferentes sectores. 

Muchas veces la reorganización del 

tráfico, muchas veces la restricción a 

determinadas áreas lo que hace es 

generar preocupación real y problemas 

reales con respecto a la accesibilidad a 

personas que a causa de su discapacidad 

o a personas que a causa de su edad tienen 

movilidad reducida.  

 

Por tanto, cada vez que queramos 

modificar una ordenanza o hacer una 
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ordenanza nova, ou un plan novo, temos 

que ter en conta este colectivo, non nos 

podemos esquecer deste colectivo 

porque, por exemplo, a peonalización 

dunha zona non pode redundar na perda 

de accesibilidade ou na perda de dereitos 

e de igualdade de oportunidades, e vou 

ler tres definicións moi básicas que eu 

creo que cómpre ter en conta.  

 

 

Os espazos sen barreiras deben ofrecer 

as seguintes características: 

transitividade, posibilidade de 

estacionamento. É dicir, que esta 

característica inclúe a posibilidade de 

que un automóbil particular que conduza 

ou transporte a unha persoa con 

mobilidade reducida poida estacionar 

nas proximidades da súa vivenda, lugar 

de traballo ou edificios abertos ó público 

ós que poida ou queira concorrer.  

 

As persoas maiores ou as persoas con 

discapacidade teñen dereito a vivir en 

cidades que faciliten o contacto social e 

non lugares que agraven o seu risco de 

illamento. Por iso comprobamos unha 

vez máis como unha das asignaturas 

pendentes desta cidade é a 

accesibilidade, pese a que vostedes 

seguen a insistir en que A Coruña ten un 

goberno de progreso. En fin. 

 

E tendo en conta todas estas definicións, 

consideramos barreiras os seguintes 

aspectos que vou mencionar: primeiro, a 

imposibilidade de acceder cun vehículo 

propio a determinadas zonas por parte de 

persoas maiores ou persoas con 

mobilidade reducida de xeito que se 

limite a súa inclusión e a súa 

participación en actividades comerciais, 

en actividades de lecer ou culturais; a 

falla de espacio para estacionar en 

determinadas zonas, como zonas peonís 

e outras zonas debido á eliminación de 

plazas para persoas con mobilidade 

ordenanza nueva, o un plan nuevo, 

tenemos que tener en cuenta a este 

colectivo, no nos podemos olvidar de este 

colectivo porque, por ejemplo, la 

peatonalización de una zona no puede 

redundar en la pérdida de accesibilidad o 

en la pérdida de derechos y de igualdad 

de oportunidades, y voy a leer tres 

definiciones muy básicas que yo creo que 

hay tener en cuenta.  

 

Los espacios sin barreras deben ofrecer 

las siguientes características: 

transitividad, posibilidad de 

estacionamiento. Es decir, que esta 

característica incluye la posibilidad de 

que un automóvil particular que conduzca 

o transporte a una persona con movilidad 

reducida pueda estacionar en las 

proximidades de su vivienda, lugar de 

trabajo o edificios abiertos al público a 

los que pueda o quiera concurrir.  

 

Las personas mayores o las personas con 

discapacidad tienen derecho a vivir en 

ciudades que faciliten el contacto social y 

no lugares que agraven su riesgo de 

aislamiento. Por eso comprobamos una 

vez más cómo una de las asignaturas 

pendientes de esta ciudad es la 

accesibilidad, pese a que ustedes siguen 

insistiendo en que A Coruña tiene un 

gobierno de progreso. En fin. 

 

Y teniendo en cuenta todas estas 

definiciones, consideramos barreras los 

siguientes aspectos que voy a mencionar: 

primero, la imposibilidad de acceder con 

un vehículo propio a determinadas zonas 

por parte de personas mayores o personas 

con movilidad reducida de manera que se 

limite su inclusión y su participación en 

actividades comerciales, en actividades 

de ocio o culturales; la falta de espacio 

para estacionar en determinadas zonas, 

como zonas peatonales y otras zonas 

debido a la eliminación de plazas para 

personas con movilidad reducida, plazas 



 

 

reducida, prazas de estacionamento para 

persoas con mobilidade reducida, 

máxime nunha cidade onde a maior parte 

dos estacionamentos non son accesibles 

e onde ademais moitas das poucas prazas 

para persoas con mobilidade reducida 

que quedan son ocupadas de xeito 

indebido —bueno, aquí temos un 

exemplo, señor Lage—, e despois tamén 

o terceiro impedimento é a falla de 

acceso ó transporte público a 

determinadas zonas, o que tamén xera 

barreiras e dificultades para a inclusión 

das persoas con mobilidade reducida. 

 

Neste sentido, e tendo en conta todo o 

exposto, dende o noso grupo municipal 

presentamos a seguinte moción: revisar 

e no seu caso incorporar ó Plan De 

Mobilidade Urbana Sostible todas 

aquelas modificacións ou reaxustes que 

sexan precisos, tendo en conta as 

demandas e necesidades (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) dos diferentes 

sectores da cidade e considerando os 

seguintes aspectos: as consecuencias da 

eliminación de prazas de estacionamento 

para persoas con mobilidade reducida 

para residentes que carezan de prazas de 

garaxe; as consecuencias da eliminación 

de prazas para persoas con mobilidade 

reducida, para persoas non residentes 

que precisen entrar nas zonas peonís; as 

consecuencias da imposibilidade de 

entrar ata as zonas comerciais co propio 

vehículo, imprescindible para poder 

facer compras e en moitos casos outro 

tipo de actividades para persoas con 

mobilidade reducida; e por último, a 

regulación da entrada dos diferentes 

tipos de transporte público nas zonas 

peonís. 

 

 

Máis nada pola miña banda. Moitas 

grazas. 

 

de estacionamiento para personas con 

movilidad reducida, máxime en una 

ciudad donde la mayor parte de los 

estacionamientos no son accesibles y 

donde además muchas de las pocas plazas 

para personas con movilidad reducida 

que quedan son ocupadas de manera 

indebida —bueno, aquí tenemos un 

ejemplo, señor Lage—, y después también 

el tercer impedimento es la falta de acceso 

al transporte público a determinadas 

zonas, lo que también genera barreras y 

dificultades para la inclusión de las 

personas con movilidad reducida. 

 

En este sentido, y teniendo en cuenta todo 

lo expuesto, desde nuestro grupo 

municipal presentamos la siguiente 

moción: revisar y en su caso incorporar al 

Plan De Movilidad Urbana Sostenible 

todas aquellas modificaciones o reajustes 

que sean precisos, teniendo en cuenta las 

demandas y necesidades (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) de los diferentes 

sectores de la ciudad y considerando los 

siguientes aspectos: las consecuencias de 

la eliminación de plazas de 

estacionamiento para personas con 

movilidad reducida para residentes que 

carezcan de plazas de garaje; las 

consecuencias de la eliminación de plazas 

para personas con movilidad reducida, 

para personas no residentes que necesiten 

entrar en las zonas peatonales; las 

consecuencias de la imposibilidad de 

entrar hasta las zonas comerciales con el 

propio vehículo, imprescindible para 

poder hacer compras y en muchos casos 

otro tipo de actividades para personas con 

movilidad reducida; y por último, la 

regulación de la entrada de los diferentes 

tipos de transporte público en las zonas 

peatonales. 

 

Nada más por mi parte. Muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Grazas. 

 

Turno do BNG. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Quero comezar a defensa desta moción 

amosando o noso apoio e agarimo, 

señora López, e sumándonos ó rogo que 

leva reiterando durante varios plenos 

para garantir o seu acceso ó local do 

Grupo municipal do Partido Popular ó 

que pertence. Entendemos que a señora 

López ten un dereito fundamental a 

participar como edil nos asuntos 

públicos que competen a este concello e 

recoñecemos a súa valentía e decisión na 

defensa dese dereito. Eu persoalmente 

admiro e agradezo esa defensa. 

 

 

En canto á moción, imos votar a favor 

porque coincidimos tanto coa exposición 

de motivos como coa parte dispositiva. 

O Plan de Mobilidade Urbana debe 

asegurar tamén a mobilidade segura e 

efectiva das persoas con mobilidade 

reducida e defender isto non é ir contra o 

espírito que guía o plan, senón asegurar 

un principio, o da igualdade, que debe 

irradiar a todo o PMUS. O propio 

PMUS, o Plan de Mobilidade, prevé a 

supresión das barreiras á mobilidade 

peonil dentro do plan de mobilidade 

universal que recolle, máis tamén é 

necesario, como se suxire na moción, 

que as políticas para a diminución do uso 

do coche se deseñen de tal forma que 

afecten o menos posible as persoas que 

se ven obrigadas a utilizalo, 

nomeadamente as persoas con 

mobilidade reducida. Como se debe 

levar a cabo é algo que excede a 

discusión política propia deste órgano, 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Turno del BNG. Señor Soto. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Quiero comenzar la defensa de esta 

moción mostrando nuestro apoyo y 

cariño, señora López, y sumándonos al 

ruego que lleva reiterando durante varios 

plenos para garantizar su acceso al local 

del Grupo municipal del Partido Popular 

al que pertenece. Entendemos que la 

señora López tiene un derecho 

fundamental a participar como edil en los 

asuntos públicos que competen a este 

ayuntamiento y reconocemos su valentía y 

decisión en la defensa de ese derecho. Yo 

personalmente admiro y agradezco esa 

defensa. 

 

En cuanto a la moción, vamos a votar a 

favor porque coincidimos tanto con la 

exposición de motivos como con la parte 

dispositiva. El Plan de Movilidad Urbana 

debe asegurar también la movilidad 

segura y efectiva de las personas con 

movilidad reducida y defender esto no es 

ir contra el espíritu que guía el plan, sino 

asegurar un principio, lo de la igualdad, 

que debe irradiar a todo el PMUS. El 

propio PMUS, el Plan de Movilidad, 

prevé la supresión de las barreras a la 

movilidad peatonal dentro del plan de 

movilidad universal que recoge, más 

también es necesario, como se sugiere en 

la moción, que las políticas para la merma 

del uso del coche se diseñen de tal forma 

que afecten lo menos posible a las 

personas que se ven obligadas a utilizarlo, 

especialmente a las personas con 

movilidad reducida. Cómo se debe llevar 

a cabo es algo que excede la discusión 

política propia de este órgano, pero lo 



 

 

mais o relevante é que se teña en conta 

esta problemática. 

 

En canto ó acceso das persoas con 

mobilidade reducida ós vehículos de 

transporte público, consideramos que é 

se cadra a máis importante das propostas 

que se inclúen. Sabemos que na 

actualidade existen barreiras para que 

estes veciños e veciñas poidan acceder ó 

bus urbano nas mesmas condicións de 

seguridade e comodidade que o resto dos 

usuarios e usuarias, e así témolo 

denunciado xa, sen ir máis lonxe no 

Pleno anterior cando falamos da parada 

do Residencial Birloque. 

 

Dende o Bloque Nacionalista Galego 

estamos moi sensibilizados con este 

problema que se ve acentuado polas 

malas prácticas de aparcar nas paradas 

de bus que están moi xeneralizadas en 

varios puntos da cidade. Un coche 

aparcado diante dunha parada de bus 

pode significar, ou ben que unha persoa 

con mobilidade reducida non pode 

acceder ó bus, ou ben que no peor dos 

casos acabe caendo ó intentar subir. 

 

Por todo isto, queremos chamar a 

atención sobre este particular tamén 

neste pleno.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto. 

 

Turno para a señora Canosa polo 

Goberno municipal. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Bueno, antes de nada, en relación co 

rogo plantexado en varias ocasións sobre 

relevante es que se tenga en cuenta esta 

problemática. 

 

En cuanto al acceso de las personas con 

movilidad reducida a los vehículos de 

transporte público, consideramos que es 

quizá la más importante de las propuestas 

que se incluyen. Sabemos que en la 

actualidad existen barreras para que 

estos vecinos y vecinas puedan acceder al 

bus urbano en iguales condiciones de 

seguridad y comodidad que el resto de los 

usuarios y usuarias, y así lo hemos 

denunciado ya, sin ir más lejos en el Pleno 

anterior cuando hablamos de la parada 

del Residencial Birloque. 

 

Desde el Bloque Nacionalista Galego 

estamos muy sensibilizados con este 

problema que se ve acentuado por las 

malas prácticas de aparcar en las paradas 

de bus que están muy generalizadas en 

varios puntos de la ciudad. Un coche 

aparcado delante de una parada de bus 

puede significar, o bien que una persona 

con movilidad reducida no puede acceder 

al bus, o bien que en el peor de los casos 

acabe cayéndose al intentar subir. 

 

Por todo esto, queremos llamar la 

atención sobre este particular también en 

este pleno.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto. 

 

Turno para la señora Canosa por el 

Gobierno municipal. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, antes de nada, en relación con el 

ruego planteado en varias ocasiones 
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a necesidade de mellorar a 

accesibilidade do Concello e 

especificamente para acceder ás 

dependencias do Partido Popular, penso 

que procede comentar que xa se solicitou 

un produto de apoio, neste caso unha 

plataforma elevadora, para solventar as 

importantes barreiras físicas que durante 

anos teñen estado aí. É certo que ás veces 

se demoran os tempos por 

procedementos que son necesarios 

seguir nas administracións, pero somos 

conscientes da relevancia que ten poder 

acceder en igualdade e poder 

desenvolver o traballo con dignidade. 

Como xa se lles informou, todo está en 

marcha ó respecto. 

 

Como sempre, falar de diversidade e de 

accesibilidade require de compromiso e 

de sensibilidade. Sabemos moi ben que 

as políticas que se desenvolven desde 

concellos ou doutras administracións 

poden condicionar a vida diaria e a 

participación de moitas persoas na 

sociedade, por iso este goberno concorda 

coa necesidade de continuar 

transformando A Coruña nunha cidade 

inclusiva. Non só concorda, senón que 

dispón dun presuposto de 5 millóns de 

euros para avanzar. Isto é unha mostra de 

compromiso e implicación do Goberno 

de Inés Rey. 

 

Queda moito por facer en mobilidade, 

seguro, mais hoxe estamos a anos luz de 

como estabamos aquí mesmo no 

mandato 2011-2015, por poñer un 

exemplo, cando gobernaba o Partido 

Popular, un mandato no que, por certo, 

ninguén se preocupou de mellorar a 

accesibilidade do Palacio Municipal, 

pero bueno, temos que avanzar. 

 

O compromiso da alcaldesa, Inés Rey, é 

desenvolver políticas nas que as persoas 

sexan e estean no centro. Non podemos 

afrontar dunha soa vez 316 quilómetros 

sobre la necesidad de mejorar la 

accesibilidad del Ayuntamiento y 

específicamente para acceder a las 

dependencias del Partido Popular, creo 

que procede comentar que ya se solicitó 

un producto de apoyo, en este caso una 

plataforma elevadora, para solventar las 

importantes barreras físicas que durante 

años han estado ahí. Es cierto que a veces 

se demoran los tiempos por 

procedimientos que es necesaro seguir en 

las administraciones, pero somos 

conscientes de la relevancia que tiene 

poder acceder en igualdad y poder 

desarrollar el trabajo con dignidad. Como 

ya se les informó, todo está en marcha al 

respecto. 

 

Como siempre, hablar de diversidad y de 

accesibilidad requiere de compromiso y 

de sensibilidad. Sabemos muy bien que las 

políticas que se desarrollan desde 

ayuntamientos o de otras 

administraciones pueden condicionar la 

vida diaria y la participación de muchas 

personas en la sociedad, por eso este 

gobierno concuerda con la necesidad de 

continuar transformando A Coruña en 

una ciudad inclusiva. No solo concuerda, 

sino que dispone de un presupuesto de 5 

millones de euros para avanzar. Esto es 

una muestra de compromiso e implicación 

del Gobierno de Inés Rey. 

 

Queda mucho por hacer en movilidad, 

seguro, pero hoy estamos a años luz de 

cómo estábamos aquí mismo en el 

mandato 2011-2015, por poner un 

ejemplo, cuando gobernaba el Partido 

Popular, un mandato en el que, por cierto, 

nadie se preocupó de mejorar la 

accesibilidad del Palacio Municipal, pero 

bueno, tenemos que avanzar. 

 

El compromiso de la alcaldesa, Inés Rey, 

es desarrollar políticas en las que las 

personas sean y estén en el centro. No 

podemos afrontar de una sola vez 316 



 

 

de viario público, pero si garantir que 

todas as obras que se executan en solo 

público cumpran a normativa vixente.  

 

 

Como xa comentamos noutras ocasións, 

a importancia da segunda convocatoria 

dos Next, que empezarán a 

desenvolverse nos próximos meses, van 

permitir na práctica totalidade mellorar a 

mobilidade e favorecer a autonomía 

persoal de todos e de todas. Exemplos 

múltiples, como a praza dos Castaños, 

entre outros. 

 

Na súa moción, o Partido Popular fala 

sobre as prazas para persoas con 

mobilidade reducida. Hoxe na cidade hai 

máis de 1.100 prazas PMRS. No 22 se 

solicitaron 56, todas foron sinalizadas; 

23, 54. Sinalizáronse 52, pero temos que 

seguir traballando. 

 

Cando fan referencia ás zonas peonís, 

este concello expide tarxetas, como ben 

saben ou deberían saber, para persoas 

con diversidade funcional, para que 

poidan acceder mesmo en transporte 

público. Si, si, estes días mesmo 

entregamos varias. O que non é correcto, 

parece, é dar a entender que as 

peatonalizacións non respectan a 

diversidade, máis ben todo o contrario. 

 

En definitiva, señora López, non se trata 

de falar de méritos en materia de 

accesibilidade porque isto é 

exclusivamente equidade, pero sen 

dúbida cumprimos a normativa e, por 

suposto, señora López, señor Soto, 

revisaremos o Plan de Mobilidade 

incorporando todas as modificacións e 

axustes que sexan precisos. Temos por 

diante moitos retos, non só no relativo ás 

persoas con discapacidade física, senón 

tamén a persoas con outras 

discapacidades, e ser realistas. Crear 

parques inclusivos non só para pequenos 

kilómetros de viario público, pero sí 

garantizar que todas las obras que se 

ejecutan en suelo público cumplan la 

normativa vigente.  

 

Como ya comentamos en otras ocasiones, 

la importancia de la segunda 

convocatoria de los Next, que empezarán 

a desarrollarse en los próximos meses, 

van a permitir en la práctica totalidad 

mejorar la movilidad y favorecer la 

autonomía personal de todos y de todas. 

Ejemplos múltiples, como la plaza de los 

Castaños, entre otros. 

 

En su moción, el Partido Popular habla 

sobre las plazas para personas con 

movilidad reducida. Hoy en la ciudad hay 

más de 1.100 plazas PMRS. En 22 se 

solicitaron 56, todas fueron señalizadas; 

23, 54. Se señalizaron 52, pero tenemos 

que seguir trabajando. 

 

Cuando hacen referencia a las zonas 

peatonales, este ayuntamiento expide 

tarjetas, como bien saben o deberían 

saber, para personas con diversidad 

funcional, para que puedan acceder 

incluso en transporte público. Sí, sí, estos 

días mismo entregamos varias. Lo que no 

es correcto, parece, es dar a entender que 

las peatonalizaciones no respetan la 

diversidad, más bien todo lo contrario. 

 

En definitiva, señora López, no se trata de 

hablar de méritos en materia de 

accesibilidad porque esto es 

exclusivamente equidad, pero sin duda 

cumplimos la normativa y, por supuesto, 

señora López, señor Soto, revisaremos el 

Plan de Movilidad incorporando todas las 

modificaciones y ajustes que sean 

precisos. Tenemos por delante muchos 

retos, no solo en lo relativo a las personas 

con discapacidad física, sino también a 

personas con otras discapacidades, y ser 

realistas. Crear parques inclusivos no 

solo para pequeños con parálisis 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

127/241 

con parálisis cerebral, senón tamén 

facelo para nenos e nenas con autismo ou 

nenos e nenas cegos son obxectivos 

todavía pendentes, pero seguiremos 

traballando, teñen a nosa palabra. 

 

Concordamos coa moción e imos votar a 

favor pero, sabe con que non 

concordamos? Con que unha muller con 

artrite reumatoide de 43 anos que 

presentou a semana pasada unha 

solicitude dunha tarxeta ó Concello, 

tendo recoñecida unha discapacidade 

superior ó 65 % e cunha incapacidade 

laboral permanente, teña que esperar ano 

e medio para ser avaliada novamente 

polo servicio correspondente, o EVO, 

que depende da Xunta de Galicia, e así 

poder levar a súa filla ó colexio porque, 

evidentemente, ten dificultades de 

mobilidade e ten dor. Non lles parece 

demasiado tempo tamén nestes casos?  

 

 

Falen cos seus compañeiros da Xunta e 

reivindiquen tamén os dereitos das 

persoas con discapacidade cando lles 

compete. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Canosa. 

 

Remata o debate desta moción, 

procedemos á votación da mesma. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular relativa a persoas con 

mobilidade reducida, producíndose o 

seguinte resultado: 

cerebral, sino también hacerlo para niños 

y niñas con autismo o niños y niñas ciegos 

son objetivos todavía pendientes, pero 

seguiremos trabajando, tienen nuestra 

palabra. 

 

Concordamos con la moción y vamos a 

votar a favor pero, ¿sabe con qué no 

concordamos? Con que una mujer con 

artritis reumatoide de 43 años que 

presentó la semana pasada una solicitud 

de una tarjeta al Ayuntamiento, teniendo 

reconocida una discapacidad superior al 

65 % y con una incapacidad laboral 

permanente, tenga que esperar año y 

medio para ser evaluada nuevamente por 

el servicio correspondiente, el EVO, que 

depende de la Xunta de Galicia, y así 

poder llevar a su hija al colegio porque, 

evidentemente, tiene dificultades de 

movilidad y tiene dolor. ¿No les parece 

demasiado tiempo también en estos 

casos?  

 

Hablen con sus compañeros de la Xunta y 

reivindiquen también los derechos de las 

personas con discapacidad cuando les 

compete. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa. 

 

Finaliza el debate de esta moción, 

procedemos a la votación de la misma. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a personas con 

movilidad reducida, produciéndose el 

siguiente resultado: 



 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moi ben. Queda aprobada por 

unanimidade. 

 

47. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa a persoas con 

mobilidade reducida.  

 

Acordo 

 

Instar ao Goberno municipal a revisar e 

no seu caso incorporar ao Plan de 

Mobilidade Urbana Sostible (PMUS), 

todas aquelas modificacións ou 

reaxustes que sexan precisos, tendo en 

conta as demandas e necesidades dos 

diferentes sectores da cidade e 

contemplando os seguintes aspectos:  

 

-As consecuencias da eliminación de 

prazas de estacionamento PMR para 

residentes que carezan de prazas de 

garaxe. 

  

- As consecuencias da eliminación de 

prazas PMR para persoas non residentes 

que precisen entrar nas zonas peonís.  

 

 

- As consecuencias da imposibilidade de 

entrar ata as zonas comerciais co propio 

vehículo, imprescindible para poder 

facer compras en moitos casos para 

persoas con mobilidade reducida. 

 

- A regulación da entrada dos diferentes 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muy bien. Queda aprobada por 

unanimidad. 

 

47. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa la personas con 

movilidad reducida.  

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a revisar y 

en su caso incorporar al Plan de 

Movilidad Urbana Sostenible (PMUS), 

todas aquellas modificaciones o reajustes 

que sean precisos, teniendo en cuenta las 

demandas y necesidades de los diferentes 

sectores de la ciudad y contemplando los 

siguientes aspectos:  

 

-Las consecuencias de la eliminación de 

plazas de estacionamiento PMR para 

residentes que carezcan de plazas de 

garaje.  

 

- Las consecuencias de la eliminación de 

plazas PMR para personas no residentes 

que necesiten entrar en las zonas 

peatonales.  

 

- Las consecuencias de la imposibilidad 

de entrar hasta las zonas comerciales con 

el propio vehículo, imprescindible para 

poder hacer compras en muchos casos 

para personas con movilidad reducida. 

 

- La regulación de la entrada de los 
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tipos de transporte públicos nas zonas 

peonís.  

 

Presidencia 

 

Sendo as doce e dazasete minutos 

facemos o receso oportuno duns 15, 20 

minutos. Moitas grazas. 

 

Ás doce horas e dez e sete minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

corenta e seis minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

3º. Petición de comparecencia de D. 

José Manuel Lage Tuñas, concelleiro 

responsable da Área de Economía e 

Planificación Urbana, aos efectos de 

control e fiscalización previstos no 

artigo 43 do Regulamento Orgánico 

Municipal sobre a licenza urbanística 

do inmoble situado na avenida do 

Exército 96_1º. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión co punto 

terceiro da Parte non Resolutiva. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Petición de comparecencia de D. José 

Manuel Lage Tuñas, concelleiro 

responsable da Área de Economía e 

Planificación Urbana, aos efectos de 

control e fiscalización previstos no 

artigo 43 do Regulamento Orgánico 

Municipal sobre a licenza urbanística do 

inmoble situado na avenida do Exército 

96_1º. 

 

Presidencia 

 

Ben, efectuada á Alcaldía a petición de 

comparecencia do concelleiro, señor 

Lage Tuñas, procede acordala e incluíla 

diferentes tipos de transporte públicos en 

las zonas peatonales. 

 

Presidencia 

 

Siendo las doce y diecisiete minutos 

hacemos el receso oportuno de unos 15, 

20 minutos. Muchas gracias. 

 

A las doce horas de diecisiete minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se reanuda a las doce horas 

y cuarenta y seis minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

3º. Petición de comparecencia de D. José 

Manuel Lage Tuñas, concejal 

responsable del área de Economía y 

Planificación Urbana, a los efectos de 

control y fiscalización previstos en el 

artículo 43 del Reglamento Orgánico 

Municipal sobre la licencia urbanística 

del inmueble situado en la avenida del 

Ejército 96_1º. 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión con el punto 

tercero de la Parte no Resolutiva. Señor 

secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Petición de comparecencia de D. José 

Manuel Lage Tuñas, concejal responsable 

del área de Economía y Planificación 

Urbana, a los efectos de control y 

fiscalización previstos en el artículo 43 

del Reglamento Orgánico Municipal 

sobre la licencia urbanística del inmueble 

situado en la avenida del Ejército 96_1º. 

 

Presidencia 

 

Ben, efectuada a la Alcaldía a petición de 

comparecencia del concejal, señor Lage 

Tuñas, procede acordarla e incluirla en el 

orden del día con el siguiente desarrollo 



 

 

na orde do día co seguinte 

desenvolvemento da comparecencia. 

 

En primeiro lugar terá a palabra o 

solicitante para expoñer aquelas 

cuestións sobre as que solicitou a 

devandita comparecencia e, a 

continuación, tal e como se estableceu na 

Comisión de Voceiros celebrada ó efecto 

da ordenación do Pleno, haberá dúas 

quendas polos grupos. En primeiro lugar 

o Bloque Nacionalista Galego e despois 

o Partido Popular, sendo respondida esta 

primeira quenda polo comparecente, de 

cinco minutos, e a continuación unha 

segunda quenda de tres minutos por 

parte dos grupos, sendo respondida 

tamén no mesmo tempo polo concelleiro 

solicitante da comparecencia, non 

habendo lugar a ningún pronunciamento 

do Pleno neste punto terceiro. 

 

Polo tanto, comezamos coa 

comparecencia. Ten a palabra o señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bo día a 

todos e a todas novamente. 

 

Comparezo a petición propia na parte do 

Pleno correspondente a Fiscalización e 

Control do Goberno Local, en primeiro 

lugar para defender a miña honra, a 

honestidade coa que actúa un no 

exercicio das miñas responsabilidades e 

competencias, competencias que teño 

delegado pola alcaldesa como 

concelleiro delegado da Área de 

Economía, Planifación Urbana, deste 

concello. Fágoo porque se teñen 

sembrado dúbidas e lanzado graves 

acusacións sobre a concesión por parte 

do Servizo municipal de Urbanismo 

dunha licenza de obras que se executarán 

en vindeiras datas nuns inmobles da 

miña propiedade. 

de la comparecencia. 

 

 

En primer lugar tendrá la palabra el 

solicitante para exponer aquellas 

cuestiones sobre las que solicitó dicha 

comparecencia y, a continuación, tal y 

como se estableció en la Comisión de 

Portavoces celebrada al efecto de la 

ordenación del Pleno, habrá dos turnos 

por los grupos. En primer lugar el Bloque 

Nacionalista Galego y después el Partido 

Popular, siendo respondido este primer 

turno por el compareciente, de cinco 

minutos, y a continuación un segundo 

turno de tres minutos por parte de los 

grupos, siendo respondido también en el 

mismo tiempo por el concejal solicitante 

de la comparecencia, no habiendo lugar a 

ningún pronunciamiento del Pleno en este 

punto tercero. 

 

Por lo tanto, comenzamos con la 

comparecencia. Tiene la palabra el señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todos y a todas nuevamente. 

 

Comparezco a petición propia en la parte 

del Pleno correspondiente a Fiscalización 

y Control del Gobierno Local, en primer 

lugar para defender mi honor, la 

honestidad con la que actúa uno en el 

ejercicio de mis responsabilidades y 

competencias, competencias que tengo 

delegadas por la alcaldesa como concejal 

delegado del Área de Economía, 

Planifación Urbana, de este 

ayuntamiento. Lo hago porque se han 

sembrado dudas y lanzado graves 

acusaciones sobre la concesión por parte 

del Servicio municipal de Urbanismo de 

una licencia de obras que se ejecutarán en 

próximas fechas en unos inmuebles de mi 

propiedad. 
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Quero aclarar, en primeiro lugar, que 

comparezco neste pleno do Concello de 

xeito voluntario, para dar conta das 

miñas accións como concelleiro da Área 

de Economía e Planificación Urbana e, 

polo tanto, darei conta de aquelo que 

sexa competencia miña por delegación 

da alcaldesa e tamén de aquelo que é 

competencia deste pleno. 

 

Como un cidadán en uso da miña 

liberdade e cos meus recursos persoais 

no ano 2022 merquei dúas vivendas na 

nosa cidade. Segundo se pode 

comprobar na ficha do Catastro do ano 

2021, xa figuraban como vivendas dende 

fai anos, aínda que no Rexistro da 

Propiedade figuraban como local 

comercial —por certo, unha 

contradición bastante habitual entre o 

Catastro e o Rexistro da Propiedade—. 

No seu momento encargueille a unha 

empresa a reforma e adecuación dos 

inmobles, así como a realización de 

todos os trámites administrativos e o 

proxecto básico para a licencia de obras 

e o cambio de uso, dado que no Catastro 

figuraban como vivendas e no Rexistro 

como local comercial. 

 

Teño que decir en relación á concesión 

da licenza de obras e cambio de uso dos 

inmobles da miña propiedade o seguinte: 

primeiro, como concelleiro da Área de 

Economía e Planificación Urbana non 

participei de ningún modo nin maneira 

na tramitación da licencia de obras 

tramitada pola empresa á que lle 

encarguei todos os traballos 

administrativos e tamén os que terá que 

facer de reforma interior despois de 

concedida a licencia; segundo, como 

concelleiro da Área de Economía e 

Planificación Urbana cumprín 

escrupulosamente co meu deber de 

abstención en todos aqueles expedientes 

que me poidan afectar por estar referidos 

 

Quiero aclarar, en primer lugar, que 

comparezco en este pleno del 

Ayuntamiento de manera voluntaria, para 

dar cuenta de mis acciones como concejal 

del Área de Economía y Planificación 

Urbana y, por lo tanto, daré cuenta de 

aquello que sea competencia mía por 

delegación de la alcaldesa y también de 

aquello que es competencia de este pleno. 

 

Como un ciudadano en uso de mi libertad 

y con mis recursos personales en el año 

2022 compré dos viviendas en nuestra 

ciudad. Según se puede comprobar en la 

ficha del Catastro del año 2021, ya 

figuraban como viviendas desde hace 

años, aunque en el Registro de la 

Propiedad figuraban como local 

comercial —por cierto, una contradicción 

bastante habitual entre el Catastro y el 

Registro de la Propiedad—. En su 

momento le encargué a una empresa la 

reforma y adecuación de los inmuebles, 

así como la realización de todos los 

trámites administrativos y el proyecto 

básico para la licencia de obras y el 

cambio de uso, dado que en el Catastro 

figuraban como viviendas y en el Registro 

como local comercial. 

 

Tengo que decir en relación a la 

concesión de la licencia de obras y cambio 

de uso de los inmuebles de mi propiedad 

lo siguiente: primero, como concejal del 

Área de Economía y Planificación 

Urbana no participé de ningún modo ni 

manera en la tramitación de la licencia de 

obras tramitada por la empresa a la que 

le encargué todos los trabajos 

administrativos y también los que tendrá 

que hacer de reforma interior después de 

concedida la licencia; segundo, como 

concejal del Área de Economía y 

Planificación Urbana cumplí 

escrupulosamente con mi deber de 

abstención en todos aquellos expedientes 

que me puedan afectar por estar referidos 



 

 

a inmobles da miña propiedade, tal e 

como figura no artigo 23 da Lei 40/2015, 

do 1 de outubro. Neste sentido, cursei a 

solicitude correspondente á Alcaldía 

para absterme, non participar en ningún 

procedemento e ser substituído en todos 

aqueles expedientes que me poideran 

afectar. 

 

Terceiro, a Alcaldía firmou o decreto 

correspondente aceptando a miña 

abstención e dando cumplido trámite coa 

conseguinte substitución. É dicir, 

cumprindo coa lei. 

 

Cuarto, o Servicio municipal de 

Urbanismo concedeu a licencia de obra e 

cambio de uso con informes favorables 

tanto técnicos como xurídicos. 

 

Quero recordar hoxe aquí que o acto de 

outorgar unha licencia é un acto regrado, 

non pode ser nunca arbitrario, parcial ou 

político. Como cidadán non teño máis 

dereitos que ninguén, pero tampouco 

menos. É dicir, se non teño dereito a que 

se me conceda unha licencia, non debe 

outorgárseme, e se teño dereito, debe 

concedérseme, como ciudadano. En 

definitiva, a concesión dunha licencia 

non é un acto político, arbitrario ou 

discrecional, é un acto regrado, cun 

procedemento e baseado na legalidade.  

 

En calquera caso, e por se alguén 

descoñecera o funcionamento dos 

órganos municipais, o que se fiscaliza 

nunha comisión ou nun pleno é a xestión 

das competencias que ten calquera 

concelleiro ou concelleira e hoxe quero 

deixar ben claro aquí o seguinte: como 

concelleiro de Economía e Planificación 

Urbana non participei na tramitación 

dunha licencia que me afecta 

directamente ó tratarse dun inmoble da 

miña propiedade; que actuei conforme á 

legalidade absténdome en todo o 

procedemento e cumprindo 

a inmuebles de mi propiedad, tal y como 

figura en el artículo 23 de la Ley 40/2015, 

de 1 de octubre . En este sentido, cursé la 

solicitud correspondiente a la Alcaldía 

para abstenerme, no participar en ningún 

procedimiento y ser sustituido en todos 

aquellos expedientes que me pudieran 

afectar. 

 

Tercero, la Alcaldía firmó el decreto 

correspondiente aceptando mi abstención 

y dando cumplido trámite con la 

consiguiente sustitución. Es decir, 

cumpliendo con la ley. 

 

Cuarto, el Servicio municipal de 

Urbanismo concedió la licencia de obra y 

cambio de uso con informes favorables 

tanto técnicos cómo jurídicos. 

 

Quiero recordar hoy aquí que el acto de 

otorgar una licencia es un acto reglado, 

no puede ser nunca arbitrario, parcial o 

político. Como ciudadano no tengo más 

derechos que nadie, pero tampoco menos. 

Es decir, si no tengo derecho a que se me 

conceda una licencia, no debe 

otorgárseme, y se tengo derecho, debe 

concedérseme, como ciudadano. En 

definitiva, la concesión de una licencia no 

es un acto político, arbitrario o 

discrecional, es un acto reglado, con un 

procedimiento y basado en la legalidad.  

 

En cualquier caso, y por si alguien 

desconociera el funcionamiento de los 

órganos municipales, lo que se fiscaliza en 

una comisión o en un pleno es la gestión 

de las competencias que tiene cualquier 

concejal o concejala y hoy quiero dejar 

bien claro aquí lo siguiente: como 

concejal de Economía y Planificación 

Urbana no participé en la tramitación de 

una licencia que me afecta directamente 

al tratarse de un inmueble de mi 

propiedad; que actué conforme a la 

legalidad absteniéndome en todo el 

procedimiento y cumpliendo 
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escrupulosamente co meu deber de 

abstención nun expediente, tal e como 

figura no artigo 23 da Lei 40/2015. 

Como cidadán particular foime 

concedida unha licencia de obras por 

parte do Servicio municipal de 

Urbanismo contando cos informes 

favorables, tanto técnicos como 

xurídicos.  

 

En ningún caso, en ningún caso vou a 

permitir que se poña en duda nin a miña 

honorabilidade nin a miña rectitude no 

desempeño do meu cargo como 

concelleiro de Economía e Planificación 

Urbana, pero, por certo, tampouco a 

profesionalidade e honorabilidade dos 

funcionarios municipais que tramitaron 

a licencia e que son magníficos e 

magníficas profesionais.  

 

Agardo que fagan as consideracións que 

estimen oportunas e nas seguintes 

intervencións darei cumprida resposta a 

todo aquelo que teña que ver coas miñas 

responsabilidades como concelleiro de 

Economía e Planificación Urbana.  

 

Nesta primeira intervención nada máis e 

moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Comezamos este primeiro turno de 

debate coa intervención do BNG. Señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Primeiro unha matización, señor Lage. 

Vostede comparece a petición propia, 

pero despois de que se rexistraran dúas 

preguntas orais por parte de cada un dos 

grupos da oposición e de que houbese 

escrupulosamente con mi deber de 

abstención en un expediente, tal y como 

figura en el artículo 23 de la Ley 40/2015. 

Como ciudadano particular me fue 

concedida una licencia de obras por parte 

del Servicio municipal de Urbanismo 

contando con los informes favorables, 

tanto técnicos cómo jurídicos.  

 

 

En ningún caso, en ningún caso voy a 

permitir que se ponga en duda ni mi 

honorabilidad ni mi rectitud en el 

desempeño de mi cargo como concejal de 

Economía y Planificación Urbana, pero, 

por cierto, tampoco la profesionalidad y 

honorabilidad de los funcionarios 

municipales que tramitaron la licencia y 

que son magníficos y magníficas 

profesionales.  

 

Espero que hagan las consideraciones 

que estimen oportunas y en las siguientes 

intervenciones daré cumplida repuesta a 

todo aquello que tenga que ver con mis 

responsabilidades como concejal de 

Economía y Planificación Urbana.  

 

En esta primera intervención nada más y 

muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Comenzamos este primer turno de debate 

con la intervención del BNG. Señor 

Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Primero una matización, señor Lage. 

Usted comparece a petición propia, pero 

después de que se registraran dos 

preguntas orales por parte de cada uno de 

los grupos de la oposición y de que 



 

 

unha petición de inclusión do día por 

parte do Grupo Popular.  

 

Dito isto, o Grupo municipal del BNG 

rexistrou unha pregunta oral para este 

pleno que finalmente, efectivamente, 

non figura na orde do día ó substanciarse 

a comparecencia do señor Lage Tuñas 

polo asunto que motivaba esta pregunta. 

Esa pregunta que rexistramos 

inicialmente dicía así: que explicacións 

dá a alcaldesa ás irregularidades 

detectadas na concesión dunha licenza 

que afecta o titular da Área de Economía 

e Planificación Urbana? 

 

Aclaro por que lle demos esta 

formulación. Sabemos que a alcaldesa 

non acostuma a participar nos debates no 

Pleno, mais aínda así a pregunta non 

estaba dirixida á alcaldesa de xeito 

retórico. Estaba dirixida á alcaldesa 

porque é a máxima responsábel do 

Goberno local, é quen designa os 

membros do Goberno e asina as 

competencias que cada un detenta e a 

alcaldesa fixo unhas declaracións sobre 

este asunto das que discrepamos 

profundamente porque nin o BNG nin eu 

en particular gosta de enlamar a política 

e de substituír o contraste de ideas e as 

propostas por ataques persoais. Tanto é 

así que me gustaría moi moito que non 

se tivese chegado a esta situación. Dáme 

noxo a crispación, os insultos, as 

descalificacións e o concurso de a ver 

quen di a máis gorda no que está 

dexenerando o debate político estatal e 

ademais sei que isto provoca fastío nos 

cidadáns, o desprestixio da política, a 

crenza de que todos os políticos son 

iguais, e iso a quen beneficia é ós 

populismos e ás novas formas de 

fascismo. Pero precisamente por iso, o 

mellor antídoto é a exemplaridade e se se 

comete un erro, recoñecelo e asumilo, e 

a alcaldesa, en vez de dar explicacións o 

que fixo foi emprazar a oposición a 

hubiera una petición de inclusión del día 

por parte del Grupo Popular.  

 

Dicho esto, el Grupo municipal de él BNG 

registró una pregunta oral para este pleno 

que finalmente, efectivamente, no figura 

en el orden del día al sustanciarse la 

comparecencia del señor Lage Tuñas por 

el asunto que motivaba esta pregunta. Esa 

pregunta que registramos inicialmente 

decía así: ¿qué explicaciones da la 

alcaldesa a las irregularidades detectadas 

en la concesión de una licencia que afecta 

al titular del Área de Economía y 

Planificación Urbana? 

 

Aclaro por qué le dimos esta formulación. 

Sabemos que la alcaldesa no acostumbra 

a participar en los debates en el Pleno, 

pero aun así la pregunta no estaba 

dirigida a la alcaldesa de manera 

retórica. Estaba dirigida a la alcaldesa 

porque es la máxima responsable del 

Gobierno local, es quien designa los 

miembros del Gobierno y firma las 

competencias que cada uno detenta y la 

alcaldesa hizo unas declaraciones sobre 

este asunto de las que discrepamos 

profundamente porque ni al BNG ni a mi 

en particular nos gusta enlamar la 

política y sustituir el contraste de ideas y 

las propuestas por ataques personales. 

Tanto es así que me gustaría muy mucho 

que no se hubiera llegado a esta situación. 

Me da asco a crispación, los insultos, las 

descalificaciones y el concurso de a ver 

quién dice la más gorda en el que está 

degenerando el debate político estatal y 

además sé que esto provoca hastío en los 

ciudadanos, el desprestigio de la política, 

la creencia de que todos los políticos son 

iguales, y eso a quien beneficia es a los 

populismos y a las nuevas formas de 

fascismo. Pero precisamente por eso, el 

mejor antídoto es la ejemplaridad y si se 

comete un error, reconocerlo y asumirlo, 

y la alcaldesa, en vez de dar explicaciones 

lo que hizo fue a emplazar a la oposición 
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acudir á Fiscalía, posibelmente porque 

derivando as cousas a unha cuestión 

xudicial escapaba de responder 

politicamente, porque ó BNG, en 

principio, non lle constan feitos 

delituosos como para acudir á Fiscalía, o 

que si nos constan son irregularidades 

que consideramos graves e que requiren 

de explicacións e de asunción de 

responsabilidades políticas. 

 

Por iso, centrándome no motivo da 

comparecencia, pregúntolle, señor Lage, 

non é certo que se inscribiu como 

vivenda no Rexistro de Propiedade un 

inmóbel que era oficina e cuxa licencia 

para ese cambio a tal altura non estaba 

solicitada? Non é certo que se pretendeu 

un cambio de uso do inmóbel a través 

dunha comunicación previa cando ese 

cambio se debe de tramitar a través da 

solicitude e concesión de licenza como 

indica a Lei de solo de Galiza? Non é 

certo que se incumpriron dúas veces os 

prazos dados para achegar a 

documentación para a obtención de 

licenza? É falso que se iniciaron as obras 

sen ter concedida a licenza e que se 

incumpriu a orde de paralización das 

obras recollida no Decreto asinado o 23 

de outubro de 2023 que indica 

claramente a obriga de paralizar as obras 

até a obtención da licenza? 

 

E fago unha pausa para facer unha 

aclaración dado que se está aludindo 

tamén a que os grupos da oposición 

estamos poñendo en cuestión o labor dos 

funcionarios. Non é certo, ó contrario, 

todo isto que estamos dicindo é o que se 

conclúe dos propios informes dos 

funcionarios. 

 

Continúo. Non é certo que ante a súa 

lóxica abstención, señor Lage, resulta 

cando menos pouco estético que a 

decisión recaíse na directora da Área de 

Urbanismo que non deixa de ser unha 

a acudir a la Fiscalía, posiblemente 

porque derivando las cosas a una cuestión 

judicial escapaba de responder 

políticamente, porque al BNG, en 

principio, no le constan hechos delictivos 

como para acudir a la Fiscalía, lo que sí 

nos constan son irregularidades que 

consideramos graves y que requieren de 

explicaciones y de asunción de 

responsabilidades políticas. 

 

Por eso, centrándome en el motivo de la 

comparecencia, le pregunto, señor Lage, 

¿no es cierto que se inscribió como 

vivienda en el Registro de Propiedad un 

inmueble que era oficina y cuya licencia 

para ese cambio a esas alturas no estaba 

solicitada? ¿No es cierto que se pretendió 

un cambio de uso del inmueble a través de 

una comunicación previa cuando ese 

cambio se debe tramitar a través de la 

solicitud y concesión de licencia como 

indica la Ley de suelo de Galicia? ¿No es 

cierto que se incumplieron dos veces los 

plazos dados para aportar la 

documentación para la obtención de 

licencia? ¿Es falso que se iniciaron las 

obras sin tener concedida la licencia y que 

se incumplió la orden de paralización de 

las obras recogida en el Decreto firmado 

el 23 de octubre de 2023 que indica 

claramente la obligación de paralizar las 

obras hasta la obtención de la licencia? 

 

Y hago una pausa para hacer una 

aclaración dado que se está aludiendo 

también a que los grupos de la oposición 

estamos poniendo en cuestión la labor de 

los funcionarios. No es cierto, al 

contrario, todo esto que estamos diciendo 

es lo que se concluye de los propios 

informes de los funcionarios. 

 

Continúo. ¿No es cierto que ante su lógica 

abstención, señor Lage, resulta cuando 

menos poco estético que la decisión 

recayese en la directora del Área de 

Urbanismo que no deja de ser una inferior 



 

 

inferior xerárquica? Porque vostede 

estaba obviamente incurso en causa de 

abstención por ter un interese directo no 

asunto, pero ademais esta abstención só 

se fixo efectiva o día 29 de febreiro do 

2024 e só despois de que os funcionarios 

municipais lla puxeran de manifesto.  

 

 

E non é certo que a licenza acabou 

concedéndose nuns prazos moito máis 

rápidos dos habituais até o punto de que 

se obtiveron todos os informes 

necesarios para a concesión no mesmo 

día, o 6 de marzo do presente ano? 

Porque existe un chamativo contraste 

entre un expediente de reposición da 

legalidade urbanística aínda non iniciado 

e a supersónica tramitación do 

expediente de concesión de licenza e a 

causa, desde o noso punto de vista está, 

entre outras cousas, na decisión de 

alterar a orde legal de tramitación de 

asuntos estabelecida no artigo 71.2 da 

Lei do procedemento administrativo 

común, que cito textualmente: no 

despacho dos expedientes gardarase a 

orde rigorosa de incoación en asuntos de 

homoxénea natureza, salvo que polo 

titular da unidade administrativa se dea 

orde motivada en contrario da que quede 

constancia. E non hai ningunha 

constancia de que se ditara esa orde. 

 

 

Vostede se acaba de escudar, señor Lage, 

en que toda a tramitación a fixo a 

empresa para a que está..., que se 

encargou da realización das obras, pero 

ante a primeira advertencia da existencia 

de irregularidades, vostede tiña que 

actuar e non actuou, só dá explicacións 

hoxe, agora, despois de que os grupos da 

oposición rexistráramos preguntas orais 

ó respecto, nos tivéramos manifestado 

previamente e se rexistrara unha 

solicitude de inclusión deste punto na 

orde do día. Irregularidades como as 

jerárquica? Porque usted estaba 

obviamente incurso en causa de 

abstención por tener un interés directo en 

el asunto, pero además esta abstención 

solo se hizo efectiva el día 29 de febrero 

del 2024 y solo después de que los 

funcionarios municipales se la pusieran 

de manifiesto.  

 

¿Y no es cierto que la licencia acabó 

concediéndose en unos plazos mucho más 

rápidos de los habituales hasta el punto de 

que se obtuvieron todos los informes 

necesarios para la concesión en el mismo 

día, el 6 de marzo del presente año? 

Porque existe un llamativo contraste entre 

un expediente de reposición de la 

legalidad urbanística aun no iniciado y la 

supersónica tramitación del expediente de 

concesión de licencia y la causa, desde 

nuestro punto de vista está, entre otras 

cosas, en la decisión de alterar el orden 

legal de tramitación de asuntos 

establecido en el artículo 71.2 de la Ley 

del procedimiento administrativo común, 

que cito textualmente: en el despacho de 

los expedientes se guardará el orden 

riguroso de incoación en asuntos de 

homogénea naturaleza, salvo que por el 

titular de la unidad administrativa se dé 

orden motivada en contrario de la que 

quede constancia. Y no hay ninguna 

constancia de que se haya dictado esa 

orden. 

 

Usted se acaba de escudar, señor Lage, en 

que toda la tramitación la hizo la empresa 

para la que está..., que se encargó de la 

realización de las obras, pero ante la 

primera advertencia de la existencia de 

irregularidades, usted hubiera tenido que 

actuar y no actuó, solo da explicaciones 

hoy, ahora, después de que los grupos de 

la oposición hayamos registrado 

preguntas orales al respecto, nos hayamos 

manifestado previamente y se haya 

registrado una solicitud de inclusión de 

este punto en el orden del día. 
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enumeradas, que alén das 

responsabilidades políticas (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—continúo e conclúo—, irregularidades 

como as que acabo de enumerar, que 

alén das responsabilidades políticas, 

desde o noso punto de vista son 

constitutivas de infraccións, algunhas 

graves, e por ese motivo cremos que son 

necesarias explicacións moito máis 

profundas. 

 

Agardo a súa intervención segunda, 

agardo a que conteste as preguntas 

concretas que formulei e engadirei novos 

argumentos na segunda intervención. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó Grupo do BNG. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar, eu quero manifestar 

o meu desagrado por todo isto que está 

a pasar. Sinceramente, non me é 

agradable. 

 

Nós solicitamos no seu momento que isto 

se falase na Comisión de Transparencia, 

que creo que é o foro máis adecuado, 

porén, señor Lage, vostede viuse 

arrastrado pola petición que tivo que 

facer o Partido Popular, por non 

aceptar esa petición da Comisión de 

Transparencia e polo seu partido, polo 

seu grupo de goberno, a estar hoxe aquí 

na comparecencia, comparecencia que 

é, por suposto, a título persoal, pero 

porque había unhas preguntas sobre o 

tema e porque había solicitada unha 

Irregularidades como las enumeradas, 

que al margen de las responsabilidades 

políticas (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —continúo y concluyo—, 

irregularidades como las que acabo de 

enumerar, que al margen de las 

responsabilidades políticas, desde nuestro 

punto de vista son constitutivas de 

infracciones, algunas graves, y por ese 

motivo creemos que son necesarias 

explicaciones mucho más profundas. 

 

Espero su intervención segunda, espero a 

que conteste a las preguntas concretas 

que formulé y añadiré nuevos argumentos 

en la segunda intervención. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al Grupo del BNG. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, yo quiero manifestar mi 

desagrado por todo esto que está pasando. 

Sinceramente, no me es agradable. 

 

 

Nosotros solicitamos en su momento que 

esto se hablara en la Comisión de 

Transparencia, que creo que es el foro más 

adecuado, sin embargo, señor Lage, usted 

se vio arrastrado por la petición que tuvo 

que hacer el Partido Popular, por no 

aceptar esa petición de la Comisión de 

Transparencia y por su partido, por su 

grupo de gobierno, a estar hoy aquí en la 

comparecencia, comparecencia que es, 

por supuesto, a título personal, pero 

porque había unas preguntas sobre el tema 

y porque había solicitada una 



 

 

comparecencia por parte do Partido 

Popular. 

 

Mire, eu voulle falar moi claro. Eu 

voulle pedir unha serie de aclaracións 

ao respecto de todo o que pasou e todo o 

que vimos no expediente. A miña 

primeira pregunta é clarísima, señor 

Lage. Vostede comprou un inmoble que 

asinou en Sarria, nunha notaría de 

Sarria, e eu creo, como todo o mundo, 

que cando compra un inmoble vostede 

foi velo. Que era o que vostede 

comprou? Porque mire, segundo o 

expediente vostede vai variando a 

compra.  

 

En primeiro lugar, a primeira empresa 

que vostede contrata pide unha licenza, 

unha comunicación previa para obras 

menores nunha vivenda. Como os 

funcionarios do Concello dinlle, oia, que 

aquí hai dúbidas, que isto non aparece 

que sexa unha vivenda, pídenlle que 

presente vostede unha certificación do 

Rexistro, e deixa que caduque esa 

comunicación previa. Vai vostede ao 

Rexistro case un ano despois da compra 

e pide vostede que lle inscriban como 

vivenda, e achega vostede un informe 

dun arquitecto técnico que di: atópase 

destinado a vivenda, dividido en 

habitacións e servizos que nese espazo 

atópase totalmente terminado e que ten 

uso residencial desde o 2014, algo que 

negan, que negan todos os veciños do 

inmoble e algo que tamén nega a propia 

Administración porque di nun informe 

que consta: o inmoble non reúne, non 

parece que reúna, os requisitos referidos 

no informe técnico adxunto á 

comunicación do Rexistro da 

Propiedade, nin que no mesmo se 

realizara un cambio de uso a vivenda. 

 

Posteriormente presenta vostede outra 

comunicación previa con outra empresa 

onde pide xa a licenza de cambio de uso 

comparecencia por parte del Partido 

Popular. 

 

Mire, yo le voy a hablar muy claro. Yo le 

voy a pedir una serie de aclaraciones al 

respecto de todo lo que ha pasado y todo 

lo que hemos visto en el expediente. Mi 

primera pregunta es clarísima, señor Lage. 

Usted compró un inmueble que firmó en 

Sarria, en una notaría de Sarria, y yo creo, 

como todo el mundo, que cuando compra 

un inmueble usted fue a verlo ¿Qué era lo 

que usted compró? Porque mire, según el 

expediente usted va variando la compra.  

 

 

 

En primer lugar, la primera empresa que 

usted contrata pide una licencia, una 

comunicación previa para obras menores 

en una vivienda. Como los funcionarios 

del Ayuntamiento le dicen, oiga, que aquí 

hay dudas, que esto no aparece que sea una 

vivienda, le piden que presente usted una 

certificación del Registro, y deja que 

caduque esa comunicación previa. Va 

usted al Registro casi un año después de la 

compra y pide usted que le inscriban como 

vivienda, y aporta usted un informe de un 

arquitecto técnico que dice: se encuentra 

destinado a vivienda, dividido en 

habitaciones y servicios que en ese 

espacio se encuentra totalmente terminado 

y que tiene uso residencial desde el 2014, 

algo que niegan, que niegan todos los 

vecinos del inmueble y algo que también 

niega la propia Administración porque 

dice en un informe que consta: el inmueble 

no reúne, no parece que reúna, los 

requisitos referidos en el informe técnico 

adjunto a la comunicación del Registro de 

la Propiedad, ni que en el mismo se haya 

realizado un cambio de uso a vivienda. 

 

 

Posteriormente presenta usted otra 

comunicación previa con otra empresa 

donde pide ya la licencia de cambio de uso 
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—xa non é unha vivenda— e onde 

achega vostede un plano que aparece 

todo dividido, que está tabicado. Dinlle: 

oia, señor Lage, que mire, que para o 

cambio de uso fai falta unha licenza de 

obras. E presenta vostede un proxecto, e 

obríganlle a presentar un proxecto. 

 

Velaí que no proxecto aparece que aí xa 

hai un local diáfano, segundo o seu 

proxecto presentado por vostede. E por 

último, no Catastro non aparece unha 

vivenda, xa aparecen dúas vivendas 

totalmente divididas. 

 

Por iso, explíqueme vostede se comprou 

vostede unha vivenda xa dividida, un 

local comercial xa dividido, un local 

comercial diáfano ou dúas vivendas, 

como consta no Catastro. 

 

Mire, nas dúas comunicacións previas 

comunicáronlle a vostede que paralizase 

as obras, que se abstivese de realizar 

obras, e a licenza de obras sabe que non 

se pode empezar ata que vostede a 

obteña. Pero velaí que a vostede 

denúncialle un veciño e o 27 de xaneiro 

vai a Policía a ese inmoble, e a Policía 

di no seu informe: están a realizarse 

obras de reforma sen estar concedida a 

licenza, o interior está a ser reformado 

por completo e os obreiros están a 

realizar divisións con ferros de pladur. 

 

Entón, a miña pregunta é moi clara, 

señor Lage, moi clara: fixo vostede 

reformas nesa vivenda, nese inmoble, 

nesa oficina —porque xa non sei do que 

estamos a falar— sen obter a licenza? E 

a pregunta é: si ou non? Mellor dito, a 

resposta. 

 

Mire, doutra banda presenta vostede..., 

ten vostede que ir a licenza de obras 

maiores e presenta vostede un proxecto 

técnico. Requírenllo, pasan 10 días, non 

o presenta; pide unha prórroga, 

—ya no es una vivienda— y donde aporta 

usted un plano que aparece todo dividido, 

que está tabicado. Le dicen: oiga, señor 

Lage, que mire, que para el cambio de uso 

hace falta una licencia de obras. Y 

presenta usted un proyecto, y le obligan a 

presentar un proyecto. 

 

Hete aquí que en el proyecto aparece que 

ahí ya hay un local diáfano, según su 

proyecto presentado por usted. Y por 

último, en el Catastro no aparece una 

vivienda, ya aparecen dos viviendas 

totalmente divididas. 

 

Por eso, explíqueme usted si compró usted 

una vivienda ya dividida, un local 

comercial ya dividido, un local comercial 

diáfano o dos viviendas, como consta en el 

Catastro. 

 

Mire, en las dos comunicaciones previas 

le comunicaron a usted que paralizara las 

obras, que se abstuviera de realizar obras, 

y la licencia de obras sabe que no se puede 

empezar hasta que usted la obtenga. Pero 

hete aquí que a usted le denuncia un 

vecino y el 27 de enero va la Policía a ese 

inmueble, y la Policía dice en su informe: 

se están realizando obras de reforma sin 

estar concedida la licencia, el interior está 

siendo reformado por completo y los 

obreros están realizando divisiones con 

planchas de pladur. 

 

Entonces, mi pregunta es muy clara, señor 

Lage, muy clara: ¿hizo usted reformas en 

esa vivienda, en ese inmueble, en esa 

oficina —porque ya no sé de lo que 

estamos hablando— sin haber obtenido la 

licencia? Y la pregunta es: ¿sí o no? Mejor 

dicho, la respuesta. 

 

Mire, por otro lado presenta usted..., tiene 

usted que ir a licencia de obras mayores y 

presenta usted un proyecto técnico. Se lo 

requieren, pasan 10 días, no lo presenta; 

pide una prórroga, se la conceden; pasa un 



 

 

concédenlla; pasa un mes, non o 

presenta, o proxecto, e 19 días despois 

presenta vostede ese proxecto. A miña 

pregunta é: isto é normal, unha forma de 

traballar ou de actuación que teñen na 

Concellería na cal ten vostede as 

competencias? 

 

Tamén me gustaría preguntarlle: mire, 

vostede presenta dúas comunicacións 

previas, en principio, falando de obras 

de menos de 12.000 €, porén, cando 

presenta o proxecto técnico estamos a 

falar dunha obra de 56.000 € máis IVE. 

Cambia nun mes o importe da obra. Que 

estaba vostede? tentando aforrarse as 

taxas? que fosen máis baratas? 

Pregúntollo. 

 

Mire, outro veciño presentou outra 

denuncia en Urbanismo e ordenouse 

incoar, en Disciplina Urbanística, 

mandouse incoar un procedemento de 

reposición de legalidade. Ese 

procedemento de reposición de 

legalidade que se mandou incoar 

ordenaba paralizar, por suposto as 

obras, e a inscrición no Rexistro. Porén, 

nin se incoou, nin se paralizou as obras, 

nin se inscribiu no Rexistro. 

 

E por último, señor Lage, ou por 

penúltimo, obtivo vostede unha licenza 

exprés. Nesta cidade a xente tarda meses 

e anos en cambiar o uso, e meses en 

obter unha licenza de obras. Isto non llo 

digo eu, vanllo dicir todos os cidadáns 

que o vexan cando o paren pola rúa. 

Porén, vostede (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) o 19 de xaneiro presentou 

o proxecto técnico, en 18 días 

infórmanllo, rectifícano e despois, o 6 de 

marzo, mes e medio despois concédenlle 

a vostede a licenza, a licenza exprés.  

 

E por último, señor Lage, vostede falou 

que se abstivo. Abstívose ao final do 

mes, no lo presenta, el proyecto, y 19 días 

después presenta usted ese proyecto. Mi 

pregunta es: ¿esto es normal, una forma de 

trabajar o de actuación que tienen en la 

Concejalía en la cual tiene usted las 

competencias? 

 

 

También me gustaría preguntarle: mire, 

usted presenta dos comunicaciones 

previas, en principio, hablando de obras de 

menos de 12.000 €, sin embargo, cuando 

presenta el proyecto técnico estamos 

hablando de una obra de 56.000 € más 

IVA. Cambia en un mes el importe de la 

obra ¿Qué estaba usted? ¿intentando 

ahorrarse las tasas? ¿que fueran más 

baratas? Se lo pregunto. 

 

Mire, otro vecino presentó otra denuncia 

en Urbanismo y se ordenó incoar, en 

Disciplina Urbanística, se mandó incoar 

un procedimiento de reposición de 

legalidad. Ese procedimiento de 

reposición de legalidad que se mandó 

incoar ordenaba paralizar, por supuesto las 

obras, y la inscripción en el Registro. Sin 

embargo, ni se incoó, ni se paralizó las 

obras, ni se inscribió en el Registro. 

 

 

Y por último, señor Lage, o por penúltimo, 

obtuvo usted una licencia exprés. En esta 

ciudad la gente tarda meses y años en 

cambiar el uso, y meses en obtener una 

licencia de obras. Esto no se lo digo yo, se 

lo van a decir todos los ciudadanos que lo 

vean cuando lo paren por la calle. Sin 

embargo usted (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) el 19 de enero presentó el 

proyecto técnico, en 18 días se lo 

informan, lo rectifican y luego, el 6 de 

marzo, mes y medio después le conceden 

a usted la licencia, la licencia exprés.  

 

Y por último, señor Lage, usted habló que 

se abstuvo. Se abstuvo al final del 
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procedemento, eh?. Nas comunicacións 

previas non se abstivo, nin nas 

resolucións abstívose, nin cando lle 

dixeron que parase as obras se abstivo. 

Abstívose vostede ao final do 

procedemento e delega vostede non 

noutro concelleiro, porque hai un 

concelleiro de Urbanismo tamén nesta 

corporación compañeiro seu, delega 

vostede na persoa que depende 

xerarquicamente de vostede, que se 

trouxo vostede doutro Concello e é que 

a directora de área. Parécelle a vostede 

isto estético? 

 

Entón, isto é o que eu lle quero 

preguntar, señor Lage, e espero que me 

conteste. Xa lle digo, estamos aquí 

porque vostede quixo estar aquí. É o seu 

momento para defenderse, é o seu 

momento para aclarar todas estas 

peticións que lle estamos facendo. Así 

que, co permiso da autoridade, cédolle a 

palabra. 

 

Presidencia 

 

Turno para o señor Lage nesta primeira 

quenda. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Gracias, señor Jorquera. Vostede fixo 

unha serie de preguntas que eu vou 

intentar aclararlle na miña intervención. 

Creo que é importante ademais clarificar 

o funcionamento, para quen o 

descoñeza, da tramitación administrativa 

dunha licencia. 

 

Estou incurso nunha causa de 

abstención? Si. Reitero, como 

concelleiro da Área de Economía e 

Planificación urbana non participei —e 

se poden dicir o contrario terán que 

poder demostralo—, non participei de 

procedimiento, ¿eh?. En las 

comunicaciones previas no se abstuvo, ni 

en las resoluciones se abstuvo, ni cuando 

le dijeron que parara las obras se abstuvo. 

Se abstuvo usted al final del 

procedimiento y delega usted no en otro 

concejal, porque hay un concejal de 

Urbanismo también en esta corporación 

compañero suyo, delega usted en la 

persona que depende jerárquicamente de 

usted, que se trajo usted de otro 

Ayuntamiento y es que la directora de área 

¿Le parece a usted esto estético? 

 

 

Entonces, esto es lo que yo le quiero 

preguntar, señor Lage, y espero que me 

conteste. Ya le digo, estamos aquí porque 

usted quiso estar aquí. Es su momento 

para defenderse, es su momento para 

aclarar todas estas peticiones que le 

estamos haciendo. Así que, con el permiso 

de la autoridad, le cedo la palabra. 

 

 

Presidencia 

 

Turno para el señor Lage en este primer 

turno. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Gracias, señor Jorquera. Usted hizo una 

serie de preguntas que yo voy a intentar 

aclararle en mi intervención. Creo que es 

importante además clarificar el 

funcionamiento, para quien lo 

desconozca, de la tramitación 

administrativa de una licencia. 

 

¿Estoy incurso en una causa de 

abstención? Sí. Reitero, como concejal del 

Área de Economía y Planificación urbana 

no participé —y si pueden decir lo 

contrario tendrán que poder 

demostrarlo—, no participé de ningún 



 

 

ningún modo nin maneira na tramitación 

da licenza de obras e a miña abstención 

se produce no momento en que debe de 

producirse, neste e en calquera 

expediente que me afecta. Nun 

expediente que afecta á empresa á que lle 

encarguei os traballos administrativos e 

tamén os de reforma interior cando se lle 

conceda a licencia en inmobles da miña 

propiedade? Si. Cumprín 

escrupulosamente coa lei e vostedes 

hoxe aquí demostran que é así, coa súa 

intervención, porque o meu deber de 

abstención en tódolos expedientes que 

me afecten figura no artigo 23 da Lei 

40/2015. Neste sentido, cursei a 

solicitude correspondente e decretouse 

pola Alcaldía a suplencia 

correspondente. 

 

O Servicio municipal de Urbanismo 

concedeu a licencia de obra e o cambio 

de uso con informes favorables, tanto 

técnico como xurídicos. 

 

Vexo que o que decían nos medios de 

comunicación e nas súas preguntas. Dice 

que retiraron as preguntas. Claro, 

retiraron as preguntas porque eu 

comparecín a petición propia. Claro que 

é a súa liberdade de facer preguntas, só 

faltaría. 

 

Pero mire, o informe técnico da propia 

Oficina di que á vista da documentación 

presentada infórmese, infórmase que o 

proxecto xustifica os parámetros 

urbanísticos de aplicación e que as 

obras e usos proxectados axústanse ao 

ordenamento urbanístico vixente, polo 

que se informan favorablemente 

 

E o informe xurídico conclúe decindo 

que se cumple cos parámetros 

establecidos, eh? —voullo ler textual—, 

concédese á empresa en cuestión a 

licencia que solicita para dúas vivendas 

consonte ó proxecto básico tendo en 

modo ni manera en la tramitación de la 

licencia de obras y mi abstención se 

produce en el momento en que debe 

producirse, en este y en cualquier 

expediente que me afecta. ¿En un 

expediente que afecta a la empresa a la 

que le encargué los trabajos 

administrativos y también los de reforma 

interior cuando se le conceda la licencia 

en inmuebles de mi propiedad? Sí. Cumplí 

escrupulosamente con la ley y ustedes hoy 

aquí demuestran que es así, con su 

intervención, porque mi deber de 

abstención en todos los expedientes que 

me afecten figura en el artículo 23 de la 

Ley 40/2015. En este sentido, cursé la 

solicitud correspondiente y se decretó por 

la Alcaldía la suplencia correspondiente. 

 

 

El Servicio municipal de Urbanismo 

concedió la licencia de obra y el cambio 

de uso con informes favorables, tanto 

técnico cómo jurídicos. 

 

Veo que lo que decían en los medios de 

comunicación y en sus preguntas. Dice 

que retiraron las preguntas. Claro, 

retiraron las preguntas porque yo 

comparecí a petición propia. Claro que es 

su libertad de hacer preguntas, solo 

faltaría. 

 

Pero mire, el informe técnico de la propia 

Oficina dice que a la vista de la 

documentación presentada se informe, se 

informa que el proyecto justifica los 

parámetros urbanísticos de aplicación y 

que las obras y usos proyectados se ajustan 

al ordenamiento urbanístico vigente, por 

lo que se informan favorablemente 

 

Y el informe jurídico concluye diciendo 

que se cumple con los parámetros 

establecidos, ¿eh? —se lo voy a leer 

textual— se concede a la empresa en 

cuestión la licencia que solicita para dos 

viviendas conforme al proyecto básico 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

143/241 

conta o orzamento de execución material 

e baixo os condicionantes técnicos e 

xurídicos expostos con anterioridade. 

Estos son os dous informes, técnicos e 

xurídicos.  

 

Están poñendo en cuestión á Oficina 

Técnica deste concello? Están poñendo 

en cuestión ós funcionarios deste 

concello que conceden unha licencia? 

Porque, cal é o caso? É dicir, hai unha 

licencia ben concedida si ou non? Polo 

que parece non o cuestionan. 

Cuestionárono durante todo o tempo que 

se dedicaron a montar un bo circo. 

 

Téñense referido vostedes nas súas 

intervencións a posibles irregularidades 

na concesión dunha licencia para obras e 

cambios de uso nun inmoble da miña 

propiedade. É dicir, están a falar de que 

se teña cometido algún tipo de delito á 

hora de conceder unha licencia porque 

recórdolles que a tramitación y a 

concesión dunha licencia é un acto 

reglado, non é un acto arbitrario, 

discrecional ou político.  

 

Se vostedes consideran que este 

concelleiro cometeu algún delito no uso 

do seu cargo, a donde teñen que ir é á 

calle Monforte. Se vostedes consideran 

que algún funcionario ou funcionaria 

cometeu algún delito no outorgamento 

desta licencia, o que teñen é que acudir ó 

xulgado. O que lles podo asegurar é que 

este concelleiro no uso das súas 

competencias non participou en ningún 

trámite, en ningún procedemento, en 

ningún asunto relacionado coa 

tramitación dunha licencia. Este 

concelleiro fixo o que tiña que facer: 

absterse, seguindo o artigo 23 da Lei 

40/2015. 

 

Pero non me vou a quedar aí, porque 

vostedes fixeron graves acusacións ós 

profesionais do Servizo de Urbanismo.  

teniendo en cuenta el presupuesto de 

ejecución material y bajo los 

condicionantes técnicos y jurídicos 

expuestos con anterioridad. Estos son los 

dos informes, técnicos y jurídicos  

 

¿Están poniendo en cuestión a la Oficina 

Técnica de este ayuntamiento? ¿Están 

poniendo en cuestión a los funcionarios de 

este ayuntamiento que conceden una 

licencia? Porque, ¿cuál es el caso? Es 

decir, hay una licencia bien concedida ¿sí 

o no? Por lo que parece no lo cuestionan. 

Lo cuestionaron durante todo el tiempo 

que se dedicaron a montar un bueno circo. 

 

Se han referido ustedes en sus 

intervenciones a posibles irregularidades 

en la concesión de una licencia para obras 

y cambios de uso en un inmueble de mi 

propiedad. Es decir, están hablando de 

que se haya cometido algún tipo de delito 

a la hora de conceder una licencia porque 

les recuerdo que la tramitación y la 

concesión de una licencia es un acto 

reglado, no es un acto arbitrario, 

discrecional o político.  

 

Si ustedes consideran que este concejal 

cometió algún delito en el uso de su cargo, 

a donde tienen que ir es a la calle 

Monforte. Si ustedes consideran que algún 

funcionario o funcionaria cometió algún 

delito en el otorgamiento de esta licencia, 

lo que tienen es que acudir al juzgado. Lo 

que les puedo asegurar es que este 

concejal en el uso de sus competencias no 

participó en ningún trámite, en ningún 

procedimiento, en ningún asunto 

relacionado con la tramitación de una 

licencia. Este concejal hizo lo que tenía 

que hacer: abstenerse, siguiendo el 

artículo 23 de la Ley 40/2015. 

 

 

Pero no me voy a quedar ahí, porque 

ustedes hicieron graves acusaciones a los 

profesionales del Servicio de Urbanismo.  



 

 

 

Señor voceiro do Partido Popular, 

fixeron graves acusacións, porque o 

Bloque Nacionalista Galego pideu 

explicacións. Podo non compartir as 

súas reflexións, pero o respecto é unha 

cousa. Aquí se teñen feito graves 

acusacións, unha delas moi recurrente. 

Ten que ver coa celeridade na 

tramitación dunha licencia, acábano de 

decir hoxe aquí, e como vostedes, 

señores do Partido Popular, teñen unha 

obsesión comigo, eso lévalles a cometer 

erros grosos deste tipo, poñendo en tela 

de xuício os magníficos profesionais que 

temos neste concello, porque decir que 

se outorga unha licencia exprés é 

faltarlle ó respecto ós funcionarios deste 

concello e vou explicar por que, vou 

explicar por que. 

 

Porque deben de saber que a Oficina 

Técnica do Servizo de Intervención da 

Edificación ten un sistema de triaxe onde 

se actúa con criterios profesionais, 

donde se priorizan os expedientes cun 

sistema de alarmas, dúas, 

concretamente, de carácter xeral que 

diferencian os expedientes pendentes 

por número de rexistro e por número de 

expedente, por data, e seis alarmas 

específicas con dous grandes grupos, 

onde se diferencian os de informe inicial 

e os que teñen informe de subsanación. 

Non estou, nin máis nin menos, que 

contando algo técnico, facilitado polo 

propio Servicio. 

 

Pois ben, deben de saber que as licencias 

tramitadas nos últimos meses do mesmo 

tipo que a que tramitou a empresa á que 

lle encarguei os trámites para o inmoble 

da miña propiedade foron tramitadas no 

mesmo tempo ou incluso en menos, 

dependendo da complexidade e das 

características. Concretamente, 

tramitáronse máis de 20 licencias no 

período comprendido entre outubro e a 

 

Señor portavoz del Partido Popular, 

hicieron graves acusaciones, porque el 

Bloque Nacionalista Galego pidió 

explicaciones. Puedo no compartir sus 

reflexiones, pero el respeto es una cosa. 

Aquí se han hecho graves acusaciones, 

una de ellas muy recurrente. Tiene que ver 

con la celeridad en la tramitación de una 

licencia, lo acaban de decir hoy aquí, y 

como ustedes, señores del Partido 

Popular, tienen una obsesión conmigo, 

eso les lleva a cometer errores gruesos de 

este tipo, poniendo en tela de juicio los 

magníficos profesionales que tenemos en 

este ayuntamiento, porque decir que se 

otorga una licencia exprés es faltarle al 

respeto a los funcionarios de este 

ayuntamiento y voy a explicar por qué, 

voy a explicar por qué. 

 

Porque deben de saber que la Oficina 

Técnica del Servicio de Intervención de la 

Edificación tiene un sistema de triaje 

donde se actúa con criterios 

profesionales, donde se priorizan los 

expedientes con un sistema de alarmas, 

dos, concretamente, de carácter general 

que diferencian los expedientes 

pendientes por número de registro y por 

número de expediente, por fecha, y seis 

alarmas específicas con dos grandes 

grupos, donde se diferencian los de 

informe inicial y los que tienen informe de 

subsanación. No estoy, nada más y nada 

menos, que contando algo técnico, 

facilitado por el propio Servicio. 

 

Pues bien, deben de saber que las 

licencias tramitadas en los últimos meses 

del mismo tipo que la que tramitó la 

empresa a la que le encargué los trámites 

para el inmueble de mi propiedad fueron 

tramitadas en el mismo tiempo o incluso 

en menos, dependiendo de la complejidad 

y de las características. Concretamente, 

se tramitaron más de 20 licencias en el 

período comprendido entre octubre y la 
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primeira semana de marzo e nalgún caso 

levando a tramitación da mesma un mes 

ou menos.  

 

Pero non me vou a quedar aí. 

Concretamente pode decirlles, por 

referir algunhas destas máis das 20 ás 

que fago alusión, a referida ó expediente 

04 solicitada o 2 de novembro do 23, 

concedeuse en 32 días; a referida ó 

expediente 15 pedida o 6 de novembro, 

concedeuse en 32 días; a referida ó 

expediente número 26 solicitada o 8 de 

novembro e concedida o 29 de 

decembro, poden vostedes facer o 

cálculo dos días. Incluso lles podo decir 

que a número 69 solicitada o 21 de 

novembro concedeuse en 11 días, 

concretamente (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) o 2 de decembro. 

 

Pediríalle á señora alcaldesa que dado 

que teño que contestar a dous grupos me 

permita darlle as explicacións 

correspondentes, que é o que pediron. 

 

Pero hai outra do 26 de decembro que se 

concedeu o 23 de xaneiro.  

 

Máis, máis de 20 licencias dadas nun 

tempo inferior á que vostedes se refiren. 

Conclusión: agua, enlamar, difamar, 

ensuciar, poñer en dúbida a 

profesionalidade dos técnicos e 

cuestionar a honorabilidade do 

concelleiro. 

 

Espero que se disculpen porque meteron 

a pata de xeito grave. Non se concedeu 

ningunha licencia exprés polo Servizo de 

Urbanismo nin se lle dou trato 

preferencial a ninguén. Por favor, un 

pouquiño de respecto polos funcionarios 

municipais. 

 

Pero vostedes fixeron tamén graves 

acusacións decindo que se tiña que ter 

primera semana de marzo y en algún caso 

llevando la tramitación de la misma un 

mes o menos.  

 

Pero no me voy a quedar ahí. 

Concretamente puede decirles, por referir 

algunas de estas más de las 20 a las que 

hago alusión, la referida al expediente 04 

solicitada el 2 de noviembre del 23, se 

concedió en 32 días; la referida al 

expediente 15 pedida el 6 de noviembre, se 

concedió en 32 días; la referida al 

expediente número 26 solicitada el 8 de 

noviembre y concedida el 29 de diciembre, 

pueden ustedes hacer el cálculo de los 

días. Incluso les puedo decir que la 

número 69 solicitada el 21 de noviembre 

se concedió en 11 días, concretamente (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

el 2 de diciembre. 

 

Le pediría a la señora alcaldesa que dado 

que tengo que contestar a dos grupos me 

permita darle las explicaciones 

correspondientes, que es lo que pidieron. 

 

Pero hay otra de 26 de diciembre  que se 

concedió el 23 de enero.  

 

Más, más de 20 licencias dadas en un 

tiempo inferior a la que ustedes se 

refieren. Conclusión: agua, enlamar, 

difamar, ensuciar, poner en entredicho la 

profesionalidad de los técnicos y 

cuestionar la honorabilidad del concejal. 

 

 

Espero que se disculpen porque metieron 

la pata de manera grave. No se concedió 

ninguna licencia exprés por el Servicio de 

Urbanismo ni se le dio trato preferencial 

a nadie. Por favor, un poquito de respeto 

por los funcionarios municipales. 

 

 

Pero ustedes hicieron también graves 

acusaciones diciendo que se tenía que 



 

 

incoado un expediente de reposición da 

legalidade por irregularidades e, ou hai 

mala fe ou hai ignorancia pola súa parte. 

Da mala fe falaremos despois, da 

ignorancia podemos falar neste 

momento. 

 

No documento 62218012 do Servizo de 

Urbanismo que tiveron acceso —polo 

tanto, non pode ser ignorancia, entendo 

que é mala fe— dise claramente que no 

expediente ó que se fai referencia se 

outorga a licencia para a reforma e 

cambio de usos de oficina a residencial, 

e dícese expresamente, cita o artigo 152 

da Lei do solo: no caso que nos ocupa 

consta título habilitante por tratarse 

dunha actuación de cambio de uso e 

afección á habitabilidade, e consta 

informe de inspección no que se recolle 

que non se están executando obras; os 

títulos habilitantes para a actuación 

urbanística son as licencias e as 

comunicacións previas e así se refire no 

artigo 142. 

 

Remata o informe, remata o informe dos 

servicios de Urbanismo, conclúese que 

no caso do expediente, ó que se fai 

referencia, non procede a incoación de 

procedemento de reposición da 

legalidade por constar outorgada a 

licencia e non estar executándose obras. 

 

Señores do Partido Popular, ignorancia 

ou mala fe. Saben que non se me 

comunicou ningún procedemento de 

reposición da legalidade, saben que hai 

un informe do propio Servizo que di 

expresamente: consta informe de 

inspección no que se recolle que non se 

están executando obras. Nin hai obras, 

señor Lorenzo, llo contesto, pa que lle 

quede claro, non hai obras nin hai 

reposición da legalidade. Hai unha 

licencia tramitada con tódolos informes 

favorables, tanto técnicos como 

xurídicos. Por que teñen actuado de mala 

haber incoado un expediente de 

reposición de la legalidad por 

irregularidades y, o hay mala fe o hay 

ignorancia por su parte. De la mala fe 

hablaremos después, de la ignorancia 

podemos hablar en este momento. 

 

En el documento 62218012 del Servicio de 

Urbanismo que tuvieron acceso —por lo 

tanto, no puede ser ignorancia, entiendo 

que es mala fe— se dice claramente que 

en el expediente al que se hace referencia 

se otorga la licencia para la reforma y 

cambio de usos de oficina a residencial, y 

se dice expresamente, cita el artículo 152 

de la Ley del suelo: en el caso que nos 

ocupa consta título habilitante por 

tratarse de una actuación de cambio de 

uso y afección a la habitabilidad, y consta 

informe de inspección en el que se recoge 

que no se están ejecutando obras; los 

títulos habilitantes para la actuación 

urbanística son las licencias y las 

comunicaciones previas y así se refiere en 

el artículo 142. 

 

Finaliza el informe, finaliza el informe de 

los servicios de Urbanismo, se concluye 

que en el caso del expediente, al que se 

hace referencia, no procede la incoación 

de procedimiento de reposición de la 

legalidad por constar otorgada la licencia 

y no estar ejecutándose obras. 

 

Señores del Partido Popular, ignorancia 

o mala fe. Saben que no se me comunicó 

ningún procedimiento de reposición de la 

legalidad, saben que hay un informe del 

propio Servicio que dice expresamente: 

consta informe de inspección en el que se 

recoge que no se están ejecutando obras. 

Ni hay obras, señor Lorenzo, se lo 

contesto, pa que le quede claro, no hay 

obras ni hay reposición de la legalidad. 

Hay una licencia tramitada con todos los 

informes favorables, tanto técnicos cómo 

jurídicos. ¿Por qué han actuado de mala 

fe? ¿Por qué ponen en duda la 
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fe? Por que poñen en dúbida a 

profesionalidade dos servicios 

municipais? 

 

Vou a ser claro: hai un intento do Partido 

Popular de linchamento persoal. Hoxe 

poñendo en dúbida a concesión dunha 

licencia e mañá con calquera outro 

asunto, con ataques persoais, cunha 

cacería organizada contra a miña 

persona porque lles resulto molesto. 

Parece que tiveran unha obsesión, é casi 

enfermizo, ó punto de que se saltaron 

tódalas reglas do xogo político 

acusándome de ter cometido algún tipo 

de delito. Sempre foron atendidos co 

máximo respecto e obtendo un 

tratamento exquisito como o principal 

partido da oposición que son, pero deben 

de saber que ensuciar, ensuciar a vida 

política municipal con acusacións 

persoais acabaráselles volvendo en 

contra. 

 

Aquí facemos política para as coruñesas 

e para os coruñeses, traballamos en 

proxectos de presente e de futuro para 

esta cidade, para os nosos barrios e, o 

que é máis importante, facemos política 

para mellorar a vida dos coruñeses e das 

coruñesas, por iso onte puxemos en 

marcha a elaboración do plan estratéxico 

da cidade e por iso tódolos días a nosa 

alcaldesa vai facendo barrio a barrio 

política para mellorar a vida das persoas.  

 

 

En política non vale todo, vostedes se 

saltaron tódalas reglas, entraron nos 

ataques personais nun intento de 

lichamento e teño que decirlles e 

reiterarlles que se consideran que hai 

algún delito, o que teñen que ir é á calle 

Monforte, e se non, o que acaban de 

facer ten nomes, ten calificativos.  

 

Espero que ningún de vostedes nin das 

súas familias, de ningún dos presentes 

profesionalidad de los servicios 

municipales? 

 

 

Voy a ser claro: hay un intento del Partido 

Popular de linchamiento personal. Hoy 

poniendo en duda la concesión de una 

licencia y mañana con cualquier otro 

asunto, con ataques personales, con una 

cacería organizada contra mi persona 

porque les resulto molesto. Parece que 

tuvieran una obsesión, es casi enfermizo, 

al punto de que se saltaron todas las 

reglas del juego político acusándome de 

haber cometido algún tipo de delito. 

Siempre fueron atendidos con el máximo 

respeto y obteniendo un tratamiento 

exquisito como el principal partido de la 

oposición que son, pero deben de saber 

que ensuciar, ensuciar la vida política 

municipal con acusaciones personales se 

les acabará volviendo en contra. 

 

 

Aquí hacemos política para las coruñesas 

y para los coruñeses, trabajamos en 

proyectos de presente y de futuro para 

esta ciudad, para nuestros barrios y, lo 

que es más importante, hacemos política 

para mejorar la vida de los coruñeses y de 

las coruñesas, por eso ayer pusimos en 

marcha la elaboración del plan 

estratégico de la ciudad y por eso todos 

los días nuestra alcaldesa va haciendo 

barrio a barrio política para mejorar la 

vida de las personas.  

 

En política no vale todo, ustedes se 

saltaron todas las reglas, entraron en los 

ataques personales en un intento de 

linchamiento y tengo que decirles y 

reiterarles que si consideran que hay 

algún delito, lo que tienen que ir es a la 

calle Monforte, y si no, lo que acaban de 

hacer tiene nombres, tiene calificativos.  

 

Espero que ninguno de ustedes ni de sus 

familias, de ninguno de los presentes en 



 

 

neste salón de plenos, teña que vivir a 

situación que vivín eu, con ataques, 

insidias, calumnias que desde logo non 

os deixa en moi bo lugar. A política é 

outra cousa. Poden estar de acordo ou en 

desacordo en subir ou en baixar 

impostos, na integración portuaria que 

imos a facer, nas obras que temos 

proxectadas e en todo o que queiran, 

pero cando xa a desesperación os leva a 

formular ataques persoais e cousas 

peores das que falarei a continuación, 

desde logo creo que acaban de pasar 

unha raia. 

 

Señores do Partido Popular, é unha pena 

que deran o salto a ensuciar a vida 

política municipal. Váiselles acabar 

volvendo en contra. 

 

Nada máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segundo e último turno para o BNG. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Mire, señor Lage, asegúrolle que todas 

as irregularidades detectadas polo BNG 

e que motivaron as preguntas que antes 

fixemos están documentadas. Cal é o 

problema? Que só puidemos consultar o 

expediente e tomar notas, non se nos 

facilitou copia, e ademais en 3 minutos é 

imposíbel expoñelas de xeito 

exhaustivo, por iso vou poñer un só 

exemplo: inicio das obras sen ter licencia 

concedida e incumprimento das ordes de 

paralización das obras. Porque na súa 

réplica isto non o desmentiu ou, mellor 

dito, intentou desmentilo dun xeito que 

conduce a equívoco. 

 

este salón de plenos, tenga que vivir la 

situación que viví yo, con ataques, 

insidias, calumnias que desde luego no los 

deja en muy buen lugar. La política es otra 

cosa. Pueden estar de acuerdo o en 

desacuerdo en subir o en bajar impuestos, 

en la integración portuaria que vamos a 

hacer, en las obras que tenemos 

proyectadas y en todo lo que quieran, pero 

cuando ya la desesperación les lleva a 

formular ataques personales y cosas 

peores de las que hablaré a continuación, 

desde luego creo que acaban de pasar una 

raya. 

 

Señores del Partido Popular, es una pena 

que hayan dado el salto a ensuciar la vida 

política municipal. Se les va a acabar 

volviendo en contra. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segundo y último turno para el BNG. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Mire, señor Lage, le aseguro que todas las 

irregularidades detectadas por el BNG y 

que motivaron las preguntas que antes 

hicimos están documentadas ¿Cuál es el 

problema? Que solo pudimos consultar el 

expediente y tomar notas, no se nos 

facilitó copia, y además en 3 minutos es 

imposible exponerlas de manera 

exhaustiva, por eso voy a poner un solo 

ejemplo: inicio de las obras sin tener 

licencia concedida e incumplimiento de 

las órdenes de paralización de las obras. 

Porque en su réplica esto no lo desmintió 

o, mejor dicho, intentó desmentirlo de una 

manera que conduce a equívoco. 
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Razóns polas que afirmamos que se 

produciron estas irregularidades: inicio 

das obras sen ter concedida a licenza e 

incumprimento da orde de paralización 

das obras. Razóns: pola denuncia na que 

se adxuntan fotos dun veciño con data do 

16 de xaneiro de 2024, cando a licencia 

non se concede até o 6 de marzo, por 

furar na fachada do edificio sen permiso 

da comunidade; por informe policial do 

27 de xaneiro de 2024 onde se di: os 

policías desprázanse ao lugar indicado 

onde unha vez que acceden ao inmoble 

observan como se están executando 

obras de reforma nas vivendas existentes 

na primeira planta; porque no informe 

do inspector de Urbanismo do 8 de 

febreiro, que acode ó inmóbel polas 

queixas veciñais, achégase unha foto da 

porta da vivenda que di: Informamos de 

que durante a xornada laboral é posible 

que se xeren ruídos da actividade 

construtiva con motivo dos traballos de 

reforma e adecuación da primeira 

planta, 8 de febreiro, cando a licencia 

concédese o 6 de marzo; porque no 

informe proposta de concesión da 

licenza cítase outro informe do inspector 

de Urbanismo que di literalmente o 

seguinte: El 4 de marzo de 2024 —4 de 

marzo, a licencia concédese o 6— vírase 

visita inspección e obsérvase que se 

realizaron obras de segregación, 

dividírono en dúas, a distribución dos 

pisos está rematada e corresponde cun 

plano que se atopa pegado a un tabique 

da obra. Obsérvase que se tapiaron 

unhas xanelas, as saídas de gases están 

conectadas a senllas canalizacións que 

en aparencia desaloxan pola saída do 

edificio. 

 

 

Mire, e vostede considera a teor de todo 

isto que abonda con que diga que se 

abstivo na última fase do proceso e que 

toda a tramitación correu a cargo da 

empresa? Vostede non tivo ningún 

Razones por las que afirmamos que se 

produjeron estas irregularidades: inicio 

de las obras sin tener concedida la 

licencia e incumplimiento de la orden de 

paralización de las obras. Razones: por la 

denuncia en la que se adjuntan fotos de un 

vecino con fecha de 16 de enero  de 2024, 

cuando la licencia no se concede hasta el 

6 de marzo, por agujerear en la fachada 

del edificio sin permiso de la comunidad; 

por informe policial de 27 de enero  de 

2024 donde se dice: los policías se 

desplazan al lugar indicado donde una vez 

que acceden al inmueble observan cómo 

se están ejecutando obras de reforma en 

las viviendas existentes en la primera 

planta; porque en el informe del inspector 

de Urbanismo de 8 de febrero, que acude 

al inmueble por las quejas vecinales, se 

aporta una foto de la puerta de la vivienda 

que dice: Informamos de que durante la 

jornada laboral es posible que se generen 

ruidos de la actividad constructiva con 

motivo de los trabajos de reforma y 

adecuación de la primera planta, 8 de 

febrero, cuando la licencia se concede el 

6 de marzo; porque en el informe 

propuesta de concesión de la licencia se 

cita otro informe del inspector de 

Urbanismo que dice literalmente lo 

siguiente: El 4 de marzo de 2024 —4 de 

marzo, la licencia se concede el 6—  se 

gira visita inspección y se observa que se 

han realizado obras de segregación, lo han 

dividido en dos, la distribución de los 

pisos está rematada y corresponde con un 

plano que se encuentra pegado a un 

tabique de la obra. Se observa que se han 

tapiado unas ventanas, las salidas de gases 

están conectadas a sendas canalizaciones 

que en apariencia desalojan por la salida 

del edificio. 

 

Mire, ¿y usted considera a tenor de todo 

esto que basta con que diga que se abstuvo 

en la última fase del proceso y que toda la 

tramitación corrió a cargo de la empresa? 

¿Usted no tuvo ningún conocimiento de 



 

 

coñecemento destas irregularidades 

antes? Vostede non puido actuar antes 

para clarificar absolutamente todo? 

 

Mire, podería seguir explicando 

exhaustivamente as irregularidades que 

detectou o noso grupo municipal no 

exame do expediente, pero quero 

centrarme no substancial. O substancial 

é se houbo trato preferencial e se o 

sucedido é coherente co deber de 

exemplaridade que se lle debe exixir a un 

responsábel político, e non é 

exemplarizante precisamente que o 

titular da Área de Planificación Urbana 

faga as obras sen licenza e desoia as 

ordes de paralización das obras. Se se 

actúa así, cal é a lexitimidade para exixir 

que se respecte a disciplina urbanística e 

que se lle di á xente que segue 

escrupulosamente os procedementos e 

quéixase de ter que esperar moito pola 

concesión de licenza. 

 

 

Por estas razóns o BNG cree que hai que 

asumir que se actuou irregularmente e 

cre tamén que a alcaldesa debe pensar en 

depurar as responsabilidades políticas 

que se derivan desta actuación. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera, grazas ó 

BNG. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Esta mañá empezabamos o Pleno 

falando da intelixencia emocional, a 

falta que facía, e a verdade, señor Lage, 

vostede pouca. 

estas irregularidades antes? ¿Usted no 

pudo actuar antes para clarificar 

absolutamente todo? 

 

Mire, podría seguir explicando 

exhaustivamente las irregularidades que 

detectó nuestro grupo municipal en el 

examen del expediente, pero quiero 

centrarme en lo sustancial. Lo sustancial 

es si hubo trato preferencial y si lo 

sucedido es coherente con el deber de 

ejemplaridad que se le debe exigir a un 

responsable político, y no es 

ejemplarizante precisamente que el titular 

del Área de Planificación Urbana haga 

las obras sin licencia y desoiga las 

órdenes de paralización de las obras. Si se 

actúa así, cuál es la legitimidad para 

exigir que se respete la disciplina 

urbanística y qué se le dice a la gente que 

sigue escrupulosamente los 

procedimientos y se queja de tener que 

esperar mucho por la concesión de 

licencia. 

 

Por estas razones el BNG cree que hay 

que asumir que se actuó irregularmente y 

cree también que la alcaldesa debe pensar 

en depurar las responsabilidades políticas 

que se derivan de esta actuación. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera, gracias 

al BNG. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Esta mañana empezábamos el Pleno 

hablando de la inteligencia emocional, la 

falta que hacía, y la verdad, señor Lage, 

usted poca. 
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Mire, imos ver, a vostede traizóalle neste 

momento o subconsciente. Nós o único 

que lle pedimos é aclaracións e vostede 

sitúase como un reo dun delito, que se 

sinte acosado. Si, esa foi a súa 

contestación, e ademais tenta confundir 

o debate. Mire, ninguén discute, ninguén 

discute que a calquera cidadán, mesmo 

a un concelleiro, se lle conceda unha 

licenza. Aquí non estamos a falar da 

concesión ou non dunha licenza, 

estamos a falar de se vostede fixo obras 

ou non antes de que lle concedesen a 

licenza, sendo vostede o concelleiro de 

Urbanismo, dunha licenza, xa digo, 

exprés. 

 

Pero é máis, vostede afirmou aquí dúas 

veces, dúas veces afirmou —teño as súas 

palabras textuais— que lle concedían 

unha licenza para unhas obras que se 

executarán nas próximas datas. A 

licenza a vostede concedéronlla o 6 de 

marzo, quero lembrar. Pois mire, o 4, o 

4 de marzo do 2004, e ensínolle o 

documento, que non sei se o coñece, un 

funcionario deste concello desprazouse, 

desprazouse ao inmoble e di: neste piso 

realizáronse obras de segregación, este 

piso dividírono en dous; a distribución 

dos pisos está rematada, terminadas as 

obras e corresponde cun plano que se 

atopa pegado no tabique da obra. O día 

4, dous días antes de que lle concedesen 

a licenza hai un informe, un informe dun 

funcionario dicindo que as obras están 

feitas e vostede négao aquí. 

 

 

Señor Lage, vostede veunos aquí a tomar 

o pelo, vostede veunos aquí a tomar o 

pelo. Vostede pide unha comparecencia 

persoal para falarnos das licenzas, para 

falarnos dos funcionarios que ninguén 

lles está falando diso. Estamos a falarlle 

e preguntámosllo clarísimo: fixo ou non 

vostede obras sen licenza? E téñolle aquí 

 

Mire, vamos a ver, a usted le traiciona en 

este momento el subconsciente. Nosotros 

lo único que le hemos pedido es 

aclaraciones y usted se posiciona como un 

reo de un delito, que se siente acosado. Sí, 

esa fue su contestación, y además intenta 

confundir el debate. Mire, nadie discute, 

nadie discute que a cualquier ciudadano, 

incluso a un concejal, se le conceda una 

licencia. Aquí no estamos hablando de la 

concesión o no de una licencia, estamos 

hablando de si usted hizo obras o no antes 

de que le concedieran la licencia, siendo 

usted el concejal de Urbanismo, de una 

licencia, ya digo, exprés. 

 

 

Pero es más, usted afirmó aquí dos veces, 

dos veces afirmó —tengo sus palabras 

textuales— que le habían concedido una 

licencia para unas obras que se ejecutarán 

en las próximas fechas. La licencia a usted 

se la concedieron el 6 de marzo, quiero 

recordar. Pues mire, el 4, el 4 de marzo del 

2004, y le enseño el documento, que no sé 

si lo conoce, un funcionario de este 

ayuntamiento se desplazó, se desplazó al 

inmueble y dice: en este piso se han 

realizado obras de segregación, este piso 

lo han dividido en dos; la distribución de 

los pisos está rematada, terminadas las 

obras y corresponde con un plano que se 

encuentra pegado en el tabique de la obra. 

El día 4, dos días antes de que le 

concedieran la licencia hay un informe, un 

informe de un funcionario diciendo que 

las obras están hechas y usted lo niega 

aquí. 

 

Señor Lage, usted nos ha venido aquí a 

tomar el pelo, usted nos ha venido aquí a 

tomar el pelo. Usted pide una 

comparecencia personal para hablarnos de 

las licencias, para hablarnos de los 

funcionarios que nadie les está hablando 

de eso. Le estamos hablando y se lo 

preguntamos clarísimo: ¿hizo o no usted 



 

 

a proba (o señor Lorenzo Torres mostra 

un documento) de que as fixo, e teño 

aquí a proba de que vostede mentiu. 

 

 

Se tivese algo de honorabilidade política 

levantábase e íase, pero non, eu sei que 

ata aí non alcanza. Porque vostede que 

dá leccións, que lle gusta chamarnos aos 

demais ignorantes, vostede ten a 

ignorancia dos soberbios, porque lle 

demos unha ocasión única para que se 

explicase, non contestou ningunha das 

preguntas, nin ao Bloque nin a min, e 

dedicouse a divagar. Porque, sabe por 

que? Porque vostede teno moi claro que 

non ten defensa. Vostede sabe 

perfectamente que fixo esas obras. 

Vostede sabe perfectamente que quixo 

facer o cambio de uso pola parte de 

atrás, e os policías non menten cando 

din que están a facer as obras, nin o 

funcionario mente cando dous días antes 

—e teno aquí— di que as obras están 

rematadas. 

 

Que nos está contando, señor Lage? Isto 

non é unha persecución contra vostede. 

Falamos moito de vostede porque 

vostede ten o 80 % das competencias 

neste concello, entre elas as de 

urbanismo. Por iso fálase de vostede nos 

plenos, porque todo este concello 

depende, o 80 % depende de vostede. 

 

Entón, xa lle digo, se tivese certa 

vergoña política levantaba e marchaba 

porque nos mentiu a todos, nunha 

comparecencia que como vostede ben di, 

pediuna vostede. Polo menos 

aclarásenos, que non lle acusamos de 

nada, pedímoslle aclaracións que non 

fixo. 

 

E mire, señora alcaldesa, eu escoiteille 

o outro día (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) dicindo que vostede 

obras sin licencia? Y le tengo aquí la 

prueba (el señor Lorenzo Torres muestra 

un documento) de que las hizo, y tengo 

aquí la prueba de que usted mintió. 

 

Si tuviera algo de honorabilidad política se 

levantaba y se iba, pero no, yo sé que hasta 

ahí no alcanza. Porque usted que da 

lecciones, que le gusta llamarnos a los 

demás ignorantes, usted tiene la 

ignorancia de los soberbios, porque le 

hemos dado una ocasión única para que se 

explicara, no ha contestado ninguna de las 

preguntas, ni al Bloque ni a mí, y se ha 

dedicado a divagar. Porque ¿sabe por qué? 

Porque usted lo tiene muy claro que no 

tiene defensa. Usted sabe perfectamente 

que hizo esas obras. Usted sabe 

perfectamente que quiso hacer el cambio 

de uso por la parte de atrás, y los policías 

no mienten cuando dicen que están 

haciendo las obras, ni el funcionario 

miente cuando dos días antes —y lo tiene 

aquí— dice que las obras están rematadas. 

 

 

¿Qué nos está contando, señor Lage? Esto 

no es una persecución contra usted. 

Hablamos mucho de usted porque usted 

tiene el 80 % de las competencias en este 

ayuntamiento, entre ellas las de 

urbanismo. Por eso se habla de usted en 

los plenos, porque todo este ayuntamiento 

depende, el 80 % depende de usted. 

 

Entonces, ya le digo, si tuviera cierta 

vergüenza política se levantaba y se 

marchaba porque nos ha mentido a todos, 

en una comparecencia que como usted 

bien dice, la pidió usted. Al menos nos 

aclarara, que no le hemos acusado de nada, 

le hemos pedido aclaraciones que no ha 

hecho. 

 

Y mire, señora alcaldesa, yo le escuché el 

otro día (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) diciendo que usted defendía 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

153/241 

defendía a honorabilidade de todo o seu 

Goberno, e a verdade que iso me parece 

ben, eu faría o mesmo, pero tamén dixo 

vostede que non ía consentir baixo 

ningún concepto condutas non 

apropiadas sobre un responsable 

político. Aquí tenas. Ten vostede aí o 

expediente, que o ten neste momento o 

deber de coñecelo, ademais consta a súa 

firma nalgunhas partes do expediente. 

Eu non se onde está o límite, que é para 

vostede o límite do que debe ser ou non 

un comportamento ético político. Aquí 

non o está habendo. O límite pono 

vostede, cada un ten os seus propios 

límites. Eu sei o que faría se fose o 

concelleiro ou se fose o alcalde nesta 

cidade, eu sei o que faría, porque aparte, 

non só é o que leo nos papeis, senón o 

que leo tamén detrás dos papeis (óense 

dous sinais acústicos indicativos da  

finalización do tempo de 

intervención). 

 

E, señor Lage —termino—, vostede 

falou de auga cristalina. Sabe o que lle 

digo? Branco e en botella, leite. 

 

Presidencia 

 

Pecha a comparecencia o señor Lage 

Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, espero terlle contestado 

aclarándolle as preguntas que fixo sobre 

a celeridade das licencias. Creo que 

puxen, frente á retórica utilizada polos 

grupos municipales, o que puxen foi 

datos sobre a mesa, o sistema que se 

utiliza. Por certo, non se utiliza para este 

concelleiro ou para este cidadán, se 

utiliza para todos. 

 

Segundo, 20 licencias, máis de 20 

la honorabilidad de todo su Gobierno, y la 

verdad que eso me parece bien, yo lo 

hubiera hecho lo mismo, pero también dijo 

usted que no iba a consentir bajo ningún 

concepto conductas no apropiadas sobre 

un responsable político. Aquí las tiene. 

Tiene usted ahí el expediente, que lo tiene 

en este momento el deber de conocerlo, 

además consta su firma en algunas partes 

del expediente. Yo no sé dónde está el 

límite, qué es para usted el límite de lo que 

debe ser o no un comportamiento ético 

político. Aquí no lo está habiendo. El 

límite lo pone usted, cada uno tiene sus 

propios límites. Yo sé lo que haría si fuera 

el concejal o si fuera el alcalde en esta 

ciudad, yo sé lo que haría, porque aparte, 

no solo es lo que leo en los papeles, sino 

lo que leo también detrás de los papeles 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 

de la  finalización del tiempo de 

intervención). 

 

 

Y, señor Lage —termino—, usted habló 

de agua cristalina ¿Sabe lo que le digo? 

Blanco y en botella, leche. 

 

Presidencia 

 

Cierra la comparecencia el señor Lage 

Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, espero haberle 

contestado aclarándole las preguntas que 

hizo sobre la celeridad de las licencias. 

Creo que puse, frente a la retórica 

utilizada por los grupos municipales, lo 

que puse fue datos sobre la mesa, el 

sistema que se utiliza. Por cierto, no se 

utiliza para este concejal o para este 

ciudadano, se utiliza para todos. 

 

Segundo, 20 licencias, más de 20 licencias 



 

 

licencias nese período dadas en un 

menor tempo moitas delas. Vostedes 

referíanse a se había trato de privilexio 

ou non. Creo que lles respondín. 

 

Con respecto ó que vostede apuntou, 

fixen constar o informe 62218 onde 

queda referido explicitamente: consta 

informe de inspección no que se recolle 

que non se están executando obras.  

 

Polo tanto, o que non poden é pretender 

confundir a ninguén entre as 

comunicacións previas que se poidan ter 

producido e que levan consigo accións 

menores, cunha obra que desde logo 

require dunha licenza. Non hai ningunha 

obra feita, pódeno repetir as veces que 

queiran, as veces que queiran. O informe 

ó que se fixo referencia nesta sala fai 

dous minutos foi feito a petición dun 

veciño porque decía que non había salida 

de fumes —si si, si si— e o informe do 

inspector o que refire é que si hai salida 

de fumes. 

 

Señor voceiro do Partido Popular, queda 

claro que non hai caso, que teñen 

actuado con mala fe, con moita 

ignorancia, sen dúbida. Sei que lle 

fastidia, pero tamén poñendo en dúbida 

a profesionalidade dos funcionarios 

municipais. 

 

Como que non formularon acusacións? 

Está moi ben que recollan carrete. E 

logo, quen foi —polo menos dos que 

están á vista, dos que non están á vista, 

xa eso, xa é outra cousa—, quen foi o 

que lanzou todas as acusacións, o 

regueiro de acusacións que houbo en 

todo este tempo que intentaron enlamar, 

ensuciar? Pediron explicacións... no, no. 

Acusaron. Unha das preguntas que tiñan 

rexistrado para este pleno poñía en 

cuestión a licencia. Repasen o que 

escriben, ou xa non se acordan?  

 

en ese período dadas en un menor tiempo 

muchas de ellas. Ustedes se referían a si 

había trato de privilegio o no. Creo que 

les respondí. 

 

Con respecto a lo que usted apuntó, hice 

constar el informe 62218 donde queda 

referido explícitamente: consta informe de 

inspección en el que se recoge que no se 

están ejecutando obras.  

 

Por lo tanto, lo que no pueden es 

pretender confundir a nadie entre las 

comunicaciones previas que se puedan 

haber producido y que llevan consigo 

acciones menores, con una obra que desde 

luego requiere de una licencia. No hay 

ninguna obra hecha, lo pueden repetir las 

veces que quieran, las veces que quieran. 

El informe al que se hizo referencia en 

esta sala hace dos minutos fue hecho a 

petición de un vecino porque decía que no 

había salida de humos —sí sí, sí sí— y el 

informe del inspector lo que refiere es que 

sí hay salida de humos. 

 

Señor portavoz del Partido Popular, 

queda claro que no hay caso, que han 

actuado con mala fe, con mucha 

ignorancia, sin duda. Sé que le fastidia, 

pero también poniendo en entredicho la 

profesionalidad de los funcionarios 

municipales. 

 

¿Cómo que no formularon acusaciones? 

Está muy bien que recojan carrete. Y 

entonces, ¿quién fue? —por lo menos de 

los que están a la vista, de los que no están 

a la vista, ya eso, ya es otra cosa—, ¿quién 

fue el que lanzó todas las acusaciones, el 

reguero de acusaciones que hubo en todo 

este tiempo que intentaron enlamar, 

ensuciar? Pidieron explicaciones... no, 

no, no. Acusaron. Una de las preguntas 

que habían registrado para este pleno 

ponía en cuestión la licencia. Repasen lo 

que escriben, ¿o ya no se acuerdan?  
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Queda claro que se ten concedido unha 

licencia con tódolos informes 

favorables, técnicos e xurídicos, sen 

máis dereitos que ninguén, pero tamén 

sen menos que calquera cidadán? Si. Un 

acto regrado, administrativo, onde os 

funcionarios actúan con arreglo á lei, con 

profesionalidade e cumplindo a norma. 

 

 

Acusaron? Acusaron, dixeron que estaba 

mal dada a licencia. Como que non o 

dixeron? Que hai, que quitarlle a 

hemeroteca agora? Cantas rodas de 

prensa fixeron? Non as fixeron para 

mellorar a vida dos cidadáns, fixérono 

para ver se montaban unha cacería, pero 

cando lles preguntaron se había algún 

delito... ah! Non, delitos parece que non. 

Entón que é o que hai? No, é que 

pensamos que a licencia fora dada moi 

rápido. Miren, máis de 20 casos. Por 

protección de datos, que diso falaremos 

agora, non vou a citar nomes de persoas, 

pero 20 expedientes tramitados ó mesmo 

tempo e, por certo, incluso con maior 

celeridade. 

 

Queda claro que non houbo ningún 

expediente de reposición de legalidade? 

Porque non era posible e porque ademais 

hai unha inspección dos servizos 

municipais co informe ó que acabo de 

facer referencia e ó que tiveron acceso. 

Eu non sei se o viron ou non o viron, eu 

non sei a capacidade nin a competencia 

que teñen. A mala fe, si. Pero o informe 

está aí e puideron velo. Dice 

expresamente, expresamente: consta 

informe de inspección no que se recolle 

que non se están executando obras. É 

dicir, unha inspección clara. 

 

Queda claro que non houbo nin trato de 

privilexio nin celeridade cando hai máis 

de 20 licencias do mesmo tipo e 

dificultade que foron tramitadas antes 

que a licencia que se me outorga polo 

¿Queda claro que se ha concedido una 

licencia con todos los informes 

favorables, técnicos y jurídicos, sin más 

derechos que nadie, pero también sin 

menos que cualquier ciudadano? Sí. Un 

acto reglado, administrativo, donde los 

funcionarios actúan con arreglo a la ley, 

con profesionalidad y cumpliendo la 

norma. 

 

¿Acusaron? Acusaron, dijeron que estaba 

mal dada la licencia. ¿Cómo que no lo 

dijeron? ¿Que hay, que sacarle la 

hemeroteca ahora? ¿Cuántas ruedas de 

prensa hicieron? No las hicieron para 

mejorar la vida de los ciudadanos, lo 

hicieron para ver si montaban una 

cacería, pero cuando les preguntaron si 

había algún delito... ¡ah! No, delitos 

parece que no. Entonces ¿qué es lo que 

hay? No, es que creemos que la licencia 

había sido dada muy rápido. Miren, más 

de 20 casos. Por protección de datos, que 

de eso hablaremos ahora, no voy a citar 

nombres de personas, pero 20 expedientes 

tramitados al mismo tiempo y, por cierto, 

incluso con mayor celeridad. 

 

¿Queda claro que no hubo ningún 

expediente de reposición de legalidad? 

Porque no era posible y porque además 

hay una inspección de los servicios 

municipales con el informe al que acabo 

de hacer referencia y al que tuvieron 

acceso. Yo no sé si lo vieron o no lo vieron, 

yo no sé la capacidad ni la competencia 

que tienen. La mala fe, sí. Pero el informe 

está ahí y pudieron verlo. Dice 

expresamente, expresamente: consta 

informe de inspección en el que se recoge 

que no se están ejecutando obras. Es 

decir, una inspección clara. 

 

¿Queda claro que no hubo ni trato de 

privilegio ni celeridad cuando hay más de 

20 licencias del mismo tipo y dificultad 

que fueron tramitadas antes que la 

licencia que se me otorga por el Servicio? 



 

 

Servicio? Se comeza a tramitación no 

mes de outubro, se presenta o proxecto 

básico en xaneiro, se require a 

subsanación en febreiro e se concede en 

marzo? Si.  

 

Aquí hai expedientes que se presentaron 

e se resolveron en 11 días, acabo de facer 

referencia a eles, outros en 32. Está moi 

ben que mezclen todo. Algunhas que se 

tramitaron en menos de un mes e outras 

en 32, así que non se pasou por diante de 

ninguén, ningún funcionario actuou de 

forma arbitraria. Ou, como funciona o 

Concello? Non saben como funciona? 

Están decindo que os funcionarios 

saltáronse o orden? Pois non, 

respectaron escrupulosamente a triaxe 

que ten establecida a Oficina Técnica. 

 

Queda claro que nin participei no 

procedemento nin na tramitación. 

Intentaron decir que me abstiven ó final. 

Mire, me absteño cando debo de 

absterme según figura no artigo 40 da 

Lei /2015. Ese é o momento 

procedimental no que corresponde 

absterme. Eu non teño asinado un só 

papel, un só documento, en ningún 

procedemento que me afecte. Polo tanto, 

non é se actuei antes ou actuei despois, 

actuei conforme á Lei, cousa que non 

puideron poñer en dúbida aquí. Non 

puideron demostrar que houbese ningún 

delito, non puideron demostrar que eu 

participara no procedemento, non poden 

demostrar que haxa ningún tipo de 

celeridade nin licencia exprés porque 

algo da mesma naturaleza se abordou 

para máis de 20 titulares con moita máis 

celeridade no mesmo período de tempo. 

Non digan que non porque non é 

discutible. É dicir, está no sistema e na 

propia Oficina Técnica. Con tanto que 

levan, tanto tempo que levan buscando e 

buscando... È unha pena que non teñan 

primeiro comprobado se era verdad ou 

non que fora máis rápido que o de outros. 

¿Se comienza la tramitación en el mes de 

octubre, se presenta el proyecto básico en 

enero, se requiere la subsanación en 

febrero y se concede en marzo? Sí.  

 

 

Aquí hay expedientes que se presentaron y 

se resolvieron en 11 días, acabo de hacer 

referencia a ellos, otros en 32. Está muy 

bien que mezclen todo. Algunas que se 

tramitaron en menos de un mes y otras en 

32, así que no se pasó por delante de 

nadie, ningún funcionario actuó de forma 

arbitraria. O, ¿cómo funciona el 

Ayuntamiento? ¿No saben cómo 

funciona? ¿Están diciendo que los 

funcionarios se saltaron el orden? Pues 

no, respetaron escrupulosamente el triaje 

que tiene establecida la Oficina Técnica. 

 

Queda claro que ni participé en el 

procedimiento ni en la tramitación. 

Intentaron decir que me abstuve al final. 

Mire, me abstengo cuando debo de 

abstenerme según figura en el artículo 40 

de la Ley /2015. Ese es el momento 

procedimental en el que corresponde 

abstenerme. Yo no he firmado un solo 

papel, un solo documento, en ningún 

procedimiento que me afecte. Por lo tanto, 

no es si actué antes o actué después, actué 

conforme a la Ley, cosa que no pudieron 

poner en entredicho aquí. No pudieron 

demostrar que hubiera ningún delito, no 

pudieron demostrar que yo participara en 

el procedimiento, no pueden demostrar 

que haya ningún tipo de celeridad ni 

licencia exprés porque algo de la misma 

naturaleza se abordó para más de 20 

titulares con mucha más celeridad en el 

mismo período de tiempo. No digan que 

no porque no es discutible. Es decir, está 

en el sistema y en la propia Oficina 

Técnica. Con tanto que llevan, tanto 

tiempo que llevan buscando y buscando... 

Es una pena que no hayan primero 

comprobado si era verdad o no que había 

sido más rápido que el de otros. Pues no, 
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Pois non, non foi máis rápido que o de 

outros, e vouno deixar aí. 

 

Pero despois de que quede claro todo 

isto, de que non participei, que me 

abstiven e que a licencia se tramitou 

conforme á legalidade, teño que decirlles 

que me reservo as accións legais 

oportunas diante da clara vulneración 

dos dereitos fundamentais que afectan á 

miña persona e á miña familia. Vostedes 

revelaron datos persoais, familiares, 

escrituras, actos privados. Teñen un 

deber de reserva, un deber de reserva 

sobre a información que coñecen e un 

deber de sixilo. Figura no informe 

elaborado polo secretario xeral deste 

pleno a petición da súa voceira no 

pasado mandato, unha das catro que 

houbo, a señora Gallego, por aclaralo, 

que solicitou un informe e está recollido 

nun informe do secretario xeral do 

Pleno. Vulneraron o dereito que hai de 

reserva e o deber de reserva da 

información que coñecen e de sixilo. 

Difundiron datos personales meus en 

rodas de prensa, en intervencións 

públicas. Sinalaron, e aínda o fixeron 

hoxe, aínda o fixeron hoxe, a dirección 

exacta de dúas vivendas da miña 

propiedade, puxeron aí o foco, a diana. 

Xa non é que romperan as regras, senón 

que se saltaron as regras de xogo 

político, difamaron e atentaron contra a 

dignidade e a honorabilidade dunha 

persoa. Si, señor voceiro do Partido 

Popular.  

 

Conculcaron a vulneración da 

protección civil do dereito á honra, á 

intimidade personal e familiar recollido 

na Lei Orgánica 1/82, o dereito ó honor 

e á intimidade personal e familiar. 

Fixérono tamén coa Lei Orgánica 

3/2018, pero fixérono tamén coas 

normas que ten este concello: Os 

membros da Corporación teñen o deber 

de gardar reserva en relación coas 

no fue más rápido que el de otros, y lo voy 

a dejar ahí. 

 

Pero después de que quede claro todo 

esto, de que no participé, que me abstuve 

y que la licencia se tramitó conforme a la 

legalidad, tengo que decirles que me 

reservo las acciones legales oportunas 

ante la clara vulneración de los derechos 

fundamentales que afectan a mi persona y 

a mi familia. Ustedes revelaron datos 

personales, familiares, escrituras, actos 

privados. Tienen un deber de reserva, un 

deber de reserva sobre la información que 

conocen y un deber de sigilo. Figura en el 

informe elaborado por el secretario 

general de este pleno a petición de su 

portavoz en el pasado mandato, una de las 

cuatro que hubo, la señora Gallego, por 

aclararlo, que solicitó un informe y está 

recogido en un informe del secretario 

general del Pleno. Vulneraron el derecho 

que hay de reserva y el deber de reserva 

de la información que conocen y de sigilo. 

Difundieron datos personales míos en 

ruedas de prensa, en intervenciones 

públicas. Señalaron, y aun lo hicieron 

hoy, aun lo hicieron hoy, la dirección 

exacta de dos viviendas de mi propiedad, 

pusieron ahí el foco, la diana. Ya no es que 

rompieran las reglas, sino que se saltaron 

las reglas de juego político, difamaron y 

atentaron contra la dignidad y la 

honorabilidad de una persona. Sí, señor 

portavoz del Partido Popular.  

 

 

 

Conculcaron la vulneración de la 

protección civil del derecho al honor, a la 

intimidad personal y familiar recogido en 

la Ley Orgánica 1/82, el derecho al honor 

y a la intimidad personal y familiar. Lo 

hicieron también con la Ley Orgánica 

3/2018, pero lo hicieron también con las 

normas que tiene este ayuntamiento: Los 

miembros de la Corporación tienen el 

deber de guardar reserva en relación con 



 

 

informacións que se lles facilite para 

facer posible o desenvolvemento da súa 

función. 

 

Algún concelleiro ou concelleira veu 

como se difundiran os datos das súas 

vivendas? das de vostedes? de todos os 

que están aquí? Lles produce, señor 

voceiro do Partido Popular, prodúcelles 

sonrojo? 

 

Difundiron os datos das vivendas, a 

localización, o portal, a planta, o número 

de piso. Difundírono en rodas de prensa. 

Claro que me reservo as accións 

personales, claro que mas reservo, 

porque é moi grave o que vostedes 

fixeron. 

 

Algún concelleiro ou concelleira veu 

como se lle pedía coñecer as dimensións 

das súas habitacións, dos seus retretes, 

das súas cociñas, buscando non se sabe 

moi ben o que?  

 

Non sei por que lles produce sorrisos, 

pero vulneraron a intimidade personal, 

difundírona... Si si, si si, difundiron os 

datos ós que accederon vulnerando 

dereitos fundamentales dunha persona, 

porque actuaron sin reglas, intentando 

manchar unha persoa, vulnerando a 

intimidade dunha familia, actuando sen 

ningún tipo de escrúpulo.  

 

Sempre entendín que a política eran 

ideas, propostas, debate. Por moito que o 

intenten non vou a cambiar. Sigo crendo 

na política e sigo crendo que hai moitas 

persoas boas neste mundo. Espero que 

nunca ningún de vostedes pasen polas 

difamacións que eu teño soportado e que 

as súas familias, as súas familias, non 

teñan que sufrir as insidias e os ataques 

que sufriu a miña familia. En política 

non todo vale, para vostedes si. Vostedes 

non teñen medida e lles é igual sinalar 

vivendas, dar datos personales mentras 

las informaciones que se les facilite para 

hacer posible el desarrollo de su función. 

 

 

¿Algún concejal o concejala vio cómo se 

difundieran los datos de sus viviendas? 

¿de las de ustedes? ¿de todos los que 

están aquí? ¿Les produce, señor portavoz 

del Partido Popular, les produce sonrojo? 

 

 

Difundieron los datos de las viviendas, la 

localización, el portal, la planta, el 

número de piso. Lo difundieron en ruedas 

de prensa. Claro que me reservo las 

acciones personales, claro que me las 

reservo, porque es muy grave lo que 

ustedes hicieron. 

 

¿Algún concejal o concejala vio como se 

le pedía conocer las dimensiones de sus 

habitaciones, de sus retretes, de sus 

cocinas, buscando no se sabe muy bien 

qué?  

 

No sé por qué les produce sonrisas, pero 

vulneraron la intimidad personal, la 

difundieron... Sí sí, sí sí, difundieron los 

datos a los que accedieron vulnerando 

derechos fundamentales de una persona, 

porque actuaron sin reglas, intentando 

manchar a una persona, vulnerando la 

intimidad de una familia, actuando sin 

ningún tipo de escrúpulo.  

 

Siempre entendí que la política eran ideas, 

propuestas, debate. Por mucho que lo 

intenten no voy a cambiar. Sigo creyendo 

en la política y sigo creyendo que hay 

muchas personas buenas en este mundo. 

Espero que nunca ninguno de ustedes 

pasen por las difamaciones que yo he 

soportado y que sus familias, sus familias, 

no tengan que sufrir las insidias y los 

ataques que sufrió mi familia. En política 

no todo vale, para ustedes sí. Ustedes no 

tienen medida y les es igual señalar 

viviendas, dar datos personales mientras 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

159/241 

non sean os seus, pero eso é o que 

fixeron neste intento de cacería. 

Saleulles rana. 

 

Quero darlle as gracias a todos os que 

nestos días se dirixiron a min e a miña 

familia para manifestarnos as súas 

mostras de apoio, de solidariedade e de 

fraternidade. Estou en política desde que 

teño uso de razón. Levo militando no 

Partido Socialista 33 anos e teño 47. Xa 

vivín situaciones bastante peores e de 

xente que quixo facerme daño personal. 

Xa lle digo que non o van a conseguir. 

 

Quero rematar esta comparecencia 

destacando a profesionalidade e a 

rectitude dos funcionarios e funcionarias 

do Concello da Coruña e, de xeito 

especial, quero darlle as gracias ó equipo 

da Área de Economía e Planificación 

Urbana, ós compañeiros e compañeiras 

do Goberno que estiveron estes días 

apoiándome, á miña familia e moi 

especialmente á nosa alcaldesa, a Inés, 

pola súa confianza e polo seu apoio. 

 

Nada máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata este punto tres. 

 

4º. Preguntas de resposta oral. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre o balance que fai o Goberno do 

cumprimento das súas obrigas para 

coa Xunta de Persoal. 

 

Presidencia 

no sean los suyos, pero eso es lo que 

hicieron en este intento de cacería. Les 

salió rana. 

 

Quiero darle las gracias a todos los que 

en estos días se dirigieron a mí y a mi 

familia para manifestarnos sus muestras 

de apoyo, de solidaridad y de fraternidad. 

Estoy en política desde que tengo uso de 

razón. Llevo militando en el Partido 

Socialista 33 años y tengo 47. Ya viví 

situaciones bastante peores y de gente que 

quiso hacerme daño personal. Ya le digo 

que no lo van a conseguir. 

 

Quiero finalizar esta comparecencia 

destacando la profesionalidad y la 

rectitud de los funcionarios y funcionarias 

del Ayuntamiento de A Coruña y, de 

manera especial, quiero darle las gracias 

al equipo del Área de Economía y 

Planificación Urbana, a los compañeros y 

compañeras del Gobierno que estuvieron 

estos días apoyándome, a mi familia y muy 

especialmente a nuestra alcaldesa, a Inés, 

por su confianza y por su apoyo. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza este punto tres. 

 

4º. Preguntas de respuesta oral. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre el balance que hace el Gobierno del 

cumplimiento de sus obligaciones para 

con la Junta de Personal. 

 

Presidencia 



 

 

 

Pasamos ás preguntas de resposta oral. 

Primeira pregunta do BNG sobre a 

Xunta de Persoal. 

 

Agarde un momento, señor Soto, que 

abandonen o Salón os concelleiros que 

así o desexen para que o señor Soto 

poida intervir. 

 

Adiante. 

 

Ás trece horas e corenta e tres minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Castro Prado, Amado de la Fuente, 

Rodríguez Martínez e Coira Andrade. 

 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

A miña pregunta é que balance fai o 

Goberno en minoría de Inés Rey do 

cumprimento das súas obrigas para coa 

Xunta de Persoal. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, a disposición do Goberno 

sempre de búsqueda de acordo e de 

entendemento para impulsar melloras 

para o persoal municipal, de feito creo 

que no primeiro mandato abordamos un 

número relevante de demandas da Xunta 

de Persoal que tiñan, pois ó mellor máis 

de 10 anos pedindo unha serie de 

accións. Podería enumerarllas, non teño 

ningún problema. 

 

Ás trece horas e corenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Lorenzo Torres. 

 

Creo que se sacaron adiante moitos 

acordos, se resolveron moitos problemas 

 

Pasamos a las preguntas de respuesta 

oral. Primera pregunta del BNG sobre la 

Junta de Personal. 

 

Espere un momento, señor Soto, que 

abandonen el Salón los concejales que así 

lo deseen para que el señor Soto pueda 

intervenir. 

 

Adelante. 

 

A las trece horas y cuarenta y tres 

minutos salen del Salón de Sesiones los 

señores Castro Prado, Amado de la 

Fuente, Rodríguez Martínez y Coira 

Andrade. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Mi pregunta es ¿qué balance hace el 

Gobierno en minoría de Inés Rey del 

cumplimiento de sus obligaciones para 

con la Junta de Personal. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, la disposición del Gobierno 

siempre de búsqueda de acuerdo y de 

entendimiento para impulsar mejoras 

para el personal municipal, de hecho creo 

que en el primer mandato abordamos un 

número relevante de demandas de la 

Junta de Personal que tenían, pues a lo 

mejor más de 10 años pidiendo una serie 

de acciones. Podría enumerárselas, no 

tengo ningún problema. 

 

A las trece horas y cuarenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Creo que se sacaron adelante muchos 

acuerdos, se resolvieron muchos 
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que estaban adiados, que levaban moito 

tempo pendentes e estamos na mellor 

disposición para atender, na medida do 

posible e dentro do plano de 

negociación, priorizando —como non 

pode ser doutro xeito— o servizo ós 

cidadáns, pero tamén buscando o 

entendemento coas diferentes seccións 

sindicais. 

 

Polo tanto, quero dicir, é algo que, pois 

vai a ter a nosa disposición absoluta, e de 

feito xa estamos en conversas coas 

diferentes seccións sindicais. 

 

 

Ás trece horas e corenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Castro Prado. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas, señor Lage. 

 

Nós traemos este asunto porque 

entendemos que é de interese xeral da 

cidadanía, non só das traballadoras e 

traballadores deste concello, pois 

entendemos que é do que se fala, tanto 

na Mesa Xeral de Negociacións como na 

Xunta de Persoal, depende a eficiencia e 

a eficacia do servizo que se presta dende 

esta administración pública. 

 

 

Di vostede que a disposición do Goberno 

é a negociar. A verdade é que o que 

suscita esta pregunta é un correo que se 

envía dende a Xunta de Persoal 

queixándose, unanimemente por parte de 

todas as centrais sindicais, da falta 

constante de negociacións, e bueno, eu 

tiven unha xuntanza con tres desas 

centrais nas que unanimemente unha vez 

máis se queixaron de que non se inclúen 

na orde do día as propostas feitas por 

parte dos sindicatos, da orde do día da 

Xunta de Persoal; que dende o Goberno 

problemas que estaban retrasados, que 

llevaban mucho tiempo pendientes y 

estamos en la mejor disposición para 

atender, en la medida del posible y dentro 

del plano de negociación, priorizando —

como no puede ser de otro modo— el 

servicio a los ciudadanos, pero también 

buscando el entendimiento con las 

diferentes secciones sindicales. 

 

Por lo tanto, quiero decir, es algo que, 

pues va a tener nuestra disposición 

absoluta, y de hecho ya estamos en 

conversaciones con las diferentes 

secciones sindicales. 

 

A las trece horas y cuarenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Castro Prado. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señor Lage. 

 

Nosotros traemos este asunto porque 

entendemos que es de interés general de la 

ciudadanía, no solo de las trabajadoras y 

trabajadores de este ayuntamiento, pues 

entendemos que es de lo que se habla, 

tanto en la Mesa General de 

Negociaciones como en la Junta de 

Personal, depende la eficiencia y la 

eficacia del servicio que se presta desde 

esta administración pública. 

 

Dice usted que la disposición del 

Gobierno es a negociar. La verdad es que 

lo que suscita esta pregunta es un correo 

que se envía desde la Junta de Personal 

quejándose, unánimemente por parte de 

todas las centrales sindicales, de la falta 

constante de negociaciones, y bueno, yo 

tuve una reunión con tres de esas 

centrales en las que unánimemente una 

vez más se quejaron de que no se incluyen 

en el orden del día las propuestas hechas 

por parte de los sindicatos, del orden del 

día de la Junta de Personal; que desde el 



 

 

non se levan propostas concretas; e que 

só se tratan os asuntos a que obriga a lei. 

Incluso se queixaban de que moitas 

veces a prensa sabe das propostas antes 

que os membros dos órganos de 

representación. 

 

Ademais puidemos abordar nesa 

xuntanza o problema da RPT, que xa 

temos traído a este pleno anteriormente. 

Certamente houbo unha grande demora 

en licitar o contrato para sacar adiante 

esa RPT, sabemos que hai pouco se 

rescindiu, mais non coñecemos cal é a 

causa de rescisión. Quizais o señor 

concelleiro quere explicarnos neste 

momento cal foi, o que si que podemos 

notar é unha falta de transparencia. 

 

Nós entendemos que se debe darlle 

traslado da documentación resultante do 

anterior contrato para elaborar a RPT 

tanto ós representantes de traballadores 

como ós concelleiros que a pidan. Eu 

particularmente pedina, pedina en 

outubro e un mes e medio despois se me 

dixo que, bueno, podía acceder 

simplemente ó que xa estaba publicado, 

pero que ó resto do expediente non podía 

facelo, non?, un mes e medio despois. 

 

Ás trece horas e corenta e sete minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

Coira Andrade e Amado de la Fuente. 

 

 

Tamén falamos da OPE. Vin que hoxe 

no Boletín Oficial da Provincia se 

publicou a OPE deste concello. Eu, a 

verdade é que me congratulo moito en 

que iso sexa así, pero si que é verdade 

que as centrais sindicais din que non se 

está executando. Nós somos conscientes 

das dificultades que hai para isto, 

lastradas dende a aprobación da Lei 

Montoro hai xa máis de 10 anos, pero 

tamén entendemos que este goberno 

debe traballar para recuperar o tempo 

Gobierno no se llevan propuestas 

concretas; y que solo se tratan los asuntos 

a que obliga la ley. Incluso se quejaban de 

que muchas veces la prensa sabe de las 

propuestas antes que los miembros de los 

órganos de representación. 

 

Además pudimos abordar en esa reunión 

el problema de la RPT, que ya hemos 

traído a este pleno anteriormente. 

Ciertamente hubo una gran demora en 

licitar el contrato para sacar adelante esa 

RPT, sabemos que hace poco se rescindió, 

pero no conocemos cuál es la causa de 

rescisión. Quizás el señor concejal quiere 

explicarnos en este momento cuál fue, lo 

que sí que podemos notar es una falta de 

transparencia. 

 

Nosotros entendemos que se debe dar 

traslado de la documentación resultante 

del anterior contrato para elaborar la 

RPT tanto a los representantes de 

trabajadores como a los concejales que la 

pidan. Yo particularmente la pedí, la pedí 

en octubre y un mes y medio después se me 

dijo que, bueno, podía acceder 

simplemente a lo que ya estaba publicado, 

pero que al resto del expediente no podía 

hacerlo, ¿no?, un mes y medio después. 

 

A las trece horas y cuarenta y siete 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Coira Andrade y Amado de la 

Fuente. 

 

También hablamos de la OPE. Vi que hoy 

en el Boletín Oficial de la Provincia se 

publicó la OPE de este ayuntamiento. Yo, 

la verdad es que me congratulo mucho en 

que eso sea así, pero sí que es verdad que 

las centrales sindicales dicen que no se 

está ejecutando. Nosotros somos 

conscientes de las dificultades que hay 

para esto, lastradas desde la aprobación 

de la Ley Montoro hace ya más de 10 

años, pero también entendemos que este 

gobierno debe trabajar para recuperar el 
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perdido. Hai vacantes, polo que se nos 

di, que non se convocan e sabemos 

incluso que algún proceso de selección 

chegou a caducar. 

 

E finalmente, tamén se puxo de relevo o 

problema das mesas técnicas, que urxen 

en moitos ámbitos e que levan moito 

tempo sen convocar. A Xunta de Persoal 

particularmente nomeaba a de 

bibliotecas, a de educación, entre moitas 

outras. 

 

En xeral, o noso balance é igual que o 

dos traballadores e traballadoras deste 

concello. En realidade nós non temos 

outra cousa que facer porque non temos 

máis información que a que se traslada 

dende a Xunta de Persoal e, bueno, a 

verdade é que se este concelleiro 

considera ou pretende ter un cambio de 

posición, nós non podemos máis que 

celebralo, pero dende logo cremos que se 

non é así, pois debería dar pé a unha 

reflexión bastante profunda neste 

goberno. 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, teño que decirlle que as 

cuestións que apunta son relevantes, nós 

entendemos que son relevantes. 

 

Acabamos de abrir unha ronda de 

conversas coas diferentes seccións 

sindicais, tuvemos xuntanza a pasada 

semana coa Confederación Intersindical 

Galega, que foi a primeira central á que 

chamamos, e continuaremos esta semana 

co resto dos sindicatos e nas seguintes 

semanas. A disposición do Goberno é a 

buscar puntos de encontro cos 

representantes dos traballadores e 

traballadoras.  

tiempo perdido. Hay vacantes, por lo que 

se nos dice, que no se convocan y sabemos 

incluso que algún proceso de selección 

llegó a caducar. 

 

Y finalmente, también se puso de relieve el 

problema de las mesas técnicas, que urgen 

en muchos ámbitos y que llevan mucho 

tiempo sin convocar. La Junta de Personal 

particularmente nombraba la de 

bibliotecas, la de educación, entre muchas 

otras. 

 

En general, nuestro balance es igual que 

el de los trabajadores y trabajadoras de 

este ayuntamiento. En realidad nosotros 

no tenemos otra cosa que hacer porque no 

tenemos más información que la que se 

traslada desde la Junta de Personal y, 

bueno, la verdad es que si este concejal 

considera o pretende tener un cambio de 

posición, nosotros no podemos más que 

celebrarlo, pero desde luego creemos que 

si no es así, pues debería dar pie a una 

reflexión bastante profunda en este 

gobierno. 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, tengo que decirle que las 

cuestiones que apunta son relevantes, 

nosotros entendemos que son relevantes. 

 

Acabamos de abrir una ronda de 

conversaciones con las diferentes 

secciones sindicales, tuvimos reunión la 

pasada semana con la Confederación 

Intersindical Gallega, que fue la primera 

central a la que llamamos, y 

continuaremos esta semana con el resto 

de los sindicatos y en las siguientes 

semanas. La disposición del Gobierno es 

a buscar puntos de encuentro con los 

representantes de los trabajadores y 



 

 

 

 

Evidentemente, podo relatarlle e creo 

que non é menor. Nós atopámonos sen 

que se fixeran promocións internas en 

moitos anos neste concello. Creo que 

calquera sindicato llo pode recoñecer. 

Fixemos unha promoción interna no 

pasado mandato de 121 persoas con 

praza de administrativo que pasaron dos 

grupos C2 ó C1 e agora estamos co 

seguinte, completando con 23 máis. 

 

 

Tíñamos un compromiso de resolver o 

problema que había en Bombeiros e 

resolvemos un asunto que afectaba a 80 

persoas no subgrupo C1 polo mesmo 

sistema, cunha promoción interna. 

 

Resolvemos un concurso. Facía 

moitísimo tempo que non se facía un 

concurso no Concello. Se están 

negociando as bases dun novo concurso. 

O compromiso deste goberno é que 

como mínimo en cada mandato haxa un 

concurso. Cando gobernaron o resto de 

partidos políticos, polos motivos que 

fose, non se fixo. Os que están, os que 

apareceron, os que desapareceron, os 

que iban a cambiar o mundo, os que non 

o cambiaron nunca... como a canción, 

pero non o fixeron. Cambiouse, estase 

cunhas bases para o concurso. O que eu 

teño trasladado en nome do Goberno é a 

disposición a que haxa un concurso en 

tódolos mandatos porque eu creo que é 

razonable e positivo, tamén para o 

propio tal, sen que iso impida con 

posicións estreitas que se poida captar 

talento, incorporar persoas doutras 

administracións. Evidentemente, tódalas 

organizacións, pois son bastante 

protectoras de si mesmas. Nós temos que 

pensar en que fagamos o traballo o 

mellor posible e de conciliar o interés de 

ter as mellores ferramentas con facilitar 

trabajadoras.  

 

Evidentemente, puedo relatarle y creo que 

no es menor. Nosotros nos encontramos 

sin que se hubieran hecho promociones 

internas en muchos años en este 

ayuntamiento. Creo que cualquier 

sindicato se lo puede reconocer. Hicimos 

una promoción interna en el pasado 

mandato de 121 personas con plaza de 

administrativo que pasaron de los grupos 

C2 al C1 y ahora estamos con el siguiente, 

completando con 23 más. 

 

Teníamos un compromiso de resolver el 

problema que había en Bomberos y 

resolvemos un asunto que afectaba a 80 

personas en el subgrupo C1 por el mismo 

sistema, con una promoción interna. 

 

Resolvimos un concurso. Hacía 

muchísimo tiempo que no se hacía un 

concurso en el Ayuntamiento. Se están 

negociando las bases de un nuevo 

concurso. El compromiso de este gobierno 

es que como mínimo en cada mandato 

haya un concurso. Cuando gobernaron el 

resto de partidos políticos, por los motivos 

que fuera, no se hizo. Los que están, los 

que aparecieron, los que desaparecieron, 

los que iban a cambiar el mundo, los que 

no lo cambiaron nunca... como la canción, 

pero no lo hicieron. Se cambió, se está con 

unas bases para el concurso. Lo que yo he 

trasladado en nombre del Gobierno es la 

disposición a que haya un concurso en 

todos los mandatos porque yo creo que es 

razonable y positivo, también para el 

propio tal, sin que eso impida con 

posiciones estrechas que se pueda captar 

talento, incorporar personas de otras 

administraciones. Evidentemente, todas 

las organizaciones, pues son bastante 

protectoras de sí mismas. Nosotros 

tenemos que pensar en que hagamos el 

trabajo lo mejor posible y de conciliar el 

interés de tener las mejores herramientas 

con facilitar la promoción también de los 
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a promoción tamén dos propios 

empregados municipais. 

 

Axilizamos a convocatoria de procesos 

selectivos? Bueno, pois multiplicando 

por cinco o número de prazas 

convocadas con respecto a exercicios 

precedentes. É dicir, nós aquí nos 

atopamos con prazas do ano 14, 15, 16, 

17 e 18 que non se convocaran durante 5 

anos. 

 

Temos algún...? Temos algún...? Temos 

algún procedemento pendente? Si, temos 

uns cuantos. Temos tódalas ofertas 

públicas de emprego aprobadas? Si. 

 

 

Vou darlle un dato: cada vez que se 

falaba dos corpos especiales nós 

dicíamos unha cousa, que era que ata 

donde chega a Lei Xeral de Presupostos 

do Estado nós íbamos ir ó máximo. 

Dende que somos goberno, dende que 

Inés Rey é alcaldesa, neste concello se 

convoca o máximo permitido de prazas 

de policía local, incluíndo as prazas de 

mobilidade. 

 

É suficiente? Non. Nós non somos 

responsable da Lei Montoro nin da Lei 

Rajoy, nin do que fixo o PP no Estado, 

pero si somos responsables de convocar 

tódalas plazas posibles e iso estámolo 

facendo. 

 

Disposición ó entendemento cos 

sindicatos? Toda. Evidentemente, non 

quere dicir que estemos de acordo en 

todo. É máis, faremos unha mesa xeral 

neste mes, despois de falar con tódalas 

centrais sindicais, e xa lles temos 

trasladado e o trasladei eu 

personalmente, que se queren introducir 

algún asunto na Mesa Xeral van a poder 

ter a capacidade de facernos propostas. 

 

 

propios empleados municipales. 

 

 

¿Agilizamos la convocatoria de procesos 

selectivos? Bueno, pues multiplicando por 

cinco el número de plazas convocadas con 

respecto a ejercicios precedentes. Es 

decir, nosotros aquí nos encontramos con 

plazas del año 14, 15, 16, 17 y 18 que no 

se habían convocado durante 5 años. 

 

 

¿Tenemos algún...? ¿Tenemos algún...? 

¿Tenemos algún procedimiento 

pendiente? Sí, tenemos unos cuantos. 

¿Tenemos todas las ofertas públicas de 

empleo aprobadas? Sí. 

 

Le voy a dar un dato: cada vez que se 

hablaba de los cuerpos especiales 

nosotros decíamos una cosa, que era que 

hasta donde llega la Ley General de 

Presupuestos del Estado nosotros íbamos 

ir al máximo. Desde que somos gobierno, 

desde que Inés Rey es alcaldesa, en este 

ayuntamiento se convoca el máximo 

permitido de plazas de policía local, 

incluyendo las plazas de movilidad. 

 

¿Es suficiente? No. Nosotros no somos 

responsable de la Ley Montoro ni de la 

Ley Rajoy, ni de lo que hizo el PP en el 

Estado, pero sí somos responsables de 

convocar todas las plazas posibles y eso lo 

estamos haciendo. 

 

¿Disposición al entendimiento con los 

sindicatos? Toda. Evidentemente, no 

quiere decir que estemos de acuerdo en 

todo. Es más, haremos una mesa general 

en este mes, después de hablar con todas 

las centrales sindicales, y ya les hemos 

trasladado y lo trasladé yo 

personalmente, que si quieren introducir 

algún asunto en la Mesa General van a 

poder tener la capacidad de hacernos 

propuestas. 

 



 

 

Quere decir eso que van os sindicatos a 

dirixir o Concello? Non, pero van a ser 

escoitados e van a ser tidos en conta, que 

é o que se nos pideu.  

 

Polo tanto, non o entenda mal, non é que 

sea un cambio por parte do Goberno, 

pero que vamos a intensificar a relación. 

Nalgúns casos habrá acordos e noutros 

pode haber discrepancias.  

 

Nos gustaría, por exemplo, pois ter feito 

máis no Plan de Formación no ano 2023. 

Somos autocríticos, sabemos que non se 

executou todo o que se debería, non pasa 

nada por recoñecelo. Bueno, temos 

aprobado agora o Plan de Formación 

para os empregados municipais para o 

ano 2024. Vamos a facer un esforzo 

importante para que se poida executar 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—remato, señora alcaldesa— e poidan 

dispoñer de toda a formación que teñen 

demandado. 

 

En calquera caso, están postas as bases e, 

por certo, tíñanse demandado neste 

concello a implantación da carreira 

horizontal. Quen implantou a carreira 

horizontal neste concello foi o Goberno 

de Inés Rey do Partido Socialista. Polo 

tanto, os compromisos ós que chegamos 

no pasado mandato cumplimos con 

todos os que nos formularon dende a 

Xunta de Personal e neste mandato 

veremos ata donde chegamos a acordo. 

En calquera caso a disposición é boa. 

 

 

Agardo terlle dado a resposta oportuna. 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

¿Quiere decir eso que van los sindicatos a 

dirigir el Ayuntamiento? No, pero van a 

ser escuchados y van a ser tenidos en 

cuenta, que es lo que se nos pidió.  

 

Por lo tanto, no lo entienda mal, no es que 

sea un cambio por parte del Gobierno, 

pero que vamos a intensificar la relación. 

En algunos casos habrá acuerdos y en 

otros puede haber discrepancias.  

 

Nos gustaría, por ejemplo, pues haber 

hecho más en el Plan de Formación en el 

año 2023. Somos autocríticos, sabemos 

que no se ejecutó todo lo que se debería, 

no pasa nada por reconocerlo. Bueno, 

hemos aprobado ahora el Plan de 

Formación para los empleados 

municipales para el año 2024. Vamos a 

hacer un esfuerzo importante para que se 

pueda ejecutar (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —finalizo, señora 

alcaldesa— y puedan disponer de toda la 

formación que han demandado. 

 

En cualquier caso, están puestas las bases 

y, por cierto, se habían demandado en este 

ayuntamiento la implantación de la 

carrera horizontal. Quien implantó la 

carrera horizontal en este ayuntamiento 

fue el Gobierno de Inés Rey del Partido 

Socialista. Por lo tanto, los compromisos 

a los que llegamos en el pasado mandato 

cumplimos con todos los que nos 

formularon desde la Junta de Personal y 

en este mandato veremos hasta dónde 

llegamos a acuerdo. En cualquier caso la 

disposición es buena. 

 

Espero haberle dado la respuesta 

oportuna. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto, señor Lage. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 
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sobre as prioridades do Goberno 

municipal en materia de recintos 

deportivos e de espectáculos. 

 

Presidencia 

 

Segunda pregunta e última do BNG. 

Señor Jorquera. 

 

Ás trece horas e cincuenta e catro 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Mora do Campo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Cales son as prioridades do Goberno 

municipal en materia de recintos 

deportivos e de espectáculo? 

 

Señor Castro Prado 

 

As prioridades do Goberno municipal, 

en execución do mandato da nosa 

alcaldesa, é apostar por situar A Coruña 

nun lugar referencial no conxunto do 

Estado e tamén a nivel internacional. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señor concelleiro, permítame algúns 

apuntamentos para que comprenda o 

sentido da pregunta. Humidades e 

pingueiras obrigan a suspender partidos 

en polideportivos municipais; a 

condensación por calor e choiva impide 

xogar e adestrar en San Francisco 

Javier, Cocheiras, O Ventorrillo e 

Riazor.  

 

É unha noticia do mes de novembro, 

mais calquera persoa usuaria das 

instalacións deportivas municipais 

coñece que moitas delas necesitan 

melloras e teñen importantes déficits de 

mantemento. 

 

Segundo apuntamento. Vai facer un ano 

da celebración das eleccións municipais 

sobre las prioridades del Gobierno 

municipal en materia de recintos 

deportivos y de espectáculos. 

 

Presidencia 

 

Segunda pregunta y última del BNG. 

Señor Jorquera. 

 

A las trece horas y cincuenta y cuatro 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Mora do Campo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

¿Cuáles son las prioridades del Gobierno 

municipal en materia de recintos 

deportivos y de espectáculo? 

 

Señor Castro Prado 

 

Las prioridades del Gobierno municipal, 

en ejecución del mandato de nuestra 

alcaldesa, es apostar por situar A Coruña 

en un lugar referencial en el conjunto del 

Estado y también a nivel internacional. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señor concejal, permítame algunas notas 

para que comprenda el sentido de la 

pregunta. Humedades y goteras obligan a 

suspender partidos en polideportivos 

municipales; la condensación por calor y 

lluvia impide jugar y entrenar en San 

Francisco Javier, Cocheras, O Ventorrillo 

y Riazor. 

 

 

Es una noticia del mes de noviembre, pero 

cualquier persona usuaria de las 

instalaciones deportivas municipales 

conoce que muchas de ellas necesitan 

mejoras y tienen importantes déficits de 

mantenimiento. 

 

Segunda nota. Va a hacer un año de la 

celebración de las elecciones municipales 



 

 

e a xestión dos complexos deportivos do 

Castrillón e dos Castros segue 

prestándose en precario, sen que haxa 

noticia de cando estarán listos os pregos 

para a súa licitación. Tamén se está 

prestando en precario o servizo na 

piscina de Santo Amaro que xestionaba 

o Clube do Mar ou no campo de golf da 

Torre. A concesión do campo de golf 

caducou nada menos que en 2017 e ante 

a falta de investimento da anterior 

concesionaria o estado do campo é cada 

vez máis lamentábel.  

 

Os recintos deportivos municipais non 

só presentan numerosas deficiencias, 

tamén son insuficientes para atender as 

necesidades ante o grande incremento da 

práctica deportiva e o auxe do deporte 

feminino, pero se falamos doutros 

recintos, non só deportivos, hai máis 

apuntamentos: Filtracións, gretas e 

corrosión: os males que afectan ao 

Coliseum, Rosalía e Palacio da Ópera; 

as pingueiras obrigan a pechar a sala de 

adultos da biblioteca do Fórum 

Metropolitano; as pingueiras cébanse 

con varias zonas do Palacio da Ópera 

desde hai meses. 

 

E mentres se dá esta situación, señor 

concelleiro, soubemos pola prensa que o 

Concello da Coruña trasladou á 

Federación Española de Fútbol o 

compromiso de reformar e ampliar 

Riazor até os 48.000 espectadores se era 

elixido para ser unha das sedes do 

Mundial 2030, unha actuación con custo 

de 90 millóns de euros, e todo isto 

suscita no Grupo municipal do BNG 

numerosas preguntas. 

 

Cren de verdade que é necesario un 

estadio para 50.000 espectadores? Cren 

que é xustificábel un gasto de 90 millóns 

de euros para acoller, no mellor dos 

casos, dous ou tres partidos do Mundial? 

Un gasto que multiplica por 15 o que 

y la gestión de los complejos deportivos de 

O Castrillón y de Os Castros sigue 

prestándose en precario, sin que haya 

noticia de cuándo estarán listos los 

pliegos para su licitación. También se está 

prestando en precario el servicio en la 

piscina de San Amaro que gestionaba el 

Club del Mar o en el campo de golf de la 

Torre. La concesión del campo de golf 

caducó nada menos que en 2017 y ante la 

falta de inversión de la anterior 

concesionaria el estado del campo es cada 

vez más lamentable.  

 

Los recintos deportivos municipales no 

solo presentan numerosas deficiencias, 

también son insuficientes para atender las 

necesidades ante el gran incremento de la 

práctica deportiva y el auge del deporte 

femenino, pero si hablamos de otros 

recintos, no solo deportivos, hay más 

notas: Filtraciones, grietas y corrosión: los 

males que afectan al Coliseum, Rosalía y 

Palacio de la Ópera; las goteras obligan a 

cerrar la sala de adultos de la biblioteca del 

Fórum Metropolitano; las goteras se ceban 

con varias zonas del Palacio de la Ópera 

desde hace meses. 

 

 

Y mientras se da esta situación, señor 

concejal, supimos por la prensa que el 

Ayuntamiento de A Coruña trasladó a la 

Federación Española de Fútbol el 

compromiso de reformar y ampliar Riazor 

hasta los 48.000 espectadores si era 

elegido para ser una de las sedes del 

Mundial 2030, una actuación con coste de 

90 millones de euros, y todo esto suscita 

en el Grupo municipal del BNG 

numerosas preguntas. 

 

¿Creen de verdad que es necesario un 

estadio para 50.000 espectadores? 

¿Creen que es justificable un gasto de 90 

millones de euros para acoger, en el mejor 

de los casos, dos o tres partidos del 

Mundial? ¿Un gasto que multiplica por 15 
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anualmente se orzamenta para 

instalacións deportivas? No caso de que 

A Coruña sexa elixida, como o pensan 

financiar? Porque xa postos, hai 

solucións moito menos custosas. O aforo 

mínimo elixido pola Fifa é de 40.000. 

Non chegan 40.000 para atender a 

demanda real? Mesmo para acoller 

concertos? E a pregunta do millón: non 

pensan que antes de presentar un 

proxecto con este custo, que 

compromete a toda a cidade, deberían ter 

informado os grupos e buscar o 

consenso? Porque vostedes están en 

minoría e a cidade non é súa, señores do 

Goberno municipal. 

 

Miren, en 1995 o Concello reformou 

Riazor para amplialo a máis de 35.000 

localidades suprimindo as pistas de 

atletismo. Ós atletas prometéuselles 

outras pistas. Trinta anos despois seguen 

agardando. Non queremos que 

situacións así se repitan. Meus pais, para 

ridiculizar os delirios de grandeza 

dalgunha xente dicían: coche grande 

ande ou non ande. Non é ese o noso 

modelo para A Coruña. Queremos unha 

Coruña en grande, pero sen delirios de 

grandeza. 

 

Moitas grazas. 

 

Ás trece horas e cincuenta e oito 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Mora do Campo e sae a señora 

Veira González. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, a ver se consigo que non se me 

note o tono de tristeza, porque hei de 

recoñecer que estou triste. Podería dicir 

que estou sorprendido —porque a 

verdade é que en circunstancias normais 

debería de sorprenderme— ver que o 

BNG formula unha pregunta cargada 

absolutamente de demagoxia, de 

lo que anualmente se presupuesta para 

instalaciones deportivas? En caso de que 

A Coruña sea elegida, ¿cómo lo piensan 

financiar? Porque ya puestos, hay 

soluciones mucho menos costosas. El 

aforo mínimo elegido por la Fifa es de 

40.000 ¿No llegan 40.000 para atender a 

la demanda real? ¿incluso para acoger 

conciertos? Y la pregunta del millón: ¿no 

creen que antes de presentar un proyecto 

con este coste, que compromete a toda la 

ciudad, deberían haber informado a los 

grupos y buscar el consenso? Porque 

ustedes están en minoría y la ciudad no es 

suya, señores del Gobierno municipal. 

 

 

Miren, en 1995 el Ayuntamiento reformó 

Riazor para ampliarlo a más de 35.000 

localidades suprimiendo las pistas de 

atletismo. A los atletas se les prometió 

otras pistas. Treinta años después siguen 

esperando. No queremos que situaciones 

así se repitan. Mis padres, para 

ridiculizar los delirios de grandeza de 

alguna gente decían: coche grande ande o 

no ande. No es ese nuestro modelo para 

Coruña. Queremos una Coruña en 

grande, pero sin delirios de grandeza. 

 

 

Muchas gracias. 

 

A las trece horas y cincuenta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Mora do Campo y sale la señora 

Veira González. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, a ver si consigo que no se me note 

el tono de tristeza, porque he de reconocer 

que estoy triste. Podría decir que estoy 

sorprendido —porque la verdad es que en 

circunstancias normales debería de 

sorprenderme— ver que el BNG formula 

una pregunta cargada absolutamente de 

demagogia, de simplismo, de falacias, de 



 

 

simplismo, de falacias, de ocultación da 

realidade, non sei se deliberada ou por 

descoñecemento, pero a verdade é que 

chegados a este punto, despois do que 

temos vivido nas últimas semanas, non 

estou só sorprendido, e iso non é bo. Non 

é bo porque deixar de sorprenderse o que 

confirma, evidentemente, é que un entra 

case nun estado de decepción, non de 

resignación, non vai co meu carácter, 

pero si de decepción. 

 

Ás trece horas e cincuenta e nove 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lorenzo Torres. 

 

Nunca pensei asistir como persoa 

profundamente progresista, e galeguista, 

obviamente, a un..., ó que vivín nas 

últimas semanas, que é ver ó BNG 

sumándose, como muleta, bastón, como 

elemento de branqueamento a unha 

estratexia do Partido Popular coñecida 

xa por todos e todas, sufrida polo BNG 

de xeito histórico, que é a do manual de 

campaña do Partido Popular: calumnia 

que algo queda. 

 

Obviamente, ver ó BNG actuando desta 

maneira, a min personalmente me 

produce unha enorme decepción e ver ó 

BNG, pois obviamente actuando desta 

maneira, fai que eu, evidentemente, esté 

moi preocupado. Obviamente estou 

preocupado, estou preocupado porque 

todos os que cremos en que existe unha 

maioría social, porque o existe, así o 

reflicten as urnas, progresista e 

galeguista nesta cidade, é evidente e así 

o ten manifestado reiteradamente este 

goberno, require de consensos, de 

acordos e de apoio mutuo na 

transformación que necesita esta cidade, 

non de facer de muleta e de bastón do 

Partido Popular con calumnias. 

 

Dito isto, evidentemente, esta pregunta 

está cargada de descoñecemento, 

ocultación de la realidad, no sé si 

deliberada o por desconocimiento, pero la 

verdad es que llegados a este punto, 

después de lo que hemos vivido en las 

últimas semanas, no estoy solo 

sorprendido, y eso no es bueno. No es 

bueno porque dejar de sorprenderse lo 

que confirma, evidentemente, es que uno 

entra casi en un estado de decepción, no 

de resignación, no va con mi carácter, 

pero sí de decepción. 

 

A las trece horas y cincuenta y nueve 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Nunca creí asistir como persona 

profundamente progresista, y galleguista, 

obviamente, a un..., a lo que viví en las 

últimas semanas, que es ver al BNG 

sumándose, como muleta, bastón, como 

elemento de blanqueamiento a una 

estrategia del Partido Popular conocida 

ya por todos y todas, sufrida por el BNG 

de manera histórica, que es la del manual 

de campaña del Partido Popular: 

calumnia que algo queda. 

 

Obviamente, ver al BNG actuando de esta 

manera, a mí personalmente me produce 

una enorme decepción y ver al BNG, pues 

obviamente actuando de esta manera, 

hace que yo, evidentemente, esté muy 

preocupado. Obviamente estoy 

preocupado, estoy preocupado porque 

todos los que creemos en que existe una 

mayoría social, porque lo existe, así lo 

reflejan las urnas, progresista y 

galleguista en esta ciudad, es evidente y 

así lo ha manifestado reiteradamente este 

gobierno, requiere de consensos, de 

acuerdos y de apoyo mutuo en la 

transformación que necesita esta ciudad, 

no de hacer de muleta y de bastón del 

Partido Popular con calumnias. 

 

Dicho esto, evidentemente, esta pregunta 

está cargada de desconocimiento, 
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obviamente non son dous ou tres 

partidos do Mundial. Existe un plan 

director de conservación das 

instalacións, tanto deportivas culturais e 

culturais que se ten consignado 

orzamentariamente e que vostedes 

apoiaron. Existe, evidentemente, o 

compromiso deste goberno de executalo. 

Existe o compromiso deste goberno de 

reclamarlle á Xunta que deixe de tratar 

esta cidade como unha cidade de 

segunda, cun investimento cero nas 

instalacións deportivas desta cidade. 

Boto en falta esa reivindicación na súa 

intervención e voulle dicir unha cousa, é 

que o proxecto, evidentemente, do 

Mundial é un proxecto de cidade, 

absolutamente esencial, estratéxico e 

que así está recoñecido por todas as 

cidades do Estado que teñen participado 

do mesmo: Gran Canaria, Valencia, 

Málaga, Xixón, Murcia. Cidades que 

teñen posto enriba da mesa incluso 

investimentos superiores ó desta cidade. 

Cidades que aspiran a ter unha 

oportunidade para ser sedes do Mundial, 

pero é que no caso desas cidades estamos 

a falar, obviamente, dunhas condicións 

que non son as de Coruña. A Coruña é 

un referente a nivel de realización de 

eventos no Norte de España. Non o digo 

eu, dio a Asociación Profesional de 

Promotores Musicais e a Asociación de 

músicos profesionais de todo o Estado, e 

Coruña, obviamente aspira a competir 

coas grandes, e cando falo de grandes 

falo de Donostia, falo de Bilbao. 

Donostia, que fixo unha reforma do 

Estadio de 70 millóns de euros no ano 

2020, 2020, xa se anticipou ós 

acontecementos para preparalo tamén 

para grandes eventos e aspiramos a que 

iso teña un retorno evidente na cidade.  

 

Ás catorce horas e dous minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

obviamente no son dos o tres partidos del 

Mundial. Existe un plan director de 

conservación de las instalaciones, tanto 

deportivas culturales y culturales que se 

ha consignado presupuestariamente y que 

ustedes apoyaron. Existe, evidentemente, 

el compromiso de este gobierno de 

ejecutarlo. Existe el compromiso de este 

gobierno de reclamarle a la Xunta que 

deje de tratar a esta ciudad como una 

ciudad de segunda, con una inversión cero 

en las instalaciones deportivas de esta 

ciudad. Echo en falta esa reivindicación 

en su intervención y le voy a decir una 

cosa, es que el proyecto, evidentemente, 

del Mundial es un proyecto de ciudad, 

absolutamente esencial, estratégico y que 

así está reconocido por todas las ciudades 

del Estado que han participado del 

mismo: Gran Canaria, Valencia, Málaga, 

Gijón, Murcia. Ciudades que han puesto 

encima de la mesa incluso inversiones 

superiores a la de esta ciudad. Ciudades 

que aspiran a tener una oportunidad para 

ser sedes del Mundial, pero es que en el 

caso de esas ciudades estamos hablando, 

obviamente, de unas condiciones que no 

son las de Coruña. A Coruña es un 

referente a nivel de realización de eventos 

en el Norte de España. No lo digo yo, lo 

dice la Asociación Profesional de 

Promotores Musicales y la Asociación de 

músicos profesionales de todo el Estado, y 

Coruña, obviamente aspira a competir 

con las grandes, y cuando hablo de 

grandes hablo de Donostia, hablo de 

Bilbao. Donostia, que hizo una reforma 

del Estadio de 70 millones de euros en el 

año 2020, 2020, ya se anticipó a los 

acontecimientos para prepararlo también 

para grandes eventos y aspiramos la que 

eso tenga un retorno evidente en la 

ciudad.  

 

A las catorce horas y dos minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 



 

 

Por exemplo, por exemplo, estar no 

Mundial suporía —non van a ser dous ou 

tres partidos, son máis, pero creo que 

non é o obxecto do debate— suporía 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—xa remato, señora alcaldesa— 60 

millóns de euros, máis 250 millóns de 

euros de retorno directo do Mundial 

porque o Mundial do 30 empeza no 26, 

porque o Mundial non son os partidos de 

fútbol, é toda a actividade promocional 

de promotores de eventos e de situar a 

nosa cidade no mapa mundial durante o 

26 ó 30.  

 

E obviamente estes datos non os digo eu, 

é que os di a Universidade de Oviedo 

amparando ou apoiando a candidatura de 

Xixón ó Mundial. 60 millóns directos, 

250 en todo o que ten que ver co 

Mundial, directos en canto ós partidos. 

 

 

Claro, que pasa noutros lados? En Vigo, 

sen ir máis lonxe, o BNG ten apoiado en 

Pleno a proposta da candidatura do 

Mundial do Concello de Vigo. Niso 

espero que no caso da Coruña o BNG 

reaccione, rectifique, e obviamente 

apoie o que haxa que facer para estar no 

Mundial. 

 

Trátase, en definitiva, de decidir se 

queremos como cidade estar na primeira 

RFEF, utilizando o símil, ou en primeira 

esperando a Europa. Temos masa social 

e crítica para ter un estadio desa 

dimensión que, por certo, son 40.000 

netos, non brutos, por iso o de 48, tendo 

en conta un aspecto que non teño tempo 

a explicar ahora, pero que se explicará, 

que é a explotación comercial do estadio 

e, evidentemente, vinculada a situar a 

cidade nun primeiro nivel, a nivel 

nacional, estatal e internacional. 

 

Obviamente, (óense dous sinais 

Por ejemplo, por ejemplo, estar en el 

Mundial supondría —no van a ser dos o 

tres partidos, son más, pero creo que no 

es el objeto del debate— supondría (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—ya finalizo, señora alcaldesa— 60 

millones de euros, más 250 millones de 

euros de retorno directo del Mundial 

porque el Mundial del 30 empieza en el 

26, porque el Mundial no son los partidos 

de fútbol, es toda la actividad 

promocional de promotores de eventos y 

de situar nuestra ciudad en el mapa 

mundial durante el 26 al 30.  

 

Y obviamente estos datos no los digo yo, 

es que los dice la Universidad de Oviedo 

amparando o apoyando la candidatura de 

Gijón al Mundial. 60 millones directos, 

250 en todo lo que tiene que ver con el 

Mundial, directos en cuanto a los 

partidos. 

 

Claro, ¿qué pasa en otros lados? En Vigo, 

sin ir más lejos, el BNG ha apoyado en 

Pleno la propuesta de la candidatura del 

Mundial del Ayuntamiento de Vigo. En eso 

espero que en el caso de A Coruña el BNG 

reaccione, rectifique, y obviamente apoye 

lo que haya que hacer para estar en el 

Mundial. 

 

Se trata, en definitiva, de decidir si 

queremos como ciudad estar en la 

primera RFEF, utilizando el símil, o en 

primera esperando a Europa. Tenemos 

masa social y crítica para tener un estadio 

de esa dimensión que, por cierto, son 

40.000 netos, no brutos, por eso lo de 48, 

teniendo en cuenta un aspecto que no 

tengo tiempo a explicar ahora, pero que se 

explicará, que es la explotación comercial 

del estadio y, evidentemente, vinculada a 

situar la ciudad en un primer nivel, a nivel 

nacional, estatal e internacional. 

 

Obviamente, (se oyen dos señales 
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acústicos indicativos da finalización 

do tempo de intervención)  cremos na 

cidade, no seu estadio, cremos no 

deportivismo e cremos que este é un 

proxecto ambicioso e que pode poñer e 

situar A Coruña no lugar que realmente 

merece. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Por alusións. 

 

Presidencia 

 

Non, non hai alusións. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Non, non, pero é que se fixeron alusións 

ó marxe da cuestión de debate que son 

moi graves porque o señor Gonzalo 

Castro, aparte de dedicar tres minutos a 

falar de algo que non ten que ver coa 

nosa pregunta, centrouse tres minutos —

aparte de valoracións políticas, por 

suposto, que non comparto— en dicir 

que o BNG calumniaba e iso é un delito. 

Non, non, pero repase a súa 

intervención. Iso é un delito tipificado, a 

calumnia. 

 

Polo tanto, emprazo o señor Gonzalo 

Castro que diga en que calumniou o 

BNG e ademais o emprazo, 

precisamente porque nos está imputando 

un delito, a que acuda á Fiscalía.  

 

E simplemente unha aclaración: o BNG 

non dixo que se opuña á candidatura. O 

que di é que se opón a un estadio para 

50.000, e nas cidades ás que vostede fixo 

alusión se construíu un consenso de 

cidade e aquí nos enteramos de 

marabillosas propostas do Goberno 

acústicas indicativas de la finalización 

del tiempo de intervención)  creemos en 

la ciudad, en su estadio, creemos en el 

deportivismo y creemos que este es un 

proyecto ambicioso y que puede poner y 

situar A Coruña en el lugar que realmente 

merece. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Por alusiones. 

 

Presidencia 

 

No, no hay alusiones. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

No, no, pero es que se hicieron alusiones 

al margen de la cuestión de debate que 

son muy graves porque el señor Gonzalo 

Castro, aparte de dedicar tres minutos a 

hablar de algo que no tiene que ver con 

nuestra pregunta, se centró tres minutos 

—aparte de valoraciones políticas, por 

supuesto, que no comparto— en decir que 

el BNG calumniaba y eso es un delito. No, 

no, pero repase su intervención. Eso es un 

delito tipificado, la calumnia. 

 

 

Por lo tanto, emplazo al señor Gonzalo 

Castro que diga en qué calumnió el BNG 

y además lo emplazo, precisamente 

porque nos está imputando un delito, a 

que acuda a la Fiscalía.  

 

Y simplemente una aclaración: el BNG no 

dijo que se oponía a la candidatura. Lo 

que dice es que se opone a un estadio para 

50.000, y en las ciudades a las que usted 

hizo alusión se construyó un consenso de 

ciudad y aquí en nos enteramos de 

maravillosas propuestas del Gobierno 



 

 

municipal... 

 

Presidencia 

 

Señor, señor Jorquera, señor Jorquera... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

...por publicidade nos periódicos. Non 

son vostedes serios. 

 

Presidencia 

 

...Señor Jorquera, manteña as formas, 

por favor... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Pero que retire a acusación de calumnia 

ou que acuda á Fiscalía. 

 

Presidencia 

 

...Señor Jorquera, señor Jorquera, mire, 

non... Pensei que era unha cuestión de 

orde... 

 

Señor Castro Prado 

 

Por favor, só unha cuestión. 

 

Presidencia 

 

...o que non se pode... Non, señor Castro, 

un momento, estou falando eu, un 

momento. 

 

Eu podo dar a palabra para unha cuestión 

de orde para unha alusión directa, non 

para facer unha contrarréplica da réplica. 

A partir de aí, é certo que ás veces, non 

o señor Castro, os 26 que falan nos 

plenos falan doutros temas que non se 

relacionan coa pregunta, pero eu xa o 

intentei durante anos reconducir os 

debates e ó final rendinme ante iso. 

 

 

municipal... 

 

Presidencia 

 

Señor, señor Jorquera, señor Jorquera... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

...por publicidad en los periódicos. No son 

ustedes serios. 

 

Presidencia 

 

...Señor Jorquera, mantenga las formas, 

por favor... 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Pero que retire la acusación de calumnia 

o que acuda a la Fiscalía. 

 

Presidencia 

 

...Señor Jorquera, señor Jorquera, mire, 

no... Creí que era una cuestión de orden... 

 

 

Señor Castro Prado 

 

Por favor, solo una cuestión. 

 

Presidencia 

 

...lo que no se puede... No, señor Castro, 

un momento, estoy hablando yo, un 

momento. 

 

Yo puedo dar la palabra para una 

cuestión de orden para una alusión 

directa, no para hacer una contrarréplica 

de la réplica. A partir de ahí, es cierto que 

a veces, no el señor Castro, los 26 que 

hablan en los plenos hablan de otros 

temas que no se relacionan con la 

pregunta, pero yo ya lo intenté durante 

años reconducir los debates y al final me 

rendí ante eso. 
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Imos tratar de manter as formas, polo 

menos, cara ó final do Pleno. Rematou 

aquí o turno de preguntas do BNG e 

pasamos ó turno do Partido Popular. 

 

 

Ás catorce horas e cinco minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa a inseguridade cidadá. 

 

Presidencia 

 

A primeira pregunta do Partido Popular. 

Teñen a palabra. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Moitas grazas de novo, señora 

alcaldesa. 

 

Que balance fai a concelleira de 

Seguridade Cidadá sobre a súa xestión? 

 

Señora Paz Romero 

 

Grazas. 

 

Os datos obxectivos que se poden extraer 

da comparativa publicada polo 

Ministerio do Interior do ano 2023 con 

respecto ó ano 2022 mostran unha 

disminución da porcentaxe de 

criminalidad global na ciudade dun 

4,4%. 

 

Grazas. 

 

Ás catorce horas e sete minutos sae do 

Salón de Sesións a señora alcaldesa e 

pasa a presidir a sesión o primeiro 

Vamos a tratar de mantener las formas, 

por lo menos, hacia el final del Pleno. 

Finalizó aquí el turno de preguntas del 

BNG y pasamos al turno del Partido 

Popular. 

 

A las catorce horas y cinco minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa la inseguridad ciudadana. 

 

Presidencia 

 

La primera pregunta del Partido Popular. 

Tienen la palabra. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Muchas gracias de nuevo, señora 

alcaldesa. 

 

¿Qué balance hace la concejala de 

Seguridad Ciudadana sobre su gestión? 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias. 

 

Los datos objetivos que se pueden extraer 

de la comparativa publicada por el 

Ministerio del Interior del año 2023 con 

respecto al año 2022 muestran una 

disminución del porcentaje de 

criminalidad global en la ciudad de un 

4,4%. 

 

Gracias. 

 

A las catorce horas y siete minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora alcaldesa 

y pasa a presidir la sesión el primer 



 

 

tenente de alcaldesa, señor lage Tuñas. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Ben. Facendo as contas, levamos máis 

de 300 días de mandato de dona Inés 

Rey, máis de 300 días onde demostraron 

que a seguridade cidadá non é unha 

prioridade para este goberno, a pesar da 

insistencia da concelleira. Más de 300 

días sen diálogo, sen coordinación 

institucional, sen planificación, sen 

capacidade de decisión e, por suposto, 

sen resultados. E non pasa nada. 

 

Bo, si. Temos máis droga nos barrios, 

máis roubos como os acaecidos no 

Castrillón, Os Mallos ou no Ventorrillo 

en menos dunha semana, máis 

problemas de convivencia e por tanto 

máis inseguridade. 

 

Falan do Goberno cando teñen unha 

cidade como A Coruña á cola, 

repetímolo, dos canons de mobilidade, 

accesibilidade, seguridade, urbanismo, 

mantemento de infraestruturas ou 

limpeza das rúas, pero volvendo ao fío 

da nosa pregunta e adiantándome ao seu 

próximo alarde de bo facer e 

inmellorable xestión, xustifícolle as 

razóns desta interpelación. 

 

Partimos da base de que nada do que 

ocorre nesta cidade, nada, é motivo 

suficiente para que a bancada socialista 

se poña a traballar en algo máis que no 

seu propio beneficio. Decátese señora 

Rey..., señora Rey, señora Paz, perdón, 

se teñen poucas ganas de traballar que 

vostede non cambiou nin unha liña do 

seu discurso desde que empezou este 

mandato. Ese é o balance da súa xestión: 

cero punto cero. E se le a prensa diaria 

non lle sorprenderán as noticias sobre 

detidos, redadas nun e outro barrio, 

proliferación de narcopisos, roubos e os 

que quedan por denunciar, pero sobre 

teniente de alcaldesa, señor Lage Tuñas. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Bien. Haciendo las cuentas, llevamos más 

de 300 días de mandato de doña Inés Rey, 

más de 300 días donde han demostrado 

que la seguridad ciudadana no es una 

prioridad para este gobierno, pese a la 

insistencia de la concejala. Más de 300 

días sin diálogo, sin coordinación 

institucional, sin planificación, sin 

capacidad de decisión y, por supuesto, sin 

resultados. Y no pasa nada. 

 

Bueno, sí. Tenemos más droga en los 

barrios, más robos como los acaecidos en 

O Castrillón, Os Mallos o en O Ventorrillo 

en menos de una semana, más problemas 

de convivencia y por tanto más 

inseguridad. 

 

Hablan del Gobierno cuando tienen una 

ciudad como A Coruña a la cola, lo 

repetimos, de los cánones de movilidad, 

accesibilidad, seguridad, urbanismo, 

mantenimiento de infraestructuras o 

limpieza de las calles, pero volviendo al 

hilo de nuestra pregunta y adelantándome 

a su próximo alarde de buen hacer e 

inmejorable gestión, le justifico las 

razones de esta interpelación. 

 

Partimos de la base de que nada de lo que 

ocurre en esta ciudad, nada, es motivo 

suficiente para que la bancada socialista se 

ponga a trabajar en algo más que en su 

propio beneficio. Fíjese señora Rey..., 

señora Rey, señora Paz, perdón, si tienen 

pocas ganas de trabajar que usted no ha 

cambiado ni una línea de su discurso desde 

que empezó este mandato. Ese es el 

balance de su gestión: cero punto cero. Y 

si lee la prensa diaria no le sorprenderán 

las noticias sobre detenidos, redadas en 

uno y otro barrio, proliferación de 

narcopisos, robos y los que quedan por 

denunciar, pero sobre todo destaca la 
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todo destaca a cantidade de veciños en 

pé contra a inseguridade porque senten 

desamparados por este goberno. 

 

Os datos do Ministerio do Interior, nada 

alentadores, indican que desde 2022 A 

Coruña está á cabeza das cidades de 

toda Galicia en nivel de criminalidade e 

se temos en conta eses datos aos que 

aludía vostede anteriormente, do último 

trimestre de 2023, comprobamos que si 

descende a criminalidade, escasamente 

un 1,8 %, pero resulta inquietante o 

aumento dos delitos contra a liberdade 

sexual, dos cales 2/3 foron con 

penetración. 

 

Doutra banda, descenden os furtos, pero 

aumentan os roubos con violencia e 

intimidación e os roubos en domicilios, 

establecementos, comercios. E por 

suposto, increméntase nun 19 % o 

tráfico de drogas. 

 

Pero se imos á rúa —que vostedes pisan 

pouco, por certo, aínda que digan que 

si— e escoitamos as necesidades dos 

veciños —algo que tampouco se lles dá 

moi ben, aínda que digan que si— 

descubrimos que o que máis lles 

perturba agora mesmo son as 

ocupacións ilegais e a instalación de 

puntos de venda de droga nos seus 

barrios. 

 

Hoxe coñeciamos que okuparon na rúa 

Barreira, como podería ocorrer en 

calquera zona da cidade. Os okupas 

tampouco entenden nin de permisos nin 

de licenzas, nin de prazos. 

 

En definitiva, insistimos, a seguridade, 

señora Paz, non é unha prioridade para 

o Goberno de Inés Rey e tampouco é que 

sexa o seu forte. Sigan mostrándolle aos 

coruñeses o seu profundo desinterese 

por poñer na cúspide das grandes 

cidades de Galicia e de toda España en 

cantidad de vecinos en pie contra la 

inseguridad porque se sienten 

desamparados por este gobierno. 

 

Los datos del Ministerio del Interior, nada 

alentadores, indican que desde 2022 A 

Coruña está a la cabeza de las ciudades de 

toda Galicia en nivel de criminalidad y si 

tenemos en cuenta esos datos a los que 

aludía usted anteriormente, del último 

trimestre de 2023, comprobamos que sí 

desciende la criminalidad, escasamente un 

1,8 %, pero resulta inquietante el aumento 

de los delitos contra la libertad sexual, de 

los cuales 2/3 fueron con penetración. 

 

 

Por otro lado, descienden los hurtos, pero 

aumentan los robos con violencia e 

intimidación y los robos en domicilios, 

establecimientos, comercios. Y por 

supuesto, se incrementa en un 19 % el 

tráfico de drogas. 

 

Pero si nos vamos a la calle —que ustedes 

pisan poco, por cierto, aunque digan que 

sí— y escuchamos las necesidades de los 

vecinos —algo que tampoco se les da muy 

bien, aunque digan que sí— descubrimos 

que lo que más les perturba ahora mismo 

son las ocupaciones ilegales y la 

instalación de puntos de venta de droga en 

sus barrios. 

 

 

Hoy conocíamos que okuparon en la calle 

Barrera, como podría ocurrir en cualquier 

zona de la ciudad. Los okupas tampoco 

entienden ni de permisos ni de licencias, 

ni de plazos. 

 

En definitiva, insistimos, la seguridad, 

señora Paz, no es una prioridad para el 

Gobierno de Inés Rey y tampoco es que 

sea su fuerte. Sigan mostrándole a los 

coruñeses su profundo desinterés por 

poner en la cúspide de las grandes 

ciudades de Galicia y de toda España en 



 

 

seguridade, emprego, desenvolvemento, 

sustentabilidade ou calidade de vida. 

Aquí, señores,  non hai proxecto de 

futuro (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —termino— perdón, todo 

vai sobre a marcha. 

 

Aínda que lles moleste, desde o Grupo 

Popular non deixaremos de mirar polos 

cidadáns seguindo as accións e omisións 

deste goberno porque é o noso traballo 

e vostedes, saben cal é o seu?  

 

 

Grazas. 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias. 

 

Desde este equipo de goberno imos 

seguir mellorando na calidade dos 

servicios que se prestan ós cidadás e así 

continuamos, incrementando os recursos 

humáns da seguridade cidadá. En este 

ano, tal e como aparece recollida na 

Oferta de Empleo Público, reforzarase o 

servizo con 18 policías locais. En breve 

iniciarase o proceso selectivo para a 

incorporación de bombeiros e en 

Protección Civil o número de 

voluntarios e voluntarias creceu nos 

últimos meses. 

 

O personal da Área é un activo moi 

valioso e así foi recoñecida o ano pasado 

a labor da Policía Local co Premio 

Nacional ás Boas Prácticas na Educación 

Vial e novamente en decembro coa 

distinción no marco do Programa de 

Axente Tutor, feitos de demostran, 

frente ó negativismo, o compromiso e a 

calidade da labor policial no contexto da 

seguridad cidadá viaria e nas actuacións 

preventivas coa poboación xove da 

cidade. 

 

seguridad, empleo, desarrollo, 

sostenibilidad o calidad de vida. Aquí, 

señores,  no hay proyecto de futuro (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—termino— perdón, todo va sobre la 

marcha. 

 

Aunque les moleste, desde el Grupo 

Popular no dejaremos de mirar por los 

ciudadanos siguiendo las acciones y 

omisiones de este gobierno porque es 

nuestro trabajo y ustedes ¿saben cuál es el 

suyo?  

 

Gracias. 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias. 

 

Desde este equipo de gobierno vamos a 

seguir mejorando en la calidad de los 

servicios que se prestan a los ciudadanas 

y así continuamos, incrementando los 

recursos humanos de la seguridad 

ciudadana. En este año, tal y como 

aparece recogida en la Oferta de Empleo 

Público, se reforzará el servicio con 18 

policías locales. En breve se iniciará el 

proceso selectivo para la incorporación 

de bomberos y en Protección Civil el 

número de voluntarios y voluntarias 

creció en los últimos meses. 

 

El personal del Área es un activo muy 

valioso y así fue reconocida el año pasado 

la labor de la Policía Local con el Premio 

Nacional a las Buenas Prácticas en la 

Educación Vial y nuevamente en 

diciembre con la distinción en el marco 

del Programa de Agente Tutor, hechos de 

demuestran, frente al negativismo, el 

compromiso y la calidad de la labor 

policial en el contexto de la seguridad 

ciudadana viaria y en las actuaciones 

preventivas con la población joven de la 

ciudad. 
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Por outra banda, o equipo de extinción e 

prevención de incendios constitúe outro 

pilar na seguridad cidadá. O ano pasado 

reduciron o tempo de resposta nas 

intervencións de urxencia e 

incrementaron as actividades de 

prevención, destinando un 10 % máis de 

tempo con respecto ó ano anterior. 

 

Dende o Goberno estamos a traballar día 

a día para que a contribución destes 

equipos en materia de seguridad ciudadá 

dende a proximidade, a convivencia 

comunitaria e a resolución de conflitos a 

pé da rúa mellore cada día. Estamos en 

contacto permanente coas distintas 

entidades veciñais para incrementar as 

actuacións relacionadas coa seguridad 

dos ciudadáns, tanto en actuacións 

ordinarias como mediante dispositivos 

especiais en función de actividades ou 

épocas do ano. Froito deste reforzo da 

presencia policial e da coordinación 

constante coa Policía Nacional estamos 

sendo quen de adaptar os protocolos de 

actuación para responder as demandas 

que nos van trasladando os veciños e 

veciñas. 

 

Finalizamos (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) (...) como ten sinalada a 

alcaldesa, que a seguridade é unha 

prioridade para o Goberno municipal. 

Crear inseguridade parece ser unha 

prioridade do seu Grupo. Trasladar unha 

imaxen da ciudade que non se 

corresponde coa realidade obxectiva, xa 

vimos os datos, afecta negativamente ó 

tecido comercial e á vida ciudadá. Ese 

non é o camiño, o camiño é traballar e 

neso estamos. 

 

Grazas. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa á posta en marcha da AESIA. 

 

Por otra parte, el equipo de extinción y 

prevención de incendios constituye otro 

pilar en la seguridad ciudadana. El año 

pasado redujeron el tiempo de respuesta 

en las intervenciones de urgencia e 

incrementaron las actividades de 

prevención, destinando un 10 % más de 

tiempo con respecto al año anterior. 

 

Desde el Gobierno estamos trabajando 

día a día para que la contribución de estos 

equipos en materia de seguridad 

ciudadana desde la proximidad, la 

convivencia comunitaria y la resolución 

de conflictos a pie de la calle mejore cada 

día. Estamos en contacto permanente con 

las distintas entidades vecinales para 

incrementar las actuaciones relacionadas 

con la seguridad de los ciudadanos, tanto 

en actuaciones ordinarias como mediante 

dispositivos especiales en función de 

actividades o épocas del año. Fruto de 

este refuerzo de la presencia policial y de 

la coordinación constante con la Policía 

Nacional estamos siendo capaces de 

adaptar los protocolos de actuación para 

responder a las demandas que nos van 

trasladando los vecinos y vecinas. 

 

Finalizamos (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) (...) como tiene señalada la 

alcaldesa, que la seguridad es una 

prioridad para el Gobierno municipal. 

Crear inseguridad parece ser una 

prioridad de su Grupo. Trasladar una 

imagen de la ciudad que no se 

corresponde con la realidad objetiva, ya 

vimos los datos, afecta negativamente al 

tejido comercial y a la vida ciudadana. 

Ese no es el camino, el camino es trabajar 

y en eso estamos. 

 

Gracias. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa a la puesta en marcha de la 



 

 

 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage 

Tuñas) 

 

Gracias, señora Paz. 

 

Ten a palabra. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Cando se encontrará operativa a 

AESIA? 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage 

Tuñas) 

 

Voulle dar eu resposta á concelleira do 

Partido Popular a esta pregunta 

decíndolle que cando se remate o 

proceso previo para unha axencia estatal 

sen precedentes, pioneira en Europa e 

que poida empezar a operar.  

 

Dende o Goberno municipal da Coruña 

o que se está é de forma coordinada co 

Goberno de España, pois estando dando 

os pasos necesarios, pero a quen lle 

corresponde neste caso dar os primeiros 

pasos é ó Goberno e, polo tanto, o 

Goberno de España é o que ten a 

capacidade e a competencia. Quero 

recordar que esta mesma semana houbo 

novidades ó respecto. Se están dando 

pasos para dotar do personal necesario á 

Axencia e nós estamos á espera de que o 

Goberno adopte máis decisións, 

esperando que ó longo do ano, pois poida 

haber novidades positivas. É dicir, creo 

que estamos todos agardando en que teña 

o impulso necesario e nesa tarefa vai 

estar o Goberno municipal. 

 

 

Somos conscientes tamén de que é a 

primeira axencia estatal, que é pioneira 

en Europa e que desde logo, bueno pois 

seguramente lle leve máis tempo do que 

AESIA. 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage Tuñas) 

 

 

Gracias, señora Paz. 

 

Tiene la palabra. 

 

Señora Fontela Baro 

 

¿Cuándo se encontrará operativa la 

AESIA? 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage Tuñas) 

 

 

Le voy a dar yo respuesta a la concejala 

del Partido Popular a esta pregunta 

diciéndolo que cuando se finalice el 

proceso previo para una agencia estatal 

sin precedentes, pionera en Europa y que 

pueda empezar a operar.  

 

Desde el Gobierno municipal de A Coruña 

lo que se está es de forma coordinada con 

el Gobierno de España, pues estando 

dando los pasos necesarios, pero a quien 

le corresponde en este caso dar los 

primeros pasos es al Gobierno y, por lo 

tanto, el Gobierno de España es el que 

tiene la capacidad y la competencia. 

Quiero recordar que esta misma semana 

hubo novedades al respecto. Se están 

dando pasos para dotar del personal 

necesario a la Agencia y nosotros estamos 

a la espera de que el Gobierno adopte más 

decisiones, esperando que a  lo largo del 

año, pues pueda haber novedades 

positivas. Es decir, creo que estamos 

todos esperando en que tenga el impulso 

necesario y en esa tarea va a estar el 

Gobierno municipal. 

 

Somos conscientes también de que es la 

primera agencia estatal, que es pionera en 

Europa y que desde luego, bueno pues 

seguramente le lleve más tiempo del que 
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tiñan previsto inicialmente. Ós feitos me 

remito. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Señor Lage, sabemos de quen depende a 

posta en marcha da AESIA, pero tamén 

sabemos que é fundamental o impulso 

que desde o seu goberno poden ou non 

acometer para que se execute e se 

cumpra cos prazos. De todas as 

maneiras, grazas polas novas noticias 

que nos trae hoxe aquí a este pleno.  

 

A realidade é que deixaron esquecida á 

AESIA desde hai practicamente un ano e 

medio, case dous, e esqueceron informar 

á Corporación tamén sobre os avances 

realizados. Non esquezan que os 

compromisos deben cumprirse e que a 

cidade dos cidadáns merecen saber.  

 

A AESIA apoiámola todos, impulsámola 

desde todas as administracións, 

vendéronas vostedes, iso si, como unha 

gran consecución do seu goberno e 

despois esquecérona como moitos 

outros proxectos. Esperemos que grazas 

á nosa insistencia o retomen. Curioso 

que nesta mesma semana, o martes, 

despois de presentar dúas preguntas por 

parte dos grupos da oposición, 

coñecésemos que o Ministerio iniciaba o 

procedemento para designar ao director 

da AESIA. Alegrámonos diso. 

 

 

E señor Lage, asegúrolle que a crítica é 

construtiva, pero tamén lle aseguro que 

o seu trato en moitas ocasións cara a 

este grupo municipal non é exquisito ou 

non é todo o exquisito que nos gustaría. 

Eu tamén creo na política, pero por sorte 

nunha ben diferente á súa. 

 

Por aclarar algúns datos obxectivos que 

nos levan a formular esta pregunta e 

volver ao tema, en decembro de 2022 A 

habían previsto inicialmente. A los hechos 

me remito. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Señor Lage, sabemos de quién depende la 

puesta en marcha de la AESIA, pero 

también sabemos que es fundamental el 

impulso que desde su gobierno pueden o 

no acometer para que se ejecute y se 

cumplan con los plazos. De todas 

maneras, gracias por las nuevas noticias 

que nos trae hoy aquí a este pleno.  

 

La realidad es que han dejado olvidada a 

la AESIA desde hace prácticamente un 

año y medio, casi dos, y han olvidado 

informar a la Corporación también sobre 

los avances realizados. No olviden que los 

compromisos deben cumplirse y que la 

ciudad de los ciudadanos merecen saber.  

 

La AESIA la apoyamos todos, la 

impulsamos desde todas las 

administraciones, las vendieron ustedes, 

eso sí, como una gran consecución de su 

gobierno y después la olvidaron como 

muchos otros proyectos. Esperemos que 

gracias a nuestra insistencia lo retomen. 

Curioso que en esta misma semana, el 

martes, después de haber presentado dos 

preguntas por parte de los grupos de la 

oposición, conociéramos que el Ministerio 

iniciaba el procedimiento para designar al 

director de la AESIA. Nos alegramos de 

ello. 

 

Y señor Lage, le aseguro que la crítica es 

constructiva, pero también le aseguro que 

su trato en muchas ocasiones hacia este 

grupo municipal no es exquisito o no es 

todo lo exquisito que nos gustaría. Yo 

también creo en la política, pero por suerte 

en una bien diferente a la suya. 

 

Por aclarar algunos datos objetivos que 

nos llevan a formular esta pregunta y 

volver al tema, en diciembre de 2022 A 



 

 

Coruña resultou elixida sede da AESIA 

e non foi ata un ano despois cando se 

creou a Axencia e viu a luz o seu 

Estatuto, e naquel momento o Estatuto 

indicaba a súa posta en funcionamento 

no prazo de tres meses, e a alcaldesa, 

Inés Rey, comprometeu esa actuación, 

mesmo falou dun padroado que 

xestionaría a sede.  

 

Ás catorce horas e dezasete minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Pasaron oito meses desde entón, pasou, 

consideramos, bastante tempo xa desde 

ese compromiso e, que sabemos sobre a 

AESIA? Non sabemos nada sobre a 

cesión da Terraza, como van xestionar o 

espazo, cantos traballadores van 

instalarse ou que funcións comezarán a 

desenvolver, por non falar sobre a 

incerteza dos traballadores que hoxe 

ocupan A Terraza, traballadores de 

Televisión Española, que teñen unha 

cesión de uso por 50 anos. Saben 

vostedes xa como van xestionar isto? 

 

Pero é que ademais o ministro para a 

Transformación Dixital, ese ministro 

que vostede di que ten que poñer en 

marcha a AESIA, visitou a nosa cidade o 

pasado mes de xaneiro e volveu tirar 

balóns fóra. Falounos sobre unha fase 

temperá de preparación, traballando 

niso, e pouco máis. Nada menos que 

case dous anos en fase de preparación, 

dous anos traballando niso, dous anos 

sen informar o resto de grupo, dous anos 

sen noticias aos cidadáns. Si, señor 

Lage, o seu proxecto estrela e o do 

Goberno central esperamos non velo 

estrelado. 

 

Por último, pero non menos importante, 

permítame aproveitarlle para lembrarlle 

un compromiso intimamente ligado con 

este asunto. Este pleno aprobou o 

Coruña resultó elegida sede de la AESIA 

y no fue hasta un año después cuando se 

creó la Agencia y vio la luz su Estatuto, y 

en aquel momento el Estatuto indicaba su 

puesta en funcionamiento en el plazo de 

tres meses, y la alcaldesa, Inés Rey, 

comprometió esa actuación, incluso habló 

de un patronato que gestionaría la sede.  

 

 

A las catorce horas y diecisiete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Han pasado ocho meses desde entonces, 

ha pasado, consideramos, bastante tiempo 

ya desde ese compromiso y ¿qué sabemos 

sobre la AESIA? No sabemos nada sobre 

la cesión de La Terraza, cómo van a 

gestionar el espacio, cuántos trabajadores 

van a instalarse o qué funciones 

comenzarán a desarrollar, por no hablar 

sobre la incertidumbre de los trabajadores 

que hoy ocupan La Terraza, trabajadores 

de Televisión Española, que tienen una 

cesión de uso por 50 años ¿Saben ustedes 

ya cómo van a gestionar esto? 

 

Pero es que además el ministro para la 

Transformación Digital, ese ministro que 

usted dice que tiene que poner en marcha 

la AESIA, visitó nuestra ciudad el pasado 

mes de enero y volvió a tirar balones fuera. 

Nos habló sobre una fase temprana de 

preparación, trabajando en ello, y poco 

más. Nada menos que casi dos años en 

fase de preparación, dos años trabajando 

en ello, dos años sin informar al resto de 

grupo, dos años sin noticias a los 

ciudadanos. Sí, señor Lage, su proyecto 

estrella y el del Gobierno central 

esperamos no verlo estrellado. 

 

 

Por último, pero no menos importante, 

permítame aprovecharle para recordarle 

un compromiso íntimamente ligado con 

este asunto. Este pleno aprobó el pasado 
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pasado mes de novembro o inicio do 

procedemento para a constitución 

dunha sociedade pública para o goberno 

da Cidade das TIC, unha sociedade 

pública entre o Concello (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) e a 

Universidade da Coruña que se 

articularía como estrutura de goberno 

deste espazo. O seu goberno, señor 

Lage, comprometeuse a que esta 

sociedade estivese constituída tamén 

antes de final do 2023. Posteriormente 

debería aprobarse o plan director que 

daría impulso á Cidade das TIC. Outra 

promesa máis, outro incumprimento 

máis, meses despois nada sabemos sobre 

a constitución desta sociedade. 

 

Escoitaremos atentamente se ten a ben 

as súas explicacións, as explicacións 

que merece A Coruña sobre (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

a parálise na área de Innovación da 

Concellería que, por certo, asume a 

señora Canosa. Non teño moi claro por 

que non lle deixa vostede falar dunha 

cuestión que depende directamente dela, 

pero escoitaremos as súas explicacións. 

 

Converter á nosa cidade en polo de 

innovación do noroeste territorial 

debería ser unha prioridade... 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten que terminar a intervención. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Si, si, termino. 

 

Unha prioridade real e non meras 

promesas, paroladas, blablablá e 

atrasos continuados. 

 

mes de noviembre el inicio del 

procedimiento para la constitución de una 

sociedad pública para el gobierno de la 

Ciudad de las TIC, una sociedad pública 

entre el Concello (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) y la Universidad 

de A Coruña que se articularía como 

estructura de gobernanza de este espacio. 

Su gobierno, señor Lage, se comprometió 

a que esta sociedad estuviera constituida 

también antes de final del 2023. 

Posteriormente debería aprobarse el plan 

director que daría impulso a la Ciudad de 

las TIC. Otra promesa más, otro 

incumplimiento más, meses después nada 

sabemos sobre la constitución de esta 

sociedad. 

 

Escucharemos atentamente si tiene a bien 

sus explicaciones, las explicaciones que 

merece A Coruña sobre (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

la parálisis en el área de Innovación de la 

Concejalía que, por cierto, asume la 

señora Canosa. No tengo muy claro por 

qué no le deja usted hablar de una cuestión 

que depende directamente de ella, pero 

escucharemos sus explicaciones. 

 

Convertir a nuestra ciudad en polo de 

innovación del noroeste territorial debería 

ser una prioridad... 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene que terminar la intervención. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Sí, sí, termino. 

 

Una prioridad real y no meras promesas, 

palabrerías, blablablá y retrasos 

continuados. 

 



 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage 

Tuñas) 

 

Ben. Vostedes poden facer as 

intervencións que consideren oportunas. 

En calquera caso, poñer en dúbida o 

tratamento que se lle ten dado, como 

vostede acaba de aproveitar nesta 

pregunta para facer, creo que non é nin o 

momento nin o lugar, pero en calquera 

caso, nunca se lle dou un tratamento a un 

grupo da oposición que se lle ten dado ó 

seu. Preferiría non entrar en detalles. 

 

Vostede dice que o martes presentou 

unha iniciativa e que a raíz de eso houbo 

un pronunciamento. Quero quitala do 

erro ó que fai referencia porque foi o luns 

día 8 ás 4:29 da tarde cando o Ministerio 

de Transformación Dixital dou a coñecer 

que se abría o proceso para elixir o 

director da AESIA. Se vostede tivera 

observado simplemente as noticias e as 

comunicacións do Ministerio daríase 

conta que o que acaba de dicir, pois non, 

nin é coherente nin ten sentido. 

 

 

Este goberno é exixente e considera que 

debe de impulsarse canto antes a AESIA, 

pero tamén somos conscientes que é 

unha axencia pioneira en Europa, se 

precedentes. É dicir, nunca se ten 

constituído unha axencia de estas 

características e polo tanto o Goberno de 

España, pois loxicamente está dando os 

pasos que ten que dar. Que vamos a ser 

exixentes? Absolutamente exixentes, 

absolutamente exixentes, non teña 

ningunha dúbida. 

 

En calquera caso, eso de que todos 

estuvemos coa AESIA, permítame que 

lle diga que o que sabemos é que a nosa 

alcaldesa si liderou un proceso. Mentras, 

dende o seu grupo se facían chanzas e se 

Muchas gracias. 

 

Presidencia accdtal. (señor Lage Tuñas) 

 

 

Bien. Ustedes pueden hacer las 

intervenciones que consideren oportunas. 

En cualquier caso, poner en duda el 

tratamiento que se le ha dado, como usted 

acaba de aprovechar en esta pregunta 

para hacer, creo que no es ni el momento 

ni el lugar, pero en cualquier caso, nunca 

se le dio un tratamiento a un grupo de la 

oposición que se le ha dado al suyo. 

Preferiría no entrar en detalles. 

 

Usted dice que el martes presentó una 

iniciativa y que a raíz de eso hubo un 

pronunciamiento. Quiero sacarla del 

error al que hace referencia porque fue el 

lunes día 8 a las 4:29 de la tarde cuando 

el Ministerio de Transformación Digital 

dio a conocer que se abría el proceso para 

elegir el director de la AESIA. Si usted 

hubiera observado simplemente las 

noticias y las comunicaciones del 

Ministerio se daría cuenta que lo que 

acaba de decir, pues no, ni es coherente ni 

tiene sentido. 

 

Este gobierno es exigente y considera que 

debe impulsarse lo antes posible la 

AESIA, pero también somos conscientes 

de que es una agencia pionera en Europa, 

si precedentes. Es decir, nunca se ha 

constituido una agencia de estas 

características y por lo tanto el Gobierno 

de España, pues lógicamente está dando 

los pasos que tiene que dar ¿Que vamos a 

ser exigentes? Absolutamente exigentes, 

absolutamente exigentes, no tenga 

ninguna duda. 

 

En cualquiera caso, eso de que todos 

estuvimos con la AESIA, permítame que le 

diga que lo que sabemos es que nuestra 

alcaldesa sí lideró un proceso. Mientras, 

desde su grupo se hacían burlas y se decía 
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dicía que non estabamos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) facendo 

absolutamente nada. 

 

En calquera caso, en calquera caso, 

benvido que teña o seu grupo interés en 

que a AESIA saia adiante. O seu grupo o 

que fixo foi intentar boicotear a AESIA 

dende non..., dende as institucións, 

dende as institucións. Non dende a 

Xunta de Galicia, que colaboraron, 

senón dende outras administracións, 

como vostede ben sabe. (Óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de 

intervención). 

 

En calquera caso, e remato, quero que 

saiba que vou empregar menos tempo 

que vostede a pesar de que estou na 

Presidencia, non quero que pense que hai 

ningún tipo de discrecionalidade. 

 

Agardo que sexa construtiva, como 

vostede dice que quere ser construtiva, 

me parece ben. A disposición do 

Goberno municipal da Coruña á 

constitución da sociedade xestora 

Cidade das TIC maniféstase a través dos 

actos e xa temos dado tódolos pasos. 

Polo tanto, estamos en conversas coa 

Universidade, a Universidade tivo un 

proceso e ese proceso de cambio de 

goberno na Universidade, pois 

seguramente, pois teña dificultado que 

se teña feito esto con celeridade. Por 

parte do Concello da Coruña se teñen 

dado tódolos pasos que se tiñan que dar. 

 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Ás catorce horas e vinte e dous 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora alcaldesa e pasa a presidir a 

sesión. 

 

que no estábamos (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) haciendo 

absolutamente nada. 

 

En cualquier caso, en cualquier caso, 

bienvenido que tenga su grupo interés en 

que la AESIA salga adelante. Su grupo lo 

que hizo fue a intentar boicotear la AESIA 

desde no..., desde las instituciones, desde 

las instituciones. No desde la Xunta de 

Galicia, que colaboraron, sino desde 

otras administraciones, como usted bien 

sabe. (Se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo 

de intervención). 

 

 

En cualquier caso, y finalizo, quiero que 

sepa que voy a emplear menos tiempo que 

usted a pesar de que estoy en la 

Presidencia, no quiero que piense que hay 

ningún tipo de discrecionalidad. 

 

Espero que sea constructiva, como usted 

dice que quiere ser constructiva, me 

parece bien. La disposición del Gobierno 

municipal de A Coruña a la constitución 

de la sociedad gestora Ciudad de las TIC 

se manifiesta a través de los actos y ya 

hemos dado todos los pasos. Por lo tanto, 

estamos en conversaciones con la 

Universidad, la Universidad tuvo un 

proceso y ese proceso de cambio de 

gobierno en la Universidad, pues 

seguramente, pues haya dificultado que se 

haya hecho esto con celeridad. Por parte 

del Ayuntamiento de A Coruña se han 

dado todos los pasos que se tenían que 

dar. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

A las catorce horas y veintidós minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa y pasa a presidir la sesión. 

 

 



 

 

Presidencia 

 

Rematan aquí as preguntas de resposta 

oral dos grupos. As de resposta escrita 

serán enviadas antes do próximo pleno. 

 

 

5º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre as concesións dos aparcadoiros. 

 

 

1. Tendo en conta que xa pasaron 5 anos 

desde o acordo da Xunta de Goberno 

Local resolvese a concesión dos 

aparcadoiros subterráneos situados na 

praza de María Pita, na praza do Mestre 

Mateo, praza de San Cristovo e na praza 

de Galiza, que pasos deu o Goberno local 

para que os aparcamentos pasasen a 

xestión directa? 

 

2. En que situación están agora mesmo 

as persoas que traballan nestes 

aparcadoiros? Quen as ten contratadas? 

 

 

3. Como se xestionan os ingresos destes 

aparcadoiros? 

 

4. Cal é o resultado do proceso de 

regularización globais das concesións ás 

que aludiu o Goberno local en outubro 

de 2022 cando preguntamos por esta 

situación? 

 

5. Que pasos deu o Goberno local para 

reclamarlle á empresa concesionaria o 

aparcadoiro de Vioño as cantidades que 

lle debe ao Concello e para regularizar o 

pagamento do canon? 

 

Presidencia 

 

Finalizan aquí las preguntas de respuesta 

oral de los grupos. Las de respuesta 

escrita serán enviadas antes del próximo 

pleno. 

 

5º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGOL 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre las concesiones de los 

aparcamientos. 

 

1. Teniendo en cuenta que ya pasaron 5 

años desde el acuerdo de la Junta de 

Gobierno Local resolviera la concesión 

de los aparcamientos subterráneos 

situados en la plaza de María Pita, en la 

plaza del Maestro Mateo, plaza de San 

Cristovo y en la plaza de Galicia ¿qué 

pasos dio el Gobierno local para que los 

aparcamientos pasaran a gestión directa? 

 

2. ¿En qué situación están ahora mismo 

las personas que trabajan en estos 

aparcamientos? ¿Quién las tiene 

contratadas? 

 

3. ¿Cómo se gestionan los ingresos de 

estos aparcamientos? 

 

4. ¿Cuál es el resultado del proceso de 

regularización globales de las 

concesiones a las que aludió el Gobierno 

local en octubre de 2022 cuando 

preguntamos por esta situación? 

 

5. ¿Qué pasos dio el Gobierno local para 

reclamarle a la empresa concesionaria 

del aparcamiento de Vioño las cantidades 

que le debe al Ayuntamiento y para 

regularizar el pago del canon? 
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6. Con cantos aparcadoiros públicos de 

titularidade municipal conta A Coruña? 

 

 

7. En que data comezou cada unha das 

concesións? 

 

8. Cando vai rematar cada unha das 

concesións? 

 

9. Cal é o plan do Goberno local para os 

aparcadoiros públicos da nosa cidade? 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a concesión do servizo de 

retirada, inmobilización e depósito de 

vehículos estacionados na vía pública. 

 

1. Pode explicar o Goberno por que leva 

este contrato caducado 3 anos? 

 

2. Cando ten pensado sacar a licitación o 

servizo de retirada, inmobilización e 

depósito de vehículos estacionados na 

vía pública? 

 

3. Ten xa os novos pregos redactados? 

 

 

4. Cando prevé ter adxudicado este 

servizo? 

 

5. Ten pensado introducir novidades a 

respecto da xestión actual? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a inseguridade no Pazo da 

Ópera. 

 

1. É coñecedor o Goberno local dos 

diferentes roubos que se teñen producido 

no Pazo da Ópera e que teñen sido 

denunciados desde a Orquestra 

Sinfónica de Galicia? 

 

2. Como valora o Goberno local que a 

concesionaria que xestiona o Pazo da 

6. ¿Con cuántos aparcamientos públicos 

de titularidad municipal cuenta A 

Coruña? 

 

7. ¿En qué fecha comenzó cada una de las 

concesiones? 

 

8. ¿Cuándo va a finalizar cada una de las 

concesiones? 

 

9. ¿Cuál es el plan del Gobierno local 

para los aparcamientos públicos de 

nuestra ciudad? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la concesión del servicio de 

retirada, inmovilización y depósito de 

vehículos estacionados en la vía pública. 

 

1. ¿Puede explicar el Gobierno por que 

lleva este contrato caducado 3 años? 

 

2. ¿Cuándo ha pensado sacar la licitación 

el servicio de retirada, inmovilización y 

depósito de vehículos estacionados en la 

vía pública? 

 

3. ¿Tiene ya los nuevos pliegos 

redactados? 

 

4. ¿Cuándo prevé haber adjudicado este 

servicio? 

 

5. ¿Ha pensado introducir novedades 

respecto a la gestión actual? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la inseguridad en el Pazo de la 

Ópera. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno local de los 

diferentes robos que se han producido en 

el Palacio de la Ópera y que han sido 

denunciados desde la Orquesta Sinfónica 

de Galicia? 

 

2. ¿Cómo valora el Gobierno local que la 

concesionaria que gestiona el Palacio de 



 

 

Ópera non teña activado o servizo de 

vixilancia? 

 

3. Está a exixirlle o Goberno municipal 

á empresa concesionaria da xestión do 

Pazo da Ópera que tome as medidas de 

seguridade oportunas para que isto non 

volva a acontecer? 

 

4. Contactou o Goberno local coa 

empresa concesionaria para coñecer as 

razóns de estaren desactivadas as 

cámaras de seguridade e ter prescindido 

do conxerxe? 

 

5. Que resposta lle trasladou a empresa 

que está a xestionar o Pazo da Ópera? 

 

 

6. Que medidas está a exixirlle o 

Goberno Municipal á empresa 

concesionaria da xestión do Pazo da 

Ópera para que non isto non volva a 

acontecer e así garantir a seguridade dos 

ben materiais e persoais no interior do 

Pazo da Ópera? 

 

7. Se a empresa non cumpre con estas 

exixencias, que ten pensado facer o 

Goberno local? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre licenzas. 

 

1. Cal é a media de tempo que tarda o 

Concello da Coruña en resolver unha 

licenza urbanística? 

 

2. A data de hoxe, cantas licenzas 

urbanísticas ten pendentes cada unha das 

persoas técnicas de urbanismo que 

informan finalmente as licenzas antes da 

súa concesión? 

 

3. Como ten pensado o Goberno local 

mellorar a xestión das licenzas para 

poder resolvelas con maior celeridade? 

 

la Ópera no haya activado el servicio de 

vigilancia? 

 

3. ¿Está exigiéndole el Gobierno 

municipal a la empresa concesionaria de 

la gestión del Palacio de la Ópera que 

tome las medidas de seguridad oportunas 

para que esto no vuelva a suceder? 

 

4. ¿Contactó el Gobierno local con la 

empresa concesionaria para conocer las 

razones de estar desactivadas las cámaras 

de seguridad y haber prescindido del 

conserje? 

 

5. ¿Qué respuesta le trasladó la empresa 

que está gestionando el Palacio de la 

Ópera? 

 

6. ¿Qué medidas está exigiéndole el 

Gobierno Municipal a la empresa 

concesionaria de la gestión del Palacio de 

la Ópera para que no esto no vuelva a 

suceder y así garantizar la seguridad de 

los bien materiales y personales en el 

interior del Palacio de la Ópera? 

 

7. Si la empresa no cumple con estas 

exigencias ¿qué ha pensado hacer el 

Gobierno local? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre licencias. 

 

1. ¿Cuál es la media de tiempo que tarda 

el Ayuntamiento de A Coruña en resolver 

una licencia urbanística? 

 

2. A fecha de hoy ¿cuántas licencias 

urbanísticas tiene pendientes cada una de 

las personas técnicas de urbanismo que 

informan finalmente las licencias antes de 

su concesión? 

 

3. ¿Cómo ha pensado el Gobierno local 

mejorar la gestión de las licencias para 

poder resolverlas con mayor celeridad? 
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Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre previsións de inicio das obras de 

rehabilitación dos edificios e vivendas 

comprendidos no espazo público da 

Área de Rehabilitación e 

Rexeneración Urbana do Ventorrillo-

Casas de Franco. 

 

Cando ten previsto o Goberno local que 

se inicien as obras de rehabilitación dos 

edificios e vivendas comprendidos no 

espazo público da Área de 

Rehabilitación e Rexeneración Urbana 

do Ventorrillo-Casas de Franco? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre terrazas. 

 

1. Por que levan dous anos caducadas as 

concesións das terrazas de María Pita? 

 

 

2. Cal é o plan do Goberno local para 

estas terrazas? 

 

3. Vai reiterar o modelo de concesión? 

 

4. Cales son as razóns? 

 

5. Contempla o Goberno municipal 

outros escenarios que non sexan os da 

concesións? 

 

6. En que prazo vai regularizar o 

Executivo local esta situación de 

caducidade das concesións? 

 

7. Están a redactar os servizos 

municipais a nova ordenanza de 

terrazas? 

 

8. Cando estima o Goberno local que 

poderá levar a pleno a dita ordenanza? 

 

9. Cal é o plan do Goberno municipal 

para as terrazas que se implantaron pola 

situación derivada da COVID-19? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre previsiones de inicio de las obras de 

rehabilitación de los edificios y viviendas 

comprendidos en el espacio público del 

Área de Rehabilitación y Regeneración 

Urbana del Ventorrillo-Casas de Franco. 

 

¿Cuándo ha previsto el Gobierno local 

que se inicien las obras de rehabilitación 

de los edificios y viviendas comprendidos 

en el espacio público del área de 

Rehabilitación y Regeneración Urbana 

del Ventorrillo-Casas de Franco? 

 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre terrazas. 

 

1. ¿Por qué llevan dos años caducadas las 

concesiones de las terrazas de María 

Pita? 

 

2. ¿Cuál es el plan del Gobierno local 

para estas terrazas? 

 

3. ¿Va a reiterar el modelo de concesión? 

 

4. ¿Cuáles son las razones? 

 

5. ¿Contempla el Gobierno municipal 

otros escenarios que no sean los de la 

concesiones? 

 

6. ¿En qué plazo va a regularizar el 

Ejecutivo local esta situación de 

caducidad de las concesiones? 

 

7. ¿Están redactando los servicios 

municipales la nueva ordenanza de 

terrazas? 

 

8. ¿Cuándo estima el Gobierno local que 

podrá llevar a pleno a dicha ordenanza? 

 

9. ¿Cuál es el plan del Gobierno 

municipal para las terrazas que se 

implantaron por la situación derivada de 

la COVID-19? 



 

 

 

10. Ten claro o Goberno municipal que 

o prioritario ten que ser a accesibilidade 

e a convivencia coa veciñanza dos 

lugares en que se instalan as terrazas? 

 

 

11. Mentres tanto, está o Goberno local 

a velar polo cumprimento da actual 

ordenanza de terrazas? 

 

12. De que xeito? 

 

13. Están a aplicar o Goberno local a 

actual ordenanza de terrazas no que ten a 

ver co seu réxime sancionador? 

 

14. Cantas sancións se impuxeron nos 

últimos 12 meses? 

 

15. Estase a recadar a taxa 

correspondente pola instalación de 

terrazas? 

 

16. Canto se recadou nos últimos 12 

meses? 

 

17. Todas as terrazas existentes na 

cidade da Coruña contan co permiso 

correspondente? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

relativa ás previsións de licitación das 

obras de urbanización do Polígono 

H9.06. 

 

1. Cando ten previsto o Goberno local 

que se liciten as obras de urbanización 

do POL H9.06? 

 

2. Cando estima o Goberno local que se 

iniciarán as obras e en que prazo 

considera que estarán concluídas? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre a necesidade de dar 

continuidade ao desenvolvemento do 

Consello Municipal da Cultura. 

 

10. ¿Tiene claro el Gobierno municipal 

que lo prioritario tiene que ser la 

accesibilidad y la convivencia con el 

vecindario de los lugares en que se 

instalan las terrazas? 

 

11. Mientras tanto, ¿está el Gobierno 

local velando por el cumplimiento de la 

actual ordenanza de terrazas? 

 

12. ¿De qué manera? 

 

13. ¿Está aplicando el Gobierno local la 

actual ordenanza de terrazas en lo que se 

refiere a su régimen sancionador? 

 

14. ¿Cuántas sanciones se impusieron en 

los últimos 12 meses? 

 

15. ¿Se está recaudando la tasa 

correspondiente por la instalación de 

terrazas? 

 

16. ¿Cuánto se recaudó en los últimos 12 

meses? 

 

17. ¿Todas las terrazas existentes en la 

ciudad de A Coruña cuentan con el 

permiso correspondiente? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escritura 

relativa a las previsiones de licitación de 

las obras de urbanización del Polígono 

H9.06. 

 

1. ¿Cuándo ha previsto el Gobierno local 

que se liciten las obras de urbanización 

del POL H9.06? 

 

2. ¿Cuándo estima el Gobierno local que 

se iniciarán las obras y en qué plazo 

considera que estarán concluidas? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la necesidad de dar continuidad al 

desarrollo del Consejo Municipal de la 

Cultura. 
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1. Por que non convocou o Goberno 

local o CMC en marzo como se 

comprometera na sesión constitutiva do 

mes de novembro de 2023? 

 

2. Pensa a alcaldesa presidenta do CMC 

que esta falta de impulso no 

desenvolvemento deste órgano 

participativo achega confianza no tecido 

cultural coruñés? 

 

3. Como xustifica a demora da posta en 

funcionamento deste agardado espazo de 

encontro, relación e consenso social? 

 

 

4. Considera o Goberno local que está a 

garantir o dereito de acceso e 

participación sectorial no ámbito 

cultural? 

 

5. Que plan de traballo prevé 

desenvolver o Goberno local desde o 

CMC durante 2024? Con que 

cronograma? 

 

6. Cando se vai celebrar a seguinte 

sesión ordinaria do Pleno do CMC para 

nomear a Comisión Permanente? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre as medidas de seguridade das e 

dos pasaxeiros dos autobuses da 

Compañía de Tranvías. 

 

1. Que medidas considera oportunas o 

Goberno municipal para atallar esta 

situación? 

 

2. Cando se vai poñer en contacto coa 

Compañía de Tranvías para abordar o 

problema? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre o estado das negociacións do 

convenio coa Fundación 26D. 

 

 

1. ¿Por qué no convocó el Gobierno local 

el CMC en marzo como se había 

comprometido en la sesión constitutiva 

del mes de noviembre de 2023? 

 

2. ¿Piensa la alcaldesa presidenta del 

CMC que esta falta de impulso en el 

desarrollo de este órgano participativo 

proporciona confianza en el tejido 

cultural coruñés? 

 

3. ¿Cómo justifica la demora de la puesta 

en funcionamiento de este esperado 

espacio de encuentro, relación y consenso 

social? 

 

4. ¿Considera el Gobierno local que está 

garantizando el derecho de acceso y 

participación sectorial en el ámbito 

cultural? 

 

5. ¿Qué plan de trabajo prevé desarrollar 

el Gobierno local desde el CMC durante 

2024? ¿Con qué cronograma? 

 

 

6. ¿Cuándo se va a celebrar la siguiente 

sesión ordinaria del Pleno del CMC para 

nombrar la Comisión Permanente? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre las medidas de seguridad de las y 

de los pasajeros de los autobuses de la 

Compañía de Tranvías. 

 

1. ¿Qué medidas considera oportunas el 

Gobierno municipal para atajar esta 

situación? 

 

2. ¿Cuándo se va a poner en contacto con 

la Compañía de Tranvías para abordar el 

problema? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el estado de las negociaciones del 

convenio con la Fundación 26D. 

 



 

 

1. Por que se teñen paralizado as 

negociacións coa Fundación 26D? 

 

2. Ten intención o Goberno local de 

chegar a algún acordo de convenio coa 

devandita Fundación? 

 

3. Se é así, en que data pretende retomar 

as negociacións? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre a situación do 

plan local de saúde pública. 

 

1. En que estado se atopa a redacción do 

plan local de saúde pública? 

 

2. En que data espera o Goberno local 

aprobar o plan? 

 

3. Que resposta obtivo por parte da 

Xunta de Galiza á exixencia do Concello 

de que destine os medios necesarios para 

a rehabilitación efectiva das persoas 

drogo dependentes e para impulsar 

políticas de prevención da saúde? 

 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre o estado da 

implantación da AESIA. 

 

1. Ten o Goberno local información 

sobre algún destes extremos? 

 

2. Ten instado ou pensa instar o Goberno 

local ao Goberno central para a 

implantación efectiva da AESIA na 

Coruña? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre gastos de Fitur. 

 

1. ¿Por qué se han paralizado las 

negociaciones con la Fundación 26D? 

 

2. ¿Tiene intención el Gobierno local de 

llegar a algún acuerdo de convenio con 

dicha Fundación? 

 

3. Si es así, ¿en qué fecha pretende 

retomar las negociaciones? 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la situación del plan local de 

salud pública. 

 

1. ¿En qué estado se encuentra la 

redacción del plan local de salud pública? 

 

2. ¿En qué fecha espera el Gobierno local 

aprobar el plan? 

 

3. ¿Qué respuesta obtuvo por parte de la 

Xunta de Galicia a la exigencia del 

Ayuntamiento de que destine los medios 

necesarios para la rehabilitación efectiva 

de las personas drogo dependientes y para 

impulsar políticas de prevención de la 

salud? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el estado de la implantación 

de la AESIA. 

 

1. ¿Tiene el Gobierno local información 

sobre alguno de estos extremos? 

 

2. ¿Ha instado o piensa instar al Gobierno 

local al Gobierno central para la 

implantación efectiva de la AESIA en A 

Coruña? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADOS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre gastos de Fitur. 
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1. Cal foi o custo da presenza da 

alcaldesa dona Inés Rey e dos seus 

acompañantes na feira de Fitur 2024? 

 

2. A cantas persoas pagoulle o Concello 

o desprazamento a este evento e cales 

son os seus nomes? 

 

3. A cantas persoas pagoulle o Concello 

o aloxamento en Madrid para acudir a 

este evento e canto supuxo este gasto? 

 

 

4. Canto foi o importe do patrocinio das 

empresas Bonilla e Estrella de Galicia 

con motivo da feira Fitur e en que 

eventos investiuse o devandito importe? 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre aparcamento dos Mallos. 

 

1. Está ao día nos pagos do canon este 

aparcamento? 

 

2. En caso de ter débedas co Concello, a 

canto ascende dita débeda? 

 

 

3. Hai algún concesionario que manteña 

débedas co Concello por falta de 

pagamento de canon ou outro concepto? 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre fondos Eidus. 

 

Cal foi o motivo polos que non se 

volveron licitar os dous lotes desertos da 

liña 26 dos fondos Eidus e que quedaron 

desertos? Existe algún informe técnico 

que o desaconsellase? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta oral 

sobre organización da Tall Ships Race 

2023. 

 

1. Que cantidade económica gastouse do 

orzamento municipal, de forma 

1. ¿Cuál fue el coste de la presencia de la 

alcaldesa Dña. Inés Rey y de sus 

acompañantes en la feria de Fitur 2024? 

 

2. ¿A cuántas personas le pagó el 

Ayuntamiento el desplazamiento a este 

evento y cuáles son sus nombres? 

 

3. ¿A cuántas personas le pagó el 

Ayuntamiento el alojamiento en Madrid 

para acudir a este evento y cuánto supuso 

este gasto? 

 

4. ¿Cuánto ha sido el importe del 

patrocinio de las empresas Bonilla y 

Estrella de Galicia con motivo de la feria 

Fitur y en qué eventos se ha invertido 

dicho importe? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre aparcamiento de Os Mallos. 

 

1. ¿Está al día en los pagos del canon este 

aparcamiento? 

 

2. En caso de tener deudas con el 

Ayuntamiento ¿a cuánto asciende dicha 

deuda? 

 

3. ¿Hay algún concesionario que 

mantenga deudas con el Ayuntamiento 

por impago de canon u otro concepto? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre fondos Eidus. 

 

¿Cuál fue el motivo por los que no se 

volvieron a licitar los dos lotes desiertos 

de la línea 26 de los fondos Eidus y que 

quedaron desiertos? ¿Existe algún informe 

técnico que lo desaconsejase? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta oral sobre 

organización de la Tall Ships Race 2023. 

 

 

1. ¿Qué cantidad económica se gastó del 

presupuesto municipal, de forma 



 

 

desagregada por partidas, na 

organización da Tall Ships Race 2023? 

 

2. Que áreas municipais víronse 

implicadas na organización do evento? 

Indicar partida orzamentaria e a cifra 

por provedor. 

 

Quinta. Pregunta de resposta oral 

sobre empresas de recollida de 

residuos e limpeza viaria. 

 

1. Tomouse algunha medida ou se abriu 

algún proceso de investigación sobre as 

denuncias dos sindicatos na prestación 

deficitaria dos servizos de ambas as 

empresas? 

 

2. Deuselles traslado ás empresas das 

denuncias presentadas polos 

representantes dos traballadores? 

 

3. Pódennos facilitar as contestacións 

achegadas polas dúas empresas? 

 

Sexta. Pregunta de resposta oral sobre 

contrato do mobiliario urbano. 

 

1. Cales son os motivos para non licitar 

este contrato, cando nos din desde o 

servizo de mobilidade, na súa memoria 

anual de 2022, que xa está redactado o 

prego? 

 

2. Segue pagando o canon a 

concesionaria? 

 

3. Pode entenderse a non licitación do 

servizo como unha forma de pago ou 

reequilibrio económico acordada polas 

partes ao non continuar a empresa coa 

reclamación? 

 

Sétima. Pregunta de resposta oral 

sobre proxecto modificado da obra de 

reforma da praza Pintor Laxeiro. 

 

1. Trasladouse o devandito proxecto aos 

desglosada por partidas, en la 

organización de la Tall Ships Race 2023? 

 

2. ¿Qué áreas municipales se vieron 

implicadas en la organización del evento? 

Indicar partida presupuestaria y la cifra 

por proveedor. 

 

Quinta. Pregunta de respuesta oral sobre 

empresas de recogida de residuos y 

limpieza viaria. 

 

1. ¿Se ha tomado alguna medida o se ha 

abierto algún proceso de investigación 

sobre las denuncias de los sindicatos en la 

prestación deficitaria de los servicios de 

ambas empresas? 

 

2. ¿Se ha dado traslado a las empresas de 

las denuncias presentadas por los 

representantes de los trabajadores? 

 

3. ¿Nos pueden facilitar las contestaciones 

aportadas por las dos empresas? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta oral sobre 

contrato del mobiliario urbano. 

 

1. ¿Cuáles son los motivos para no licitar 

este contrato, cuando nos dicen desde el 

servicio de movilidad, en su memoria 

anual de 2022, que ya está redactado el 

pliego? 

 

2. ¿Sigue pagando el canon la 

concesionaria? 

 

3. ¿Puede entenderse la no licitación del 

servicio como una forma de pago o 

reequilibrio económico acordada por las 

partes al no haber continuado la empresa 

con la reclamación? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta oral 

sobre proyecto modificado de la obra de 

reforma de la plaza Pintor Laxeiro. 

 

1. ¿Se ha trasladado dicho proyecto a los 
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veciños? Non nos consta que así fose a 

data 11 de marzo de 2024. 

 

2. Teñen pensado dar prazo de 

comparecencia aos veciños para que 

poidan opinar sobre o expediente 

modificado, segundo se acordou no 

Pleno municipal arriba indicado? 

 

Oitava. Pregunta de resposta oral 

sobre aparcadoiro Praza de Lugo. 

 

1. Cal é o motivo? 

 

2. Quen ten a concesión? 

 

3. Cal é o canon establecido? 

 

4. Cal é a data de inicio e finalización da 

concesión? 

 

5. Que número de prazas de 

aparcamento ten? 

 

Novena. Pregunta de resposta oral 

sobre aparcamentos xestionados por 

Emvsa. 

 

1. Están libres de pagar canon ao 

Concello? 

 

2. En caso de pagar, cal é a cantidade? 

 

3. Cales son os aparcadoiros 

xestionados por Emvsa? 

 

Décima. Pregunta de resposta oral 

sobre canceira municipal. 

 

1. Que consideración darán a estes 

incumprimentos? (páxina 19 dos pregos, 

punto 10). 

 

2. Con que entidades se estabeleceron 

acordos? Cales son os efectivos a data 

de hoxe? Que número de adopcións 

obtivo a concesionaria con eles? No 

caso de existir algún solicitamos acceso 

vecinos? No nos consta que así haya sido 

a fecha 11 de marzo de 2024. 

 

2. ¿Tienen pensado dar plazo de 

comparecencia a los vecinos para que 

puedan opinar sobre el expediente 

modificado, según se ha acordado en el 

Pleno municipal arriba indicado? 

 

Octava. Pregunta de respuesta oral sobre 

parking Plaza de Lugo. 

 

1. ¿Cuál es el motivo? 

 

2. ¿Quién tiene la concesión? 

 

3. ¿Cuál es el canon establecido? 

 

4. ¿Cuál es la fecha de inicio y finalización 

de la concesión? 

 

5. ¿Qué número de plazas de aparcamiento 

tiene? 

 

Novena. Pregunta de respuesta oral 

sobre aparcamientos gestionados por 

Emvsa. 

 

1. ¿Están libres de pagar canon al 

Ayuntamiento? 

 

2. En caso de pagar ¿cuál es la cantidad? 

 

3. ¿Cuáles son los parkings gestionados 

por Emvsa? 

 

Décima. Pregunta de respuesta oral 

sobre perrera municipal. 

 

1. ¿Qué consideración darán a estos 

incumplimientos? (página 19 de los 

pliegos, punto 10). 

 

2. ¿Con que entidades se han establecido 

acuerdos? ¿Cuáles son los efectivos a 

fecha de hoy? ¿Qué número de adopciones 

ha obtenido la concesionaria con ellos? En 

el caso de existir alguno solicitamos 



 

 

e copia do devandito acordo. 

 

3. Abriuse algún expediente á empresa 

concesionaria? En caso positivo 

solicitamos acceso ao expediente e en 

caso negativo, rogamos, nos indiquen as 

causas que motivan dita negativa. 

 

4. Puxéronse ao dispor do Concello as 

novas instalacións da concesionaria no 

lugar de Abelendro, tal e como indican 

na súa oferta, e que estaban previstas 

para final do 4 trimestre do ano 2023?  

 

 

5. Como se garante por parte desta 

administración que os cans das 

instalacións municipais, en caso de 

cambio de concesionario, quedan para o 

novo concesionario, incluídos os que se 

poidan atopar fóra das instalacións 

municipais? 

 

6. Cal é o método de rastrexabilidade ao 

non estar inscritos os animais a nome do 

Concello e renunciar esta 

administración ao rexistro que lle 

proporcione a Xunta? 

 

7. Non cre a Concellería de Medio 

Ambiente que o método empregado 

dificulta o control sobre os animais en 

custodia? 

 

Décima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre obras de 

humanización do Paseo Marítimo. 

 

1. Cales dos materiais prescritos foron, 

en concreto, causa do atraso da obra 

pola súa entrega tardía? 

 

2. Cales son os elementos modificados 

durante a execución deste para a súa 

valoración? 

 

3. Por que non se executaron os 

traballos de asfaltado durante o verán? 

acceso y copia de dicho acuerdo. 

 

3. ¿Se ha abierto algún expediente a la 

empresa concesionaria? En caso positivo 

solicitamos acceso al expediente y en caso 

negativo, rogamos, nos indiquen las 

causas que motivan dicha negativa. 

 

4. ¿Se han puesto a disposición del 

Ayuntamiento las nuevas instalaciones de 

la concesionaria en el lugar de Abelendro, 

tal y como indican en su oferta, y que 

estaban previstas para final del 4 trimestre 

del año 2023?  

 

5. ¿Como se garantiza por parte de esta 

administración que los perros de las 

instalaciones municipales, en caso de 

cambio de concesionario, quedan para el 

nuevo concesionario, incluidos los que se 

puedan encontrar fuera de las 

instalaciones municipales? 

 

6. ¿Cuál es el método de trazabilidad al no 

estar inscritos los animales a nombre del 

Ayuntamiento y renunciar esta 

administración al registro que le 

proporcione la Xunta? 

 

7. ¿No cree la Concejalía de Medio 

Ambiente que el método empleado 

dificulta el control sobre los animales en 

custodia? 

 

Décima primera. Pregunta de respuesta 

oral sobre obras de humanización del 

Paseo Marítimo. 

 

1. ¿Cuáles de los materiales prescriptos 

fueron, en concreto, causa del retraso de la 

obra por su entrega tardía? 

 

2. ¿Cuáles son los elementos modificados 

durante la ejecución de este para su 

valoración? 

 

3. ¿Por qué no se ejecutaron los trabajos 

de asfaltado durante el verano? 
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4. Teñen xa as partidas que son obxecto 

de liquidación nesta obra, unha vez xa 

foi aberto ao tráfico o tramo obxecto dos 

traballos? 

 

5. Recibiuse xa a obra por parte dos 

técnicos municipais? 

 

6. Cales foron os elementos do proxecto 

que tiveron que elevarse e que viron 

impedida a súa colocación por ventos 

superiores a 50 km/h? 

 

7. En que datas tentouse a súa primeira 

instalación e en que datas instaláronse 

finalmente? 

 

Décima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre problemas de 

aparcamento en Mesoiro. 

 

1. Son coñecedores do escrito ao que 

fago referencia e que adxunto a este 

escrito? 

 

2. Fixo o Goberno municipal algunha 

xestión para solucionar o problema de 

aparcamentos que sofren os veciños de 

Mesoiro? 

 

3. Por que non se levou ao Pleno dita 

solicitude se é unha demanda feita polos 

veciños, e que lle lembraron á alcaldesa, 

Inés Rey e á súa comitiva, durante a 

pasada visita ao devandito núcleo? 

 

Décima terceira. Pregunta de resposta 

oral sobre servizo municipal de 

transporte urbano ao barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

1. Cren que o servizo se presta en 

condicións de normalidade vistos os 

datos que estamos a achegar durante 

estes meses, en colaboración coa 

Asociación de Veciños? 

 

 

4. ¿Tienen ya las partidas que son objeto 

de liquidación en esta obra, una vez ya fue 

abierto al tráfico el tramo objeto de los 

trabajos? 

 

5. ¿Se ha recibido ya la obra por parte de 

los técnicos municipales? 

 

6. ¿Cuáles fueron los elementos del 

proyecto que tuvieron que elevarse y que 

vieron impedida su colocación por vientos 

superiores a 50 km/h? 

 

7. ¿En qué fechas se intentó su primera 

instalación y en qué fechas se instalaron 

finalmente? 

 

Décima segunda. Pregunta de respuesta 

oral sobre problemas de aparcamiento en 

Mesoiro. 

 

1. ¿Son conocedores del escrito al que 

hago referencia y que adjunto a este 

escrito? 

 

2. ¿Ha hecho el Gobierno municipal 

alguna gestión para solucionar el 

problema de aparcamientos que sufren los 

vecinos de Mesoiro? 

 

3. ¿Por qué no se ha llevado al Pleno dicha 

solicitud si es una demanda hecha por los 

vecinos, y que le han recordado a la 

alcaldesa, Inés Rey y a su comitiva, 

durante la pasada visita a dicho núcleo? 

 

Décima tercera. Pregunta de respuesta 

oral sobre servicio municipal de 

transporte urbano al barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

1. ¿Creen que el servicio se presta en 

condiciones de normalidad vistos los 

datos que estamos aportando durante estos 

meses, en colaboración con la Asociación 

de Vecinos? 

 



 

 

2. Teñen algunha xustificación por parte 

da empresa concesionaria que aclare os 

atrasos continuos? 

 

3. Trasládaselle á empresa 

concesionaria mediante escrito as 

reclamacións dos veciños? 

 

4. Contesta a empresa concesionaria 

aos escritos referidos ao tema 

trasladados polo departamento de 

Mobilidade do Concello? 

 

5. Teñen que esperar os veciños a que se 

licite o novo servizo para que teñan 

mellores prestacións por parte da 

empresa concesionaria? 

 

Décima cuarta. Pregunta de resposta 

oral sobre aluguer dun autobús. 

 

Cal é a desagregación do servizo? 

 

Décima quinta. Pregunta de resposta 

oral sobre canastras da pista exterior 

da cidade deportiva da Torre. 

 

1. Que empresa substituíu os taboleiros 

das canastras da pista exterior situada 

na Cidade Deportiva da Torre? 

 

2. Cal foi o seu custo? 

 

3. Existe proposta de gasto? 

 

Décima sexta. Pregunta de resposta 

oral sobre contrato de conserxería de 

instalacións deportivas municipais. 

 

1.  En que situación administrativa se 

atopa o contrato de conserxería das 

instalacións deportivas municipais? 

 

2. Iniciouse o expediente para a súa 

contratación? 

 

3. Cal é o custo mensual deste servizo? 

 

2. ¿Tienen alguna justificación por parte 

de la empresa concesionaria que aclare los 

retrasos continuos? 

 

3. ¿Se le traslada a la empresa 

concesionaria mediante escrito las 

reclamaciones de los vecinos? 

 

4. ¿Contesta la empresa concesionaria a 

los escritos referidos al tema trasladados 

por el departamento de Movilidad del 

Ayuntamiento? 

 

5. ¿Tienen que esperar los vecinos a que 

se licite el nuevo servicio para que tengan 

mejores prestaciones por parte de la 

empresa concesionaria? 

 

Décima cuarta. Pregunta de respuesta 

oral sobre alquiler de un autobús. 

 

¿Cuál es el desglose del servicio? 

 

Décima quinta. Pregunta de respuesta 

oral sobre canastas de la pista exterior de 

la ciudad deportiva de La Torre. 

 

1. ¿Qué empresa ha sustituido los tableros 

de las canastas de la pista exterior ubicada 

en la Ciudad Deportiva de la Torre? 

 

2. ¿Cuál ha sido su coste? 

 

3. ¿Existe propuesta de gasto? 

 

Décima sexta. Pregunta de respuesta oral 

sobre contrato de conserjería de 

instalaciones deportivas municipales. 

 

1. ¿En qué situación administrativa se 

encuentra el contrato de conserjería de las 

instalaciones deportivas municipales? 

 

2. ¿Se ha iniciado el expediente para su 

contratación? 

 

3. ¿Cuál es el coste mensual de este 

servicio? 
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4. Tense contemplado a subida salarial 

correspondente aos traballadores 

segundo o pactado en agosto deste ano? 

 

Décima sétima. Pregunta de resposta 

oral sobre espazos deportivos 

cubertos multifuncionais. 

 

1. Que espazos deportivos cubertos 

multifuncionais barallan vostedes? 

 

2. En que lugar quéreos situar para dar 

resposta ás distintas demandas? 

 

3. En que consiste este concepto? 

 

4. Que custo ten para o Concello? 

 

Décima oitava. Pregunta de resposta 

oral sobre mellora da cidade 

deportiva da Torre. 

 

1. En que consiste a mellora da cidade 

deportiva da Torre? 

 

2. Que custo tería? 

 

3. Descrición do que será a mellora? 

 

4. Dispoñen de partidas orzamentarias 

concretas para esta mellora? 

 

5. Quen desenvolveu este proxecto? 

 

Décima novena. Pregunta de resposta 

oral sobre nave alugada en San Pedro 

de Visma. 

 

1. Cal é o motivo para alugar unha nave 

en San Pedro de Visma cun importe para 

o Concello dun importe 18.0077 €? 

 

 

2. Que obxectivo ten o alugar esta nave, 

argumenten a súa decisión? 

 

3. Que é o que ten esta nave? 

 

4. ¿Se tiene contemplado la subida salarial 

correspondiente a los trabajadores según 

lo pactado en agosto de este año? 

 

Décima séptima. Pregunta de respuesta 

oral sobre espacios deportivos cubiertos 

multifuncionales. 

 

1. ¿Qué espacios deportivos cubiertos 

multifuncionales barajan ustedes? 

 

2. ¿En qué lugar los quiere situar para dar 

respuesta a las distintas demandas? 

 

3. ¿En qué consiste este concepto? 

 

4. ¿Qué coste tiene para el Ayuntamiento? 

 

Décima octava. Pregunta de respuesta 

oral sobre mejora de la ciudad deportiva 

de La Torre. 

 

1. ¿En qué consiste la mejora de la ciudad 

deportiva de la Torre? 

 

2. ¿Qué coste tendría? 

 

3. ¿Descripción de lo que será la mejora? 

 

4. ¿Disponen de partidas presupuestarias 

concretas para esta mejora? 

 

5. ¿Quién ha desarrollado este proyecto? 

 

Décima novena. Pregunta de respuesta 

oral sobre nave alquilada en San Pedro 

de Visma. 

 

1. ¿Cuál es el motivo para alquilar una 

nave en San Pedro de Visma con un 

importe para el Ayuntamiento de un 

importe 18.0077 €? 

 

2. ¿Qué objetivo tiene el alquilar esta 

nave, argumenten su decisión? 

 

3. ¿Qué es lo que tiene esta nave? 



 

 

 

Vixésima. Pregunta de resposta oral 

sobre novos espazos para deportes 

urbanos. 

 

Onde teñen pensado habilitar espazos 

novos, no ámbito urbano, para a 

práctica de deportes urbanos? 

 

Vixésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre pavillón municipal 

do Ventorrillo. 

 

1. Que ten pensado realizar o Goberno 

municipal coa situación que ten o 

pavillón municipal do Ventorrillo polo 

estado de condensación, mal estado da 

cuberta e a necesidade do cambio de 

pavimento deportivo? 

 

2. Contemplaron partida orzamentaria 

para realizar estas melloras? 

 

Vixésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre elaboración dun 

plan director de instalacións 

deportivas. 

 

1. Que partida orzamentaria dispón 

para este exercicio? 

 

2. Que partida teñen consignada? 

 

3. En que fase se atopa devandito plan? 

 

4. Que empresa desenvolve este plan? 

 

Vixésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre uso das pistas 

universitarias de Elviña. 

 

1. Que solucións deron aos clubs de 

atletismo desta cidade para o uso das 

pistas universitarias de Elviña? 

 

2. En que melloraron os clubs no seu 

uso? 

 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta oral 

sobre nuevos espacios para deportes 

urbanos. 

 

¿Dónde tienen pensado habilitar espacios 

nuevos, en el ámbito urbano, para la 

práctica de deportes urbanos? 

 

Vigésima primera. Pregunta de respuesta 

oral sobre pabellón municipal del 

Ventorrillo. 

 

1. ¿Qué tiene pensado realizar el Gobierno 

municipal con la situación que tiene el 

pabellón municipal del Ventorrillo por el 

estado de condensación, mal estado de la 

cubierta y la necesidad del cambio de 

pavimento deportivo? 

 

2. ¿Han contemplado partida 

presupuestaria para realizar estas mejoras? 

 

Vigésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre elaboración de un 

plan director de instalaciones deportivas. 

 

 

1. ¿Qué partida presupuestaria dispone 

para este ejercicio? 

 

2. ¿Qué partida tienen consignada? 

 

3. ¿En qué fase se encuentra dicho plan? 

 

4. ¿Qué empresa desarrolla este plan? 

 

Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 

oral sobre uso de las pistas universitarias 

de Elviña. 

 

1. ¿Qué soluciones han dado a los clubes 

de atletismo de esta ciudad para el uso de 

las pistas universitarias de Elviña? 

 

2. ¿En qué han mejorado los clubes en su 

uso? 

 



 

Concello da Coruña - Plaza de María Pita 1 - 981 184 200 - A Coruña 

201/241 

3. Aumentaron o número de horas? 

 

4. En canto ao material deportivo 

adquiriron máis material? 

 

5. En canto ao uso do ximnasio das 

devanditas instalacións, incorporaron o 

seu uso ao mesmo? Aumentaron o 

número de horas? 

 

6. Conseguiron que a sección de 

lanzamentos poida adestrar nas 

devanditas instalacións? 

 

Vixésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre ampliación e 

renovación da área canina do parque 

de Santa Margarita. 

 

1. Cal é a causa do atraso na execución 

da devandita actuación: prevíanse 3 

semanas e levan 2 meses? 

 

2. A que partida orzamentaria se lle 

asigna dita actuación? 

 

3. A canto ascende o importe total da 

actuación? 

 

4. Fíxose todo nunha soa contratación 

ou en varias? 

 

5. Quen é o director das actuacións? 

 

6. Houbo algún proceso de consulta ou 

participativo entre os usuarios da área 

sobre as necesidades da nova 

instalación? 

 

Vixésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre obras de 

mantemento, conservación e 

reparación de firmes e pavimentos de 

calzadas de titularidade municipal. 

 

1. Destináronse fondos do contrato de 

mantemento, conservación e reparación 

de firmes e pavimentos de calzadas 

3. ¿Han aumentado el número de horas? 

 

4. En cuanto al material deportivo ¿han 

adquirido más material? 

 

5. En cuanto al uso del gimnasio de dichas 

instalaciones ¿han incorporado su uso al 

mismo? ¿Han aumentado el número de 

horas? 

 

6. ¿Han conseguido que la sección de 

lanzamientos pueda entrenar en dichas 

instalaciones? 

 

Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

oral sobre ampliación y renovación del 

área canina del parque de Santa 

Margarita. 

 

1. ¿Cuál es la causa del retraso en la 

ejecución de dicha actuación: se preveían 

3 semanas y llevan 2 meses? 

 

2. ¿A qué partida presupuestaria se le 

asigna dicha actuación? 

 

3. ¿A cuánto asciende el importe total de 

la actuación? 

 

4. ¿Se ha hecho todo en una sola 

contratación o en varias? 

 

5. ¿Quién es el director de las actuaciones? 

 

6. ¿Ha habido algún proceso de consulta o 

participativo entre los usuarios del área 

sobre las necesidades de la nueva 

instalación? 

 

Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 

oral sobre obras de mantenimiento, 

conservación y reparación de firmes y 

pavimentos de calzadas de titularidad 

municipal. 

 

1. ¿Se han destinado fondos del contrato 

de mantenimiento, conservación y 

reparación de firmes y pavimentos de 



 

 

comprendidas dentro do termo 

municipal do concello da Coruña á 

execución de obras que deberían ser 

obxecto dun proxecto e a súa licitación 

posterior? 

 

2. Quen é o técnico responsable da 

execución deste contrato? 

 

Vixésima sexta. Pregunta de resposta 

oral sobre actuacións na canceira 

municipal. 

 

1. Procedeuse por parte da empresa 

adxudicataria da instalación municipal 

á colocación de novos cables pastor na 

propiedade municipal? 

 

2. En caso de ser afirmativa a 

contestación quen autorizou dita 

instalación? 

 

3. Se a normativa estatal impide o uso 

dos devanditos elementos vai proceder á 

súa retirada? Indicamos prazo e foto da 

súa retirada. 

 

4. Vai proceder á apertura de expediente 

sancionador á empresa concesionaria 

no caso de que fosen instalados sen 

autorización municipal? 

 

Vixésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre obras de 

mantemento, conservación e 

reparación de beirarrúas e áreas 

peonís na cidade (zona norte e zona 

sur). 

 

1. Destínanse fondos do contrato de 

mantemento e conservación de 

beirarrúas para executar obras de 

investimento nas rúas da Coruña que 

deberían ser obxecto dun proxecto e a 

súa posterior licitación? 

 

2. Quen son os técnicos municipais 

responsables de ambos os contratos? 

calzadas comprendidas dentro del término 

municipal del ayuntamiento de A Coruña 

a la ejecución de obras que deberían ser 

objeto de un proyecto y su licitación 

posterior? 

 

2. ¿Quién es el técnico responsable de la 

ejecución de este contrato? 

 

Vigésima sexta. Pregunta de respuesta 

oral sobre actuaciones en la perrera 

municipal. 

 

1. ¿Se ha procedido por parte de la 

empresa adjudicataria de la instalación 

municipal a la colocación de nuevos 

cables pastor en la propiedad municipal? 

 

2. En caso de ser afirmativa la 

contestación ¿quién ha autorizado dicha 

instalación? 

 

3. Si la normativa estatal impide el uso de 

dichos elementos ¿se va a proceder a su 

retirada? Indicamos plazo y foto de su 

retirada. 

 

4. ¿Se va a proceder a la apertura de 

expediente sancionador a la empresa 

concesionaria en el caso de que fuesen 

instalados sin autorización municipal? 

 

Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 

oral sobre obras de mantenimiento, 

conservación y reparación de aceras y 

áreas peatonales en la ciudad (zona norte 

y zona sur). 

 

 

1. ¿Se destinan fondos del contrato de 

mantenimiento y conservación de aceras 

para ejecutar obras de inversión en las 

calles de A Coruña que deberían ser objeto 

de un proyecto y su posterior licitación? 

 

 

2. ¿Quiénes son los técnicos municipales 

responsables de ambos contratos? 
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3. Cantas actuacións desenvolvéronse 

na cidade con ambos os contratos 

durante o ano 2023: especificar os 

realizados na zona norte e os realizados 

na zona sur? 

 

Vixésima oitava. Pregunta de resposta 

oral sobre carril bici en Someso. 

 

1. Falouse coa Consellería de 

Educación e Cultura da Xunta de 

Galicia para a ampliación do carril bici 

nos terreos do centro de FP Imaxen e 

Son? 

 

2. Quen é o director das obras e o 

coordinador de seguridade e saúde? 

 

3. Quen é a empresa adxudicataria das 

obras? 

 

4. Canto é o importe da actuación? 

 

5. A cargo de que partida orzamentaria 

aplicouse a actuación indicada? 

 

Vixésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre obras de 

reurbanización da rúa San Andrés. 

 

1. Por que existe discrepancia entre o 

indicado na prensa e o proxecto 

adxudicado en canto á extensión do 

ámbito de este? 

 

2. A quen se lle adxudicou os traballos 

comprendidos entre a rúa Pórtico de San 

Andrés e a rúa Sol? 

 

3. O tramo comprendido entre a rúa 

Pórtico de San Andrés e rúa Sol vaise 

arranxar? 

 

4. Realizáronse reunións cos veciños e 

comerciantes para acordar o proxecto?  

 

 

 

3. ¿Cuántas actuaciones se desarrollaron 

en la ciudad con ambos contratos durante 

el año 2023: especificar los realizados en 

la zona norte y los realizados en la zona 

sur? 

 

Vigésima octava. Pregunta de respuesta 

oral sobre carril bici en Someso. 

 

1. ¿Se ha hablado con la Consellería de 

Educación y Cultura de la Xunta de 

Galicia para la ampliación del carril bici 

en los terrenos del centro de FP Imaxen e 

Son? 

 

2. ¿Quién es el director de las obras y el 

coordinador de seguridad y salud? 

 

3. ¿Quién es la empresa adjudicataria de 

las obras? 

 

4. ¿Cuánto es el importe de la actuación? 

 

5. ¿A cargo de qué partida presupuestaria 

se ha aplicado la actuación indicada? 

 

Vigésima novena. Pregunta de respuesta 

oral sobre obras de reurbanización de la 

calle San Andrés. 

 

1. ¿Por qué existe discrepancia entre lo 

indicado en la prensa y el proyecto 

adjudicado en cuanto a la extensión del 

ámbito de este? 

 

2. ¿A quién se le han adjudicado los 

trabajos comprendidos entre la calle 

Pórtico de San Andrés y la calle Sol? 

 

3. El tramo comprendido entre la calle 

Pórtico de San Andrés y la calle Sol ¿se va 

a arreglar? 

 

4. ¿Se han realizado reuniones con los 

vecinos y comerciantes para consensuar el 

proyecto?  

 



 

 

5. Realizáronse reunións cos veciños e 

comerciantes para explicarlles o 

proxecto e as fases de execución de este? 

Indicar data e lugar dos encontros. 

 

6. Acordouse coa empresa a plantación 

das árbores de tal forma que non 

supoñan un incremento no prazo de 

execución como pasou na obra do Paseo 

Marítimo? 

 

7. En que momento do proxecto vai elixir 

a plantación entre a árbore con froito e 

a árbore sen froito propostos? 

 

8. Como se vai a solucionar esta 

problemática nesta obra? 

 

9. Vai facer un modificado para instalar 

en cada unha das illas un 5 contedor? 

Vai supoñer algún atraso na execución 

da obra devandito modificado? 

 

 

10. No tramo entre a rúa Pórtico de San 

Andrés e a rúa Sol hai contedores e unha 

parada de bus: van instalar tamén 

contedores subterráneos e adaptar a 

parada de bus igual que as da rúa San 

Andrés obxecto da obra? 

 

 

11. Estudouse algunha alternativa de 

aparcamento para a xente que teña 

vehículos ou motocicletas e viva nesa 

rúa? 

 

12. Que alternativas estudáronse ou 

existen para evitar o colapso da rúa San 

Andrés cando estea terminada en caso 

da avaría dun vehículo ou da parada de 

vehículos para subir ou baixar 

pasaxeiros, ao non ter ningunha zona de 

estacionamento ou refuxio debido á 

plataforma creada: 2 metros de 

beirarrúa + 1,5 metros de xardín con 

céspede e flores con bordo, arbusto e 

árbores + 3 metros de carril? 

5. ¿Se han realizado reuniones con los 

vecinos y comerciantes para explicarles el 

proyecto y las fases de ejecución de este? 

Indicar fecha y lugar de los encuentros. 

 

6. ¿Se ha consensuado con la empresa la 

plantación de los árboles de tal forma que 

no supongan un incremento en el plazo de 

ejecución como pasó en la obra del Paseo 

Marítimo? 

 

7. ¿En qué momento del proyecto se va a 

elegir la plantación entre el árbol con fruto 

y el árbol sin fruto propuestos? 

 

8. ¿Cómo se va a solucionar esta 

problemática en esta obra? 

 

9. ¿Se va a hacer un modificado para 

instalar en cada una de las islas un 5 

contenedor? ¿Va a suponer algún retraso 

en la ejecución de la obra dicho 

modificado? 

 

10. En el tramo entre la calle Pórtico de 

San Andrés y la calle Sol hay 

contenedores y una parada de bus: ¿se van 

a instalar también contenedores 

subterráneos y adaptar la parada de bus 

igual que las de la calle San Andrés objeto 

de la obra? 

 

11 ¿Se ha estudiado alguna alternativa de 

aparcamiento para la gente que tenga 

vehículos o motocicletas y viva en esa 

calle? 

 

12. ¿Qué alternativas se han estudiado o 

existen para evitar el colapso de la calle 

San Andrés cuando esté terminada en caso 

de la avería de un vehículo o de la parada 

de vehículos para subir o bajar pasajeros, 

al no tener ninguna zona de 

estacionamiento o refugio debido a la 

plataforma creada: 2 metros de acera + 1,5 

metros de parterre con bordillo, arbusto y 

arboles + 3 metros de carril? 
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Trixésima. Pregunta de resposta oral 

sobre obra na Cubela. 

 

1. Estudouse onde van a situarse de novo 

as prazas eliminadas con motivo da 

devandita obra, en particular as de 

persoa con discapacidade e as de carga 

e descarga? 

 

2. Garántese o tráfico de mercadorías 

por camión de repartición co ancho da 

rúa que vai quedar despois da 

remodelación? 

 

Trixésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre instalación da 

cociña no IES de Novo Mesoiro. 

 

1. Son coñecedores na Concellería de 

Educación da demanda da Anpa do IES 

Novo Mesoiro da súa petición para 

instalar unha cociña no devandito 

centro e poder garantir unha mellor 

alimentación aos seus fillos? 

 

2. En caso de ser coñecedores da 

devandita petición solicitaron algún 

orzamento ou memoria para a súa 

implantación? 

 

3. Hai partida orzamentaria no 

orzamento municipal do ano 2024 para 

aplicar o devandito investimento e facer 

realidade a petición de pais e alumnos 

do IES Novo Mesoiro? 

 

Trixésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre árbores de Alfonso 

Molina no barrio de Matogrande. 

 

1. Cantos exemplares dos plantados 

veranse afectados? 

 

2. Cantos se retirarán? 

 

3. Cal será o destino dos mesmos? 

 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta oral 

sobre obra en la Cubela. 

 

1. ¿Se ha estudiado dónde van a resituarse 

las plazas eliminadas con motivo de dicha 

obra, en particular las de minusválido y las 

de carga y descarga? 

 

 

2. ¿Se garantiza el tráfico de mercancías 

por camión de reparto con el ancho de la 

calle que va a quedar después de la 

remodelación? 

 

Trigésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre instalación de la 

cocina en el IES de Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Son conocedores en la Concejalía de 

Educación de la demanda del Anpa del 

IES Novo Mesoiro de su petición para 

instalar una cocina en dicho centro y poder 

garantizar una mejor alimentación a sus 

hijos? 

 

2. En caso de ser conocedores de dicha 

petición ¿han solicitado algún presupuesto 

o memoria para su implantación? 

 

 

3. ¿Hay partida presupuestaria en el 

presupuesto municipal del año 2024 para 

aplicar dicha inversión y hacer realidad la 

petición de padres y alumnos del IES 

Novo Mesoiro? 

 

Trigésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre árboles de Alfonso 

Molina en el barrio de Matogrande. 

 

1. ¿Cuántos ejemplares de los plantados se 

verán afectados? 

 

2. ¿Cuántos se retirarán? 

 

3. ¿Cuál será el destino de los mismos? 

 



 

 

Trixésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre beirarrúas do 

núcleo de Mesoiro Vello. 

 

1. Realizouse por parte da alcaldesa da 

cidade, ou persoa designada por ela, 

algunha xestión para dar cumprimento 

ao acordado no Pleno municipal? 

 

 

2. Vaise proceder co contrato de 

mantemento e reparación a arranxar as 

beirarrúas do devandito núcleo de 

poboación? 

 

3. É coñecedor o Concello da Coruña a 

través dalgún departamento, da grave 

deterioración que teñen as beirarrúas 

neste núcleo de poboación debido ao 

acceso, a través delas, de camións de 

gran tonelaxe que aparcan nas parcelas 

situadas debaixo dos viadutos? 

 

4. Pensaron en executar algunha 

solución para evitar as devanditos 

desfeitas das propiedades municipais? 

 

Trixésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre Casas de Franco 

liña de media tensión. 

 

1. Cal foi o motivo para falar de enterrar 

a liña de alta tensión "medio metro" 

cando no proxecto non se atopa 

ningunha partida para o traslado desta 

liña, e si en cambio fálase de conexións 

da iluminación pública ao servizo 

existente? 

 

2. Cales son as canalizacións eléctricas 

procedentes de UFD que apareceron 

durante a execución da obra e non 

estaban previstas na obra? 

 

3. Están a executarse obras neste 

momento, 25/3/2024, que non están 

contempladas no proxecto e que serían 

obxecto dun modificado? 

Trigésima tercera. Pregunta de respuesta 

oral sobre aceras del núcleo de Mesoiro 

Vello. 

 

1. ¿Se ha realizado por parte de la 

alcaldesa de la ciudad, o persona 

designada por ella, alguna gestión para dar 

cumplimiento a lo acordado en el Pleno 

municipal? 

 

2. ¿Se va a proceder con el contrato de 

mantenimiento y reparación a arreglar las 

aceras de dicho núcleo poblacional? 

 

 

3. ¿Es conocedor el Ayuntamiento de A 

Coruña a través de algún departamento, 

del grave deterioro que tienen las aceras en 

este núcleo poblacional debido al acceso, 

a través de ellas, de camiones de gran 

tonelaje que aparcan en las parcelas 

situadas debajo de los viaductos? 

 

4. ¿Han pensado en ejecutar alguna 

solución para evitar dichos destrozos de 

las propiedades municipales? 

 

Trigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

oral sobre Casas de Franco línea de 

media tensión. 

 

1. ¿Cuál ha sido el motivo para hablar de 

enterrar la línea de alta tensión "medio 

metro" cuando en el proyecto no se 

encuentra ninguna partida para el traslado 

de esta línea, y sí en cambio se habla de 

conexiones del alumbrado público al 

servicio existente? 

 

2. ¿Cuáles son las canalizaciones 

eléctricas procedentes de UFD que 

aparecieron durante la ejecución de la obra 

y no estaban previstas en la obra? 

 

3. ¿Se están ejecutando obras en este 

momento, 25/3/2024, que no están 

contempladas en el proyecto y que serían 

objeto de un modificado? 
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Trixésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre chabola sita en rúa 

Fonte Pequena en Mesoiro Vello. 

 

Que fixo o departamento de Urbanismo 

para resolver a devandita situación ata 

a data? 

 

Trixésima sexta. Pregunta de resposta 

oral sobre política de emprego. 

 

1. En que consiste a política de emprego 

do Concello da Coruña? 

 

2. Existe algunha estratexia onde se 

definan os obxectivos e plans de acción 

para o exercicio actual? 

 

Trixésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre director de área de 

Educación, Emprego, Formación e 

Relacións Institucionais. 

 

Cales son as funcións do actual director 

de área? 

 

Trixésima oitava. Pregunta de 

resposta oral sobre accións formativas 

do Servizo Municipal de Emprego e 

Empresa. 

 

1. Cal é o importe total do contrato? 

 

2. Cantos lotes adxudícanse? 

 

3. Cales son os criterios de 

adxudicación? 

 

4. Como se determinaron as 

especialidades e accións formativas? 

 

5. Cando se iniciarán as actuacións? 

 

Trixésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre AESIA . 

 

1. En que momento do proceso de 

 

Trigésima quinta. Pregunta de respuesta 

oral sobre chabola sita en calle Fonte 

Pequena en Mesoiro Vello. 

 

¿Qué ha hecho el departamento de 

Urbanismo para resolver dicha situación 

hasta la fecha? 

 

Trigésima sexta. Pregunta de respuesta 

oral sobre política de empleo. 

 

1. ¿En qué consiste la política de empleo 

del Ayuntamiento de A Coruña? 

 

2. ¿Existe alguna estrategia donde se 

definan los objetivos y planes de acción 

para el ejercicio actual? 

 

Trigésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre director de área de 

Educación, Empleo, Formación y 

Relaciones Institucionales. 

 

¿Cuáles son las funciones del actual 

director de área? 

 

Trigésima octava. Pregunta de respuesta 

oral sobre acciones formativas del 

Servicio Municipal de Emprego e 

Empresa. 

 

1. ¿Cuál es el importe total del contrato? 

 

2. ¿Cuántos lotes se adjudican? 

 

3. ¿Cuáles son los criterios de 

adjudicación? 

 

4. ¿Cómo se han determinado las 

especialidades y acciones formativas? 

 

5. ¿Cuándo se iniciarán las actuaciones? 

 

Trigésima novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre AESIA . 

 

1. ¿En qué momento del proceso de 



 

 

constitución e posta en marcha da 

AESIA nos atopamos? 

 

2. Realizou o Concello algún labor de 

impulso da AESIA ante o Goberno 

central? En caso afirmativo, cales e en 

que se concretaron? 

 

3. Cando entrará en funcionamento a 

AESIA? 

 

Cuadraxésima. Pregunta de resposta 

oral sobre control dos pisos onde leva 

a cabo tráfico de drogas. 

 

1. Ten o Goberno control exhaustivo das 

zonas e os puntos de venda e/o consumo 

de drogas da nosa cidade? 

 

2. Se é así, que accións de control e 

disuasión están a levarse a cabo desde a 

Concellería de Seguridade Cidadá? 

 

3. Con que institucións está a 

coordinarse dita concellería? 

 

4. Pensa o Goberno municipal convocar 

unha Xunta Local de Seguridade 

extraordinaria para analizar as vías de 

solución para o panorama actual dos 

barrios, o control do consumo e do 

tráfico de drogas e os problemas 

veciñais que carrexa? 

 

Cuadraxésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre ciclo “Poetas 

Di(n)versos”. 

 

Que custo económico anual representa 

para o Concello o ciclo “Poetas 

Di(n)versos? 

 

Cuadraxésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre tarxetas e prazas 

de residente de zona ORA. 

 

1. Cantas tarxetas de residentes da zona 

ORA hai na actualidade na cidade? 

constitución y puesta en marcha de la 

AESIA nos encontramos? 

 

2. ¿Ha realizado el Ayuntamiento alguna 

labor de impulso de la AESIA ante el 

Gobierno central? ¿En caso afirmativo, 

cuáles y en qué se han concretado? 

 

3. ¿Cuándo entrará en funcionamiento la 

AESIA? 

 

Cuadragésima. Pregunta de respuesta 

oral sobre control de los pisos donde se 

lleva a cabo tráfico de drogas. 

 

1. ¿Tiene el Gobierno control exhaustivo 

de las zonas y los puntos de venta y/o 

consumo de drogas de nuestra ciudad? 

 

2. Si es así ¿qué acciones de control y 

disuasión se están llevando a cabo desde 

la Concejalía de Seguridad Ciudadana? 

 

3. ¿Con qué instituciones se está 

coordinando dicha concejalía? 

 

4. ¿Se ha planteado el Gobierno municipal 

convocar una Junta Local de Seguridad 

extraordinaria para analizar las vías de 

solución para el panorama actual de los 

barrios, el control del consumo y del 

tráfico de drogas y los problemas 

vecinales que acarrea? 

 

Cuadragésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre ciclo “Poetas 

Di(n)versos”. 

 

¿Qué coste económico anual representa 

para el Ayuntamiento el ciclo “Poetas 

Di(n)versos? 

 

Cuadragésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre tarjetas y plazas de 

residente de zona ORA. 

 

1. ¿Cuántas tarjetas de residentes de la 

zona ORA hay en la actualidad en la 
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2. Cal é o número de tarxetas por zonas 

e a súa evolución desde 2018? 

 

3. Cantas prazas de aparcamento hai 

dispoñibles na actualidade para os 

titulares de tarxetas de residentes? 

 

4. Cal é o número de prazas por zonas e 

a súa evolución dende 2018? 

 

Cuadraxésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre tarxetas de 

autorización de aparcamento. 

 

1. Cantas tarxetas de autorización de 

aparcamento hai na actualidade? 

 

2. Cantas foron emitidas e distribuídas 

polo Concello nos anos 2018, 2019, 

2020, 2021, 2022, 2023 e no que vai do 

2024? 

 

Cuadraxésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre xardíns da 

Rosaleda. 

 

1. Existe contrato de mantemento para 

esta zona axardinada? De que importe? 

 

2. Que medidas pensan tomar para 

arranxalo? 

 

Cuadraxésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre protección das 

palmeiras da nosa cidade. 

 

1. Cando se detectou a presenza do 

picudo vermello nas palmeiras da 

cidade? 

 

2. Que medidas para protexer as 

palmeiras non afectadas se tomaron 

desde entón? 

 

3. Existe un informe detallado do estado 

das palmeiras da cidade? 

ciudad? 

 

2. ¿Cuál es el número de tarjetas por zonas 

y su evolución desde 2018? 

 

3. ¿Cuántas plazas de aparcamiento hay 

disponibles en la actualidad para los 

titulares de tarjetas de residentes? 

 

4. ¿Cuál es el número de plazas por zonas 

y su evolución desde 2018? 

 

Cuadragésima tercera. Pregunta de 

respuesta oral sobre tarjetas de 

autorización de aparcamiento. 

 

1. ¿Cuántas tarjetas de autorización de 

aparcamiento hay en la actualidad? 

 

2. ¿Cuántas fueron emitidas y distribuidas 

por el Ayuntamiento en los años 2018, 

2019, 2020, 2021, 2022, 2023 y en lo que 

va del 2024? 

 

Cuadragésima cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre jardines de La 

Rosaleda. 

 

1. ¿Existe contrato de mantenimiento para 

esta zona ajardinada? ¿De qué importe? 

 

2. ¿Qué medidas piensan tomar para 

arreglarlo? 

 

Cuadragésima quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre protección de las 

palmeras de nuestra ciudad. 

 

1. ¿Cuándo se detectó la presencia del 

picudo rojo en las palmeras de la ciudad? 

 

 

2. ¿Qué medidas para proteger las 

palmeras no afectadas se tomaron desde 

entonces? 

 

3. ¿Existe un informe detallado del estado 

de las palmeras de la ciudad? 



 

 

 

4. Que medidas urxentes se tomaron 

para protexer as palmeiras da cidade e 

moi especialmente o singular palmeiral 

dos xardíns de Méndez Núñez? 

 

5. Cantas palmeiras dos Xardíns de 

Méndez Núñez se atopan afectadas? 

Cantas será necesario tallar? 

 

Cuadraxésima sexta. Pregunta de 

resposta oral sobre dirección de 

Viñetas. 

 

1. Que tipo de contrato utilizouse para 

formalizar o encargo a Manel Cráneo 

da dirección artística de Viñetas desde o 

Atlántico? 

 

2. En que data se formalizou? 

 

3. Que custo económico representa para 

o Concello? 

 

Cuadraxésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre lamentable estado 

das beirarrúas e vías da cidade. 

 

1. Ten o Concello un contrato de 

bacheado, vixente na actualidade, para 

atender estas situacións? De que 

importe? 

 

2. Cal é o motivo para non actuar 

con urxencia e eliminar estas 

fochancas? 

 

3. Ten o Concello un contrato de 

substitución ou reparación de lousas de 

beirarrúas, vixente na actualidade, para 

atender estas situacións? De que 

importe? 

 

4. Cal é o motivo para non actuar con 

urxencia e arranxar o lousado das rúas? 

 

 

Cuadraxésima oitava. Pregunta de 

 

4. ¿Qué medidas urgentes se tomaron para 

proteger las palmeras de la ciudad y muy 

especialmente el singular palmeral de los 

jardines de Méndez Núñez? 

 

5. ¿Cuántas palmeras de los Jardines de 

Méndez Núñez se encuentran afectadas? 

¿Cuántas será necesario talar? 

 

Cuadragésima sexta. Pregunta de 

respuesta oral sobre dirección de 

Viñetas. 

 

1. ¿Qué tipo de contrato se utilizó para 

formalizar el encargo a Manel Cráneo de 

la dirección artística de Viñetas desde o 

Atlántico? 

 

2. ¿En qué fecha se formalizó? 

 

3. ¿Qué coste económico representa para 

el Ayuntamiento? 

 

Cuadragésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre lamentable estado 

de las aceras y vías de la ciudad. 

 

1. ¿Tiene el Ayuntamiento un 

contrato de bacheado, vigente en la 

actualidad, para atender estas situaciones? 

¿De qué importe? 

 

2. ¿Cuál es el motivo para no actuar 

con urgencia y eliminar estos baches? 

 

 

3. ¿Tiene el Ayuntamiento un contrato de 

sustitución o reparación de losetas de 

aceras, vigente en la actualidad, para 

atender estas situaciones? ¿De qué 

importe? 

 

4. ¿Cuál es el motivo para no actuar con 

urgencia y arreglar el enlosado de las 

calles? 

 

Cuadragésima octava. Pregunta de 
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resposta oral sobre Cidade dás TIC. 

 

1. En que momento do procedemento da 

Sociedade Xestora dá a Cidade das TIC 

se atopa o Goberno municipal? 

 

2. Cales foron os avances e actuacións 

impulsadas polo Goberno municipal 

neste tema desde novembro de 2024? 

 

 

Cuadraxésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre cesión das estradas 

DP-3004 e DP-0512 (O Martinete–

Someso). 

 

1. En que estado se atopa a cesión destas 

vías por parte da Deputación? 

 

2. Que medidas levou a cabo este 

goberno municipal para facerse coa 

xestión integral das mesmas? 

 

Quincuaxésima. Pregunta de resposta 

oral sobre posible reestruturación da 

praza de Manuel Guitián. 

 

1. Hai proxectada algunha reforma ou 

modificación estrutural da praza de 

Manuel Guitián? 

 

2. Se así fose, dita reforma implicaría a 

anulación de prazas de estacionamento? 

de cantas? 

 

Quincuaxésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre situación 

administrativa do local de lecer 

denominado “A Tata”, sito en Trav. 

Orzán, 2. 

 

1. Que tipo de licenza ten neste momento 

o local denominado “A Tata”? 

 

2. Cantos informes se realizaron sobre o 

local en 2023? 

 

3. Cantas actas e de que tipo se levaron  

respuesta oral sobre Cidade das TIC. 

 

1. ¿En qué momento del procedimiento de 

la Sociedad Gestora da la Ciudad de las 

TIC se encuentra el Gobierno municipal? 

 

2. ¿Cuáles fueron los avances y 

actuaciones impulsadas por el Gobierno 

municipal en este tema desde noviembre 

de 2024? 

 

Cuadragésima novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre cesión de las 

carreteras DP-3004 y DP-0512 (O 

Martinete–Someso). 

 

1. ¿En qué estado se encuentra la cesión de 

estas vías por parte de la Diputación? 

 

2. ¿Qué medidas ha llevado a cabo este 

gobierno municipal para hacerse con la 

gestión integral de las mismas? 

 

Quincuagésima. Pregunta de respuesta 

oral sobre posible reestructuración de la 

plaza de Manuel Guitián. 

 

1. ¿Hay proyectada alguna reforma o 

modificación estructural de la plaza de 

Manuel Guitián? 

 

2. Si así fuese, ¿dicha reforma implicaría 

la anulación de plazas de 

estacionamiento? ¿de cuántas? 

 

Quincuagésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre situación 

administrativa del local de ocio 

denominado “La Tata”, sito en Trav. 

Orzán, 2. 

 

1. ¿Qué tipo de licencia tiene en este 

momento el local denominado “La Tata”? 

 

2. ¿Cuántos informes se han realizado 

sobre el local en 2023? 

 

3. ¿Cuántas actas y de qué tipo se han 



 

 

a cabo no local por parte de Policía 

Local en 2023? 

 

4. Delas, cantas derivaron en sanción? 

Que tipo de sanción se lle interpuxo ao 

propietario/a de o local? 

 

Quincuaxésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre rexistro de 

asociacións. 

 

Que asociacións figuran no Rexistro 

Municipal de Asociacións como activas 

na actualidade? 

 

Quincuaxésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre o Museo 

Arqueolóxico e Histórico. 

 

1. Que actividades desenvolveu a 

contratista Galipat Servizos Culturais 

SL no marco do contrato de servizo de 

dinamización didáctica do Museo 

Arqueolóxico e Histórico entre os 

exercicios 2021 e 2023? 

 

2. Que actividades ten previsto 

desenvolver a contratista no marco da 

prórroga do referido contrato entre o 1 

de marzo do 2024 e o 28 de febreiro do 

2025? 

 

Quincuaxésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre actividades das 

casas museo. 

 

Que actividades desenvolveu Galipat 

Servizos Culturais SL respecto ao 

servizo de visitas guiadas, talleres e 

actividades das casas museo no mes de 

decembro de 2023? 

 

Quincuaxésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre espazos 

arqueolóxicos. 

 

1. Que cantidade económica destina o 

Goberno municipal á programación 

llevado a cabo en el local por parte de 

Policía Local en 2023? 

 

4. De ellas, ¿cuántas han derivado en 

sanción? ¿Qué tipo de sanción se le ha 

interpuesto al propietario/a del local? 

 

Quincuagésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre registro de 

asociaciones. 

 

¿Qué asociaciones figuran en el Registro 

Municipal de Asociaciones como activas 

en la actualidad? 

 

Quincuagésima tercera. Pregunta de 

respuesta oral sobre el Museo 

Arqueológico e Histórico. 

 

1. ¿Qué actividades ha desarrollado la 

contratista Galipat Servizos Culturais SL 

en el marco del contrato de servicio de 

dinamización didáctica del Museo 

Arqueológico e Histórico entre los 

ejercicios 2021 y 2023? 

 

2. ¿Qué actividades tiene previsto 

desarrollar la contratista en el marco de la 

prórroga del referido contrato entre el 1 de 

marzo de 2024 y el 28 de febrero de 2025? 

 

 

Quincuagésima cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre actividades de las 

casas museo. 

 

¿Qué actividades ha desarrollado Galipat 

Servizos Culturais SL respecto al servicio 

de visitas guiadas, talleres y actividades de 

las casas museo en el mes de diciembre de 

2023? 

 

Quincuagésima quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre espacios 

arqueológicos. 

 

1. ¿Qué cantidad económica destina el 

Gobierno municipal a la programación 
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cultural e didáctica do Museo 

Arqueolóxico e Histórico da cidade 

(Castelo de San Antón, Castro de Elviña 

e muralla defensivas)? 

 

2. Cal é a estratexia de difusión do 

Goberno municipal para os referidos 

espazos arqueolóxicos? 

 

3. Considera suficiente e ambiciosa a 

actual dotación orzamentaria? 

 

Quincuaxésima sexta. Pregunta de 

resposta oral sobre Cidade Vella. 

 

1. Cales son os proxectos para maiores 

que propón a Concellería de Benestar e 

o seu titular para ser desenvoltos na 

Cidade Vella? 

 

2. Cando ten previsto o Goberno 

municipal comezar a iniciar o control de 

aparcamento nas zonas reservadas a 

veciños da Cidade Vella mediante o 

sistema de sancións? 

 

3. Que programación previu o Goberno 

municipal para a celebración do Día das 

Letras Galegas na Cidade Vella? 

 

 

4. Cal é a proposta do Goberno 

municipal para o futuro do Cuartel de 

Santo Domingo na Cidade Vella? 

 

Quincuaxésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre creación dunha 

área biosaudable no parque da 

Milagrosa. 

 

1. Realizouse algunha planificación ou 

proxecto para situar unha área 

biosaudable na contorna do citado 

parque? 

 

2. Tivéronse en conta as peticións 

veciñais para a súa localización, dada a 

estrutura do parque? 

cultural y didáctica del Museo 

Arqueológico e Histórico de la ciudad 

(Castillo de San Antón, Castro de Elviña y 

muralla defensivas)? 

 

2. ¿Cuál es la estrategia de difusión del 

Gobierno municipal para los referidos 

espacios arqueológicos? 

 

3. ¿Considera suficiente y ambiciosa la 

actual dotación presupuestaria? 

 

Quincuagésima sexta. Pregunta de 

respuesta oral sobre Ciudad Vieja. 

 

1. ¿Cuáles son los proyectos para mayores 

que propone la Concejalía de Bienestar y 

su titular de cara a ser desarrollados en la 

Ciudad Vieja? 

 

2. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal comenzar a iniciar el control de 

aparcamiento en las zonas reservadas a 

vecinos de la Ciudad Vieja mediante el 

sistema de sanciones? 

 

3. ¿Qué programación ha previsto el 

Gobierno municipal para la celebración 

del Día de las Letras Galegas en la Ciudad 

Vieja? 

 

4. ¿Cuál es la propuesta del Gobierno 

municipal para el futuro del Cuartel de 

Santo Domingo en la Ciudad Vieja? 

 

Quincuagésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre creación de un área 

biosaludable en el parque de La 

Milagrosa. 

 

1. ¿Se ha realizado alguna planificación o 

proyecto para ubicar un área biosaludable 

en el entorno del citado parque? 

 

 

2. ¿Se han tenido en cuenta las peticiones 

vecinales para su ubicación, dada la 

estructura del parque? 



 

 

 

3. Previuse realizar unha guía de áreas 

biosaudables a cidade destinada a 

colectivos de usuarios, dado o 

orzamento estimado para campañas 

publicitarias deste goberno municipal? 

 

Quincuaxésima oitava. Pregunta de 

resposta oral sobre ampliación dos 

horarios de hostalería, espectáculos 

públicos, lecer nocturno etc. 

 

1. Que criterios establece o Goberno 

municipal para levar a cabo as sucesivas 

ampliacións de horarios de hostalería, 

restauración, lecer nocturno e 

espectáculos públicos? 

 

2. Nos devanditos criterios, incluíuse o 

diálogo con todas as partes implicadas 

na distorsión horaria e as súas 

consecuencias, negativas, por exemplo, 

para o descanso dos veciños das zonas 

de lecer nocturno, por ruídos ou 

altercados? 

 

3. Cantas actas policiais por infraccións 

administrativas á normativa establecida 

nesta materia tramitáronse desde o 

período do Nadal ata hoxe? 

 

 

Quincuaxésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre existencia de 

protocolo de actuación policial con 

substancias psicoactivas como o 

fentanilo. 

 

1. Contemplou este goberno a 

posibilidade de que o fentanilo poida 

formar parte do espectro de substancias 

manipulables polos axentes da Policía 

Local? 

 

2. Como parte da cultura de prevención 

de riscos laborais, pensou en crear un 

protocolo de actuación policial con este 

tipo de substancias? 

 

3. ¿Se ha previsto realizar una guía de 

áreas biosaludables a ciudad destinada a 

colectivos de usuarios, dado el 

presupuesto estimado para campañas 

publicitarias de este gobierno municipal? 

 

Quincuagésima octava. Pregunta de 

respuesta oral sobre ampliación de los 

horarios de hostelería, espectáculos 

públicos, ocio nocturno, etc. 

 

1. ¿Qué criterios establece el Gobierno 

municipal para llevar a cabo las sucesivas 

ampliaciones de horarios de hostelería, 

restauración, ocio nocturno y espectáculos 

públicos? 

 

2. En dichos criterios, ¿se ha incluido el 

diálogo con todas las partes implicadas en 

la distorsión horaria y sus consecuencias, 

negativas, por ejemplo, para el descanso 

de los vecinos de las zonas de ocio 

nocturno, por ruidos o altercados? 

 

 

3. ¿Cuántas actas policiales por 

infracciones administrativas a la 

normativa establecida en esta materia se 

han tramitado desde el periodo navideño 

hasta hoy? 

 

Quincuagésima novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre existencia de 

protocolo de actuación policial con 

sustancias psicoactivas como el 

fentanilo. 

 

1. ¿Ha contemplado este gobierno la 

posibilidad de que el fentanilo pueda 

formar parte del espectro de sustancias 

manipulables por los agentes de la Policía 

Local? 

 

2. Como parte de la cultura de prevención 

de riesgos laborales, ¿ha pensado en crear 

un protocolo de actuación policial con este 

tipo de sustancias? 
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3. Pensaron en facilitar a formación 

oportuna a todos e cada un dos axentes 

da Policía Local en activo? E ao resto de 

funcionarios ao servizo da Corporación 

local? 

 

Sesaxésima. Pregunta de resposta oral 

sobre solar da rúa San Nicolás 32. 

 

1. De que data é a primeira 

denuncia que reciben na Concellería de 

Medio Ambiente sobre o estado de 

insalubridade e hixiene no que se atopa 

o solar da rúa San Nicolás 32? 

 

 

2. Alguén da Concellería de Medio 

Ambiente se puxo en contacto cos 

denunciantes para indicarlle os pasos 

que está a seguir a Administración para 

solucionar o feito denunciado? 

 

3. Foron requiridos os propietarios 

para que acondicionasen ese espazo 

segundo a normativa? En caso positivo, 

que responderon? 

 

4. Cales son os pasos que van 

seguir os técnicos municipais para 

garantir que devandito solar leste en 

condicións de salubridade e de limpeza? 

 

Sesaxésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre sanción de Augas 

de Galicia a Medio Ambiente. 

 

1. Contestouse ao requirimento de 

Augas de Galicia, aínda que fose fóra de 

tempo? 

 

2. Cales foron as razóns ou motivos 

que levaron á Concellería de Medio 

Ambiente a non contestar en prazo o 

requirimento? 

 

3. Pode estar o Concello da Coruña en 

perigo de sanción debido ao 

 

3. ¿Han pensado en facilitar la formación 

oportuna a todos y cada uno de los agentes 

de la Policía Local en activo? ¿Y al resto 

de funcionarios al servicio de la 

Corporación local? 

 

Sexagésima. Pregunta de respuesta oral 

sobre solar de la calle San Nicolás 32. 

 

1. ¿De qué fecha es la primera 

denuncia que reciben en la Concejalía de 

Medio Ambiente sobre el estado de 

insalubridad e higiene en el que se 

encuentra el solar de la calle San Nicolás 

32? 

 

2. ¿Alguien de la Concejalía de 

Medio Ambiente se ha puesto en contacto 

con los denunciantes para indicarle los 

pasos que está siguiendo la 

Administración para solucionar el hecho 

denunciado? 

3. ¿Han sido requeridos los 

propietarios para que acondicionasen ese 

espacio según la normativa? En caso 

positivo, ¿qué han respondido? 

 

4. ¿Cuáles son los pasos que van a 

seguir los técnicos municipales para 

garantizar que dicho solar este en 

condiciones de salubridad y de limpieza? 

 

Sexagésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre sanción de Aguas de 

Galicia a Medio Ambiente. 

 

1. ¿Se ha contestado al requerimiento de 

Aguas de Galicia, aunque fuese fuera de 

tiempo? 

 

2. ¿Cuáles han sido las razones o 

motivos que han llevado a la Concejalía de 

Medio Ambiente a no contestar en plazo 

el requerimiento? 

 

3. ¿Puede estar el Ayuntamiento de A 

Coruña en peligro de sanción debido al 



 

 

requirimento feito por Augas de 

Galicia? 

 

4. Houbo durante o 2023 máis 

expedientes sancionadores ao Concello 

da Coruña por parte de Augas de 

Galicia? 

 

Sesaxésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre Emalcsa. 

 

1. Cantos contadores de 

subministración de auga potable deron 

valor 0 (cero) de lectura no primeiro 

trimestre do ano 2024 domésticos ou 

ciclo de lecturas domésticos emitido 

neste primeiro trimestre? 

 

2. Existe algunha comparativa cos 

primeiros trimestres de anos anteriores 

ou de ciclos de lectura anteriores? En 

caso afirmativo, copia da mesma. 

 

3. Cal é a taxa de morosidade sobre 

o total da facturación anual do 2023 en 

período voluntario: número de recibos 

non pagos e importe total da devandita 

débeda? 

 

Sesaxésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre emisión de 

facturas a Ecovidrio e Ecoembes. 

 

1. Cantas facturas emitíronse a 

Ecovidrio durante o ano 2023 e de que 

importe cada unha delas por parte do 

Concello da Coruña? 

 

2. Cantas facturas emitíronse a 

Ecoembalaxes España SA durante o ano 

2023 e de que importe cada unha delas 

por parte do Concello da Coruña? 

 

Sesaxésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre infraccións en 

materia de residuos e limpeza viaria. 

 

1. Cantos expedientes de infracción 

requerimiento hecho por Aguas de 

Galicia? 

 

4. ¿Ha habido durante el 2023 más 

expedientes sancionadores al 

Ayuntamiento de A Coruña por parte de 

Aguas de Galicia? 

 

Sexagésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre Emalcsa. 

 

1. ¿Cuántos contadores de suministro 

de agua potable han dado valor 0 (cero) de 

lectura en el primer trimestre del año 2024 

domésticos o ciclo de lecturas domésticos 

emitido en este primer trimestre? 

 

 

2. ¿Existe alguna comparativa con 

los primeros trimestres de años anteriores 

o de ciclos de lectura anteriores? En caso 

afirmativo, copia de la misma. 

 

3. ¿Cuál es la tasa de morosidad 

sobre el total de la facturación anual del 

2023 en periodo voluntario: número de 

recibos no pagados e importe total de 

dicha deuda? 

 

Sexagésima tercera. Pregunta de 

respuesta oral sobre emisión de facturas 

a Ecovidrio y Ecoembes. 

 

1. ¿Cuántas facturas se han emitido a 

Ecovidrio durante el año 2023 y de qué 

importe cada una de ellas por parte del 

Ayuntamiento de A Coruña? 

 

2. ¿Cuántas facturas se han emitido a 

Ecoembalajes España SA durante el año 

2023 y de qué importe cada una de ellas 

por parte del Ayuntamiento de A Coruña? 

 

Sexagésima cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre infracciones en 

materia de residuos y limpieza viaria. 

 

1. ¿Cuántos expedientes de 
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en materia de xestión de residuos e 

limpeza viaria incoáronse o ano 2023? 

 

2. Cales son as causas ou motivos 

dos devanditos expedientes: número e 

feito? 

 

3. Cantos destes expedientes 

incoados acabaron na cobranza dunha 

sanción unha vez se deron todos os 

pasos administrativos e legais 

necesarios? 

 

4. A canto ascendeu o recadado 

pola imposición de sancións? 

 

5. Arquiváronse expedientes? En 

caso positivo cal foi a causa que motivo 

devandito arquivo? 

 

Sesaxésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre o barrio de Monte 

Alto. 

 

1. Para cando está previsto o comezo 

das obras de rehabilitación do Parque 

do Vixía? 

 

2. Canto tempo está previsto o prazo de 

execución da obra do Parque do Vixia? 

 

3. Para cando está previsto o comezo 

das obras de reurbanización de Vereda 

da Polvoreira? 

 

4. Canto tempo está previsto o prazo de 

execución da obra de reurbanización de 

Vereda da Polvoreira? 

 

5. Para cando esta previsto o comezo 

das obras de rehabilitación dos locais 

da Bágoa de San Roque? 

 

6. Canto tempo está previsto o prazo de 

execución das obras de rehabilitación 

dos locais da Bágoa de San Roque? 

 

7. Cando sae a adxudicación dos locais 

infracción en materia de gestión de 

residuos y limpieza viaria se incoaron el 

año 2023? 

 

2. ¿Cuáles son las causas o motivos 

de dichos expedientes: número y hecho? 

 

3. ¿Cuántos de estos expedientes 

incoados acabaron en el cobro de una 

sanción una vez se dieron todos los pasos 

administrativos y legales necesarios? 

 

4. ¿A cuanto ha ascendido lo 

recaudado por la imposición de sanciones? 

 

5. ¿Se han archivado expedientes? En 

caso positivo ¿cuál ha sido la causa que 

motivo dicho archivo? 

 

 

Sexagésima quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre el barrio de Monte 

Alto. 

 

1. ¿Para cuándo está previsto el comienzo 

de las obras de rehabilitación del Parque 

do Vixía? 

 

2. ¿Cuánto tiempo está previsto el plazo de 

ejecución de la obra del Parque do Vixia? 

 

3. ¿Para cuándo está previsto el comienzo 

de las obras de reurbanización de Vereda 

del Polvorín? 

 

4. ¿Cuánto tiempo está previsto el plazo de 

ejecución de la obra de reurbanización de 

Vereda del Polvorín? 

 

5. ¿Para cuándo esta previsto el comienzo 

de las obras de rehabilitación de los 

locales de la Lágrima de San Roque? 

 

6. ¿Cuánto tiempo está previsto el plazo de 

ejecución de las obras de rehabilitación de 

los locales de la Lágrima de San Roque? 

 

7. ¿Cuándo sale la adjudicación de los 



 

 

da Bágoa de San Roque? 

 

8. No caso de que xa saísen, quen son os 

adxudicatarios dos locais da Bágoa de 

San Roque? 

 

Sesaxésima sexta. Pregunta de 

resposta oral sobre o programa 

“Mover vos baixos”. 

 

1. Cantos baixos comerciais baleiros hai 

no inventario? 

 

2. Cantos baixos hai dispoñibles? 

 

3. Cantas solicitudes recibiron? 

 

4. Cantas solicitudes desestimaron? 

 

Sesaxésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre terrazas. 

 

1. En que momento dese proceso nos 

atopamos? 

 

2. Cando se dará audiencia aos 

interesados? 

 

3. Cando se aprobará? 

 

4. Cando entrará en vigor? 

 

Sesaxésima oitava. Pregunta de 

resposta oral sobre vidreira da 

escaleira do Palacio Municipal. 

 

1. Canto gastou o Concello en retirar e 

modificar a vidreira da escaleira 

principal do Palacio Municipal? 

 

2. Que decisión tomaron ó respecto da 

súa reposición? 

 

3. Canto custará repoñela? 

 

Sesaxésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre mantemento e 

reparación de recintos culturais. 

locales de la Lágrima de San Roque? 

 

8. En el caso de que ya hubiesen salido, 

¿quiénes son los adjudicatarios de los 

locales de la Lágrima de San Roque? 

 

Sexagésima sexta. Pregunta de respuesta 

oral sobre el programa “Mover os 

baixos”. 

 

1. ¿Cuántos bajos comerciales vacíos hay 

en el inventario? 

 

2. ¿Cuántos bajos hay disponibles? 

 

3. ¿Cuántas solicitudes han recibido? 

 

4. ¿Cuántas solicitudes han desestimado? 

 

Sexagésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre terrazas. 

 

1. ¿En qué momento de ese proceso nos 

encontramos? 

 

2. ¿Cuándo se dará audiencia a los 

interesados? 

 

3. ¿Cuándo se aprobará? 

 

4. ¿Cuándo entrará en vigor? 

 

Sexagésima octava. Pregunta de 

respuesta oral sobre vidriera de la 

escalera del Palacio Municipal. 

 

1. ¿Cuánto gastó el Ayuntamiento en 

retirar y modificar la vidriera de la 

escalera principal del Palacio Municipal? 

 

2. ¿Qué decisión tomaron al respecto de su 

reposición? 

 

3. ¿Cuánto costará reponerla? 

 

Sexagésima novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre mantenimiento y 

reparación de recintos culturales. 
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1. Realizouse o diagnóstico do 

estado dos inmobles 5 meses despois de 

aprobada a moción? 

 

2. Que accións importantes e/o 

urxentes se teñen que afrontar nestes 

edificios? 

 

3. Que plan de reparación e/o 

investimentos teñen previsto unha vez 

aprobado o orzamento en cuxa memoria 

se fai referencia á necesidade de 

afrontar reparacións e investimentos 

urxentes? 

 

4. Que custo supuxo para o Concello a 

reparación de pingueiras nos recintos 

culturais no ano 2023? 

 

5. Canto gastou ou investiu na 

reparación ou reposición nos inmobles 

dedicados a actividade cultural nos anos 

2019, 2020, 2021, 2022 e 2023? 

 

6. Canto gastou en mantemento de 

edificios culturais en 2023? 

 

Septuaxésima. Pregunta de resposta 

oral sobre concesións nos museos 

científicos. 

 

1. En que situación se atotopa, cinco 

meses despois, a licitación da cantina do 

Aquarium e restaurante da Domus? 

 

2. Cando teñen previsto sacar a 

concurso público estes servizos? 

 

Septuaxésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre Fundación Luís 

Seoane. 

 

1. Con que data ten por formalizada o 

Goberno municipal a excedencia da 

directora? 

 

2. Como se desenvolven os labores de 

 

1. ¿Se ha realizado el diagnóstico del 

estado de los inmuebles 5 meses después 

de aprobada la moción? 

 

2. ¿Qué acciones importantes y/o 

urgentes se tienen que afrontar en estos 

edificios? 

 

3. ¿Qué plan de reparación y/o inversiones 

tienen previsto una vez aprobado el 

presupuesto en cuya memoria se hace 

referencia a la necesidad de afrontar 

reparaciones e inversiones urgentes? 

 

 

4. ¿Qué costo supuso para el 

Ayuntamiento la reparación de goteras en 

los recintos culturales en el año 2023? 

 

5. ¿Cuánto gastó o invirtió en la 

reparación o reposición en los inmuebles 

dedicados a actividad cultural en los anos 

2019, 2020, 2021, 2022 y 2023? 

 

6. ¿Cuánto gastó en mantenimiento de 

edificios culturales en 2023? 

 

Septuagésima. Pregunta de respuesta 

oral sobre concesiones en los museos 

científicos. 

 

1. ¿En qué situación se encuentra, cinco 

meses después, la licitación de la cantina 

del Aquarium y restaurante de la Domus? 

 

2. ¿Cuándo tienen previsto sacar a 

concurso público estos servicios? 

 

Septuagésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre Fundación Luís 

Seoane. 

 

1. ¿Con qué fecha tiene por formalizada el 

Gobierno municipal la excedencia de la 

directora? 

 

2. ¿Cómo se desarrollan las labores de 



 

 

dirección no día a día da Fundación? 

 

3. Quen asumiu temporalmente as 

funcións de dirección? 

 

4. Cando ten previsto a Sra. Presidenta 

convocar ao Padroado da Fundación 

Luís Seoane para dar conta da 

excedencia da directora? 

 

5. Que medidas pensa tomar o Concello 

para cubrir a devandita praza? 

 

Septuaxésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre reclamacións 

patrimoniais por deficiencias na vía 

pública. 

 

1. Cal é o motivo de responder de forma 

nesgada ás preguntas formuladas por 

este Grupo municipal? 

 

2. Cantas reclamacións por caídas nas 

rúas producíronse no ano 2023? 

 

3. Cantas reclamacións por caídas 

terminaron en pagos por indemnización 

por danos ou lesións? 

 

4. Cantas reclamacións se realizaron vía 

xudicial? 

 

5. Que importe pagou por 

indemnizacións o Concello por caídas 

nas rúas no ano 2023? 

 

6. Cantos atestados realizou a Policía 

Municipal por caídas no ano 2023? 

 

7. Considera o Goberno que esas 

cantidades son insignificantes ou tan 

insubstancial como as súas respostas? 

 

Septuaxésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre murais de Urbano 

Lugrís. 

 

1. Que conclusións se obtiveron respecto 

dirección en el día a día de la Fundación? 

 

3. ¿Quién ha asumido temporalmente las 

funciones de dirección? 

 

4. ¿Cuándo tiene previsto la Sra. 

Presidenta convocar al Patronato de la 

Fundación Luís Seoane para dar cuenta de 

la excedencia de la directora? 

 

5. ¿Qué medidas piensa tomar el 

Ayuntamiento para cubrir dicha plaza? 

 

Septuagésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre reclamaciones 

patrimoniales por deficiencias en la vía 

pública. 

 

1. ¿Cuál es el motivo de responder de 

forma sesgada a las preguntas formuladas 

por este Grupo municipal? 

 

2. ¿Cuántas reclamaciones por caídas en 

las calles se han producido en el año 2023? 

 

3. ¿Cuántas reclamaciones por caídas 

terminaron en pagos por indemnización 

por daños o lesiones? 

 

4. ¿Cuántas reclamaciones se realizaron 

vía judicial? 

 

5. ¿Qué importe pagó por 

indemnizaciones el Ayuntamiento por 

caídas en las calles en el año 2023? 

 

6. ¿Cuántos atestados realizó la Policía 

Municipal por caídas en el año 2023? 

 

7. ¿Considera el Gobierno que esas 

cantidades son baladí o tan insustancial 

como sus respuestas? 

 

Septuagésima tercera. Pregunta de 

respuesta oral sobre murales de Urbano 

Lugrís. 

 

1. ¿Qué conclusiones se han obtenido 
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ás medidas de seguridade que se 

atopaban en "fase de valoración"? 

 

2. A que medidas específicas se refiren? 

 

3. Cales desas medidas foi executadas? 

 

 

4. Que conclusións achega o informe 

elaborado pola USC? 

 

5. Que medidas de consolidación dos 

murais está a levar a cabo o Goberno 

municipal, subsidiarias á declaración 

BIC? 

 

6. Como pensan cumprir o compromiso 

adquirido cos coruñeses para 

salvagardar os murais de Lugrís e dar 

cumprimento á medida número 94 do 

programa do PSOE co que Inés Rey 

presentouse ás eleccións municipais do 

2023 que dicía "94.- Recuperación dos 

murais da rúa Olmos, conseguir a 

declaración BIC e crear en Fornos o 

Espazo Urbano Lugrís? 

 

Septuaxésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre o apardadoiro da 

praza de Pontevedra 

 

1. Cando planea o Goberno municipal 

arranxar ou no seu caso ordenar o 

arranxo do ascensor do aparcadoiro da 

praza de Pontevedra? 

 

2. Cando planea o Goberno municipal 

arranxar ou no seu caso ordenar o 

arranxo do pavimento, paredes e todos 

aqueles danos que presenta o 

aparcadoiro da praza de Pontevedra? 

 

Septuaxésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre traballadores 

sociais. 

 

Cal serán as funcións que se asignen a 

estes novos seis traballadores/as sociais 

respecto a las medidas de seguridad que se 

encontraban en "fase de valoración"? 

 

2. ¿A qué medidas específicas se refieren? 

 

3. ¿Cuáles de esas medidas ha sido 

ejecutadas? 

 

4. ¿Qué conclusiones aporta el informe 

elaborado por la USC? 

 

5. ¿Qué medidas de consolidación de los 

murales está llevando a cabo el Gobierno 

municipal, subsidiarias a la declaración 

BIC? 

 

6. ¿Cómo piensan cumplir el compromiso 

adquirido con los coruñeses para 

salvaguardar los murales de Lugrís y dar 

cumplimiento a la medida número 94 del 

programa del PSOE con el que Inés Rey 

se presentó a las elecciones municipales 

del 2023 que decía "94.- Recuperación de 

los murales de la calle Olmos, conseguir 

la declaración BIC y crear en Fornos el 

Espazo Urbano Lugrís? 

 

Septuagésima cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre aparcamiento de la 

plaza de Pontevedra. 

 

1. ¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

arreglar o en su caso ordenar el arreglo 

del ascensor del aparcamiento de la plaza 

de Pontevedra? 

 

2. ¿Cuándo planea el Gobierno municipal 

arreglar o en su caso ordenar el arreglo 

del pavimento, paredes y todos aquellos 

daños que presenta el aparcamiento de la 

plaza de Pontevedra? 

 

Septuagésima quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre trabajadores 

sociales. 

 

¿Cuáles serán las funciones que se 

asignen la estos nuevos seis 



 

 

contratados a través desta convocatoria? 

 

 

Septuaxésima sexta. Pregunta de 

resposta oral sobre Grumico. 

 

1. Cal é a razón pola cal non se resposta 

a solicitude máis que razoable de arranxo 

da beirarrúa presentada pola asociación 

GRUMICO? 

 

2. Para cando ten o Goberno municipal 

planeado o arranxo do furado da 

beirarrúa situado na porta da asociación 

GRUMICO? 

 

Septuaxésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre escolas infantís. 

 

1. Que servizos se verán afectados na 

Escola Infantil Municipal Arela por mor 

desta transferencia de crédito de 50.000 

euros ao Servizo de Deportes? 

 

2. Que servizos se verán afectados na 

Escola Infantil Municipal Carricanta por 

mor desta transferencia de crédito de 

100.000 euros ao Servizo de Deportes? 

 

3. Que servizos se verán afectados na 

Escola Infantil Municipal Os Cativos por 

mor desta transferencia de crédito de 

49.834,05 euros ao Servizo de Deportes? 

 

Septuaxésima oitava. Pregunta de 

resposta oral sobre convenios 

nominativos con entidades sociais. 

 

1. Que vai facer o Goberno municipal 

para compensar as entidades sociais pola 

suba do 5 % do SMI que entrou en vigor 

este mes de xaneiro? 

 

2. Que vai facer o Goberno municipal 

para que dita suba non afecte ao normal 

desenvolvemento dos proxectos 

relacionados cos correspondentes 

convenios nominativos? 

trabajadores/as sociales contratados a 

través de esta convocatoria? 

 

Septuagésima sexta. Pregunta de 

respuesta oral sobre Grumico. 

 

1. ¿Cuál es la razón por la cual no se 

responde la solicitud más que razonable 

de arreglo de la acera presentada por la 

asociación GRUMICO? 

 

2. ¿Para cuándo tiene el Gobierno 

municipal planeado el arreglo del agujero 

de la acera situado en la puerta de la 

asociación GRUMICO? 

 

Septuagésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre escuelas infantiles. 

 

1. ¿Qué servicios se verán afectados en la 

Escuela Infantil Municipal Arela a causa 

de esta transferencia de crédito de 50.000 

euros al Servicio de Deportes? 

 

2. ¿Qué servicios se verán afectados en la 

Escuela Infantil Municipal Carricanta a 

causa de esta transferencia de crédito de 

100.000 euros al Servicio de Deportes? 

 

3. ¿Qué servicios se verán afectados en la 

Escuela Infantil Municipal Os Cativos a 

causa de esta transferencia de crédito de 

49.834,05 euros al Servicio de Deportes? 

 

Septuagésima octava. Pregunta de 

respuesta oral sobre convenios 

nominativos con entidades sociales. 

 

1. ¿Qué va a hacer el Gobierno municipal 

para compensar a las entidades sociales 

por la subida del 5 % del SMI que entró 

en vigor este mes de enero? 

 

2. ¿Qué va a hacer el Gobierno municipal 

para que dicha subida no afecte al normal 

desarrollo de los proyectos relacionados 

con los correspondientes convenios 

nominativos? 
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Septuaxésima novena. Pregunta de 

resposta oral sobre Cidade Xardín. 

 

Cando vai levar a cabo o Goberno 

municipal o arranxo das beirarrúas 

destas zonas, en canto ao deterioro do 

pavimento así como ao seu ancho para 

así evitar caídas e conseguir que sexan 

accesibles? 

 

Octoxésima. Pregunta de resposta 

oral sobre campamentos. 

 

Nos pregos de licitación para a 

organización de campamentos de nadal e 

de verán, que tanto por cento da 

puntuación definitiva representa a 

capacidade para a atención á diversidade 

das empresas que se presentan? 

 

 

Octoxésima primeira. Pregunta de 

resposta oral sobre aseos 

autolimpiables. 

 

1. Ten algunha previsión ou estimación 

o Goberno municipal do número de 

unidades que serían necesarias para o 

conxunto da cidade de aseos 

autolimpiables? Indicar a relación de 

puntos de instalación previstos. 

 

2. Quen se encargará do seu 

mantemento e bo funcionamento cando 

estean instalados? 

 

3. Ao ser aprobados individualmente os 

proxectos, teñen pensado licitalos tamén 

individualmente? Indicar partida 

orzamentaria. 

 

4. Será Naos 04 Arquitectos S.L.P. o 

estudo que dirixirá a obra cando estea 

para a súa execución? 

 

Octoxésima segunda. Pregunta de 

resposta oral sobre animais 

 

Septuagésima novena. Pregunta de 

respuesta oral sobre Ciudad Jardín. 

 

¿Cuándo va a llevar a cabo el Gobierno 

municipal el arreglo de las aceras de estas 

zonas, en cuanto al deterioro del 

pavimento así como a su ancho para así 

evitar caídas y conseguir que sean 

accesibles? 

 

Octogésima. Pregunta de respuesta oral 

sobre campamentos. 

 

En los pliegos de licitación para la 

organización de campamentos de navidad 

y de verano, ¿qué tanto por ciento de la 

puntuación definitiva representa la 

capacidad para la atención a la 

diversidad de las empresas que se 

presentan? 

 

Octogésima primera. Pregunta de 

respuesta oral sobre aseos 

autolimpiables. 

 

1. ¿Tiene alguna previsión o estimación el 

Gobierno municipal del número de 

unidades que serían necesarias para el 

conjunto de la ciudad de aseos 

autolimpiables? Indicar la relación de 

puntos de instalación previstos. 

 

2. ¿Quién se encargará de su 

mantenimiento y buen funcionamiento 

cuando estén instalados? 

 

3. Al ser aprobados individualmente los 

proyectos ¿tienen pensado licitarlos 

también individualmente? Indicar partida 

presupuestaria. 

 

4. Será Naos 04 Arquitectos S.L.P. el 

estudio que dirigirá la obra cuando esté 

para su ejecución? 

 

Octogésima segunda. Pregunta de 

respuesta oral sobre animales 



 

 

domésticos. 

 

1. Cantas capturas de gatos realizou a 

adxudicataria desde a entrada en vigor 

do novo contrato? 

 

2. Cantos foron esterilizados? 

 

3. Cantos foron identificados e 

saneados? 

 

4. Por que se segue pagando á 

Asociación Protectora de Micos por 

esterilizar, tratar e sanear gatos de 

colonias felinas autorizadas da nosa 

cidade cando están incluídos estes 

servizos no contrato Expediente 

541/2021/2087, punto 7.5, páxinas 16 e 

17, dos pregos de prescricións técnicas 

e trátase de obrigacións por parte da 

empresa adxudicataria do contrato? 

 

 

5. Solucionouse xa o problema da 

colonia felina de Vío? 

 

6. Existe duplicidade do gasto por ter a 

mesma finalidade a subvención 

outorgada e o contrato de servizo 

municipal? 

 

Octoxésima terceira. Pregunta de 

resposta oral sobre mobilidade. 

 

1. Cales foron os criterios para elixir as 

empresas adxudicatarias dos contratos 

menores, exceptuando a Fundación 

Universidade da Coruña? 

 

2. Consultouse á FEMP, que dispón 

dunha comisión especial sobre 

transporte, mobilidade e infraestruturas 

e que desenvolve os seus grupos de 

traballo técnicos integrados por 

responsables técnicos de corporacións 

locais? 

 

3. Elaboráronse os estudos de acordo 

domésticos. 

 

1. ¿Cuántas capturas de gatos ha realizado 

la adjudicataria desde la entrada en vigor 

del nuevo contrato? 

 

2. ¿Cuántos han sido esterilizados? 

 

3. ¿Cuántos han sido identificados y 

saneados? 

 

4. ¿Por qué se sigue pagando a la 

Asociación Protectora de Micos por 

esterilizar, tratar y sanear gatos de 

colonias felinas autorizadas de nuestra 

ciudad cuando están incluidos estos 

servicios en el contrato Expediente 

541/2021/2087, punto 7.5, páginas 16 y 

17, de los pliegos de prescripciones 

técnicas y se trata de obligaciones por 

parte de la empresa adjudicataria del 

contrato? 

 

5. ¿Se ha solucionado ya el problema de la 

colonia felina de Vío? 

 

6. ¿Existe duplicidad del gasto por tener la 

misma finalidad la subvención otorgada y 

el contrato de servicio municipal? 

 

 

Octogésima tercera. Pregunta de 

respuesta oral sobre movilidad. 

 

1. ¿Cuáles fueron los criterios para elegir 

a las empresas adjudicatarias de los 

contratos menores, exceptuando la 

Fundación Universidad de A Coruña? 

 

2. ¿Se ha consultado a la FEMP, que 

dispone de una comisión especial sobre 

transporte, movilidad e infraestructuras y 

que desarrolla sus grupos de trabajo 

técnicos integrados por responsables 

técnicos de corporaciones locales? 

 

 

3. ¿Se han elaborado los estudios de 
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con o plan de mobilidade sustentable en 

vigor ou se estudaron outros plans de 

mobilidade para chegar ás conclusións? 

 

 

Octoxésima cuarta. Pregunta de 

resposta oral sobre mal estado das 

rúas. 

 

1. Cando ten pensado a Concellería de 

Infraestruturas proceder á súa 

reparación? 

 

2. Considera a posibilidade a 

Concellería de Infraestruturas de 

dedicar os orzamentos dos distintos 

contratos de mantemento de beirarrúas 

e pavimentos a reparar as beirarrúas e 

pavimentos no canto de executar obras 

de investimento camufladas como está a 

facer na rúa Ponte? 

 

Octoxésima quinta. Pregunta de 

resposta oral sobre retencións de 

tráfico. 

 

1. Realizou o Goberno municipal algún 

plan de tráfico para facilitar a 

mobilidade dos vehículos que entran e 

saen da cidade en horas punta? 

 

2. Cales foron as medidas adoptadas? 

 

 

Octoxésima sexta. Pregunta de 

resposta oral sobre bus en avenida dos 

Mallos. 

 

Ten pensado o Goberno municipal 

tomar algunha medida para resolver 

este problema diario na avenida dos 

Mallos? 

 

Octoxésima sétima. Pregunta de 

resposta oral sobre nova localización 

dun cuartel da Policía Local. 

 

1. Ten pensado o Goberno municipal dar 

acuerdo con el plan de movilidad 

sostenible en vigor o se han estudiado 

otros planes de movilidad para llegar a las 

conclusiones? 

 

Octogésima cuarta. Pregunta de 

respuesta oral sobre mal estado de las 

calles. 

 

1. ¿Cuándo tiene pensado la Concejalía de 

Infraestructuras proceder a su reparación? 

 

 

2. ¿Considera la posibilidad la Concejalía 

de Infraestructuras de dedicar los 

presupuestos de los distintos contratos de 

mantenimiento de aceras y pavimentos a 

reparar las aceras y pavimentos en vez de 

ejecutar obras de inversión camufladas 

como está haciendo en la calle Puente? 

 

 

Octogésima quinta. Pregunta de 

respuesta oral sobre retenciones de 

tráfico. 

 

1. ¿Realizó el Gobierno municipal algún 

plan de tráfico para facilitar la movilidad 

de los vehículos que entran y salen de la 

ciudad en horas punta? 

 

2. ¿Cuáles han sido las medidas 

adoptadas? 

 

Octogésima sexta. Pregunta de respuesta 

oral sobre bus en avenida de Os Mallos. 

 

¿Tiene pensado el Gobierno municipal 

tomar alguna medida para resolver este 

problema diario en la avenida de Os 

Mallos? 

 

 

Octogésima séptima. Pregunta de 

respuesta oral sobre nueva ubicación de 

un cuartel de la Policía Local. 

 

1. ¿Tiene pensado el Gobierno municipal 



 

 

unha nova localización ao cuartel da 

Policía Local? 

 

2. Se así fose, onde se acharía situado? 

 

3. Que servizos municipais 

englobaríanse no novo cuartel? 

 

4. Cando se iniciarían as obras? Cando 

se trasladaría a todo o persoal e 

material a esa nova localización? 

 

6º. Rogos 

 

Rogos orais. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ós rogos orais. Comeza o 

BNG. 

 

Primeiro. Rogo oral sobre a 

adecuación dun espazo de 

aparcadoiro na contorna do centro 

Ágora. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

O uso como aparcadoiro do soar situado 

en fronte do centro Ágora, sen urbanizar 

e cun firme non habilitado como tal, 

presenta un estado lamentábel que se 

agudiza, tanto para a seguridade dos 

vehículos como dos condutores, nos días 

de chuvia continuada. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal execute o mínimo 

mantemento necesario deste espazo para 

poder continuar sendo utilizado como 

aparcadoiro mentres non comecen as 

obras de urbanización do polígono de 

dar una nueva ubicación al cuartel de la 

Policía Local? 

 

2. Si así fuese, ¿dónde se hallaría ubicado? 

 

3. ¿Qué servicios municipales se 

englobarían en el nuevo cuartel? 

 

4. ¿Cuándo se iniciarían las obras? 

¿Cuándo se trasladaría a todo el personal 

y material a esa nueva ubicación? 

 

6º. Ruegos 

 

Ruegos orales. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a los ruegos orales. Comienza 

el BNG. 

 

Primero. Ruego oral sobre la adecuación 

de un espacio de aparcamiento en el 

entorno del centro Ágora. 

 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

El uso como aparcamiento del solar 

situado enfrente del centro Ágora, sin 

urbanizar y con un firme no habilitado 

como tal, presenta un estado lamentable 

que se agudiza, tanto para la seguridad de 

los vehículos como de los conductores, en 

los días de lluvia continuada. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal ejecute el mínimo 

mantenimiento necesario de este espacio 

para poder continuar siendo utilizado 

como aparcamiento mientras no 

comiencen las obras de urbanización del 
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Visma. 

 

Segundo. Rogo oral sobre problemas 

de accesibilidade ao edificio da rúa 

das Hortensias número 1 no Barrio 

das Flores. 

 

O Barrio das Flores presenta múltiples 

problemas de accesibilidade. Este é o 

caso do edificio situado na rúa das 

Hortensias número 1. Para acceder á 

entrada do edificio desde a rúa das 

Hortensias ou avenida de Monelos é 

preciso subir unhas escaleiras. Por ese 

motivo un veciño familiar dunha persoa 

cunha discapacidade recoñecida do 92 % 

e residente nese edificio presentou o 30 

de decembro do 2022 un escrito no 

Rexistro do Concello da Coruña 

solicitando a colocación dunha rampla 

ou dun pequeno elevador de escada, 

coñecido como salvaescaleiras, para 

poder acceder ó edificio, petición que foi 

reiterada o pasado mes de marzo sen que 

até o de agora fose atendida. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local realice as 

accións necesarias para que se dote 

dunha rampla ou dun pequeno elevador 

de escada ó acceso do edificio situado na 

rúa das Hortensias número 1, no Barrio 

das Flores, co obxecto de asegurar a 

accesibilidade ao devandito edificio. 

 

Terceiro. Rogo oral sobre un árbore 

na parte traseira da Igrexa da 

Resurrección do Barrio das Flores. 

 

Na parte traseira da Igrexa da 

Resurrección no Barrio das Flores hai 

unha árbore dun tamaño considerábel 

que chega a repousar enriba do seu 

tellado coa consecuencia de atascar a 

calexa e o perigo que supón sobre a 

propia estrutura do edificio.  

 

polígono de Visma. 

 

Segundo. Ruego oral sobre problemas de 

accesibilidad al edificio de la calle de las 

Hortensias número 1 en el Barrio de las 

Flores. 

 

El Barrio de las Flores presenta múltiples 

problemas de accesibilidad. Este es el 

caso del edificio situado en la calle de las 

Hortensias número 1. Para acceder a la 

entrada del edificio desde la calle de las 

Hortensias o avenida de Monelos es 

preciso subir unas escaleras. Por ese 

motivo un vecino familiar de una persona 

con una discapacidad reconocida del 92 

% y residente en ese edificio presentó el 

30 de diciembre del 2022 un escrito en el 

Registro del Ayuntamiento de A Coruña 

solicitando la colocación de una rampa o 

de un pequeño elevador de escalera, 

conocido como salvaescaleras, para 

poder acceder al edificio, petición que fue 

reiterada el pasado mes de marzo sin que 

hasta ahora fuera atendida. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG formula el siguiente ruego: que 

el Gobierno local realice las acciones 

necesarias para que se dote de una rampa 

o de un pequeño elevador de escalera al 

acceso del edificio situado en la calle de 

las Hortensias número 1, en el Barrio de 

las Flores, al objeto de asegurar la 

accesibilidad a dicho edificio. 

 

Tercero. Ruego oral sobre un árbol en la 

parte trasera de la Iglesia de la 

Resurrección del Barrio de las Flores. 

 

En la parte trasera de la Iglesia de la 

Resurrección en el Barrio de las Flores 

hay un árbol de un tamaño considerable 

que llega a reposar encima de su tejado 

con la consecuencia de atascar el canalón 

y el peligro que supone sobre la propia 

estructura del edificio.  

 



 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG presenta o seguinte 

rogo: que o Goberno municipal acometa 

as accións necesarias para que a árbore 

sita na parte traseira da Igrexa da 

Resurrección, no Barrio das Flores, 

deixe de representar un perigo para o 

edificio e para a veciñanza que camiñe ó 

seu carón. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo ó estado do 

arborado no Barrio das Flores. 

 

Na rúa Camelias, tamén no Barrio das 

Flores, fronte ó bar coñecido como “A 

cabana do chopo”, hai un piñeiro de 

grande porte do que en distintas ocasións 

caeron pólas sen que até hoxe se dese 

solución ós avisos cursados pola 

veciñanza. Tanto no mandato pasado 

como no actual o Grupo municipal do 

BNG presentou numerosas iniciativas 

relativas ó estado das árbores do Barrio 

das Flores, froito de queixas e peticións 

formuladas por veciños e veciñas. 

Parece evidente que alén de accións 

puntuais en resposta a unha incidencia 

concreta, é necesario unha revisión do 

estado do arborado deste barrio. 

Desexamos unha Coruña verde, con 

máis árbores e zonas verdes por 

habitante, mais unha Coruña verde exixe 

tamén da revisión e coidado periódico 

das nosas árbores para evitaren 

situacións que poidan representar unha 

ameaza para a seguridade da veciñanza. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local dea as 

instrucións oportunas para que se 

proceda á revisión do estado das árbores 

no Barrio das Flores e realice as accións 

necesarias para que o coidado e 

preservación dos exemplares sexa 

compatíbel coa seguridade de veciñas e 

veciños. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG presenta el siguiente ruego: que 

el Gobierno municipal acometa las 

acciones necesarias para que el árbol sito 

en la parte trasera de la Iglesia de la 

Resurrección, en el Barrio de las Flores, 

deje de representar un peligro para el 

edificio y para el vecindario que camine a 

su lado. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo al estado del 

arbolado en el Barrio de las Flores. 

 

En la calle Camelias, también en el Barrio 

de las Flores, frente al bar conocido como 

“La cabaña del chopo”, hay un pino de 

gran porte del que en distintas ocasiones 

se cayeron ramas sin que hasta hoy se 

diera solución a los avisos cursados por el 

vecindario. Tanto en el mandato pasado 

como en el actual el Grupo municipal del 

BNG presentó numerosas iniciativas 

relativas al estado de los árboles del 

Barrio de las Flores, fruto de quejas y 

peticiones formuladas por vecinos y 

vecinas. Parece evidente que al margen de 

acciones puntuales en respuesta a un 

incidente concreto, es necesaria una 

revisión del estado del arbolado de este 

barrio. Deseamos una Coruña verde, con 

más árboles y zona verdes por habitante, 

pero una Coruña verde exige también de 

la revisión y cuidado periódico de 

nuestras árboles para evitar situaciones 

que puedan representar una amenaza 

para la seguridad del vecindario. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG formula el siguiente ruego: que 

el Gobierno local dé las instrucciones 

oportunas para que se proceda a la 

revisión del estado de los árboles en el 

Barrio de las Flores y realice las acciones 

necesarias para que el cuidado y 

preservación de los ejemplares sea 

compatible con la seguridad de vecinas y 

vecinos. 
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Quinto. Rogo oral relativo ó 

polideportivo municipal de Novo 

Mesoiro. 

 

E por último, no polideportivo municipal 

de Novo Mesoiro produciuse a comezos 

de marzo a rotura dunha porta de acceso 

ó seu interior sen que a día de rexistro 

deste rogo se tivese reparado. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local dea as 

instrucións oportunas para que se 

proceda á reparación e reposición da 

porta do polideportivo municipal de 

Novo Mesoiro. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera, grazas ó 

BNG. 

 

Turno do Partido Popular. 

 

Ás catorce horas e vinte e sete minutos 

sae do Salón de Sesións o señor Soto 

Díaz. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral sobre 

accesibilidade no Concello. 

 

Señora López Sánchez 

 

Grazas. 

 

Antes de nada, gustaríame agradecer as 

palabras de apoio do BNG ante o meu 

rogo de accesibilidade e concretamente ó 

señor Soto, que amosou o seu apoio 

sempre cara ó meu rogo e sei que o fai de 

corazón e sinceiramente, así que moitas 

grazas. 

 

Quinto. Ruego oral relativo al 

polideportivo municipal de Novo 

Mesoiro. 

 

Y por último, en el polideportivo 

municipal de Novo Mesoiro se produjo a 

comienzos de marzo la rotura de una 

puerta de acceso a su interior sin que a día 

de registro de este ruego se hubiera 

reparado. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG formula el siguiente ruego: que 

el Gobierno local dé las instrucciones 

oportunas para que se proceda a la 

reparación y reposición de la puerta del 

polideportivo municipal de Novo Mesoiro. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera, gracias 

al BNG. 

 

Turno del Partido Popular. 

 

A las catorce horas y veintisiete minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Soto 

Díaz. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral sobre accesibilidad 

en el Ayuntamiento. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias. 

 

Antes de nada, me gustaría agradecer las 

palabras de apoyo del BNG ante mi ruego 

de accesibilidad y concretamente al señor 

Soto, que mostró su apoyo siempre hacia 

mi ruego y sé que lo hace de corazón y 

sinceramente, así que muchas gracias. 

 

 



 

 

Agradecer tamén ó Partido Socialista, ó 

Grupo municipal, que tras a publicación 

na prensa da noticia sobre este asunto, 

pois se tiveran posto en contacto comigo 

para arranxar o problema de 

accesibilidade cara ó noso gabinete do 

Grupo municipal, pero bueno, eu non 

estou aquí a título personal, eu son unha 

representante municipal, represento á 

cidadanía e por tanto, mentras esto non 

sexa unha realidade palpable, por 

tratarse dun dereito vou reiterar este rogo 

hoxe tamén e espero que o entendan. 

 

 

Rogamos dotar de accesibilidade 

universal o edificio do Concello 

incluíndo as dependencias adxudicadas 

ós diferentes grupos municipais e o 

cambio do elevador da entrada, que non 

permite o acceso a moitos usuarios de 

cadeira de rodas automáticas debido ó 

seu tamaño, negándolle a entrada na 

Casa do Concello a todos os coruñeses e 

as coruñesas. 

 

Segundo. Rogo oral relativo ó arranxo 

do furado na entrada de Grumico. 

 

Rogo relativo ó arranxo do furado na 

entrada da Asociación Grumico. 

Solicitamos ó Goberno municipal que de 

xeito inmediato proceda ó arranxo do 

furado da beirarrúa da entrada da 

Asociación Grumico na rúa Rafael 

Alberti número 10, asociación que presta 

servizos de carácter terapéutico, 

nomeadamente a persoas con 

discapacidade física que na actualidade 

teñen un alto risco de sufrir unha caída ó 

entrar en dita entidade. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo ó 

aparcadoiro da praza de Pontevedra. 

 

Rogo relativo ó aparcadoiro da praza de 

Pontevedra. Rogamos que o Goberno 

municipal asuma a súa 

Agradecer también al Partido Socialista, 

al Grupo municipal, que tras la 

publicación en la prensa de la noticia 

sobre este asunto, pues se hubieran puesto 

en contacto conmigo para arreglar el 

problema de accesibilidad a nuestro 

gabinete del Grupo municipal, pero 

bueno, yo no estoy aquí a título personal, 

yo son una representante municipal, 

represento a la ciudadanía y por tanto, 

mientras esto no sea una realidad 

palpable, por tratarse de un derecho voy 

a reiterar este ruego hoy también y espero 

que lo entiendan. 

 

Rogamos dotar de accesibilidad universal 

al edificio del Ayuntamiento incluyendo 

las dependencias adjudicadas a los 

diferentes grupos municipales y el cambio 

del elevador de la entrada, que no permite 

el acceso a muchos usuarios de silla de 

ruedas automáticas debido a su tamaño, 

negándole la entrada en el Palacio 

Municipal a todos los coruñeses y las 

coruñesas. 

 

Segundo. Ruego oral relativo al arreglo 

del agujero en la entrada de Grumico. 

 

Ruego relativo al arreglo del agujero en 

la entrada de la Asociación Grumico. 

Solicitamos al Gobierno municipal que de 

manera inmediata proceda al arreglo del 

agujero de la acera de la entrada de la 

Asociación Grumico en la calle Rafael 

Alberti número 10, asociación que presta 

servicios de carácter terapéutico, 

especialmente a personas con 

discapacidad física que en la actualidad 

tienen un alto riesgo de sufrir una caída al 

entrar en dicha entidad. 

 

Tercero. Ruego oral relativo al 

aparcamiento de la plaza de Pontevedra. 

 

Ruego relativo al aparcamiento de la 

plaza de Pontevedra. Rogamos que el 

Gobierno municipal asuma su 
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responsabilidades e arranxe, ou no seu 

caso ordene o arranxo, á maior brevidade 

posible, do ascensor do aparcadoiro da 

praza de Pontevedra, así como do 

pavimento, paredes e todos aqueles 

danos que se poidan apreciar facilmente 

no devandito aparcadoiro. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo á 

accesibilidade en Cidade Xardín. 

 

Rogo relativo á accesibilidade en Ciudad 

Jardín. Rogamos que o Goberno 

municipal leve a cabo de xeito inmediato 

o arranxo das beirarrúas de Ciudad 

Jardín, tanto no relativo ó pavimento, 

que como xa se mencionou presenta un 

enorme deterioro, como ó seu ancho, 

para así previr caídas e conseguir que 

sexan rúas accesibles. 

 

Máis nada, moitas grazas. 

 

Quinto. Rogo oral relativo ó desbroce 

na Terceira Ronda. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Rogo oral sobre a conservación e 

desbroce no tramo municipal da Terceira 

Ronda. A Asociación de Veciños de 

Monte Martelo vén de solicitar por 

escrito ás diferentes administracións 

competentes na cidade o desbroce e 

limpeza dos marxes da Terceira Rolda ó 

seu paso polas Rañas e San Cristobo das 

Viñas. No camino de acceso a San 

Cristobo a maleza campa sobre as 

beirarrúas e colga do paso inferior.  

 

 

Tendo en conta a titularidade estatal da 

vía no tramo indicado e que se atopa en 

condicións lamentables para a 

seguridade vial e a convivencia veciñal, 

rogo que o Goberno local inste a 

Demarcación de Carreteras do Estado a 

que realice as labores de conservación da 

responsabilidades y arregle, o en su caso 

ordene el arreglo, a la mayor brevedad 

posible, del ascensor del aparcamiento de 

la plaza de Pontevedra, así como del 

pavimento, paredes y todos aquellos 

daños que se puedan apreciar fácilmente 

en el dicho aparcamiento. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a la 

accesibilidad en Ciudad Jardín. 

 

Ruego relativo a la accesibilidad en 

Ciudad Jardín. Rogamos que el Gobierno 

municipal lleve a cabo de manera 

inmediato el arreglo de las aceras de 

Ciudad Jardín, tanto en lo relativo al 

pavimento, que como ya se mencionó 

presenta un enorme deterioro, como a su 

ancho, para así prevenir caídas y 

conseguir que sean calles accesibles. 

 

Más nada, muchas gracias. 

 

Quinto. Ruego oral relativo al desbroce 

en la Tercera Ronda. 

 

Señora Fontela Baro 

 

Ruego oral sobre la conservación y 

desbroce en el tramo municipal de la 

Tercera Ronda. La Asociación de Vecinos 

de Monte Martelo ha solicitado por 

escrito a las diferentes administraciones 

competentes en la ciudad el desbroce y 

limpieza de las márgenes de la Tercera 

Ronda a su paso por As Rañas y San 

Cristobo das Viñas. En el camino de 

acceso a San Cristobo la maleza campa 

sobre las aceras y cuelga del paso 

inferior.  

 

Teniendo en cuenta la titularidad estatal 

de la vía en el tramo indicado y que se 

encuentra en condiciones lamentables 

para la seguridad vial y la convivencia 

vecinal, ruego que el Gobierno local inste 

a la Demarcación de Carreteras del 

Estado a que realice las labores de 



 

 

vía da súa competencia e conseguinte 

desbroce e limpeza. 

 

Sexto. Rogo oral relativo á avenida da 

Concordia no barrio do Castrillón. 

 

Rogo oral sobre a avenida da Concordia 

no barrio do Castrillón. As asociacións 

veciñais do barrio do Castrillón e do 

barrio de Oza-Os Castros remitiron 

escritos ó Concello denunciando o mal 

estado no que se atopa a avenida da 

Concordia. A veciñanza sortea a diario 

fochancas e losetas levantadas nunha das 

beirarrúas máis transitadas do barrio. 

 

 

Por todo elo rogo ó Goberno local que 

realice as actuacións necesarias para 

arranxar o firme na avenida da 

Concordia, tal e como lle solicitaron as 

asociacións veciñais do barrio. 

 

Moitas grazas. 

 

Sétimo. Rogo oral relativo ao reforzo 

da sinalización no tramo do Recinto 

Feiral Expocoruña. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Rogo oral relativo ao reforzo da 

sinalización no tramo do Recinto Feiral 

Expocoruña.  

 

Os veciños e usuarios das vías contiguas 

ao Recinto Feiral, en Sector 7, quéixanse 

da sinalización de tráfico deficitaria 

nalgúns tramos que leva a moitos 

condutores a circular en sentido 

contrario á marcha por descoñecemento 

do lugar ou por meros descoidos. Aínda 

que xa repintouse unha parte da vía, 

solicitamos que se repinten as zonas que 

están aínda sen levar a cabo e repintar 

as zonas de estacionamento. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo ao novo 

conservación de la vía de su competencia 

y consiguiente desbroce y limpieza. 

 

Sexto. Ruego oral relativo a la avenida de 

la Concordia en el barrio del Castrillón. 

 

Ruego oral sobre la avenida de la 

Concordia en el barrio del Castrillón. Las 

asociaciones vecinales del barrio del 

Castrillón y del barrio de Oza-Os Castros 

remitieron escritos al Ayuntamiento 

denunciando el mal estado en el que se 

encuentra la avenida de la Concordia. El 

vecindario sortea a diario baches y 

losetas levantadas en una de las aceras 

más transitadas del barrio. 

 

Por todo ello ruego al Gobierno local que 

realice las actuaciones necesarias para 

arreglar el firme en la avenida de la 

Concordia, tal y como le solicitaron las 

asociaciones vecinales del barrio. 

 

Muchas gracias. 

 

Séptimo. Ruego oral relativo al refuerzo 

de la señalización en el tramo del Recinto 

Ferial Expocoruña. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Ruego oral relativo al refuerzo de la 

señalización en el tramo del Recinto Ferial 

Expocoruña.  

 

Los vecinos y usuarios de las vías 

contiguas al Recinto Ferial, en Sector 7, se 

quejan de la señalización de tráfico 

deficitaria en algunos tramos que lleva a 

muchos conductores a circular en sentido 

contrario a la marcha por desconocimiento 

del lugar o por meros despistes. Aunque 

ya se ha repintado una parte de la vía, 

solicitamos que se vuelvan a repintar las 

zonas que están todavía sin llevar a cabo y 

repintar las zonas de estacionamiento. 

 

Octavo. Ruego oral relativo al 
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asfaltado da rúa Juan Darriba. 

 

Rogo oral relativo ao reasfaltado da rúa 

Juan Darriba. Son varias as queixas 

veciñais pola falta de mantemento do 

pavimento na rúa Juan Darriba, en toda 

a súa extensión, onde se suceden varias 

fochas de diversa extensión e 

profundidade que se ocasionaron máis 

dun susto aos condutores. Aproveitando 

que a reurbanización da zona do 

Martinete, rogo leven a cabo labores de 

novo asfaltado da rúa Juan Darriba en 

toda a súa extensión, de forma que se 

cubran as fochas alí existentes de 

maneira permanente e efectiva. 

 

Ás catorce horas e trinta e tres 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Deus Álvarez e entra o señor 

Soto Díaz. 

 

Noveno. Rogo oral relativo ao novo 

asfaltado da praza Manuel Guitián. 

 

Rogo oral relativo ao novo asfaltado da 

praza Manuel Guitián. O asfalto da 

praza de Manuel Guitián atópase en moi 

mal estado de conservación, con gran 

cantidade de fochancas e 

irregularidades, como se pode observar 

nas fotos que se anexan. Por todo iso, 

rogamos que leven a cabo eses labores 

de novo asfaltado das calzadas que 

conforman a praza, así como a vía de 

acceso á mesma. 

 

Décimo. Rogo oral relativo a poda de 

árbores no parque da Milagrosa (II 

Fase de Elviña). 

 

Rogo oral relativo a poda de árbores no 

parque da Milagrosa na 2ª Fase de 

Elviña. O estado das árbores do parque 

da Milagrosa situado xunto á avenida de 

Alfonso Molina resulta preocupante 

dada a dimensión de moitas das ramas e 

a prolongación destas, que leva a 

reasfaltado de la calle Juan Darriba. 

 

Ruego oral relativo al reasfaltado de la 

calle Juan Darriba. Son varias las quejas 

vecinales por la falta de mantenimiento 

del pavimento en la calle Juan Darriba, en 

toda su extensión, donde se suceden varios 

socavones de diversa extensión y 

profundidad que se han ocasionado más de 

un susto a los conductores. Aprovechando 

que la reurbanización de la zona de O 

Martinete, ruego se lleven a cabo labores 

de reasfaltado de la calle Juan Darriba en 

toda su extensión, de forma que se cubran 

los socavones allí existentes de manera 

permanente y efectiva. 

 

A las catorce horas y treinta y tres 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Deus Álvarez y entra el señor Soto 

Díaz. 

 

Noveno. Ruego oral relativo al 

reasfaltado de la plaza Manuel Guitián. 

 

Ruego oral relativo al reasfaltado de la 

plaza Manuel Guitián. El asfalto de la 

plaza de Manuel Guitián se encuentra en 

muy mal estado de conservación, con gran 

cantidad de baches e irregularidades, 

como se puede observar en las fotos que 

se adjuntan. Por todo ello, rogamos que se 

lleven a cabo esas labores de reasfaltado 

de las calzadas que conforman la plaza, así 

como el vial de acceso a la misma. 

 

 

Décimo. Ruego oral relativo a la poda de 

árboles en el parque de La Milagrosa (II 

Fase de Elviña). 

 

Ruego oral relativo a la poda de árboles en 

el parque de La Milagrosa en la 2ª Fase de 

Elviña. El estado de los árboles del parque 

de la Milagrosa situado junto a la avenida 

de Alfonso Molina resulta preocupante 

dada la dimensión de muchas de las ramas 

y la prolongación de estas, que lleva a 



 

 

invadir propiedades privadas. Por todo 

iso rogo que leven a cabo labores de 

poda oportuna para arrombar e sanear 

a arboreda do citado parque. Moitas 

grazas. 

 

Décimo primeiro. Rogo oral relativo 

ao mal estado das rúas. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Moitas grazas, boas tardes a todos. 

 

O incremento do turismo que circula 

polos centros urbanos e os centros 

históricos das cidades xerou unha 

metamorfose nos barrios que a 

conforman. O cambio social e 

económico é unha realidade que 

enriquece e achega a ocasión de 

aproveitar o influxo turístico. Por todo 

iso, non só temos unha obrigación cos 

veciños de cada un deles, senón unha 

responsabilidade cos que nos visitan e 

estea o centro da nosa cidade nas 

mellores condicións de habitabilidade. 

O barrio da Pescaría é un dos corazóns 

da nosa cidade e en consecuencia dos 

máis transitados. Como se pode ver nas 

fotografías adxuntas ao rogo que 

presentamos, o pavimento das rúas 

Galera, Bailén, Barreira, Pio XII e San 

Nicolás é deficiente e constitúe un risco 

e un perigo. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga ao Goberno 

municipal, e en concreto á Concellería 

de Infraestruturas, para que se dean as 

instrucións necesarias ás empresas 

concesionarias dos contratos de 

mantemento e reparación de beirarrúas 

e pavimentos para reparar os diferentes 

pavimentos das devanditas rúas antes de 

que comece a época estival e poida 

provocar máis caída debido ás 

aglomeracións e efectos negativos sobre 

a hostalería emprazada nas devanditas 

invadir propiedades privadas. Por todo 

ello ruego que se lleven a cabo labores de 

poda oportuna para adecentar y sanear la 

arboleda del citado parque. Muchas 

gracias. 

 

Décimo primero. Ruego oral relativo al 

mal estado de las calles. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Muchas gracias, buenas tardes a todos. 

 

El incremento del turismo que circula por 

los centros urbanos y los cascos históricos 

de las ciudades ha generado una 

metamorfosis en los barrios que la 

conforman. El cambio social y económico 

es una realidad que enriquece y aporta la 

ocasión de aprovechar el influjo turístico. 

Por todo ello, no solo tenemos una 

obligación con los vecinos de cada uno de 

ellos, sino una responsabilidad con los que 

nos visitan y esté el centro de nuestra 

ciudad en las mejores condiciones de 

habitabilidad. El barrio de Pescadería es 

uno de los corazones de nuestra ciudad y 

en consecuencia de los más transitados. 

Como se puede ver en las fotografías 

adjuntas al ruego que presentamos, el 

pavimento de las calles Galera, Bailén, 

Barrera, Pio XII y San Nicolás es 

deficiente y constituye un riesgo y un 

peligro. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega al Gobierno 

municipal, y en concreto a la Concejalía 

de Infraestructuras, para que se den las 

instrucciones necesarias a las empresas 

concesionarias de los contratos de 

mantenimiento y reparación de aceras y 

pavimentos para reparar los diferentes 

pavimentos de dichas calles antes de que 

comience la época estival y pueda 

provocar más caída debido a las 

aglomeraciones y efectos negativos sobre 

la hostelería emplazada en dichas calles. 
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rúas. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo segundo. Rogo oral relativo á 

situación dos contedores na rúa Picos. 

 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Rogo oral relativo á situación dos 

contedores na rúa Picos. Con data 1 de 

abril procedíase á colocación de tres 

novos contedores de residuos situados 

na rúa Picos fronte ao local “Twinfin”. 

A súa localización supón un agravio 

para a propiedade do devandito local, 

que tampouco foi notificada 

previamente, atopándose un espazo 

utilizado ata o momento como apoio 

para a montaxe da terraza. 

 

Por todo iso, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga á señora 

alcaldesa que se proceda á inmediata 

recolocación dos mencionados 

contedores aproveitando que foron 

colocados sen ningún elemento de 

suxeición. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo terceiro. Rogo oral relativo 

aos xardíns con céspede e flores da 

praza de Pontevedra. 

 

Señora No Varela 

 

Bos días. O Grupo municipal Popular 

formula o seguinte rogo oral relativo 

aos xardíns con céspede e flores da 

praza de Pontevedra.  

 

Veciños e transeúntes da praza de 

Pontevedra quéixanse do estado dos 

acabados dos xardíns con céspede e 

flores existentes na praza, 

concretamente nunhas esquinas 

 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo segundo. Ruego oral relativo a la 

situación de los contenedores en la calle 

Picos. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Ruego oral relativo a la situación de los 

contenedores en la calle Picos. Con fecha 

1 de abril se procedía a la colocación de 

tres nuevos contenedores de residuos 

ubicados en la calle Picos frente al local 

“Twinfin”. Su ubicación supone un 

agravio para la propiedad de dicho local, 

que tampoco fue notificada previamente, 

encontrándose un espacio utilizado hasta 

el momento como apoyo para el montaje 

de la terraza. 

 

Por todo ello, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega a la señora alcaldesa 

que se proceda a la inmediata reubicación 

de los mencionados contenedores 

aprovechando que fueron colocados sin 

ningún elemento de sujeción. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo tercero. Ruego oral relativo a los 

parterres de la plaza de Pontevedra. 

 

 

Señora No Varela 

 

Buenos días. El Grupo municipal Popular 

formula el siguiente ruego oral relativo a 

los parterres de la plaza de Pontevedra.  

 

 

Vecinos y transeúntes de la plaza de 

Pontevedra se quejan del estado de los 

acabados de los parterres existentes en la 

plaza, concretamente en unas esquinas 

metálicas que están levantadas, separadas 



 

 

metálicas que están levantadas, 

separadas e abertas, convertendo as 

mesmas nun elemento cortante, á parte 

do feísmo e estado de abandono que isto 

supón.  

 

Por todo iso, rogo que tras as caídas e 

escritos presentados xa hai dous anos e 

que aínda seguen sen poñer solución aos 

xardíns con céspede e flores cortantes da 

praza de Pontevedra, unha praza que é 

de paso continuo de viandantes, onde 

xogan menores, conviven maiores e é 

entrada e saída dun instituto, fagan por 

favor un cambio de materiais ou un 

servizo de mantemento eficaz, que boa 

falta fai, tanto na praza de Pontevedra 

como no resto da cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo cuarto. Rogo oral relativo ao 

campo de golf da Torre. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Tendo en conta que dentro das 

competencias e obrigas que teñen os 

concellos en materia de deporte, dentro 

da Lei do deporte galega, é a de velar 

pola plena utilización das instalacións 

deportivas, sempre de titularidade 

municipal, procurando a participación 

das asociacións deportivas na 

optimización do seu uso e manter as 

condicións de hixiene e seguridade. Por 

iso rogo que este goberno municipal 

realice as xestións oportunas para 

solucionar a situación que actualmente 

están a sufrir os usuarios do campo de 

golf da Torre e os traballadores polo 

estado en que se atopa dita instalación, 

que leva sete anos sen un contrato 

adecuado que recolla as súas 

necesidades. A instalación está a 

deteriorarse pola falta de mantemento 

y abiertas, convirtiendo las mismas en un 

elemento cortante, aparte del feísmo y 

estado de abandono que esto supone.  

 

 

 

Por todo ello, ruego que tras las caídas y 

escritos presentados ya hace dos años y 

que todavía siguen sin poner solución a los 

parterres cortantes de la plaza de 

Pontevedra, una plaza que es de paso 

continuo de viandantes, donde juegan 

menores, conviven mayores y es entrada y 

salida de un instituto, hagan por favor un 

cambio de materiales o un servicio de 

mantenimiento eficaz, que buena falta 

hace, tanto en la plaza de Pontevedra 

como en el resto de la ciudad. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo cuarto. Ruego oral relativo al 

campo de golf de A Torre. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Teniendo en cuenta que dentro de las 

competencias y obligaciones que tienen 

los ayuntamientos en materia de deporte, 

dentro de la Ley del deporte gallega, es la 

de velar por la plena utilización de las 

instalaciones deportivas, siempre de 

titularidad municipal, procurando la 

participación de las asociaciones 

deportivas en la optimización de su uso y 

mantener las condiciones de higiene y 

seguridad. Por eso ruego que este gobierno 

municipal realice las gestiones oportunas 

para solucionar la situación que 

actualmente están sufriendo los usuarios 

del campo de golf de la Torre y los 

trabajadores por el estado en que se 

encuentra dicha instalación, que lleva siete 

años sin un contrato adecuado que recoja 

sus necesidades. La instalación se está 

deteriorando por la falta de mantenimiento 
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do campo de prácticas, dos greenes, da 

maquinaria,  que produce que os 

usuarios marchen a outras instalacións 

da área e que os traballadores estean 

preocupados pola situación laboral ante 

a parálise deste goberno de Inés Rey, e é 

polo que rogamos que se licite canto 

antes este contrato concesión do campo 

de golf da Torre. 

 

Décimo quinto. Rogo oral sobre 

convenios deportivos. 

 

Segundo rogo referente aos convenios 

deportivos das nosas entidades. 

 

Tendo en consideración que dentro das 

competencias e obrigas que teñen os 

concellos en materia de deporte, dentro 

da Lei de deporte galega, é a de 

fomentar, promover o deporte e 

calquera outra actuación que vaia en 

beneficio do desenrolo do deportivo 

local. Por iso rogo que este goberno 

municipal, tras aprobar os orzamentos 

no mes de decembro de 2023, por cuarta 

vez catro meses despois, realice as 

xestións oportunas e o máis axiña 

posible para que se asinen e se liquiden 

os convenios deportivos coas entidades 

deportivas coruñesas e se publique a 

orde de axudas de concorrencia 

competitiva das entidades deportivas 

porque moitas delas, moitos destes 

axentes implicados, iniciaron xa a súa 

tempada en agosto do 2023, agosto do 

2023, e en poucos meses finalizarán a 

súa tempada, o que ocasiona unha falta 

de tesourería nas mencionadas 

entidades ademais de que non se poden 

planificar a súa tempada xa que a día de 

hoxe descoñecen que cantidades poden 

percibir da administración que é máis 

próxima. 

 

Décimo sexto. Rogo oral sobre a falta 

de mantemento das instalacións 

deportivas. 

del campo de prácticas, de los greenes, de 

la maquinaria,  que produce que los 

usuarios se vayan a otras instalaciones del 

área y que los trabajadores estén 

preocupados por la situación laboral ante 

la parálisis de este gobierno de Inés Rey, y 

es por lo que rogamos que se licite cuanto 

antes este contrato concesión del campo 

de golf de la Torre. 

 

Décimo quinto. Ruego oral sobre 

convenios deportivos. 

 

Segundo ruego referente a los convenios 

deportivos de las nuestras entidades. 

 

Teniendo en cuenta que dentro de las 

competencias y obligaciones que tienen 

los ayuntamientos en materia de deporte, 

dentro de la Ley de deporte gallega, es la 

de fomentar, promover el deporte y 

cualquier otra actuación que vaya en 

beneficio del desenvolvimiento del 

deportivo local. Por eso ruego que este 

gobierno municipal, tras haber aprobado 

los presupuestos en el mes de diciembre de 

2023, por cuarta vez cuatro meses 

después, realice las gestiones oportunas y 

lo más rápido posible para que se firmen y 

se liquiden los convenios deportivos con 

las entidades deportivas coruñesas y se 

publique la orden de ayudas de 

concurrencia competitiva de las entidades 

deportivas porque muchas de ellas, 

muchos de estos agentes implicados, han 

iniciado ya su temporada en agosto del 

2023, agosto del 2023, y en pocos meses 

finalizarán su temporada, lo que ocasiona 

una falta de tesorería en dichas entidades 

además de que no se pueden planificar su 

temporada ya que a día de hoy desconocen 

qué cantidades pueden percibir de la 

administración que es más cercana. 

 

 

Décimo sexto. Ruego oral sobre la falta 

de mantenimiento de las instalaciones 

deportivas. 



 

 

 

Por último, é un rogo pola falta de 

mantemento nas instalacións deportivas 

municipais. 

 

Tendo en consideración que dentro das 

competencias e obrigas que teñen os 

concellos en materia de deporte, 

segundo a Lei de deporte galego, é a de 

velar pola plena utilización das 

instalacións deportivas de titularidade 

municipal procurando a participación 

das asociacións deportivas na 

optimización do seu uso e manter as súas 

condicións de hixiene e seguridade, e 

por iso rogo que este goberno municipal 

realice as xestións oportunas para 

solucionar a falta de mantemento do 

campo de fútbol Virxe do Carmen, a 

pista polideportiva cuberta de Virxe do 

Carmen e a instalación de chave de 

Virxe do Carmen. Estas instalacións 

decadentes en pleno barrio non 

dispoñen dun mantemento debido a que 

teñen o contrato caducado, polo que 

rogamos ao Goberno de Inés Rey 

realicen un novo contrato de 

mantemento e se comprometa a realizar 

un proxecto deportivo que responda as 

necesidades do deporte coruñés e dese 

barrio destinando unha partida 

suficiente para contemplar un campo de 

fútbol de herba sintético con peche do 

perímetro e vestiarios para cubrir a falta 

de instalacións deportivas desta 

especialidade e así mesmo dinamizar o 

bario. 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Décimo sétimo. Rogo oral sobre a 

convocatoria extraordinaria do 

Consello Reitor do Imce. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas.  

 

 

Por último, es un ruego por la falta de 

mantenimiento en las instalaciones 

deportivas municipales. 

 

Teniendo en cuenta que dentro de las 

competencias y obligaciones que tienen 

los ayuntamientos en materia de deporte, 

según la Ley de deporte gallego, es la de 

velar por la plena utilización de las 

instalaciones deportivas de titularidad 

municipal procurando la participación de 

las asociaciones deportivas en la 

optimización de su uso y mantener sus 

condiciones de higiene y seguridad, y por 

eso ruego que este gobierno municipal 

realice las gestiones oportunas para 

solucionar la falta de mantenimiento del 

campo de fútbol Virxe do Carmen, la pista 

polideportiva cubierta de Virxen do 

Carmen y la instalación de chave de Virxe 

do Carmen. Estas instalaciones 

decadentes en pleno barrio no disponen de 

un mantenimiento debido a que tienen el 

contrato caducado, por lo que rogamos al 

Gobierno de Inés Rey realicen un nuevo 

contrato de mantenimiento y se 

comprometa a realizar un proyecto 

deportivo que responda a las necesidades 

del deporte coruñés y de ese barrio 

destinando una partida suficiente para 

contemplar un campo de fútbol de hierba 

sintético con cierre perimetral y vestuarios 

para cubrir la falta de instalaciones 

deportivas de esta especialidad y 

asimismo dinamizar el barrio. 

 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Décimo séptimo. Ruego oral sobre la 

convocatoria extraordinaria del Consejo 

Rector del Imce. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias.  
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Rogo oral relativo á convocatoria 

extraordinaria do Consello Reitor do 

Imce. 

 

Durante estes meses reitéranse as 

reclamacións do sector cultural e 

artístico por diferentes traballos 

realizados para o Concello durante o 

ano 2023 que non foron abonados. 

Trátase en moitos casos de autónomos 

ou pequenos e medianos empresarios 

que en ocasións adiantaron diñeiro para 

pagar aos artistas. Estamos a falar de 

espectáculos ou traballos realizados hai 

máis de seis meses que seguen sen pagar 

polo Imce, sometendo a estes pequenos 

autónomos e empresarios a unhas 

tensións de liquidez que poden poñer en 

perigo postos de traballo ou a propia 

continuidade da actividade destas 

pequenas empresas. 

 

Por todo iso, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga á Presidencia do 

Imce a convocatoria extraordinaria e 

urxente do Consello Reitor para 

analizar a situación da débeda pendente 

e tomar as decisións oportunas que 

terminen co pago da débeda, e ademais 

aproveitar para solicitar a recuperación 

da convocatoria ordinaria do Consello 

Reitor do Imce como indica o artigo 14.1 

dos Estatutos. 

 

Décimo oitavo. Rogo oral sobre o solar 

da rúa San Nicolás, 32. 

 

Rogo oral respecto ao solar da rúa San 

Nicolás número 32. 

 

Ante as reiteradas queixas dos veciños 

lindeiros ao solar da rúa San Nicolás 

número 32 rógase que por parte da 

Concellería de Medio Ambiente se 

adopten tódalas medidas necesarias 

para garantir a limpeza e salubridade 

do solar da devandita rúa. 

 

Ruego oral relativo a la convocatoria 

extraordinaria del Consejo Rector del 

Imce. 

 

Durante estos meses se reiteran las 

reclamaciones del sector cultural y 

artístico por diferentes trabajos realizados 

para el Ayuntamiento durante el año 2023 

que no han sido abonados. Se trata en 

muchos casos de autónomos o pequeños y 

medianos empresarios que en ocasiones 

han adelantado dinero para pagar a los 

artistas. Estamos hablando de 

espectáculos o trabajos realizados hace 

más de seis meses que siguen sin abonar 

por el Imce, sometiendo a estos pequeños 

autónomos y empresarios a unas tensiones 

de liquidez que pueden poner en peligro 

puestos de trabajo o la propia continuidad 

de la actividad de estas pequeñas 

empresas. 

 

Por todo ello, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega a la Presidencia del 

Imce la convocatoria extraordinaria y 

urgente del Consejo Rector para analizar 

la situación de la deuda pendiente y tomar 

las decisiones oportunas que terminen con 

el pago de la deuda, y además aprovechar 

para solicitar la recuperación de la 

convocatoria ordinaria del Consejo Rector 

del Imce como indica el artículo 14.1 de 

los Estatutos. 

 

Décimo octavo. Ruego oral sobre el solar 

de la calle San Nicolás, 32. 

 

Ruego oral respecto al solar de la calle San 

Nicolás número 32. 

 

Ante las reiteradas quejas de los vecinos 

colindantes al solar de la calle San Nicolás 

número 32 se ruega que por parte de la 

Concejalía de Medio Ambiente se adopten 

todas las medidas necesarias para 

garantizar la limpieza y salubridad del 

solar de dicha calle. 

 



 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Décimo noveno. Rogo oral sobre 

problemas de aparcamento en 

Mesoiro. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Os veciños de Mesoiro, a través da súa 

asociación de veciños “Xunqueiras” 

veñen denunciando a falta de 

aparcamentos no seu núcleo de forma 

reiterada. No ano 2022 escribíronlle á 

Demarcación de Estradas do Estado 

sobre a posibilidade de utilización 

dunhas parcelas expropiadas como 

aparcamentos ou zonas verdes e 

obtiveron a resposta ministerial de que 

se podería solicitar a cesión gratuíta 

desta superficie anexando a 

certificación do Pleno onde conste esta 

circunstancia. Cónstanos que estes 

documentos áchanse en posesión do 

equipo de goberno municipal. 

 

Por todo iso, rogo que por parte do 

Goberno municipal se realicen os 

trámites oportunos para que poida vir a 

este pleno a solicitude de cesión dos 

espazos expropiados polo Ministerio de 

Fomento en Lugar de Mesoiro e que 

sexan acondicionados para 

aparcamento dos veciños do devandito 

núcleo de poboación. 

 

Vixésimo. Rogo oral relativo á 

instalación da cociña no IES Novo 

Mesoiro. 

 

Seguinte rogo, o AMPA do IES Novo 

Mesoiro trasladounos a petición de que 

se estude a instalación dunha cociña nas 

dependencias habilitadas para tal efecto 

no centro. Por todo iso, rogamos que o 

Goberno municipal escoite a esta 

comunidade educativa e inicie os 

trámites para a instalación da devandita 

cociña. 

Nada más y muchas gracias. 

 

Décimo noveno. Ruego oral sobre 

problemas de aparcamiento en Mesoiro. 

 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Los vecinos de Mesoiro, a través de su 

asociación de vecinos “Xunqueiras” 

vienen denunciando la falta de 

aparcamientos en su núcleo de forma 

reiterada. En el año 2022 le escribieron a 

la Demarcación de Carreteras del Estado 

sobre la posibilidad de utilización de unas 

parcelas expropiadas como aparcamientos 

o zonas verdes y obtuvieron la respuesta 

ministerial de que se podría solicitar la 

cesión gratuita de esta superficie 

adjuntando la certificación del Pleno 

donde conste esta circunstancia. Nos 

consta que estos documentos se hallan en 

posesión del equipo de gobierno 

municipal. 

 

Por todo ello, ruego que por parte del 

Gobierno municipal se realicen los 

trámites oportunos para que pueda venir a 

este pleno la solicitud de cesión de los 

espacios expropiados por el Ministerio de 

Fomento en Lugar de Mesoiro y que sean 

acondicionados para aparcamiento de los 

vecinos de dicho núcleo poblacional. 

 

 

Vigésimo. Ruego oral relativo a la 

instalación de la cocina en el IES Novo 

Mesoiro. 

 

Siguiente ruego, el AMPA del IES Novo 

Mesoiro nos ha trasladado la petición de 

que se estudie la instalación de una cocina 

en las dependencias habilitadas para tal 

efecto en el centro. Por todo ello, rogamos 

que el Gobierno municipal escuche a esta 

comunidad educativa e inicie los trámites 

para la instalación de dicha cocina. 
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Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, grazas. 

 

Remata aquí o Pleno ordinario 

correspondente ó mes de abril. 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

catorce horas e corenta e tres minutos, a 

Presidencia levanta a sesión, e se redacta 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, gracias. 

 

Termina aquí el Pleno ordinario 

correspondiente al mes de abril. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

catorce horas y cuarenta y tres minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 


